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1. UVOD  
 
Izvještaj o monitoringu rada Parlamenta FBIH daje pregled pokazatelja rada najviše zakonodavne 

institucije u Federaciji Bosne i Hercegovine za period od 01.01. – 31.12.2013. godine. 

 

U istom su prezentirane informacije o održanim sjednicama, razmatranim mjerama s posebnim 

akcentom na razmatrane zakone. Također je dat osvrt na pristup ključnim dokumentima institucije, 

Budžet i Program rada FBIH za 2013. godinu, te proceduru razmatranja, usvajanja i realizacije 

zakona i ostalih akata. Izvještaj sadrži poređenje sa određenim pokazateljima iz prethodnog 

perioda. Obrađen je pregled pojedinačnog doprinosa izabranih predstavnika kroz aktivnosti na 

plenarnim sjednicama, te pregled ključnih aktivnosti sa sjednica radnih tijela.  

 

Centri civilnih incijativa (CCI) kroz izvještaje o monitoringu rada zakonodavne i izvršne vlasti u 

Bosni i Hercegovini, te pokazatelje i preporuke date u istim, nastoje potaknuti institucije i izabrane 

predstavnike da u obavljanju svoje dužnosti, u okviru svojihpravai dužnostii u skladu sa mandatom, 

kontinuirano reformski djeluju u pravcu pronalaska rješenja zaključne probleme građana,kroz 

uvođenje antirecesijskih mjera, smanjenje javne potrošnje, pokretanje javnih investicija, čuvanje 

stabilnosti domaće ekonomije, suzbijanje rada na crno, poboljšanje položaja socijalnog statusa 

stanovništva, kako bi se barem djelimično ublažile posljedica teške ekonomske krize.  

 

Cilj izvještaja je da se sumiraju i na jednostavan način predstave podaci do kojih je CCI došao 

prateći rad Parlamenta Federacije BIH tokom izvještajnog perioda.Pri kreiranju izvještaja, kao 

ulazni parametri, korišteni su raniji izvještaji o monitoringu rada Parlament Federacije, zapisnici sa 

održanih sjednica i drugi materijali, traženi i dostavljeni od strane ove institucije, te informacije 

prikupljene neposrednim prisustvom sjednicama. Ovaj izvještaj je jedan u nizu pokušaja Centara 

civilnih inicijativa da kontinuiranim praćenjem i periodičnim izvještavanjem javnosti omogući uvid u 

rad institucija vlasti, nastojeći da doprinese odgovornosti i efikasnosti istih. 

 

 

 

 

 

2.SAŽETAK  



4 

 

I U 2013. GODINI POLITIČARI SU SE, UGLAVNOM, BAVILI SAMI SOBOM. Godina je 

započelarazmatranjem Odluke o izglasavanju nepovjerenja Vladi FBIH, u oba doma Parlamenta 

FBiH, nastavila se političkim obračunima, blokadama i skandalima u kojima je svoju ulogu imao i 

Parlament, a završila žestokim sukobom unutar „nove parlamentarne većine“ i njenim raspadom 

na posljednjoj sjednici Predstavničkog doma u 2013. godini. Pritom, parlament je od potpune 

katastrofe u rezultatima spasio period relativne stabilnosti, u drugoj polovini godine, do „pucanja“ 

koalicije. 

 

RAZOČARANOST STRANAČKIM POLITIKAMA, DOVELA JE DO IZVJESNIH PROMJENA I 

UNUTAR SAMOG PARLAMENTA FBIH. Čak 12 poslanika i delegata Parlamenta Federacije BiH 

je, u ovom sazivu Parlamenta, do kraja 2013. godine napustilo svoje stranke i prešlo u druge ili se 

opredjelilo za status samostalnog poslanika ili delegata. 

 

PO PRVI PUT OD 2007. GODINE, PARLAMENT JE ČITAVU GODINU RADIO BEZ 

USVOJENOG PROGRAMA RADA. A BEZ USVOJENOG PROGRAMA UŠLO SE I U 2014. 

GODINU.Čitavu 2013. godinu, oba doma Parlamenta FBIH radila su bez usvojenog Programa 

rada, ključnog dokumenta koji definiše obaveze i prioritete, stvara uslove za efikasan rad i 

omogućava preciznu mjerljivost rezultata rada. Ovim je prekršen Poslovnik Predstavničkog doma 

PFBIH, čiji članovi 87. – 95. precizno definišu ovu obavezu, i Poslovnik Doma naroda PFBIH 

(članovi od 80. do 85.). Kršenje Poslovnika nastavilo se i neusvajanjem programa rada za 2014. 

godinu, čime je u posljednju godinu mandata Parlament FBiH ušao bez plana šta će u njoj raditi.  

 

SKORO POLOVINA OD UKUPNOG BROJA ODRŽANIH SJEDNICA OBA DOMA 

PARLAMENTA FBIH IMALE SU KARAKTER VANREDNIH. Predstavnički dom je od 18 sjednica 

imao 8 redovnih, 8 vanrednih, jednu posebnu i jednu tematsku, dok je, u istom periodu, Dom 

naroda Parlamenta FBiH održao 16 sjednica od kojih jednak broj redovnih i vanrednih. Vanrednost 

je, nažalost, bila motivisana političkim razlozima, a ne željom da se ulože posebni napori u cilju 

rješavanja najznačajnijih problema građana Federacije i poboljšanja kvaliteta njihovog života. 

 

KATASTROFALNI REZULTATI SPRIJEČENI SU IZUZETNOM EFIKASNOŠĆU KOJU JE 

PARLAMENT, NAKON TOTALNE BLOKADE NA POČETKU GODINE, POKAZAO U NJENOJ 

DRUGOJ POLOVINI. 
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Najveći broj tačaka, mjera, a u okviru istih i zakona, u 2013. godini, razmatran je i realizovan tokom 

drugog polugodišta. Nakon neusvajanja nijednogzakona u prvom kvartalu, te usvajanja svega 8 u 

drugom (od kojih je samo 1 koji je Vlada FBIH utvrdila u 2013. godini), povećana dinamika rada 

oba doma u pogledu realizacije tačaka i mjera tokom trećeg i četvrtog kvartala rezultirala je 

činjenicom da je Parlament kraj 2013. godine dočekao sa usvojenih 34 zakona, od kojih su 19 

zakona bile izmjene i dopune a 15 zakona su novi tzv. temeljni zakoni.  

 

U PARLAMENTU FBIH U 2013. GODINI OBOREN JE NEUOBIČAJENO VELIKI BROJ 

ZAKONA. Od 84 razmatrana zakona u Parlamentu FBIH tokom 2013. godine, 14 zakona je 

odbijeno i to 4 od strane Predstavničkog doma a čak 10 od strane Doma naroda, iako ih je 

prethodno usvojio Predstavnički dom. Dom naroda ima ogroman uticaj na ukupne rezultate 

Parlamenta s obzirom na činjenicu, na koju CCI upozorava već godinama, da on, zbog 

neadekvatne definisanosti njegovog polja rada (neusklađenog sa idejom zaštite nacionalnog 

interesa), praktično funkcioniše kao paralelni predstavnički dom, sa dodatnim ovlaštenjima. Te, u 

situaciji različite parlamentarne većine u domovima (ili čak u klubovima naroda) ima mogućnost da 

blokira, obara ili odlaže usvajanje mjera, koje nemaju nikakve veze sa vitalnim nacionalnim 

interesom, osim što sama blokada rada Parlamenta postaje oružje za ostvarivanje određenih 

ciljeva koji se proglašavaju vitalnim nacionalnim interesom. Što svakako treba da bude jedna od 

tema diskusija o ustavnim promjenama u FBIH. 

 

U REALIZACIJI ZAKONA U 2013. GODINI ZABILJEŽAN JE PAD OD PREKO 30% U ODNOSU 

NA PRETHODNU. ISTI TAKAV ODNOS JE I PREMA REZULTATIMA OSTVARENIM U TREĆOJ 

GODINI MANDATA PRETHODNOG SAZIVA. Parlament Federacije BIH je u 2012. godini usvojio 

49, a u 2013. svega 34 zakona, dakle, 15 zakona manje. Napravimo li poređenje rezultata iz 2013. 

godine, kao treće godine aktuelnog mandata, sa rezultatima ostvarenim u 2009, kao trećoj godini 

prethodnog mandata, doći ćemo do istog podatka, o 15 zakona manje ostvarenih u 2013. godini 

 

SEGMENT ORGANIZACIJE I PROVOĐENJA JAVNIH RASPRAVA NEDOVOLJNO DOBRO 

FUNKCIONIŠE. Ovaj izuzetno značajan mehanizam, koji, potencijalno, omogućava uticaj građana 

na konačan sadržaj zakonskih rješenja, često je sveden na tek formalni čin, bez stvarnog značaja, 

nije u dovoljnoj mjeri i svim potrebnim elementima dostupan javnosti, a povremeno je čak i metom 

manipulacija političkih moćnika, tako da je ovom pitanju potrebno posvetiti veću pažnju u 

narednom periodu. 
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U 2014. GODINI FEDERACIJA MORA VRATITI SKORO MILIJARDU RAZLIČITIH DUGOVA. 

ZADUŽIVANJA KOD MMF-A SE NASTAVLJA. Budžet Federacije BiH za 2014.godinu usvojen je 

u iznosu od 2.357.715.456 KM  i veći je za 143,5 miliona ili 6,5% u odnosu na budžet za 

2013.godinu. Proknjiženi deficit iznosi 655.125.000 KM a nešto više od 976 miliona KM 

unutrašnjeg i vanjskog duga kao iznosa u koji su uračunate i kamate, predstavlja rekordni iznos 

koji se mora vratiti u 2014. godini, a rezultat je zaduženja do 2010. godine. Kad se odbije ovaj dug, 

operativni budžet za 2014. iznosi 1.381.344.904 KM. Iznos novog zaduženja kod MMF u 

2014.godini iznosi 299 miliona KM i uglavnom je planiran za nastavak pokrivanja prevelike javne 

potrošnje.Za sufinansiranje aktivnih politika zapošljavanja Vlada je za 2014. godinu planirala 

odvojiti 10.000.000 KM – ironija je da je to dosad najveći planirani iznos za ove svrhe, u entitetu sa 

skoro 400.000 nezaposlenih, u kome se, od dana konstituisanja aktuelne Vlade u spiskovima 

zavoda za zapošljavanje širom Federacije BiH nađe, u prosjeku, preko 800 novih lica svakog 

mjeseca.  

 

NA PRIJEDLOG PARLAMENTARNE KOMISIJE ODGOVORNE ZA REVIZIJU, NAPRAVLJEN 

POZITIVAN POMAK U KONTEKSTU POŠTOVANJA REVIZORSKIH IZVJEŠTAJA I 

KAŽNJAVANJA ODGOVORNIH ZA UOČENE PROPUSTE.Vlada je prihvatila prijedlog 

Parlamentarne komisije odgovorne za reviziju Predstavničkog doma i Doma naroda da se sredstva 

za reprezentaciju, naknade za službena putovanja, naknade za rad u komisijama i naknade po 

ugovorima o djelu u 2014. godini umanjene za 20 posto u odnosu na izvršenje za 2012. godinu u 

organima uprave koji su dobili negativno revizorsko mišljenje. Na temelju revizorskog izvještaja, to 

se odnosi na Federalno ministarstvo poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva, Federalno 

ministarstvo za pitanja boraca i invalida odbrambenog oslobodilačkog rata, Federalno ministarstvo 

pravde, Federalno ministarstvo rada i socijalne politike i Federalnu upravu civilne zaštite. Ukupno 

umanjenje sredstava za ovih pet institucija iznosi 362.000 KM. 

 

U ODNOSU IZVRŠNE I ZAKONODAVNE VLASTI U FBIH PRISUTNI SU BROJNI PROBLEMI. 

Većina njih, indikativno, nemaju veze sa činjenicom da aktuelna izvršna vlast nije bila odraz 

parlamentarne većine, u posmatranom periodu, nego su bili primijetni i ranijih godina. Parlament 

realizuje relativno mali broj zakona koji mu dolazi od Vlade. Od 84 razmatrana zakona, u 2013. 

godini, usvojena su svega 34 – manje nego što ih je kao obaveza „naslijeđeno“ iz prethodne 

godine. U pogledu poslaničkih pitanja i inicijativa su stalno prisutne primjedbe poslanika i delegata, 

zbog nedostavljanja odgovora na iste ili zbog nepotpunog ili nepravovremenog dostavljanja 

odgovora. Vlada ignoriše i zahtjeve Parlamenta za dostavljanje materijala za tematske sjednice o 
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važnim društvenim pitanjima – u 2013. godini održana je samo sjednica o stanju u poljoprivredi, i to 

nakon više od dvije godine čekanja, a više planiranih sjednica se, zbog neispunjenja obaveza 

Vlade, nije održalo. Poslanici i delegati kontinuirano iz sjednice u sjednicu izražavaju 

nezadovoljstvo zbog neprisustva predstavnika izvršne vlasti u FBIH (premijera FBIH i ministara u 

Vladi FBIH) plenarnim zasjedanjima Predstavničkog doma i Doma naroda. Na zadnjoj održanoj 

sjednici Predstavničkog doma PFBIH, Predsjedavajući je bio vrlo oštar: „Ta arogancija koju 

ispoljava Vlada, koju ispoljava izvršna vlast je nedemokratski čin i ona narušava principe 

parlamentarne demokratije. Parlament će morati konačno jednostavno prekinuti tu praksu. 

Nećemo raspravljati o stvarima kad nema kompetentnih“. 

 

DOM NARODA FBIH KONAČNO POKAZAO SPREMNOST SANKCIONISATI DELEGATE 

ZBOG NEDOLAZAKA NA SJEDNICE. Predsjedavajući Doma naroda PFBIH, Radoje Vidović 

(HDZ BIH) je na nastavku 17. redovne sjednice, održanom 26.09.2013. godine, nakon redovne 

pauze zatražio prozivku prisutnih delegata. U sali je bilo prisutno 35 delegata, iako je od 58 

delegata koliko broji Dom naroda, samo njih 6 tog dana uputilo pismenu obavijest o opravdanosti 

izostanka sa sjednice. Predsjedavaći Dom naroda je nakon uvida o stanju prisustva, te nakon 

intervencije delegata, dao prijedlog da se zatraži da Administrativna komisija Doma naroda donese 

na svojoj sljedećoj sjednici mjere za delegate koji neopravdano odsustvuju sa sjednica. Ovakva 

praksa zahtijeva poslovničko definisanje sankcionisanja nedolaska na sjednice i napustanja istih 

od strane poslanika/delegata, po uzoru kako je to riješeno u Kantonu Sarajevo. 

 

JAVNOSTI SU I DALJE NEDOSTUPNI PODACI O POIMENIČNOM GLASANJU. Sistem 

elektronskog glasanja nije stavljen u funkciju do danas u punom kapacitetu, usljed čega javnosti 

nisu dostupni podaci o pojednačnom/poimeničnom izjašnjavanju o razmatranim mjerama, kao ni o 

odsustvu sa sjednica. Kao što smo ranije navodili rješavanje ovog pitanja omogućilo bi povećanje 

transparentnosti rada poslanika, dragocjen uvid u njihov odnos prema određenim temama, te 

uvođenje sankcija za one poslanike/delegate koji od početka mandata svojim odnosom iskazuju 

neodgovornost prema ukazanom povjerenju građana/birača.  

 

SVI NISU ISTI – U PARLAMENTU FBIH PRIMJETAN ZNAČAJAN ANGAŽMAN ODREĐENOG 

BROJA POSLANIKA, ALI I POTPUNA NEAKTIVNOST MNOGO VEĆEG BROJA. Tokom 

analiziranog perioda Parlament Federacije BIH razmatrao je 7 zakona koje su u proceduru uputili 

poslanici i delegati. 2 od njih su usvojena, 1 je odbijen, 1 u proceduri a 3 su povučena prije 

razmatranja.Na održanih 8 redovnih sjednica Predstavničkog doma Parlamenta FBIH, u 2013. 
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godini, postavljeno je i pokrenuto ukupno 408 pitanja i inicijativa. No, čak 22 poslanika nije 

postavilo ili pokrenulo ni jedno.Na održanih 8 redovnih sjednica Doma naroda Parlamenta FBIH, u 

2013, postavljeno je i pokrenuto 129 pitanja i inicijativa. 20 od 58 delegata nije postavilo ili 

pokrenulo ni jedno. Na održanih 18 sjednica Predstavničkog doma PFBIH diskutovalo se o 201 

tački dnevnog reda, a na 16 održanih sjednica Doma naroda PFBIH o 148 tačaka dnevnog reda. 

13 poslanika Predstavničkog Doma i 9 delegata Doma naroda nije diskutovalo ni po jednoj tački 

dnevnog reda u 2013. godini. 

 

SVEGA 5 OD 98 POSLANIKA PREDSTAVNIČKOG DOMA I SVEGA 13 OD 58 DELEGATA 

DOMA NARODA OPREDJELILI SU SE DA NE PRIMAJU PLATU U PARLAMENTU. U mjesečna 

primanja profesionalno angažovanih poslanika i delegata, pored plate koja se kreće u rasponu od 

2.500 KM do 3.500 KM (zavisno od koeficijenta i minulog rada), ulaze i paušal od 630 KM, „topli 

obrok“, naknada za odvojeni život, koja u prosjeku iznosi 500 KM, te naknada za smještaj, u iznosu 

od 150 KM mjesečno. Uz navedeno, poslanici i delegati imaju pravo na naknadu putnih troškova, 

kao i 4 vikend posjete porodici. Inače, poslanici PD PFBiH su na sjednicama u 2013. godini, 

provodili 16 sati mjesečno, u prosjeku. A delegati u Domu naroda manje od 7 sati. 

 

PLANIRANE AKTIVNOSTI NA PROMJENI USTAVA FEDERACIJE BIH PROLONGIRANE ZA 

2014. GODINU. Ustavna komisija predstavničkog doma PFBIH je na 16. sjednici održanoj 

28.08.2013. godine razmatrala informaciju o aktivnostima vezanim za promjene Ustava FBIH. Na 

osnovu usvojenog zaključaka Ustavne komisije upućeno je pismo političkim strankama 

zastupljenim u Predstavničkom domu PFBIH da daju svoji pisani stav o predloženim preporukama 

koje je već dala radna grupa u ime Ambasade SAD u BIH. Venecijanska komisija takođe je 

ponudila svoju pomoć u procesu ustavne reforme. Ustavna komisija je na osnovu pristiglih 

prijedloga i sugestija uradila prednacrt Ustava FBIH koji je prema najavama predsjedavajućeg 

Predstavničkog doma PFBIH trebao biti razmatran na tematskoj sjednici u decembru nakon 

usvajanja Budžeta za 2014. godinu koji je bio prioritet. Međutim i nakon okončanja procesa 

usvajanja budžeta sjednica do kraja godine nije održana.  
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3. STRANAČKISASTAV PARLAMENTA FBiH I VLADAJUĆA KOALICIJA  
 

Pored promjena koje su se desile tokom uspostavljanja vlasti na nivou Federacije BIH i kantona, 

zbog prelaska izabranih predstavnika u strukture izvršne vlasti, te popunjavanja upražnjenih 

pozicija u okviru političkih stranaka, u periodu od početka mandata aktuelnog saziva do danas 

došlo je do nekoliko promjena u stranačkom sastavu oba doma Parlmanta Federacije BIH. Čak 12 

poslanika i delegata Parlamenta Federacije BiH je, u ovom sazivu Parlamenta, do kraja 2013. 

godine napustilo svoje stranke i prešlo u druge ili se opredjelilo za status samostalnog poslanika ili 

delegata. 

Nakon što su prethodnih godina poslanici u Predstavničkom domu Spomenka Mičić i Safet 

Halilovićistupili iz Stranke za Bosnu i Hercegovinu (SBIH), te nastavili svoje djelovanje kao 

samostalni poslanici, u 2013. godini još jedan poslanik je odlučio svoje djelovanje nastaviti kao 

samostalni poslanik, to je Željko Asić koji je istupio iz Hrvatske stranke prava (HSP) i pristupio 

Stranci pravde i povjerenja (SPP). 

 
Predstavnički dom Parlamenta FBiHčini 98 poslanika iz 12 političkih stranakai 3 samostalna 

poslanika.   
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Grafik

on 1 

U odnosu na tri navedene promjene u Predstavničkom domu Parlamenta Federacije BIH, u Domu 

naroda se desilo ukupno devet od kojih su 4 zabilježene u 2013.godini. 

 

Delegati Ekrem Prošić i Hanka Vajzović, istupili su iz Socijademokratske partije (SDP) i pristupili 

stranci Demokratska fronta (DF). Delegat Mira Jurić također je istupila iz Socijademokratkse partije 

(SDP) i pristupila Socijaldemokratskoj uniji (SDU). Delegat Zoran Jovanović isključen je iz 

Socijademokratske partije (SDP), a delegat Josip Perić je istupio iz HSP.Delegati Mukadesa 

Anadolac, Slobodan Tomić i Daliborka Milović istupili su iz Narodne stranke radom za boljitak 

(NSRZB) i pristupili Novoj hrvatskoj inicijativi (NHI) – Mukadesa Anadolac, Hrvatskoj demokratskoj 

uniji (HDU BIH) – Slobodan Tomić i Liberalno demokratskoj stranci (LDS) – Daliborka Milović. 

Delegat Amel Hadžiabdić istupio je iz Saveza za bolju budućnost i djeljuje kao samostalni delegat. 

 

Dom naroda Parlamenta FBiHčini 58 delegata koji su članovi 14 različitih stranaka i 5 

samostalnihdelegata. 
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Grafikon 3 

 

Nemogućnost te parlamentarne većine da promjeni Vladu, dovela je, krajem godine do njenog 

raspada. 

 

Trenutno se može konstatovati da u Predstavničkom domu Parlamenta FBIH ne postoji 

parlamentarna većina. 

 

Dok je funkcionisala, koalicija SDP, SBB i dva HDZ-a, je u Domu naroda Parlamenta FBiH imala 

33delegata. 
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 Grafikon 4 Jedan od primjera koji je dao naslutiti raspad nove parlamentarne većine, još početkom druge polovine godine, bilo jeglasanje o Prijedlogu zakona o izmjenama i dopunama Krivičnog zakona Federacije Bosne i Hercegovine, koji je Klub poslanika SDP-a u Predstavničkom domu uputio u proceduru s prijedlogom da se isti razmatra po skraćenom postupku. Predstavnički dom je na 21. sjednici, održanoj 23. jula 2013. godine, usvojio ovaj Prijedlog zakona sa dva amandmana koje je predlagač prihvatio pa su postali sastavni dio zakona.1 Navedeni zakon, međutim, nije dobio podršku u Domu naroda jer su za isti gasala 23 delegata (iz sljedećih stranaka: SDP, SBB, DF, NSRZB, NHI, i NS); 11 delegata je glasalo protiv predloženog zakona (iz HDZ, DNZ i 1 samostalni delegat); a delegati SDA, HDZ 1990, HSP, SDU i SNSD bili su suzdržani prilikom izjašnjavanja.  

Kulminacija sukoba u novoj parlametnarnoj većini došla je do izražaja u decembru prilikom razmatranja seta antikorupcijskih zakona tj. Zakona o suzbijanju korupcije i organizovanog kriminala u FBIH i Zakona o oduzimanje nelegalno stečene imovine. Višečasovna rasprava vo đena je oko Zakona o suzbijanju korupcije i organizovanog kriminala u FBIH. Tokom diskusije                                                           

 
1Amandmani glase:  Amandman I U  članu 1. Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Krivičnog zakona FBiH (tj. član 2. osnovnog zakona 



14 

podrškuzakonu dali su zastupnici SDP, SBIH i NSRZB, dok su zastupnici SBB, SDA, HDZ, HDZ 

1990. kritikovali Vladu FBIH da nisu uvažili primjedbe Visokog sudskog tužilačkog vijeća, 

Tužilaštva, te specijelanog predstavnika EU u BiH Pitera Sorensena, tražeći da se ova tačka 

povuče. Nakon glasanja bilo je 38 glasova za (SDP, SBIH, NSRZB, A-SDA, HSP, DNZ),  25 

glasova protiv (SBB, HDZ, HDZ 1990, dio poslanika SDA) i 12 uzdrzanih (SDA) tako da zakon nije 

usvojen.  

Pošto ovaj zakon nije usvojen premijer Nikšić je nakon uvodnog obraćanja povukao Zakon o 

oduzimanju nelegalno stečene imovine, tada je nastala dvočasovna rasprava, tumečenja 

poslovnika o tome da li se zakon može povući ili ne, pošto je otvorena rasprava, te da li je ili nije 

bila otvorena rasprava tj. pretres. Tražena je pauza, utvrđivano prisustvo prozivkom, čitan 

stenogram, svako je tumačio poslovnik na svoj način, diskusija je obilovala replikama, nekoliko 

zastupnika je tražilo da se prekine sjednica... Na kraju je predsjedavajući stavio na glasanje Zakon 

o oduzimanju nelegalno stečene imovine nakon čega je bilo 0 glasova za 6 uzdrzanih i 27 glasova 

protiv. Poslanici SDP i SBIH su bojkotovali glasanje ustali i krenuli da napuste salu, tada je 

predsjedavajući prekinuo sjednicu. Tako je Predstavnički dom Parlamenta FBIH okončao svoj rad 

u 2013. godiniu svađi i raspadu parlamentarne većine. 

U Domu naroda Parlamenta Federacije BIH, zbog nepostizanja dogovora lidera političkih stranaka 

pune tri godine bila je upražnjena pozicija potpredsjedavajućeg, za koju je trebao biti predložen 

predstavnik Kluba delegata iz reda srpskog naroda.Na 19. sjednici održanoj 16.12.2013. godine 

imenovana je Vesna Saradžić,iz SDP-a, za potpredsjedavajuću. 

Povodom izbora potpredsjedavajuće Vesne Saradžić, delegati iz Kluba srpskog naroda iz SNSD 

Slaviša Mihajlović, Drago Puzigaća i Marko Bosnić najavili su da će napustiti Klub srpskog naroda 

uz opasku da je krajnje vrijeme da se i u FBIH poštuje praksa da na pozicijama i u insititucijama 

budu i predstavnici stranaka iz RS kao što je to primjer u RS, navodeći primjere funkcija koje 

obnašaju pripadnici SDA, SDP i HDZ.  

Na istoj sjednici razrješen je dužnosti predsjedavajući Doma naroda Radoje Vidović (HDZ), na 

vlastiti zahtjev, pošto je izabran za načelnika općine Kreševo. Za njegovog nasljednika na mjesto 

predsjedavajućeg Doma naroda izabran je Tomislav Martinović (HDZ). 
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4. OSNOVNE INFORMACIJE O RADU PARLAMENTA FBiH – dinamika rada  

U periodu od 01.01.do 31.12.2013. godine Predstavnički dom Parlamenta FBiH održao je 18 

sjednica, od kojih 8 redovnih, 8 vanrednih, 1 tematsku (stanje u poljoprivredi u FBIH)i 1 posebnu 

(Inicijativa i preporuke za reformu Ustava FBIH) a bilo je ukupno29 zasjedanja, održanih u okviru 

28 kalendarskih dana.(uz napomenu da 26. redovna sjednica nije okončana, te da će se nastaviti u 

2014. godini).Osam (8) sjednica je održano u više nastavaka. Sjednice su, izuzmu li se pauze, 

trajale ukupno 156 sati što znači da su poslanici u radu na sjednicama provodili u prosjeku 13 sati 

mjesečno.  

 

Datum 
Broj 
sjednice Tip 

Planirano 
mjera 

Realizovano 
mjera Početak Trajanje 

Broj 
pauza 

Trajanje 
pauza 

12-02-2013 12 Vanredna sjednica 1 1 10:41 07:22 3 00:30 

26-02-2013 13 Vanredna sjednica 22 0 13:00 03:00 1 02:50 

26-02-2013 14 Vanredna sjednica 2 2 20:26 00:04 0 00:00 

19-03-2013 19 
Redovna sjednica - 
početak 22 4 10:31 07:40 2 01:50 

28-03-2013 15 Vanredna sjednica 1 1 10:42 01:22 0 00:00 

11-04-2013 19 
Redovna sjednica - 
nastavak 0 11 10:48 08:22 0 00:00 

15-04-2013 16 Vanredna sjednica 1 1 10:19 09:13 0 00:00 

07-05-2013 19 
Redovna sjednica - 
nastavak 0 3 10:42 07:45 3 04:00 

08-05-2013 17 
Vanredna sjednica - 
početak 1 1 11:25 07:40 1 01:30 

04-06-2013 17 
Vanredna sjednica - 
nastavak 0 1 10:35 07:55 2 02:30 

05-06-2013 18 Vanredna sjednica 1 1 11:15 05:59 1 02:15 

24-06-2013 1 Posebna sjednica 1 1 12:15 05:45 1 00:30 

25-06-2013 20 
Redovna sjednica - 
početak 23 1 10:22 08:08 0 00:00 

02-07-2013 20 
Redovna sjednica - 
nastavak 0 18 10:30 06:10 1 01:00 

23-07-2013 21 
Redovna sjednica - 
početak 26 8 10:33 06:42 2 01:30 

24-07-2013 21 
Redovna sjednica - 
nastavak 0 12 10:30 06:25 1 01:30 

10-09-2013 21 
Redovna sjednica - 
nastavak 0 6 10:25 05:45 1 01:30 

11-09-2013 22 
Redovna sjednica - 
početak 25 5 10:36 05:55 1 02:00 

24-09-2013 22 
Redovna sjednica - 
nastavak 0 12 10:25 08:15 1 01:30 

09-10-2013 5 Tematska sjednica 3 1 10:30 10:15 1 01:15 

29-10-2013 23 
Redovna sjednica - 
početak 19 5 10:35 06:30 1 01:30 

30-10-2013 23 
Redovna sjednica - 
nastavak 0 13 10:30 08:20 2 02:00 
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12-11-2013 24 
Redovna sjednica - 
početak 20 3 10:30 07:00 1 01:30 

13-11-2013 24 
Redovna sjednica - 
nastavak 0 4 10:25 06:35 1 01:30 

21-11-2013 25 Redovna sjednica 3 3 10:30 07:50 1 01:00 

05-12-2013 19 Vanredna sjednica 5 5 10:30 11:00 3 03:00 

10-12-2013 24 
Redovna sjednica - 
nastavak 0 6 10:30 06:30 1 01:00 

17-12-2013 26 
Redovna sjednica - 
početak 29 4 10:30 06:30 2 01:30 

18-12-2013 26 
Redovna sjednica - 
nastavak 0 0 10:25 07:15 2 02:00 

Ukupno: 205 133   197:12 36 41:10 

Prosječno: 7 4,6   06:48   01:25 
Tabela 1: Pregled osnovnih statističkih podataka o održanim sjednicama Predstavničkog doma PFBIH u 2013.g 

Napomena: više detalja o sadržaju i dešavanjima na sjednicama u DODATKU1 na kraju izvještaja 
 
 

U istom periodu, Dom naroda Parlamenta FBiH održao je 16 sjednica od kojih jednak broj redovnih 

i vanrednih. Sjednice su održane u okviru 23 zasjedanja, odnosno 17 kalendarskih dana. Šest 

sjednica su održane u nekoliko nastavaka. Sjednice su, izuzmemo li pauze, trajale približno 67 

sati, što znači da su delegati u radu na sjednicama provodili u prosijeku 5,5 sati mjesečno, više 

oddvostruko manjenego poslanici u Predstavničkom domu.2 

 

Datum 
Broj 
sjednice Tip 

Planirano 
mjera 

Realizovano 
mjera Početak Trajanje 

Broj 
pauza 

Trajanje 
pauza 

15-02-2013 12 Vanredna sjednica 1 1 13:20 02:10 2 00:20 

28-02-2013 13 Vanredna sjednica 1 1 11:52 02:33 0 00:00 

21-03-2013 14 
Redovna sjednica - 
početak 19 1 12:03 05:15 0 00:00 

21-03-2013 13 
Redovna sjednica - 
nastavak 0 1 11:39 00:23 0 00:00 

18-04-2013 14 Vanredna sjednica 1 1 11:30 07:10 4 02:00 

18-04-2013 14 
Redovna sjednica - 
nastavak 0 1 18:42 00:04 0 00:00 

16-05-2013 14 
Redovna sjednica - 
nastavak 0 10 12:30 02:10 0 00:00 

16-05-2013 15 Vanredna sjednica 1 1 16:25 03:22 2 01:15 

06-06-2013 14 
Redovna sjednica - 
nastavak 0 8 11:30 03:15 0 00:00 

27-06-2013 15 
Redovna sjednica - 
početak 19 10 11:30 04:50 0 00:00 

18-07-2013 15 
Redovna sjednica - 
nastavak 0 10 10:20 03:00 1 00:50 

                                                           
2 U ovoj konstataciji ne možemo zanemariti činjenice da su delegati Doma naroda PFBIH ujedno i poslanici u skupštinama kantona, te 
da je veći dio njihovog angažmana usmjeren na rad u istim, kao i da se termini sazivanja sjednica Doma naroda PFBIH moraju 
usklađivati sa terminima održavanja sjednica 10 kantona.  
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18-07-2013 16 
Redovna sjednica - 
početak 22 1 13:20 00:50 0 00:00 

25-07-2013 16 
Redovna sjednica - 
nastavak 0 24 10:30 05:35 1 00:45 

25-07-2013 16 Vanredna sjednica 3 3 16:06 00:39 0 00:00 

12-09-2013 17 
Redovna sjednica - 
početak 23 9 10:40 05:50 2 02:00 

26-09-2013 17 
Redovna sjednica - 
nastavak 0 11 11:20 04:20 1 00:40 

24-10-2013 18 
Redovna sjednica - 
početak 26 5 11:30 05:20 2 01:00 

14-11-2013 18 
Redovna sjednica - 
nastavak 0 14 10:35 05:40 0 00:00 

14-11-2013 17 Vanredna sjednica 1 1 16:15 00:15 0 00:00 

22-11-2013 18 Vanredna sjednica 6 5 10:20 05:40 1 01:00 

06-12-2013 19 Vanredna sjednica 6 6 11:20 04:30 1 01:00 

16-12-2013 19 Redovna sjednica 18 14 11:25 03:25 2 01:10 

19-12-2013 20 Redovna sjednica 6 5 11:45 03:00 1 00:30 

Ukupno: 153 143   79:16 20 12:30 

Prosječno: 6,7 6,2 
 

03:26 0,9 00:32 
Tabela 2: Pregled osnovnih statističkih podataka o održanim sjednicama Doma naroda PFBiH u 2013.g 

Napomena: više detalja o sadržaju i dešavanjima na sjednicama u DODATKU 1 na kraju izvještaja 
 

Šesnaest (16) od 34 ukupno održane sjednice oba doma Parlamenta Federacije BIH, bile su 

vanredne. Oba doma su održala jednak broj redovnih i vanrednih sjednica (po 8 redovnih i 8 

vanrednih), tako da su 50% vremena proveli u vanrednom zasjedanju što je jednim dijelom 

prouzrokovano nestabilnom političkom situacijom te nedonošenjem Programa rada za 2013. 

godinu. 
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Početkom oktobra 2013. godine, Kolegij Predstavničkog doma PFBIH pripremio je i dostavio 

poslanicima kalendar praniranih sjednica u periodu oktobar – decembar, prema kojem su planirane 

3 redovne sjednice u okviru dvodnevnih zasjedanja i 3 tematske sjednice.Održana je samo 1 

tematska sjednica 09.oktobrana temu stanje u poljoprivredi FBIH. U posljednjem kvartalu takođe 

su održane 1 vanredna na kojoj je razmatran i usvojen nacrt Budžeta FBIH za 2014. godinu i 4 

redovne sjednice od kojih posljednja i pored jednog nastavka nije završena, biće nastavljena u 

narednoj godini.  

 

Na održanim sjednicama Predstavničkog doma Parlamenta Federacije BiH, u 2013. godini od 

planirane 201 tačke dnevnog reda realizovano je110 tačaka ili 6 tačaka u prosjeku po sjednici. 

Predloženim dnevnim redom svih održanih sjednica bilo je planirano 206 mjera, od kojih je 

razmatrano njih 177, a realizovano 133. Preostali dio mjera ishodovao je različitim statusom u 

okviru izvještajnog perioda. Dio mjera nije dobio potrebnu podršku, dio je povučen od strane 

predlagača, dio nije okončao kompletnu parlamentarnu proceduru oba doma, a za dio je odgođeno 

izjašnjavanje. Činjenica da je određeni broj razmatranih tačaka sadržavao i podtačke razlog je 

odstupanja ukupnog broja realizovaih mjera i tačaka. Najveći broj tačaka, mjera, a u okviru istih i 

zakona razmatran je i realizovan u drugoj polovini godine i pored činjenice da je napravljena pauza 

u zasjedanju u mjesecu augustu radi godišnjih odmora. 
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Za dnevni red održanih sjednica Doma naroda bilo je predložene su 153 mjere, od čega je, 

realizovano njih 143. Mjere koje nisu realizovane predstavljaju zakoneali o njima više u poglavlju 

zakonodavna aktivnost Parlamenta FBIH. 
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Najveću efikasnost u radu delegati Doma naroda Parlamenta FBiH, jednako kao i poslanici u 

Predstavničkom domu pokazali su u mjesecu julu kada su tokom 11 sati provedenih na 

sjednicama, realizovali 34 tačke. Najlošiji rezultat, ne računajući mjesece u kojima Dom naroda nije 

održao ni jedno zasjedanje (januar i avgust) ostvaren je u aprilu, kada suza 7 sati provedenih na 

zasjedanjima realizovane 2 tačke. 
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Grafikon 11 

 

Poredimo li rezultate koje je aktuelni saziv Parlamenta FBiH ostvario u trećoj godini svog mandata, 

sa rezultatima ostvarenim u trećoj godini prethodnog saziva Parlamenta (2006. – 2010.), dolazimo 

do pokazatelja da se u prethodnom sazivu,u Predstavničkom domu radilo više a i realizovano 

nešto više tačaka i mjera nego 2013. godine. Dok je Dom naroda uz približan broj sati provedenih 

na zasjedanjima u 2009.godini realizovao veći broj tačaka, a u 2013.godini veći broj mjera. 
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 Grafikon 13 

Hronološki pregled sjednica, sa kratkim sadr�ajem dešava nja na svakoj od njih nalazi se u 

Dodatku 1 izvještaja, a ovdje � emo spomenuti samo najzna � ajniju inicijativu koja se pojavila na 

Parlamentu, tokom 2013. godine. 

Predstavni � ki dom Parlamenta Federacije BIH odr�ao je 25.06.201

3. godine sjednicu u proširenom 

sastavu vezano za inicijativu i preporuke za promjenu 

Ustava FBIH, kojoj su pored poslanika i 

predstavnika izvršne vlasti u FBIH prisustvovali predstav nici kantonalnog i op � inskog nivoa. 

Prijedlog preporuka pripremila je i prezentirala ekspe rtna grupa koju je formirala Ambasada SAD u 

BIH. Poslanicima su na sjednici obratili i predsjednica Ust avnog suda FBIH, predsjednik Skupštine 

BPK, te na � elnici Opština Tuzla, Zenica, Visoko. Na kraju rasprave jednoglasno su prihva � eni 

zaklju � ci kojim se prihvata inicijativa za pokretanje procesa re

forme Ustava FBIH; zadu�uje se Ustavna komisija Predstavni � kog doma da u skladu sa nadle�nostima vodi dalji postu pak. Ustavna komisija Predstavni � kog doma PFBIH je na 16. sjednici odr�anoj 28.08.201 3. godine 

razmatrala Informaciju o aktivnostima vezanim za promje ne Ustava Federacije BIH, na kojoj je 

predsjednik Ustavne komisije informisao � lanove da je na osnovu zaklju � aka Ustavne komisije sa 

prethodne sjednice on uputio pismo politi � kim strankama zastupljenim u Predstavni � kom domu 

PFBIH da daju svoji pisani stav o predlo�enim preporuka ma koje je dala radna grupa u ime 

Ambasade SAD u BIH, i informisao da je rok za dostavlja nje mišljenja kraj septembra 2013. godine, te da je svoj pisani stav o ovim preporukama d

o navedenog datuma dostavio samo SDP 
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BIH i taj je materijal uručen na sjednici članovima Ustavne komisije Predstavničkog doma. Nakon 

diskusije je zaključeno da će se rasprava o ovoj problematici voditi kada i od drugih stranaka budu 

dostavljena oficijelna mišljenja. Venecijanska komisija takođe je ponudila svoju pomoć u procesu 

ustavne reforme. Ustavna komisija je na osnovu pristiglih prijedloga i sugestija uradila prednacrt 

Ustava FBIH koji je prema najavama predsjedavajućeg Predstavničkog doma PFBIH trebao biti 

razmatran na tematskoj sjednici u decembru nakon usvajanja Budžeta za 2014.godinu koji je bio 

prioritet. Međutim i nakon okončanja procesa usvajanja budžeta sjednica do kraja godine nije 

održana. Ustavna komisija je na sjednici održanoj 15.01.14. godine donijela zaključak kojim se 

ponovo upućuje zahtjev Kolegiju Predstavničkom domu PFBIH da se što prije dogovori održavanje 

tematske sjednice o mogućim ustavnim promjenama u FBIH. Zaključeno je da svi do sada upućeni 

materijali o mogućim ustavnim promjenama u FBIH, bilo da su upućeni od ovlaštenih ili 

neovlaštenih predlagača za promjene Ustava FBIH imaju jednak tretman u razmatranju na 

tematskoj sjednici Predstavničkog doma PFBIH. Ustavna komisija će održati još jednu sjednicu 

prije tematske sjednice Predstavničkog doma i utvrditi prijedlog zaključaka o načinu sublimiranja 

rasprave sa tematske sjednice Predstavničkog doma i predložiti formiranje eskpertske grupe 

Predstavničkog doma od zastupnika i eksperata Predstavničkog doma PFBIH u kojoj će 

participirati i predstavnici oba doma Parlamenta FBiH. 

Ustavne reforme FBIH su značajne i ovo je prvi put od uspostavljanja ovog entiteta da se o Ustavu 

raspravlja u parlamentu i da FBIH sama odlučuje o svom uređenju. Očekuje se da bi ovaj proces 

trebao biti završen do aprila 2014. godine te da bi mogao podstaći neophodne reforme i na 

državnom nivou.  
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5. KLJUČNI DOKUMENTI ZA STVARANJE PREDUSLOVA ZA EFIKASAN RAD  

 

PROGRAM RADA 
 

Programiranje rada za 2014. godinu 

 

Ni jedan od domova Parlamenta FBIH nije usvojio svoj program rada za 2014. godinu,čime su 

prekršeni poslovnici koji regulišu rad i obaveza ovih domova. 

U posljednju godinu mandata Parlament FBiH ušao je bez plana šta će u njoj raditi. Što je s 

obzirom na nepostojanje parlamentarne većine i na stanje u Vladi Federacije, i logično, ali je, u 

načelu, potpuno neprihvatljivo.  

 

Programiranje rada za 2013. godinu 

 
Čitavu 2013. godinu, oba doma Parlamenta FBIH radila su bez usvojenog Programa rada ključnog 

dokumenta koji definiše obaveze i prioritete, stvara uslove za efikasan rad i omogućava preciznu 

mjerljivost rezultata rada. Ovim je prekršen Poslovnik Predstavničkog doma PFBIH3, čiji članovi87. 

– 95. precizno definišu ovu obavezu, i Poslovnik Doma naroda PFBIH (članovi od 80. do 85.). 

Ovakvu situaciju bilježili smo posljednju put prije 6 godina, odnosno 2007. godine.  

 

                                                           

3VI. PROGRAMIRANJE RADA PREDSTAVNIČKOG DOMA  Član 87. Predstavnički dom donosi program rada. Program rada čine 
pitanja iz djelokruga Predstavničkog doma koja će se razmatrati na sjednici Predstavničkog doma. Operativnim planom rada 
Predstavničkog doma na osnovu programa rada Predstavničkog doma utvrđuju se termini redovnih sjednica Predstavničkog 
doma.Radna tijela Predstavničkog doma pri utvrđivanju svojih obaveza i zadataka pridržavaju se programa rada Predstavničkog 
doma.Radna tijela na osnovu programa rada Predstavničkog doma utvrđuju svoje programe rada i operativne planove održavanja 
sjednica radnih tijela.Član 88. Program rada sadrži zadatke Predstavničkog doma koji proističu iz Ustava Federacije i zakona, planskih 
dokumenata Federacije, Programa rada Vlade Federacije, kao i druge poslove i zadatke u rješavanju pitanja od interesa za narode i 
građane u Federaciji.Član 89. Programom rada se utvrđuju poslovi i zadaci Predstavničkog doma, njihov osnovni sadržaj i način 
izvršavanja. Programom rada se utvrđuju nosioci poslova i zadataka utvrđenih programom, pitanja koja se stavljaju na javnu raspravu i 
rokovi za razmatranje pojedinih pitanja na sjednicama Predstavničkog doma. Član 90. U pripremama za izradu programa rada 
Predstavnički dom pribavlja prijedloge i mišljenja o pitanjima koja treba unijeti u program rada od poslanika, radnih tijela Predstavničkog 
doma i klubova poslanika, predsjednika Federacije, Vlade Federacije, kao i drugih federalnih organa i organizacija. Član 91. Na osnovu 
primljenih prijedloga i sugestija, Kolegij, proširen predsjednicima radnih tijela Predstavničkog doma, priprema i utvrđuje nacrt programa 
rada Predstavničkog doma, koji se upućuje Predstavničkom domu. Nacrt programa rada upućuje se predsjedniku Federacije i 
potpredsjednicima Federacije, Vladi Federacije i drugim federalnim organima, radi davanja mišljenja i prijedloga. Nacrt programa rada 
razmatra se na sjednici Predstavničkog doma. Član 92. Na osnovu rasprave na sjednici Predstavničkog doma i primljenih mišljenja i 
prijedloga o nacrtu programa rada Kolegij priprema i utvrđuje tekst prijedloga programa rada, koji se upućuje poslanicima 
Predstavničkog doma. Prijedlog programa rada usvaja Predstavnički dom na sjednici. Član 93.U postupku priprema za donošenje 
programa rada Predstavnički dom ostvaruje saradnju sa predsjednikom Federacije i potpredsjednicima Federacije, Vladom Federacije i 
Domom naroda. Član 94.Predstavnički dom povremeno razmatra ostvarivanje programa rada i preduzima odgovarajuće mjere za 
njegovo izvršavanje. Član 95.Program rada Predstavničkog doma objavljuje se kao posebna publikacija i objavljuje se na web stranici 
Predstavničkog doma.  
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Grafikon 14 

 
Za razliku od prethodnih godina kada je prvenstveno odgovornost za neispunjavanje ili kašnjenje u 

ispunjavanju poslovničkih obaveza o programiranju rada bila na jednom od domova ili Parlamenta 

FBIH kao institucije u cjelini, za 2013. godini to nije slučaj. Sekretarijat Predstavničkog doma 

PFBIH iskazao spremnost za izradu Programa rada za 2013. godinu, prije isteka 2012. godine, 

uputivši poziv svim poslanicima, klubovima, radnim tijelima, te predstavnicima nevladinih 

organizacija i udruženja da se sa svojim prijedlozima i sugestijama uključe u proceduru kreiranja 

Programa rada za 2013. godinu. 

Također je formirana radna grupa, koja se sastala krajem novembra 2012. godine, kako bi 
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BUDŽET FEDERACIJE BIH 

 
Budžet Federacije BiH za 2013. godinu 
 
Oba doma Parlamenta Federacije BIH su na vanrednim sjednicama održanim u prvoj sedmici 

decembra 2012. godine razmatrala i po hitnom postupku usvojila Budžet FBIH za 2013. godinu i 

Zakon o izvršenju Budžeta FBIH za 2013. godinu. 

Budžet Federacije BIH za 2013. godinu usvojen je u iznosu od 2.214.000.000 KM. Ukupan dug u 

FBIH je 790 miliona (vanjski uz pripadajuće kamate i unutrašnji).Vanjski dug najvećim djelom od 

prošlog Stand by aranžmana. Rashodovna strana 794 miliona - tekući transferi 42 miliona KM.  

Uštede Transfer za PIO (rezultat revizije i autentičnog tumačenja u PFBIH) Transfer za invalidnine 

umanjenje za 5 miliona KM (kao rezultat revizije) Planirani izdaci popis - 16 miliona, za 

elektroprivrede 2,9 miliona sredstva za robne rezerve 68,5 miliona za poticaj u poljoprivredi uz 

dodatnih 10 miliona (7 miliona putem terminala + 3 miliona za robne rezerve kao podrška 

poljoprivredi).Izdaci za materijalne usluge za 31 milion viši. Povećana rezerva Vlade FBIH zbog 

posebnog Odjela za kriminal o korupciju, za Vrhovni sud FBIH (za postupanje po Zakonu o 

Finansiranje deficita Dugorocne obveznice primici - 44 miliona Trezorski zapisi - 88 miliona EC - 

58,7 miliona MMF - 239 miliona. Sve navedeno je razlog zašto Budžet nema razvojnu 

komponentu. 

Prilikom rasprave o Budžetu premijer također najavio da će do kraja januara 2013. godine biti 

pripremljen sveobuhvatan Zakon o penzionisanju pod povoljnijim uslovima. Zakon o 

prijevremenom povoljnijem penzionisanju branilaca odbrambeno – oslobodilačkog rata  razmatran i 

usvojen na sjednicama oba doma PFBIH, održanim polovinim mjeseca aprila. U svom uvodnom 

govoru prilikom razmatrannja zakona premijer FBIH i ministar finansija Federacije BIH naglasili su 

da je donošenje ovog zakona u Federaciji BIH uslov je za isplatu naredne tranše Međunarodnog 

monetarnog fonda po stand-by aranžmanu Bosne i Hercegovine s tom međunarodnom 

finansijskom institucijom. Izostanak naredne tranše novca MMF-a ugrozio bi finansijsku stabilnost 

Federacije i cijele BiH te doveo do umanjenja svih stavki u federalnom budžetu za 31,44 posto od 

1. maja ove godine.  

Okvir Budžeta FBIH postavljen je na realnim osnovama. Po prvi put u Budžet su uključeni i 

podračuni. Premijer je na kraju izlaganja naveo da Vlada FBIH ne može razmatrati predložene 
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amandmane jer ne funkcioniše u punom kapacitetu, napominjući kako je sa predstavnicima nove 

parlamentarne većine usaglašeno da Izmjene i dopune Budžeta FBIH (Rebalans za 2013. godinu) 

budu upućeni u proceduru u prvom kvartalu 2013. godine.  

Tom prilikom usvojen je i sljedeći zaključak:Usvajanje Budžeta za 2013. godinu pratilo je niz 

detalja koji su situaciju učinili složenom i time uzrokovali usvajanje dokumenta u otežanim 

okolnostima. Imajući to u vidu predlažemo da se usvoji zaključak o postupku izrade rebalansa 

Budžeta početkom 2013. godine kako bi uz dovoljno vremena i puni angažman svih zastupnika 

utvrdili adekvatan dokument. 

Uprkos navedenom i brojnim drugim pokazateljima koji su ukazivali na potrebu hitnosti donošenja 

rebalansa4 Budžeta FBIH za 2013. godinu, isti nije niti pripremljen niti razmatran u 

2013.godini.Podsjetimo da su u trećoj godini prethodnog mandata prilike zahtijevale da se izradi 

rebalansa Budžeta FBIH pristupi čak u tri navrata, što je i učinjeno (tabela 7, Budžeti FBIH, po 

godinama). 

Istovremeno Izvještaj o izvršenju Budžeta za 2012. godinu5, razmatran na sjednicama održanim 

tokom mjeseca septembra, nije dobio ni u Predstavničkom domu ni u Domu naroda PFBIH 

potrebnu podršku. 
                                                           
4 Poslaničko pitanje poslanik Omer Škaljo (SDA): Kada će Vlada i hoće li uraditi Rebalans Budžeta za 2013. godinu i imajući u vidu 
stanje punjenja Budžeta da je ono oko 50% s jedne strane i s druge strane. Da su do sada u 2013. godini stvorene ogromne obaveze a 
koje nisu plaćene. Hoćemo li doći ponovo u situaciju da 2013. plaćamo u 2014.  po stvorenim obavezama kao što smo to imali za 2012. 
godinu kada smo u sedmom mjesecu izmirili obaveze za 2012. godinu. To jedna stvar i druga znači vezana je znači određena 
ministarstva mogu doći u izuzetno tešku situaciju, jer ako ima u Budžetu da troši deset, ili petnaest, dvadeset miliona a ako mu se uplati 
u toj godini milion šta će ga očekivati u narednoj godini za 2014. godinu kad bude planirao sredstva, pa s tim u vezi mislim da bi bilo 
dobro da dobijemo odgovor hoće li se raditi Rebalans Budžeta i ako hoće, kada i na koji način...                

 
5 U kontekstu rasprave o navedenom iznosimo sljedeće pitanje poslanika Mirze Ustamujića (SBB) :... „drugo pitanje premijeru i 
Ministarstvu finansija Vlade Federacije BiH. Pod znacima navoda hitnoj telefonskoj sjednici Vlade održanoj 12.7.2013. godine usvojili 
ste Odluku o izmjeni Odluke o odobravanju prijenosa sredstava sa posebnih namjenskih računa u iznosu od 58 miliona KM. Time ste 
produžili rok za povrat kratkoročne pozajmnice do 31.12. 2013. godine tj. do kraja godine. Ono što mene interesuje sa kojih namjenskih 
računa ... s kojih ste uzeli novac i gdje će se osjetiti kriza obzirom da taj novac tek planirate vratiti na kraju godine. I mislio sam postaviti 
ovdje potpitanje da li time kršite Zakon o izvršenju Budžeta ali jučer je gospodin Krajina iznio da su bili praktični, pa su malo kršili 
zakon.“ Ono što mene interesuje jeste da dostavite odgovor i vaše mišljenje na revizorski izvještaj povodom ovog Budžeta pod svih 14 
tačaka za koji su oni izrazili osnov za izražavanje negativnog mišljenja. Dakle tražim vaš odgovor po svakom od tih 14 ...
 Također pitanje broj 4. kao i u pitanju 2. gdje sam vas pitao sa kojih namjenskih računa ste uzimali novac. Tražim da mi i za 
2012. godinu jer su revizori utvrdili također da ste koristili sa namjenskih računa novac sa kojih računa ste uzimali taj novac. Za 
kraj jedna konstatacija ujedno i pitanje. Iko ako iole racionalno koristi svoju glavu postavio bi isto pitanje po meni. Dok koristite novac sa 
posebnih namjenskih računa moguće od samih penzionera i korisnika invalidske zaštite i prolongirate njegov povratak do praktično 
iduće godine istovremeno na sjednici Vlade usvajate zaključak da isplatite više dodatnih desetina miliona poticaja poljoprivrednim 
proizvođačima jer očekujete veći priliv u Proračunu.Ovo ponavljam iz razloga što sam rekao u prvom pitanju da ste već ustanovili na 
sjednici 25.7. da je realizacija plana prihoda realizovana tek nešto više od 50%. Dakle nelogično je to o čemu govorite i znate na što ovo 
liči. Dakle ne samo konstatacija revizora NVO-a koji prate i ovo što mi vidimo da jeste najgora Vlada i od poteza koje ste vukli nego mi 
djeluje na neki način da kupujete takođe i mir sa gospodinom Lijanovićem već da se dešava neka trgovina, jer mi je nelogično u dvije 
sjednice Vlade koje su u razmaku 14 dana da u jednoj utvrdite da su prihodi 50% manji ili u pola a na drugoj sjednici utvrdite da ćete 
dodatno milione isplatiti. 
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Prilikom razmatranja navedenog izvještaja resorni ministar je naveo da je koncepcija Budžeta na 

ovakav način dugoročno neodrživa, te iako je bio najavljen rebalans Budžeta za 2013. godinu isti 

nije urađen jer prihodi nisu ostvareni u skladu sa planiranim. 

Također u međuvremenu je Ured za revizijuobjavio izvještaj o revizji izvještaja o izvršenju Budžeta 

FBIH za 2012. godinu i dao negativno mišljenje o istom. Poslanici su konstatovali između ostalog 

da je zbog navedenog trebalo predložiti izmjene i dopune Budžeta (rebalans). Poslanici su takođe 

konstatovali da je 12 miliona isplaćeno za izvršenje sudskih presuda i rješenja vansudskom 

nagodbom, te da se veliki broj kantona nalazi u veoma teškoj finanasijskoj situaciji zbog dospjelih 

sudskih izvršenja.6 

Iako je Ured za reviziju Federacije BIH u Izvještaju o reviziji finansijskih izvještaja Parlamenta 

Federacije BIH za 2011. godinu dao mišljenje sa rezervom, a Parlamentarna komisija odgovorne 

za reviziju organizovala u novembru 2012. godine saslušanja tim povodom, Izvještaj 

Parlamentarne komisije odgovorne za reviziju razmatran je tek na nastavku 21. sjednice 

Predstavničkog doma i nastavku 17.sjednice Doma naroda, održanim u septembru 2013. godine. 

Oba doma prihvatila su izvještaj Parlamentarne komisije odgovorne za reviziju o izvještajima 

revizije finansijskih izvještaja javnih preduzeća iz nadležnosti Parlamenta FBiH za 2011. godinu.  

 

Budžet Federacije BiH za 2014. godinu 

Budžet FBIH za 2014. godinu Vlada FBIH uputila je u redovnu proceduru koja podrazumijeva 

razmatranje u formi nacrta te prijedloga tj. u dva čitanja koja omogućavaju parlamentarcima i 

javnosti da iznesu svoje primjedbe, prijedloge i sugestije u cilju izrade što kvalitetnijeg budžeta. 

Iako je Nacrt budžeta usvojen je 21.11.2013. u Predstavničkom odnosno 22.11.2013. u Domu 

naroda, prijedlog budžeta je ponovo razmatran i usvojen po hitnom postupku na vanrednim 

sjednicama oba doma 5. odnosno 6. decembra pošto je njegovo usvajanje bilo prethodno 

uslovljeno od strane MMF s rokom do 9.decembra. Usvajanjem prijedloga budžeta za 2014.godinu 

                                                           
6 Za primjer navodimo poslaničko pitanje poslanice Katice Čerkez (HDZ BIHI) po ovom osnovu: Zahvaljujem. Pozdravljam sve prisutne 
u ovoj dvorani i evo velim da nisam zadovoljna odgovorom koji sam dobila od Vlade Federacije pa bih postavila novo ili prokomentirala. 
Vlada Federacije ja je molim da mi navede zakonski temelj odnosno odredbe Zakona o ovršnom postupku kojim provođenje sudskih 
odluka utvrđuje Vlada Federacije. Na temelju kojih pravnih normi Vlada Federacije daje prioritet u izvršenju sudske nagodbe u odnosu 
na izvršene presude suda i donesena sudska rješenja o izvršenju i molim da mi se o tome da jedna informacija da bih odagnala svaku 
sumnju u kršenje zakona kada je redoslijed izvršenja sudskih presuda u pitanju i opravdanje da se ostvaruju uštede kada se moraju 
isplatiti enormni iznosi odvjetnicima zbog podnesenih tužbi koje su stavljali samo po nekoliko tužitelja iako se radi o potraživanju prema 
istom izvršitelju po istom pravnom osnovu. 

 



30 

do ovog roka FBIH ispunila je uslov za novu tranšu novca na osnovu kreditnog aranžmana sa 

MMF. 

Od 51 podnesenog amandmana Vlada FBIH je prihvatila 3 i jedan djelimično koji su postali 

sastavni dio budžeta. Predstavnički dom je usvojio još tri amandmana i to kluba SBB, kluba 

parlamentarki i poslanika Mirka Pejanovića. 

Prvi amandman nalaže preusmjeravanje 118.000 KM za Radio-televiziju Federacije BiH, drugi 

izdvajanje milion KM za revolving fond za žene poljoprivrednice u ruralnom razvoju FBiH, a treći da 

pola novca kojim se diskreciono raspolaže u okviru visokih federalnih funkcija, a polovina je blizu 

460.000 KM, bude preusmjereno kao pomoć za rad Zemaljskog muzeja BiH, Akademije nauka i 

umjetnosti te Kinoteke BiH.  

Vlada je prihvatila prijedlog Parlamentarne komisije odgovorne za reviziju Predstavničkog doma i 

Doma naroda da se sredstva za reprezentaciju, naknade za službena putovanja, naknade za rad u 

komisijama i naknade po ugovorima o djelu u 2014. godini umanjene za 20 posto u odnosu na 

izvršenje za 2012. godinu u organima uprave koji su dobili negativno revizorsko mišljenje. Na 

temelju revizorskog izvještaja, to se odnosi na Federalno ministarstvo poljoprivrede, vodoprivrede i 

šumarstva, Federalno ministarstvo za pitanja boraca i invalida odbrambenog oslobodilačkog rata, 

Federalno ministarstvo pravde, Federalno ministarstvo rada i socijalne politike i Federalnu upravu 

civilne zaštite. Ukupno umanjenje sredstava za ovih pet institucija iznosi 362.000 KM. 

U odnosu na nacrt transfer kantonima povećan je za četiri miliona KM te iznosi 16 miliona, a novac 

je za to osiguran umanjenjem pozicije Japanskog granta 2KR za četiri miliona KM. Tokom 

rasprave na sjednicama oba doma, naglašena je potreba za dodatnom podrškom domaćoj 

privredi, pa su osigurana dodatna dva miliona KM na razdjelu Federalnog ministarstva razvoja, 

poduzetništva i obrta za formiranje garancijskog fonda za unapređenje domaće privrede. Sredstva 

su osigurana internim preraspodjelama.Shodno zajedničkom opredjeljenu ka podršci insititucijama 

kulture, osigurano je sufinansiranje pet institucija kulture u ukupnom iznosu od 1.400.000 KM. Dio 

sredstava za ove namjene osiguran je umanjenjem sredstava s pozicije Tekuće rezerve Vlade te 

prestrukturiranjem sredstava unutar pojedinih ministarstava. 

Usvojen Prijedlog budžeta u iznosu od 2.357.715.456 KM ostao je isti u odnosu na nacrt s tim da 

su izvršene promjene samo na nekim unutrašnjim budžetskim pozicijamapreraspodjelom novaca u 

skladu sa prihvaćenim prijedlozima i amandmanima. Budžet za 2014.godinu veći je za 143,5 

miliona ili 6,5% u odnosu na budžet za 2013.godinu. 
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Nešto više od 976 miliona KM unutrašnjeg i vanjskog duga kao iznosa u koji su uračunate i 

kamate, rekordni je iznos koji se mora vratiti u 2014. godini, a rezultat je zaduženja do 2010. 

godine. Najznačanija stavka i glavni razlog porasta otplate duga je otplata po trećem stand-by 

aranžmanu s Međunarodnim monetarnim fondom. Kad se odbije ovaj dug, operativni budžet za 

2014. iznosi 1.381.344.904 KM. 

Prema riječima premijera javna potrošnjaza 2014. je smanjena za dodatnih 45 miliona, a rashodi 

svedeni ispod nivoa iz 2008. godine. Planirana je uvećana emisija trezorskih zapisa kako bi se 

obezbijedilo više prostora za eliminisanje rebalansa u gotovinskom toku, odnosno velikog 

kašnjenja u izmirivanjima obaveza. Čime Vlada nastoji da stimuliše tržište kapitala odnosno 

domaćih vrijedonosnih papira. Takođe je naveo da je predviđeno uredno izmirivanje plata 

budžetskim korisnicima, penzija, vraćanje duga za PIO, te primanja ratnih i neratnih invalida 

poginulih branitelja i civilnih žrtava rata. 

Nivo prihoda projiciran u Budžetu Federacije BiH za 2014. godinu u odnosu na ukupne rashode i 

izdatke rezultirao je deficitom u iznosu od 655.125.000 KM ili 38,5% u odnosu na prihode bez 

primitaka. 

 

Planirano je da se pokriće deficita izvrši: 

� Primicima od finansijske imovine u iznosu od 125 000 KM; 

� Sredstvima IV Stand-by aranžmana odobrenog od MMF-a u iznosu 

od 299miliona KM; 

� Sredstvima Svjetske banke – DPO u iznosu od 46 miliona KM; 

� Emitovanjem obveznica u iznosu od 50 miliona KM; 

� Emitovanjem trezorskih zapisa u iznosu od 260 miliona KM. 

 

Povećanje deficita budžeta rezultat je prije svega povećanja otplate glavnice vanjskog duga iz III 

Stand-by aranžmana sa Međunarodnim monetarnim fondom u iznosu od 62,8 mil KM. Takođe, od 

planirane emisije trezorskih zapisa u iznosu od 260 mil. KM, u istoj godini dospijeva na naplatu 

160,0 mil. KM, obzirom da se najvećim dijelom predviđa emisija tromjesečnih i šestomjesečnih 

zapisa. Shodno navedenom, kategorija izdataka se samo zbog ove dvije stavke povećava za 

222,8 mil. KM. 
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U narednoj tabeli prikazana je struktura Prijedloga budžeta Federacije BiH za 2014. godinu: 

 

 

OPIS 
Budžet FBiH 

za 2013. 
godinu 

Budžet FBiH 
za 2014. 
godinu 

Povećanje / 
smanjenje 

Index     
(3/2) 

1 2 3 4 5 

I  Ukupni prihodi 1.796.005.222 1.702.590.456 -93.414.766 95% 
II Rashodi i izdaci 2.214.180.122 2.357.715.456 143.535.334 106% 
       Rashodi 1.448.308.796 1.415.121.232 -33.187.564 98% 
       Izdaci 765.871.326 942.594.224 176.722.898 123% 
III Deficit (II-I) 418.174.900 655.125.000 236.950.100 157% 
IV Finansiranje 418.174.900 655.125.000 236.950.100 157% 
       Primici od finansijske imovine 0 125.000 125.000 - 
       MMF - IV Stand-by aranžman 239.500.000 299.000.000 59.500.000 125% 
       Evropska komisija - II tranša 58.674.900 0 -58.674.900 0% 
       Svjetska banka - DPO 0 46.000.000 46.000.000 - 
       Primici od dugoročnih obveznica 40.000.000 50.000.000 10.000.000 125% 
       Primici od domaćeg zaduživanja - TZ 80.000.000 260.000.000 180.000.000 325% 
V Prihodi, primici i finansiranje (I+IV) 2.214.180.122 2.357.715.456 143.535.334 106% 
VI Nepokriveni višak rashoda nad prihodima 
(II-V) 

0 0 0 - 

Tabela 3 Budžet za 2014. godinu 

 

Godina Visina Budžeta Datum usvajanja 
PD PFBIH/ 

 DOM NARODA  

Rebalans Datum usvajanja  

2007. 1.435.644.600 KM 30.03.2007. 
02.04.2007. 

1.586.276.529 KM 14.09.2007. 
18.09.2007. 

2008. 1.757.614.878KM 28.12.2007. 
29.12.2007. 

1.833.614.878KM 22.04.2008. 
29.04.2008. 

2009. 1.600.917.600KM 29.12.2008. 
30.12.2008. 

1.906.373.386 KM 
 

2.133.254.771KM 
 

2.075.254.771 KM 
 

I - 01.04.09. 
     06.04.09. 
II - 29.07.09. 
     30.07.09. 

III – 21.12.09. 
22.12.09. 

2010. 1.747.272.490KM 21.12.2009. 
22.12.2009. 

1.863.333.532KM 13.09.2010. 
14.09.2010. 

2011. 1.699.318.442KM 25.03.2011. 
26.03.2011. 

1.735.797.007KM 26.07.2011. 
28.07.2011. 

2012. 1.923.744.269 KM 10.01.2012. 
11.01.2012. 

1.999.084.438 KM 06.09.2012. 
04.09.2012. 

2013. 2.214.180.122 KM 03.12.2012. 
04.12.2012. 

X X 

2014. 2.357.715.456 KM 05.12.2013. 
06.12.2013. 

  

 

Tabela 4: Budžeti FBiH, po godinama 
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6. UKUPNA ZAKONODAVNA AKTIVNOST PARLAMENTA FBiH  

Nakon nula „usvojenih“ zakona u prvom kvartalu, te 8 u drugom (od kojih je samo 1 koji je Vlada 

FBIH utvrdila u 2013. godini, a 7 predstavljaju dio zaostalih obaveza iz 2012. godine), povećana 

dinamika rada oba doma u pogledu realizacije tačaka i mjera tokom trećeg i četvrtog kvartala 

doprinijela je znatno većoj realizaciji zakona u Parlamentu Federacije BIH.  

Procedura je, do kraja 2013, okončana za ukupno 34 zakona, od kojih je 10 usvojeno po hitnom 

postupku, 2 po skraćenoj proceduri, a 22 po redovnom postupku. 

 
Grafikon 15 

 

Od ukupno34 zakona usvojena u konačnoj formiu 2013. godini, 19 zakona su bili izmjene i dopune 

postojećih zakona, što znači da je usvojeno ukupno 15 novihtzv. ''temeljnih'' zakona (44%).  

 
Grafikon 16 



34 

Upoređujući broj usvojenih zakona u 2013. godini, sa prethodnedvije godine mandata aktuelnog 

sazivaParlamenta FBiH, dolazimo do zaključka da Parlament Federacije BIH u pogledu realizacije 

zakona bilježi znatno smanjenje u odnosu na prethodnu 2012. godinu, te da je skoro na nivou prve 

godine mandata. Ukoliko se komparira sa prve tri godine mandata prethodnog saziva (2006.-

2010.) uočava se da je aktuelni saziv realizovao veći broj zakona na godišnjem nivou u prve dvije 

godine, a da je u trećoj godini mandata prethodnog saziva usvojeno skoro 50% više zakona nego 

u 2013-oj, kao trećoj godini aktuelnog mandata. 

 

Grafikon 17 
 
U odnosu na prethodne sazive Parlamenta FBiH, dosadašnji mjesečni prosjek realizovanih zakona 

aktuelnog saziva je nešto više od 3 zakona mjesečno. Parlament Federacije BIH za tri godine 

aktuelnog mandata usvojio ukupno 113 zakona što je za 7 zakona manje od realizacije zakona u tri 

godine prethodnog saziva (2006. – 2010.), što nas opet vraća na konstatatciju o generalno niskoj 

realizaciji zakona najviše institucije zakonodavne vlasti u FBIH bilo posmatrano na godišnjem 

nivou ili u okviru četverogodišnjeg mandata.  

 
Inače, procedura donošenja, za zakone usvojene u 2013. godini, trajala je u prosjeku godinu dana. 

Teško je dati prostu procjenu o najdužoj proceduri za donošenje određenog zakona, s obzirom da 

je Vlada FBIH odmah nakon imenovanja 2011. godine povukla iz procedure preko 50 akata, od 

kojih su se zakoni nalazili u različitom proceduralnom statusu. Kao jedan od specifičnih zakona 

posmatrajući cjelokupnu proceduru spomenućemo Zakon o privatnim detektivima (detektivskim 

agencijama) koji je upućen u proceduru od strane F MUP-a sredinom 2009. godine. Predstavnički 

dom je navedeni zakon usvojio 2010. godine, a Dom naroda u 3 godine kasnije. Međutim 

procedura po istom još nije okončana jer je zakon u domovima usvojen u različitom obliku (zbog 
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značajnog amandmanskog djelovanja u Domu naroda), te gaje potrebno usaglasiti na nivou 

Parlamenta FBIH. Najkraća procedura primjenjena je kod donošenjaZakona o dopunama Zakona 

o potvrđivanju prava na prijevremenu starosnu penziju ostvarenu pod povoljnijim uslovima i trajala 

je ukupno 15 dana od datuma upućivanja zakona od strane Vlade FBIH do prihvatanja istog od 

strane oba doma PFBIH. Podsjetimo, obaveza donošenja Zakona o dopunama Zakona o 

potvrđivanju prava na prijevremenu starosnu penziju ostvarenu pod povoljnijim uslovima datirala je 

od perioda donošenja Budžeta Federacije BIH za 2013. godinu. 
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PREDSTAVNIČKI DOM PFBIH  

U parlamentarnoj proceduri u 2013. godini u Predstavničkom domu bilo je 72 zakona. 9 zakona je 

povučeno od strane predlagača prije razmatranja u parlamentu. Od 63 preostala zakona u 

parlamentarnoj proceduri Predstavnički dom je odbio 4 zakona a 7 zakona je odbijeno u Domu 

naroda iako ih je prethodno usvojio Predstavnički dom,2 zakona su na usaglašavanju, 22 u 

proceduri a za 28 zakona je okončana procedura i zakoni su objavljeni u službenim novinama. 

Što se tiče dinamike razmatranja zakona tokom 2013.godine, samo 19 zakona je razmatrano 

tokom prvih šest mjeseci, a preostali zakoni razmatrani su u drugoj polovini godine s tim da je 

najveći broj, njih 28 razmatran tokom mjeseca jula.  

DOM NARODA PFBIH  

U parlamentarnoj proceduri u Domu naroda PFBIH u 2013.godini bilo je 76 zakona, nešto više od 

Predstavničkog doma,pošto je određen broj zakona Predstavnički dom razmatrao u prethodnoj 

2012.godini a Dom naroda nije. Od 76 zakona 2 zakona su povučena, 10 zakona nije usvojeno 

iako su prethodno bili usvojeni u Predstavničkom domu,3 zakona su na usaglašavanju, za 2 

zakona je izjašnjavanje odgođeno, 25 zakona je u proceduri a za 34 zakonaje okončana procedura 

i zakoni su objavljeni u službenim novinama. 

U pogledu dinamike razmatranja zakona tokom 2013.godine Dom naroda je intenzivirao je rad po 

pitanju realizacije zakona u drugoj polovini godine. Podsjetimo, nakon podatka od nula razmatranih 

zakona u periodu januar - mart, u drugoj polovini godine razmatrano je čak 59 zakona. 

Spomenimo, na kraju, da segment organizacije i provođenja instituta javne rasprave nedovoljno 

dobro funkcioniše, da je često sveden na formalno ispunjavanje zakonske obaveze, da nije u 

dovoljnoj mjerii svim potrebnim elementima dostupan javnosti, te da je ovom pitanju potrebno 

posvetiti veću pažnju u narednom periodu.  
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7.  KOORDINACIJA RADA VLADE I PARLAMENTA FBIH  
 

Jedno od glavnih obilježja političkog života u Federaciji BiH, u 2013. godini, bila je nemogućnost 

novouspostavljene parlamentarne većine da smijeni Vladu i postavi novu, koja bi bila odraz novog 

odnosa snaga u Parlamentu. 

 

Podsjetimo, oba doma Parlamenta Federacije BIH započela su ovogodišnje aktivnosti sa 

razmatranjem Odluke o izglasavanju nepovjerenja Vladi FBIH, koju je iniciralo 56 poslanika (28 iz 

SDP-a, 12 iz HDZBiH, 3 iz HDZ 1990 i 13 iz SBB-a) u Predstavničkom domu i 35 delegata u Domu 

naroda Parlamenta Fedracije BIH. Kako se Vlada FBIH nije očitovala o ovom prijedlogu, jer je isti 

odlukom većine ministara skinut sa dnevnog reda sjednice Vlade FBIH, održane 24.01.2013. 

godine, oba Doma Parlamenta Federacije BIH sazvala su vanredne sjednice sa jednom tačkom 

dnevnog reda, a to je Odluka o izglasavanju nepovjerenja Vladi Federacije BIH.  

 

Predstavnički dom je na vanrednoj sjednici održanoj u februaru 2013. godine podržao većinom 

glasova Odluku o izglasavanju nepovjerenja Vladi FBIH, dok je u Domu naroda Klub delegata iz 

reda bošnjačkog naroda podnio zahtijev da se ovo pitanje razmatra po proceduri za vitalni 

nacionalni interes, tako da proces, po istom, još nije okončan. 

 

S druge strane, poslanici i delegati kontinuirano iz sjednice u sjednicu izražavaju nezadovoljstvo 

zbog neprisustva predstavnika izvršne vlasti u FBIH (premijera FBIH i ministara7 u Vladi FBIH) 

plenarnim zasjedanjima Predstavničkog doma i Doma naroda, posebno u dijelu predviđenom za 

poslanička/delegatska pitanja i inicijative. Zbog toga je predsjedavajućiPredstavničkog doma 

PFBIH Fehim Škaljić,  na osnovu primjedbe iznesene od strane poslanika konstatovao sljedeće:„S  

razlogom je prigovor, jer se već dugo ponavlja praksa da Vlada ne smatra važnim biti prisutna na 

sjednicama Parlamenta. Da drugi nivoi izvršne vlasti ne smatraju važnim biti prisutni na 

sjednicama Parlamenta. Ovo je redovno zasjedanje. Blagovremeno najavaljeno i danas klupe 

ministara su prazne. Izuzeci su mali broj onih koji su došli a većina ne smatra potrebnim čak ni 

obavijestiti Parlament o tome da neće da dođe na sjednicu. Ta arogancija koju ispoljava Vlada, 

koju ispoljava izvršna vlast je nedemokratski čin i ona narušava principe parlamentarne 

                                                           
7 Izuzetak su ministar finansija Ante Krajina i ministrar pravde Zoran Mikulić, koji u kontinuitetu prisustvuju sjednicama Predstavničkog 
doma i Doma naroda PFBIH.  Ostali ministri uglavnom prisustvuju u dijelu sjednice na kojem se razmatra tačka iz njihove nadležnosti, 
dok dio ministara redovno delegira predstanike ministarstva da prisustvuju sjednicama.  
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demokratije. Parlament će morati konačno jednostavno prekinuti tu praksu. Nećemo raspravljati o 

stvarima kad nema kompetentnih“. 

Delegat u Domu naroda Esad Radeljaš predložio je na 17. redovnoj sjednici Kolegiju Doma naroda 

da više ne obavještava Vladu Federacije kada se održava sjednica Doma naroda, jer na 

sjednicama Doma naroda često ne prisustvuju ministri. 

R. broj Tip sjednice Komentar sjednice 

12 Vanredna sjednica  

13 Vanredna sjednica  

14 Vanredna sjednica  

19 Redovna sjednica Primjedba predsjedavajuceg zbog neprisustva clanova Vlade, 
predsjednika i potpredsjednika FBIH i činjenice da je zakazana 
istovremeno i sjednica Vlade FBIH 

15 Vanredna sjednica  

19 Redovna sjednica 
- nastavak 

 

16 Vanredna sjednica U uvodnom obraćanju poslanicima su se obratili premijer FBIH 
Nermin Nikšić, te ministri Ante Krajina, i Zukan Helez 

19 Redovna sjednica 
- nastavak 

Odustvo opravdali premijer FBIH i ministar Vjekoslav Čamber  

17 Vanredna sjednica  

17 Vanredna 
nastavak 

Premijer FBIH najavljeno odsutan - sajam u Tuzli 
Dijelu sjednice prisutni ministri: Mikulić, Krajina, Osmanović, 
Kurteš, Helez, Radivojević 

18 Vanredna sjednica Na sjednici nisu prisutni ministri u Vladi FBIH bez obzira što je 
tema Izvještaj o Razvojnoj banci FBiH 

1 Posebna sjednica  

20 Redovna sjednica  

20 Redovna sjednica 
- nastavak 

Dijelu sjednice prisutni ministri: Krajina, Trhulj, Mikulić, Mašić, 
Bijedić, 

21 Redovna sjednica Dijelu sjednice prisutni ministri: Mašić; Krajina, Helez, ministar 
zdravstva uputio ispriku 

21 Redovna sjednica 
- nastavak 

 

21 Redovna sjednica 
- nastavak 

Dijelu sjednice prisutni ministri: Bijedić, Radivojević, Krajina, 
Kurteš, Mikulić Odsustavo opravdali premijer Nikšić i Trhulj Ministri 
Mesihovic i Camber najavili kašnjenje Za 8 ministara nepoznat 
razlog odsustva Škaljić: Kolegij je u skladu sa poslovnikom 
usaglasio da se tačke čiji su predlegači nepravdano odsutni 
ministri neće razmatrati 

22 Redovna sjednica Dijelu sjednice prisutni: Krajina, Čamber,Kurteš, Mikulić. Mesihović 
i Trhulj Odgovore na poslanicka pitanja na sjednici dali direktno 
ministri Krajina, Mikulić i Kurteš. 

22 Redovna sjednica 
- nastavak 

Dijelu sjednice prisutni. premijer i ministri Radivojević, Krajina i 
Mikulić Opravdano odsustni ministri Trhulji i Halimovi 

23 Redovna sjednica Dijelu sjednice prisustvovali ministri Krajina, Radivojević, 
Halimović, Čamber, premijer najavio odsustvo, ostali ministri nisu 

24. Redovna sjednica Dijelu sjednice prisustvovali ministri Trhulj, Krajina, Radivojević, 
Bahilj, Mikulić, ostli članovi Vlade nisu najavili odsustvo 
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24. Redovna nastavak Dijelu sjednice prisustvovali ministri Radivojević, Mikulić, Đurić, 
Krajina, ostali članovi vlade nisu najavili odsustvo 

25. Redovna sjednica Dijelu sjednice prisustvuju predsjednik FBIH Budimir, premijer 
Nikšić, ministri Helez, Krajina, Trhulj, Mašić, Mikulić, Radivojević, 
Mesihović,Bijedić, Osmanović 

19. Vanredna sjednica Dijelu sjednice prisustvovali: Premijer Nikšić, ministri Krajina, 
Kurteš, Helez, Lijanović, Desnica, Kaplan, Mašić,  Bijedić, Đurić, 
Osmanović, Halimović, Čamber, Mesihović, Mikulić, Trhulj 

24. Redovna nastavak Dijelu sjednice prisustvovao samo ministar Radivojević, Krajina, 
Đurić, Mikulić 

26. Redovna sjednica Dijelu sjednice prisustvovali: potpredsjednici FBIH Kebo i Pudarić, 
premijer Nikšić, ministri Helez, Mašić, Krajina Radivojević, 
Mesihović, Mikulić, Trhulj, Osmanović, Bahilj 

26. Redovna nastavak Dijelu sjednice prisustvovali potpredjednici FBIH Kebo i Pudarić, 
premijer Nikšić, ministri Krajina, Trhulj, Helez, Radivojević, Bahilj, 
Mikulić 

Tabela 5 

Kada je parlament trebao razmatrati i usvojiti budžet za 2014. godinu, čijim usvajanjem je bila 

uslovljena naredna tranša MMF, sjednici su prisustvovali svi članovi Vlade FBIH, a kad je na 

narednom zasjedanju trebao razmatrati izvještaj o radu Vlade FBIH za 2012. godinu, bila su 

prisutna samo 4 ministra. Ministar Radivojević nevješto je obrazlagao izvještaj umjesto premijera 

kao čelnog čovjeka Vlade FBIH. 

U pogledu pitanja i inicijativa također sustalno prisutne primjedbe poslanika i delegata, zbog 

nedostavljanja odgovora na iste ili zbog nepotpunog ili nepravovremenog dostavljanja odgovora. 

Navedeno je jednim dijelom i razlog zbog čega do danas nije ispoštovana inicijativa poslanika 

Mirze Ustamujića da se poslanička/delegatska pitanja, kao i odgovori na iste postave na službenu 

web stranicu Parlamenta FBIH. Spomenimo da su Parlamentarna Skupština BIH i Skupština 

Kantona Sarajevo sprovele u praksu ovu inicijativu u okviru svojih institucija, a navedenoje i praksa 

u nekoliko parlamenata u susjedstvu.  

U kontekstu navedenog iznijećemo nekoliko primjera sa zadnjih održanih sjednica Predstavničkog 

doma PFBIH.  

Poslanik Šemsudin Dedić (SDA) „.....se odnosi na odnos zvaničnika prema poslanicima i način 

rada samog Zastupničkog doma, koji je regulisan Poslovnikom. Gospodine predsjedavajući i ja vas 

molim dakle da primjedbe pokušate izbjeći, jer nisam želio svaki poslanik, dakle svaki poslanik do 

vas sjedi dopredsjednik, sjedi sekretar i dakle sjede podpredsjednici vrlo dobro znaju da svaki 

poslanik na postavljeno pitanje mora dobiti odgovor od nadležne institucije, kojoj je postavljeno 

pitanje i to decidan odgovor bez obzira da li se materijali nalaze ili ne nalaze u bilo kakvoj 

proceduri i ukoliko se ti matrijali nalaze u drugim institucijama te druge institucije su dužne da 
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proslijede onome kome je pitanje postavljeno odnosno onome ko je postavio pitanje u određenom 

roku ako se to ne dostavi u određenom roku onda se dostavi obaviještenje da će biti u tom i tom 

roku. I to bi trebali da znamo da je abeceda......“.  

Poslanik Nasir Beganović (SBB): .... Želim da podsjetim da je to pitanje postavljeno mislim da već 

ima i dva mjeseca ako se ne varam. Dakle s ovog mjesta apelujem a na tragu malo diskusije koju 

je kolega Omer Vatrić malo prije imao mi kao Parlament moramo da reagiramo na ovakve stvari. 

Zaista smatram da je krajnje vrijeme da se barem ono što je u nadležnosti Federacije Bosne i 

Hercegovine odnosno Parlamenta da se poduzmu određene sankcije prema ljudima, koji ne 

poštuju dignitet poslanika i postavljena poslanička pitanja... Dakle apsolutno nikakav, apsolutna 

šutnja administracije i mislim da je to nedopustivo a s ovog mjesta pozivam i ostale kolege iz 

drugih političkih partija čiji su ministri u vladama kantona i koji su nadležni za ovakvu ovlast da 

konačno pokrenu određene aktivnosti kako bi se na neki način uredovala ova situacija, jer još 

jednom ponavljam, nedopustivo je da se ignorišu poslanička pitanja. Odgovor da sam dobio bilo 

kakav ne bi sigurno ovako reagirao ali zaista smatram sramotnim da nakon dva mjeseca se niko 

ne udostoji da napiše ni jednu jedinu rečenicu. Toliko i hvala.  

Uokviru više stotina pitanja i inicijativa poslanika i delegata kroz tri godine aktuelnog mandata bio 

je prijedlog za sazivanje tematskih sjednica po različitim pitanjima. Tako je u Predstavničkom domu 

Parlamenta Federacije još 2011. godine inicirana potreba za održavanjem tri tematske sjednica i to 

po pitanju stanja u poljoprivredi, zdravstvu i pitanju zapošljavanja8 u FBIH.  

Od inicirana 3 pitanja Vlada FBIH, odnosno resorno ministarstvo je tek u oktobru 2013. godine 

dostavilo materijale te na taj način stvorila pretpostavke za održavanje tematske sjednice o stanju 

u poljoprivredi koja je održana 09.10.13.Predstavnički dom PFBIH je u kalendaru aktivnosti za 

period od kraja godine planirao održavanje i preostale 2 tematske sjednice inicirane u 2011. 

godini,te se od resornih ministarstava očekivalo da pripreme materijal nephodan za raspravu, 

međutim to se do kraja godine nije desilo. 

                                                           
8 Dodatno obrazloženje inicijative poslanik Nihad Alikadić (SBB): Insistiram i molim ovaj Dom da pokrene održavanje tematske sjednice 
na temu zapošljavanje u Federaciji Bosne i Hercegovine pod jedan. Zapošljavanje u Javnoj upravi, zapošljavanje u javnim preduzećima, 
a pod dva. Kako pokrenuti zapošljavanje u indurstriji odnosno kako pokrenuti industrijalizaciju Bosne i Hercegovine. Čini mi se da sam 
ja desetine puta u ovom Domu pokušavao kod Vlade pokrenuti rad na tu temu ali to nije išlo. Insistiram da prilikom održavanja ove 
sjednice ako usvojimo inicijativu da se održi prisustvuju sem članova Vlade, predsjednika i potpredsjednika Federacije prisustvuju i 
direktori javnih preduzeća i preduzeća u vlasniku Federacije u većinskom vlasništvu Federacije. Kako bi oni u toku naše diskusije mogli 
dati svoje sugestije dati svoje sugestije i dati svoje primjedbe na ono što mi predložimo. Takođe predlažem da se pozovu i svi oni 
vlasnici firmi koji u proizvodnju zapošljavaju više od 250 zaposlenih. Vjerovatno će nam i oni biti u prilici dati dobar savjet kako ovaj 
smjer koji za moj pojam nije dobar i moja vizija nije ova koja se dešava danas u Vladi Federacije kada je u pitanju industrijalizacija 
države. Nadam se da će oni biti ubjedljiviji i uvjerljiviji od mene jer su napravili bolji rezultat od mene na tu temu i da će pomoći ovoj 
Vladi da ona skrene sa ovog sunovrata industrijskog ka nekom boljem putu.  Izvinjavam se što sam morao dati ovako dugo 
obrazloženje. Pisanu formu inicijative normalno da ću dostaviti Parlamentu. 
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U međuvremenu je pokrenuta i inicijativa9 za održavanjem tematske sjednice na temu revizije 

državnih institucija i javnih preduzeća sa naglaskom na objavljene revizorske izvještaje i nalaze 

državnih revizora a u cilju upoznavanja sa stvarnom i realnom situacijom uz obrazloženje da često 

imamo situaciju da predstavnici Vlade i raznih preduzeća ne slažu se sa izvještajima i pokušavaju 

iznijeti kontra argumente.  

 
U 2013. godiniVlada FBIH je utvrdila 74 različita zakona. Od tih 74 zakona parlament je razmatrao 

45 od čega je u konačnoj formi usvojeno 16 zakona, 7 zakona je palo (3 u Predstavničkom domu a 

4 u Domu naroda) a 22 zakona su u proceduri.Povučeno je 7 zakona od strane predlagača tako da 

ih parlament nije razmatrao, takođe nije razmatrano ni još 22 utvrđena zakona (13 prijedloga i 9 

nacrta) od kojih je 15 zakona (7 prijedloga i 8 nacrta) bilo na dnevnom redu 26. redovne sjednice 

koja nije završena tako da će ovi zakoni biti razmatrani na njenom nastavku početkom 2014. 

godine, apreostalih 7 zakona tek će biti razmatrani na nekoj od narednih sjednica Parlamenta 

FBIH.  

 

Grafikon 19: parlamentarni status utvrđenih zakna na Vladi FBIH u 2013. godini 
 
 

Pored 16 usvojenih, od zakona koje je Vlada poslala u Parlamentarnu proceduru tokom 2013. 

godine, Parlament FBiH je u 2013. godini usvojio i 18 zakona koji predstavljaju zaostatak iz 

prethodnih godina, što znači da je ukupan broj usvojenih zakona u 2013. godini – 34. Od toga 31 je 

predložila Vlada Federacije BIH, dok je 1 zakon predložen od strane Komisije za sigurnost 

                                                           
9 Predlagač poslanik Mirza Ustamujić (SBB) 
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Predstavničkog doma PFBIH, 1 od strane zastupnice Aide Čikić (SBB) i 1 od poslanika Nasira 

Beganovića (SBB). 

 

Na 26. sjednici Predstavničkog doma čija su dva nastavka održana u decembru na dnevnom redu 

su bili setovi antikorupcijskih zakona i zakona koji se odnose na unapređenje poslovnog okruženja. 

Najveća rasprava vodila se upravo oko Zakona o suzbijanju korupcije i organiziranog kriminala. 

Zakon je nastao kao potreba da se u FBIH stvori adekvatan okvir za početak obračuna sa 

sistemskom korupcijom i organizovanim kriminalom, zakonom je predviđeno osnivanje specijalnih 

odjela pri Vrhovnom sudu FBIH i Tužilaštvu FBIH za procesuiranje djela korupcije, organiziranog 

kriminala. Cilj antikoruptivnih zakona je stvaranje sistema za kažnjavanje kriminalaca i 

prevazilaženje postojećih problema oko podijeljenih nadležnosti policije, tužilaštava i sudova. 

Međutim na prijedlog zakona stigle su primjedbe Tužilaštva FBIH i VSTV koje je izrazilo rezervu na 

prijedlog da se uspostavi poseban odjel pri Vrhovnom sudu FBIH za postupanje u prvom stepenu u 

predmetima korupcije i organizovanog kriminala, te primjedba specijalnog predstavnika EU Petera 

Sorensena koji je u svom pismu naveo da je potrebno održati sastanke sa pravosudnim 

insitucijama te VSTV. Nakon rasprave i primjedbi zastupnika zakon nije dobio potrebnu većinu, bilo 

je 38  glasova za (SDP, SBIH, NSRZB A-SDA,HSP i DNZ), 25 glasova protiv (SBB, HDZ i HDZ 

1990. dio poslanika SDA) i 12 suzdrzanih (dio poslanika SDA)tako da zakon nije usvojen.  

 

Pošto zakon nije usvojen premijer Nikšić je nakon uvodnog obraćanja povukao Zakon o 

oduzimanju nelegalno stečene imovine, tada je nastala dvočasovna rasprava, tumečenja 

poslovnika o tome da li se zakon može povući ili ne, pošto je otvorena rasprava, te da li je ili nije 

bila otvorena rasprava tj. pretres. Na kraju je predsjedavajući stavio na glasanje Zakon o 

oduzimanju nelegalno stečene imovine nakon čega je bilo 0 glasova za 6 uzdrzanih i 27 glasova 

protiv. Poslanici SDP i SBIH su bojkotovali glasanje ustali i krenuli da napuste salu, tada je 

predsjedavajući prekinuo sjednicu. Tako je Predstavnički dom Parlamenta FBIH okončao svoj rad 

u 2013. godini u svađi i raspadu parlamentarne većine. 
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8. EUROATLANTSKI PUT BIH I ULOGA FBIH U PROCESU  
 

Predstavnički dom Parlamenta Federacije BIH održao je prošle godine10tematsku sjednicu pod 

nazivom. „Evropski put Bosne i Hercegovine i obaveze Federacije BIH“, nakon višesatne rasprave 

usvojen je sljedeći set zaključaka: 

 

1. Predstavnički dom Parlamenta Federacije BiH daje punu podršku putu Bosne i 
Hercegovine na punopravnom članstvu u EU i NATO paktu razumjevajući taj 
proces kao prioritet u djelovanju svih organa i institucija Bosne i Hercegovine i 
entiteta u skladu sa svojim ustavnim i zakonskim nadležnostima.  

2. Predstavnički dom Parlamenta Federacije BiH traži od nadležnih institucija Bosne 
i Hercegovine hitnu izradu programa integracija Bosne i Hercegovine u EU kao i 
hitnu i adekvatnu pripremu unapređenog modela koordinacije. 

3. Predstavnički dom Parlamenta Federacije BiH podržava saradnju sa svim 
nivoima vlasti u Bosni i Hercegovini zasnovanu na ustavnim i zakonskim 
nadležnostima. Pokretač, koordinator i organizator svih aktivnosti vezanih uz EU 
integracije moraju biti institucije i organi zakonodavne i izvršne vlasti na nivou 
Bosne i Hercegovine. 

4. Predstavnički dom Parlamenta Federacije BiH traži od svih organa i institucija 
Bosne i Hercegovine kao i od Vlade i institucija Federacije BiH da svako u okviru 
svojih ustavnih i zakonodavnih nadležnosti izradi, pokrene i pravovremeno 
realizira sve mjere u cilju adekvatnog predupređenja posljedica koje bi mogle 
nastati ulaskom Republike Hrvatske u EU pri čemu se posebna pažnja mora 
posvetiti dovoljnom broju adekvatno opremljenih carinskih prijelaza od kojih jedan 
mora biti carinski prijelaz Izačić. 

5. Predstavnički dom Parlamenta Federacije BiH traži od Vlade Federacije BiH da u 
skladu sa Programom mjera za realizaciju obaveza iz Sporazuma za stabilizaciju 
i pridruživanje, Akcionog plana za realizaciju prioriteta, te zaključaka i preporuka 
sa sastanaka odbora i pododbora Evropske komisije i Bosne i Hercegovine izradi 
i u parlamentarnu proceduru, najkasnije do 10. jula 2012. godine, dostavi sve 
zakone i strategije za koje je nadležna Federacija BiH.  

6. Predstavnički dom Parlamenta Federacije BiH traži od Vlade Federacije BiH da 
kvartalno izvještava Parlament Federacije BiH o stepenu dostignutosti realizacije 
obaveza iz Sporazuma o stabilizaciji i pridruživanju i Akcionog plana mape puta 
sa prijedlozima i rokovima aktivnosti. 

Tabela 6 
 

Posljednja 2 navedena zaključka, koja kao što vidimo konkretizuju obaveze Vlade FBIH u ovom 

procesu, nisu ispoštovana u skladu sa predloženim, a kako je u međuvremenu pokrenuto pitanje 

stvaranja nove parlamentarne većine, promjene u rukovodstvu domova, te procedura izglasavanja 

nepovjerenja Vladi FBIH, ova pitanja preuzela su prioritet u institucijama zakonodavne i izvršne 

vlasti u FBIH.  
                                                           
10 Tematska sjednica održana je 09.05.2012. godine. 
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Ministarstvo energije, rudarstva i industrije FBIH, odnosno resorni ministar je prilikom obrazlaganja 

više zakonskih akata upućenih u proceduru od strane ovog ministarstva naglasio da izmjene i 

dopune, kao i novi predloženi zakoni predstavljaju usklađivanje sa EU direktivama. Zakon o gasu i 

Zakon o energetskoj efikasnoti, koje je Vlada FBIH utvrdila u Programu rada za 2012. godinu, dok 

je drugi zakon bio planiran u Programu rada Vlade FBIH za 2011. godinu, a koji spadaju u dio 

obaveza usklađivnja sa EU zakonodavstvom razmatrani su i usvojen u formi nacrta u oba doma 

Parlamenta Federacije BIH tek u trećem kvartalu 2013. godine.  

 

U Predstavničkom domu Parlamenta Federacije BIH u prvoj godini aktulnog mandata formirana je 

Komisija za Evropske integracije11 kao stalno radno tijelo.   

 

                                                           
11razmatra pitanja koja su u vezi s evropskim integracijama, i njihov odnos sa organima vlasti u Bosni i Hercegovini; 
prati usklađivanja propisa Bosne i Hercegovine i Federacije sa standardima Evropske unije (u daljem tekstu: EU); 
uspostavlja i ostvaruje saradnju sa komisijama i tijelima za saradnju sa evropskim integracijama drugih parlamenata u 
Bosni i Hercegovini i inostranstvu u skladu sa Ustavom Bosne i Hercegovine; 
prati izvršavanja prava i obaveza Federacije proizašlih iz međunarodnih ugovora koji se odnose na evropski put Bosne i 
Hercegovine; 
analizira aktivnosti integracijske strategije za Bosnu i Hercegovinu – i pregovore sa EU; 
učestvuje u izradi studija koje se odnose na Bosnu i Hercegovinu i njen evropski put; 
sarađuje s institucijama u Bosni i Hercegovini – Direkcijom za evropske integracije o aktivnostima Bosne i Hercegovine i 
EU; 
organizuje  prezentacije javnog mišljenja o evropskom putu Bosne i Hercegovine; 
pohranjuje i sistematski prezentira članovima Komisije informacija u vezi s EU; 
informacije o korištenju dodijeljenih sredstava EU Bosni i Hercegovini; 
informacija o toku pregovora Bosne i Hercegovine sa EU i 
druga pitanja. 
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9. POŠTIVANJE POSLOVNIKA O RADU I ZAKONA  

 
Poslanik u Predstavničkom domu Irfan Ajanović (SDA) na sjednici održanoj u septembru 2013. 

godine, inicirao je sljedeće, citiramo: „...već dvije godine traje procedura izmjene Poslovnika. 

Krenuli smo bili, pa je nešto bilo odgođeno, pa molim da Poslovnik što prije primjerimo ovom stanju 

koga sada imamo ovdje, jer propisi se mijenjaju saglasno onome što se dešava u praksi i 

primjeravaju se praksi, pa u tom smislu Poslovnik nam je veoma bitan. Molim Kolegij da otvori ovu 

aktivnost da bi smo Poslovnik primjerili našim potrebama i da bi bio funkcionalniji nego što je sada. 

Hvala najljepša.“ 

Podsjetimo, brojna otvorena pitanja u vezi sa Poslovnikom Predstavničkog doma datiraju još iz 

prethodnog mandata. A inicijativa za rješevanjem istih pokrenuta je već u prvoj godini aktuelnog 

mandata. Pa je tako na sjednici Predstavničkog doma Parlamenta Federacije BIH, održanoj 

13.07.2011. godine jednoglasno je usvojena sljedeća inicijativa: Formira se radna grupa koja će 

analizirati sve dostavljene prijedloge za izmjene i dopune Poslovnika Predstavničkog doma 

Parlamenta Federacije BiH i u roku od 60 dana dostaviti sveobuhvatan Prijedlog Izmjena i dopuna 

Poslovnika Kolegiju Doma. Radna grupa bit će sastavljena od predsjednika klubova političkih 

stranaka koji će raditi u konsultacijama sa predsjednikom Zakonodavno-pravne komisije, kao i 

predsjednicma drugih radnih tijela po potrebi. Izmjene Poslovnika još uvijek nisu urađene, odnosno 

finalizirane, a istim bi se trebala riješiti mnoga otvorena pitanja nedvoljno definisana postojećim 

rješenjima. 

Međutim, pokretanjem procesa rekontrukcije vlasti u FBIH i ovo pitanje jednako kao i mnoga druga 

i dalje je na stand-by.  

Evidentan je nizak stepen prisustva predstavnika izvršne vlasti plenarnim sjednicama Parlamenta 

FBIH, posebno sjednicama Doma naroda, o čemu je više detalja navedeno u poglavlju 

Koordinacija rada Vlade i Parlamenta FBIH.  

 

Tri godine je bila upražnjena pozicija potpredsjedavajuće/g Doma naroda PFBIH12; zbog 

nepostizanja dogovora lidera 2 političke stranke, SDP BIH i SNSD.  

 

                                                           

12 Za poziciju potpredsjedavajuće/g trebao biti predložen predstavnik iz Kluba delegata iz reda srpskog naroda.  
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Nepoduzimaju se konkretni koraci u rješavanju pitanja neopravdanog odsustva poslanika/delegata 

sa plenarnih sjednica i neopravdanog napuštanja sjednice prije okončanja iste.  

 

Izuzetak od navedenog je reakcija predsjedavajućeg Doma naroda PFBIH, S obzirom da Dom 

naroda još od prethodnog mandata primjenjuje praksu da se tokom zajedanja obavi rasprava o 

predloženim tačkama/mjerama, a izjašnjvanje o istim na kraju zasjedanja, a potaknut činjenicom 

da isto veoma često dovodi do upitnosti potrebnog kvoruma za regularan tok sjednice, 

predsjedavajući Dma naroda PFBIH, Radoje Vidović (HDZ BIH) je u nastavku 17. redovne 

sjednice, održanom 26.09.2013. godine, nakon redovne pauze zatražio prozivku prisutnih 

delegata. U sali bila prisutno 35 delegata, iako je od 58 delegata koliko broji Dom naroda, samo 

njih 6 tog dana uputilo pismenu obavijest o opravdanosti izostanka sa sjednice. Predsjedavaći 

Doma naroda je nakon uvida o stanje prisustva, te nakon intervencije delegata dao prijedlog da se 

zatraži da Administrativna komisija Doma naroda donese na svojoj sljedećoj sjednici mjere za 

delegate koji neopravdano odsustvuju sa sjednica.  

Sistem elektronskog glasanja nije stavljen u funkciju do danas u punom kapacitetu, usljed čega 

javnosti nisu dostupni podaci o pojednačnom izjašnjavanju o razmatranim mjerama, niti se vodi 

efikasna evidencija o prisustvu/odsustvu poslanika, odnosno prijevremeno napuštanje sjednica. 

Kao što smo ranije navodli rješavanje ovog pitanja omogućilo bi uvođenje sankcija za one 

poslanike/delegate koji od početka mandata svojim odnosom iskazuju neodgovornost prema 

ukazanom povjerenju građana/birača. 

 

U Predstavničkom domu PFBIH od početka mandata poziciju sekretara Doma obavljao je šef 

zajedničkih službi u službi sekretara, koji ne prisustvuje plenarnim zasjedanjima, te je još uvijek 

nerješeno pitanje istog u nekoliko navrata rezultiralo višesatnim diskusijama i tumačenjima 

poslovničkih odredbi od strane poslanika i udaljavanja od diskusija o meritumu akata na dnevnom 

redu. U nastavku 19. redovne sjednice razmatran je Prijedlog Odluke o zaduživanju sekretara oba 

Doma Parlamenta FBiH da pripreme tekst Odluke o Zajedničkoj službi Parlamenta FBiH te je tim 

povodom usvojen i sljedeči zaključak: Predstavnički dom Parlamenta Federacije BiH zadužuje 

Zakonodavno-pravnu komsiju da pripremi odluku o uređenju Zajedničke službe Parlamenta 

Federacije BiH. Odluku dostaviti hitno kako bi se regulisao rad Zajedničke službe Parlamenta 

Federacije BiH. Sjednicama Predstavničkog doma PFBIH održanim od jula prisustvuje 

novoizabrana v.d. sekretara Daniela Čegar. 
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10. TRANSPARENTNOST RADA PARLAMENTA FBiH  
 

Transparentost rada Parlament FBiH je na nivou dobrog sa mogućnosti unapređenja pojedinih 

segmenata. 

 

Rbr. Predmet posmatranja Stanje 
1 Sloboda prisustva sjednicama Parlamenta  DA  uz prethodno poštivanje 

potrebne procedure  
2 Prenos sjednica NE 
3 Postojanje web stranice DA  
4 Funkcionalnost web stranice Dobra 
5 Dostupnost materijala Dobra 
6 Brzina odgovaranja na zahtjeve za dostavljanjem 

materijala 
Dobra 

7 Sadržajnost zapisnika sa sjednica Skupštine Dobra 
8 Dostupnost stenograma sa sjednica Skupštine DA (isključivo na osnovu pismenog 

zahtjeva uz poštivanje potrebne 
procedure) 

9 Dostupnost odgovora na poslanička pitanja NE  
10 Dostupnost podataka o prisustvu sjednicama I 

razlozima odsustva 
DA za Dom naroda 

11 Dostupnost podataka o pojedinačnom glasanju 
poslanika/delegata 

NE  

12 Postojanje sistema elektronskog glasanja DA 
13 Postojanje zapisnika sa sjednica komisija NE (dostupni podaci sa mišljenjima 

pojedinih radnih tijela) 
14 Sadržajnost zapisnika sa sjednica komisija - 
15 Dostupnost dokumenata u elektronskom obliku DA  
16 Profesionalnost i kooperativnost stručnih službi Odlična  

 

Tabela 7: Transparentnost rada Parlamenta FBiH 

 

 

� Na web stranici www.parlamentfbih.gov.ba uz pozive za plenarne sjednice u posljednih šest 

mjeseci dostupni su i prateći materijali u elektronskom obliku.  

� Pozivi i izvještaji za/sa sjednica manjeg broja radnih tijela u Predstavničkom domu redovno 

se objavljuju. Dom naroda je krajem 2011. i početkom 2012. godine retroaktivno postavio 

izvještaje i mišljenja većeg broja radnih tijela ovog Doma, ali je ova aktivnost ubrzo 

prekinuta, dok informacije nisu ažurirane više od godinu dana.  
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� U pregledu sastava radnih tijela u dijelu informacija koje se odnose na Predstavnički dom 

nisu objavljeni svipodaci (imena, prezimena i dr. o vanjskim članovima radnih tijela iz reda 

stručnih osoba).  

� Dom naroda ažurirao kompletne podatke o delegatima Doma (fototografije i biografski 

podaci), dok ovaj dio informacija još uvijek nije obrađen za poslanike u Predstavničkom 

domu PFBIH  

 

U  Predstavničkom domu PFBIH do danas, nije ispoštovana inicijativa poslanika Mirze Ustamujića 

(SBB), usvojena na sjednici održanoj 23.11.2011. godine, s 52 glasa za, uz sedam glasova protiv i 

20 uzdržanih koja glasi: Predstavnički dom Parlamenta Federacije BiH prihvata inicijativu da se 

sva zastupnička pitanja i odgovori, kao i inicijative objavljuju na web stranici Predstavničkog doma 

Parlamenta Federacije BiH sa datumom kada su postavljena, odnosno sa datumom kada je dat 

odgovor. Rok za implementaciju je 30 dana s tim da se retroaktivno obrade sva pitanja, odgovori i 

inicijative od početka ovog mandata. 
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11. AKTIVNOSTI  POSLANIKA I DELEGATA 
 

ZAKONODAVNA AKTIVNOST POSLANIKA / DELEGATA 

 

Tokom analiziranog perioda Parlament Federacije BIH razmatrao je 7 zakona koje su u proceduru 

uputili poslanici i delegati.2 od njih su usvojena, 1 je odbijen, 1 u proceduri a 3 su povučena prije 

razmatranja. 

 

Grafikon 20: predloženi zakoni od strane poslanika i delegata Parlamenta FBIH 

 

Poslanik Jasminka Durić (A-SDA) uputila je tokom 2012.godine u proceduru Zakon o 

poljoprivrednom zemljištu. Zakon je u formi nacrta prihvaćen u Predstavničkom domu u 

decembru 2012. godine, dok je Dom naroda prihvatio isti na sjednici održanoj u junu 2013. godine 

uputivši ga u javnu raspravu u trajanju 60 dana. Prijedlog Zakona do kraja godine nije razmatran. 

Poslanik Mirza Ustamujić (SBB) uputio je tokom 2012.godine u poceduru Zakon o notarima. Isti je 

prihvaćen u formi nacrta u Predstavničkom domu u novembru 2012.godine. Dom naroda je 

razmatrao isti na sjednici održanoj u maju 2013.godine i isti nije dobio podršku.  
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Poslanik Aida Čikić (SBB) uputila je tokom 2012.godine u proceduru Zakon o zaštiti 

žiranta/jemca. Zakon je u formi nacrta dobio podršku oba doma. Predstavnički dom je usvojio isti i 

u formi prijedloga, aizjašnjenje o prijedlogu je odgođeno u Domu naroda, a resorni ministar je 

reagovao na predloženi zakon istakavši da isti ne podržava ni Međnarodni monetarni fond (MMF). 

Predlagač je zadužen da u roku od 45 dana izvrši usaglašavanje. Zakon je prošao proceduru 

usaglašavanja te je usvojen u Domu naroda uz 36 amandmana, tako da je išao na usaglašavanje 

tekstova u Predstavničkom domu u novembru 2013.godine. 

Poslanici Selma Jakupović i Zoran Perić iz SDP-a i delegat Aner Žuljević (SDP) uputili su u 

proceduru Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o budžetima u FBIH, ali je isti povučen od 

strane predlagača na početku 20. redovne sjednice na kojoj je trebao biti i razmatran.  

 

Poslanik Nasir Beganović je predložio donošenje Zakona o izmjenama Zakona o stvarnim 

pravima koji je usvojen u oba doma. 

 

Poslanik Ibrahim Nadarević je predložio Zakon o dopuni Zakona o penzijskom i invalidskom 

osiguranju ali ga je povukao 24.10.13.godine 

 

Delegat Luka Faletar je predložio Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o federalnim 

jedinicima (kantonima) - ali je zakon povučen dok se ne dobije izjašnjenje Vlade FBIH. 
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POSLANIČKA/DELEGATSKA PITANJA I INICIJATIVE13.  

 

 

U Predstavničkom domu je u toku analiziranog perioda postavljeno 350 poslaničkih pitanja i 

pokrenuto 58 inicijativa (sadržaji istih navedeni su u u dodatku izvještaja) 

U Domu naroda su tokom analiziranog perioda postavljena 109 pitanja i pokrenuto 20 inicijativa 

(sadržaji istih navedeni su u u dodatku izvještaja) 

U okviru poslaničkog/delegatskog sata evidentirana je primjedba poslanika i delegata na 

neprisustvo predstavnika izvršne vlasti tokom poslaničkog/delegatskog sata, kao i primjedba na 

nepravovremeno dostavljanje odgovora na iste, te višemjesečno čekanje na bilo kakvu reakciju ili 

odgovor od strane upitanika na upućeno pitanje ili inicijativu, što veoma često dovodi u pitanje 

svrsishodnost održavanja poslaničkog/delegatskog sata.  

Slijedi tabelani prikaz pojedinačnih aktivnosti poslanika i delegatana plenarnim zasjedanjima.  

 

 

PREDSTAVNIČKI DOM PARLAMENTA FEDERACIJE BIH 

 

Na održanih 8 redovnih sjednica Predstavničkog doma Parlamenta FBIH, u posmatranom periodu, 

postavljeno je i pokrenuto ukupno 408pitanja i inicijativa. (na vanrednim, tematskim, posebnim 

sjednicama nema poslaničkog sata) 

 

                                                           
13

 Član 11. Poslovnika Predstavničkog doma PFBIH 
U ostvarivanju svojih funkcija u Predstavničkom domu poslanik ima pravo i dužnost da, u okviru prava i dužnosti 
Predstavničkog doma, pokreće inicijative za donošenje i izmjenu Ustava Federacije, zakona i drugih propisa i opštih 
akata Predstavničkog doma, da pokreće raspravu o izvršavanju ovih akata, kao i pitanja provođenja politike, da 
postavlja poslanička pitanja u okviru djelokruga Predstavničkog doma i pokreće inicijative od interesa za narode i 
građane i političke stranke čije interese neposredno izražava u Predstavničkom domu. 

Član 10. Poslovnika Doma naroda PFBIH 
U ostvarivanju svojih funkcija u Domu naroda delegat ima pravo i dužnost da, u okviru prava i dužnosti Doma naroda, 
pokreće inicijative za donošenje i izmjenu Ustava, zakona,  dru-gih propisa i općih akata Doma naroda, da pokreće 
raspravu o izvršavanju ovih akata, kao i pitanja provođenja politike, da postavlja delegatska pitanja u okviru 
nadležnosti Parlamenta Federacije Bosne i Hercegovine (u daljnjem tekstu: Parlament Federacije) i pokreće inicijative 
od interesa za narode i građane. 
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R.br. Predstavnik Stranka Pitanja Inicijative Ukupno 

1 Dževad Agić SDA 2 1 3 

2 Irfan Ajanović SDA 4 0 4 

3 Mahmut Alagić SDP 5 0 5 

4 Mirnes Alagić SBiH 0 0 0 

5 Zijad Alajbegović SBB 9 0 9 

6 Muhidin Alić SBiH 4 0 4 

7 Nihad Alikadić SBB 7 3 10 

8 Marija Antić NSRB 4 0 4 

9 Željko Asić SPP 1 0 1 

10 Amir Avdić SDA 1 0 1 

11 Jozo Bagarić HDZ BiH 6 0 6 

12 Marin Barbarić HDZ BiH 3 0 3 

13 Kemal Beganović SDP 0 0 0 

14 Nasir Beganović SBB 5 2 7 

15 Aner Begić SBB 3 0 3 

16 Srećko Boras HDZ 1990 0 0 0 

17 Besima Borić SDP 4 1 5 

18 Željka Bošnjak SDP 0 0 0 

19 Aida Brčić SDP 5 0 5 

20 Alma Čardžić NSRB 0 2 2 

21 Marinko Čavara HDZ BiH 1 0 1 

22 Katica Čerkez HDZ BiH 10 0 10 

23 Aida Čikić SBB 16 3 19 

24 Šemsudin Dedić SDA 13 0 13 

25 Jasminka Durić ASDA 1 0 1 

26 Jasmin Duvnjak SDA 13 5 18 

27 Rahman Dželo SBiH 0 0 0 

28 Zlatan Fatušić SDP 0 0 0 

29 Karlo Filipović SDP 0 1 1 

30 Mira Grgić SDP 1 0 1 

31 Safet Halilović SZ 0 0 0 

32 Sead Hasanhodžić SDA 2 0 2 

33 Omer Hečimović SBB 0 0 0 

34 Irfan Imamović SDP 3 0 3 

35 Vlado - Đera Ivanković NSRB 3 1 4 

36 Faruk Jabučar SBB 2 0 2 

37 Selma Jakupović SDP 5 1 6 

38 Slavica Josipović HDZ 1990 3 1 4 

39 Ivica Jurčić NSRB 3 0 3 

40 Josip Jurišić SDA 3 0 3 



53 

41 Munib Jusufović SBB 3 0 3 

42 Hazim Kapić SBB 7 3 10 

43 Elvir Karajbić SDP 4 1 5 

44 Safet Kešo SDA 4 4 8 

45 Fikret Kilim SDP 4 0 4 

46 Predrag Kožul HDZ BiH 7 0 7 

47 Boro Krišto HDZ 1990 0 0 0 

48 Braco Kulenović SDP 0 0 0 

49 Velimir Kunić SNSD 3 0 3 

50 Mirvad Kurić SBB 1 4 5 

51 Fatima Lendo SDP 2 0 2 

52 Adil Lozo SBiH 0 0 0 

53 Melika Mahmutbegović SDA 3 0 3 

54 Josip Martić HDZ BiH 3 0 3 

55 Enver Mehmedović SDP 3 0 3 

56 Amela Mešić SDA 4 1 5 

57 Spomenka Mičić SZ 1 0 1 

58 Kadrija Modrić SDP 3 0 3 

59 Enver Mujala SDA 3 2 5 

60 Said Mujkanović SDP 1 0 1 

61 Ivan Musa HKDU 0 0 0 

62 Edin Mušić SDA 2 1 3 

63 Ibrahim Nadarević SDA 2 0 2 

64 Mirsad Novalić SDA 1 0 1 

65 Sead Omerbegović SBiH 0 0 0 

66 Ismet Osmanović SDA 11 3 14 

67 Midhat Osmanović SBiH 3 0 3 

68 Davor Pehar HDZ BiH 2 0 2 

69 Mirko Pejanović SDP 3 1 4 

70 Zoran Perić SDP 0 0 0 

71 Stanko  Primorac - Čane  HSP 2 0 2 

72 Hafeza Sabljaković DNZ 26 2 28 

73 Ljiljana Sakić SDA 4 0 4 

74 Hasan Samardžić NSRB 0 0 0 

75 Jasenko Selimović SDP 1 1 2 

76 Mehdin Selimović SDA 3 0 3 

77 Fehim Škaljić SBB 0 0 0 

78 Omer Škaljo SDA 8 0 8 

79 Safet Softić SDA 0 0 0 

80 Senad Subašić SDP 3 1 4 

81 Slaviša Šućur SDP 0 0 0 
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82 Osman Suljagić SDA 1 0 1 

83 Husein Tokić SDP 0 0 0 

84 Željko Tomić HDZ BiH 0
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DOM NARODA PARLAMENTA FEDERACIJE BIH 

 
Na održanih 8 redovnih sjednica Doma naroda Parlamenta FBIH, u posmatranom periodu, 

postavljeno je i pokrenuto ukupno 129pitanja i inicijativa. (na vanrednim sjednicama nema 

delegatskog sata) 

 

R.br. Predstavnik/delegat Stranka Pitanja  Inicijative Ukupno 

1 Elvira Abdić Jelenović DNZ 8 0 8 

2 Almedin Aliefendić SDA 1 0 1 

3 Mukadesa Anadolac NSRB 0 0 0 

4 Milenko Bandur HDZ 1990 0 0 0 

5 Esad Bašagić SDA 1 0 1 

6 Zahid Bašić SDA 2 0 2 

7 Mirko Batinić HDZ BiH 1 0 1 

8 Hajrudin Bećirović SDP 1 2 3 

9 Marko Bosnić SNSD 2 0 2 

10 Ivan Brigić SDP 2 2 4 

11 Damir Čardžić NSRB 1 1 2 

12 Branislav Crnogorac SDP 1 0 1 

13 Ivo Divković SDP 4 0 4 

14 Zora Dujmović HDZ BiH 0 0 0 

15 Luka Faletar HDZ 1990 0 0 0 

16 Amel Hadžiabdić SZ 0 0 0 

17 Slađan Ilić SDP 0 0 0 

18 Janja Ivić SDP 0 0 0 

19 Zoran Jovanović SZ 6 3 9 

20 Adnan Jupić SBB 0 2 2 

21 Mira Jurić SZ 1 0 1 

22 Predrag Kojović NS-NSP 2 0 2 

23 Mustafa Kurtović SDA 2 0 2 

24 Mira Ljubijankić SDP 5 0 5 

25 Mladen Lonić SDP 0 0 0 

26 Mirjana Malić SDP 0 0 0 

27 Tomislav Mandić HDZ BiH 0 0 0 

28 Tomislav Martinović HDZ BiH 1 0 1 

29 Mijo Matanović HDZ BiH 2 0 2 

30 Slaviša Mihajlović SNSD 1 0 1 

31 Daliborka Milovic SZ 0 0 0 

32 Zijat Mušić SDA 7 1 8 

33 Vesna Nemec-Klisura SDP 3 2 5 

34 Huso Obradović SBB 0 0 0 
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35 Edina Papo SDP 0 0 0 

36 Karolina Pavlović NSRB 3 0 3 

37 Stipo Pelivan HDZ BiH 0 0 0 

38 Josip Perić SZ 13 0 13 

39 Đuro Prkačin HDZ BiH 0 0 0 

40 Ekrem Prošić SDP 1 0 1 

41 Drago Puzigaća SNSD 8 0 8 

42 Esed Radeljaš BOSS 4 1 5 

43 Sretko Radišić SDP 4 1 5 

44 Dževad Rađo SBB 3 1 4 

45 Senahid Šaković SDP 3 0 3 

46 Enes Salkanović SDA 1 1 2 

47 Vesna Saradžić SDP 3 1 4 

48 Salko Selman SDA 1 0 1 

49 Nikola Simić SDP 0 0 0 

50 Jasmin Smailbegović SDP 0 0 0 

51 Segmedina Srna - Bajramović SDP 1 1 2 

52 Ivo Tadić HDZ BiH 3 0 3 

53 Slobodan Tomić NSRB 3 0 3 

54 Jasenko Tufekčić SDA 0 0 0 

55 Hanka Vajzović SZ 0 0 0 

56 Radoje Vidović HDZ BiH 0 0 0 

57 Amir Zukić SDA 1 1 2 

58 Aner Žuljević SDP 3 0 3 

 Ukupno 109 20 129 
 

Tabela 9: pitanja i inicijative u 2013.godini u Domu naroda PFBIH 
 
 
 
20delegata nije postavilo ili pokrenulo ni jedno pitanje ili inicijativu u 2013. godini.  
 
9delegata postavilo je ili pokrenulo jedno pitanje ili inicijativu, u ovom periodu. 
 
10 delegata postavio je ili pokrenulo dva pitanja ili inicijative, u ovom periodu. 
 
Preostalih19 delegata postavilo je ili pokrenulo tri i više pitanja ili inicijativa, u ovom periodu. 
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DISKUSIJE POSLANIKA / DELEGATA 
 
 
PREDSTAVNIČKI DOM PARLAMENTA FEDERACIJE BIH 

 

Na održanih 18 sjednica Predstavničkog doma PFBIH diskutovalo se o 204 tačke dnevnog reda 

 

13 poslanika Predstavničkog doma nije diskutovalo ni po jednoj tački dnevnog reda u 2013. godini 

13 poslanika je uzelo učešća samo jednom u diskusiji po tačkama dnevnog reda, u ovom periodu. 

16 poslanikadiskutovalo je 2 do 4 puta po tačkama dnevnog reda, u ovom periodu. 

18 poslanika diskutovalo je 5 do 10 puta po tačkama dnevnog reda, u ovom periodu. 

Preostalih 38 poslanika diskutovalo je po više od 10 puta po tačkama dnevnog reda. 
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R.br. Predstavnik Stranka Amandman Diskusija Replika 

1 Dževad Agić SDA 2 17 7 

2 Irfan Ajanović SDA   12 7 

3 Mahmut Alagić SDP   17 5 

4 Mirnes Alagić SBiH   4 4 

5 Zijad Alajbegović SBB   3   

6 Muhidin Alić SBiH   6   

7 Nihad Alikadić SBB   21 2 

8 Marija Antić NSRB   2   

9 Željko Asić SZ   1 5 

10 Amir Avdić SDA   4   

11 Jozo Bagarić HDZ BiH 7 5 3 

12 Marin Barbarić HDZ BiH 3 0   

13 Kemal Beganović SDP   1   

14 Nasir Beganović SBB 7 26 4 

15 Aner Begić SBB   0   

16 Srećko Boras HDZ 1990   0 1 

17 Besima Borić SDP   23 3 

18 Željka Bošnjak SDP   1   

19 Aida Brčić SDP   8 2 

20 Alma Čardžić NSRB 2 11 1 

21 Marinko Čavara HDZ BiH 2 29 13 

22 Katica Čerkez HDZ BiH 2 17 1 

23 Aida Čikić SBB 2 26 11 

24 Šemsudin Dedić SDA   18   

25 Jasminka Durić A-SDA   2 1 

26 Jasmin Duvnjak SDA   10 2 

27 Rahman Dželo SBiH   0   

28 Zlatan Fatušić SDP   1   

29 Karlo Filipović SDP   9   

30 Mira Grgić SDP   1   

31 Safet Halilović SZ   0   

32 Sead Hasanhodžić SDA   12 4 

33 Omer Hečimović SBB   0   

34 Irfan Imamović SDP   3   

35 Vlado - Đera Ivanković NSRB 1 5 3 

36 Faruk Jabučar SBB 7 19 1 

37 Selma Jakupović SDP   6 3 

38 Slavica Josipović HDZ 1990   9 1 

39 Ivica Jurčić NSRB   13 11 

40 Josip Jurišić SDA   21 2 
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41 Munib Jusufović SBB   16 8 

42 Hazim Kapić SBB   15 2 

43 Elvir Karajbić SDP   7 1 

44 Safet Kešo SDA   13 9 

45 Fikret Kilim SDP   1   

46 Predrag Kožul HDZ BiH 13 27 2 

47 Boro Krišto HDZ 1990   1   

48 Braco Kulenović SDP   5   

49 Velimir Kunić SNSD   0   

50 Mirvad Kurić SBB   8 4 

51 Fatima Lendo SDP   1   

52 Adil Lozo SBiH   13 11 

53 Melika Mahmutbegović SDA   10 2 

54 Josip Martić HDZ BiH 10 3   

55 Enver Mehmedović SDP   11 2 

56 Amela Mešić SDA   9 1 

57 Spomenka Mičić SZ   16 3 

58 Kadrija Modrić SDP   11 4 

59 Enver Mujala SDA 6 8   

60 Said Mujkanović SDP 2 1   

61 Ivan Musa HKDU   5   

62 Edin Mušić SDA   1   

63 Ibrahim Nadarević SDA   12 3 

64 Mirsad Novalić SDA   1   

65 Sead Omerbegović SBiH   0   

66 Ismet Osmanović SDA 1 35 14 

67 Midhat Osmanović SBiH   1 1 

68 Davor Pehar HDZ BiH   6 1 

69 Mirko Pejanović SDP   10   

70 Zoran Perić SDP   6 1 

71 Stanko  - Čane Primorac HSP   3 1 

72 Hafeza Sabljaković DNZ 1 15 3 

73 Ljiljana Sakić SDA   8   

74 Hasan Samardžić NSRB   0   

75 Jasenko Selimović SDP 2 27 6 

76 Mehdin Selimović SDA   2   

77 Fehim Škaljić SBB   10 1 

78 Omer Škaljo SDA   3 1 

79 Safet Softić SDA   1   

80 Senad Subašić SDP   2   

81 Slaviša Šućur SDP   14 9 
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82 Osman Suljagić SDA   0   

83 Husein Tokić SDP   0   

84 Željko Tomić HDZ BiH   0   

85 Mirza Ustamujić SBB   34 17 

86 Omer Vatrić SBiH   41 12 

87 Belkisa Vehabović SDP   7   

88 Edham Veladžić SDA   0   

89 Tomo Vidović SDP 2 13 4 

90 Tanja Vučić HDZ BiH 3 3   

91 Ramiz Zahirović SDP   4   

92 Mirsad Zaimović SDA   3 1 

93 Alma Zildžić SDP 1 4 1 

94 Marijan Živković HDZ BiH   2   

95 Ljilja Zovko HDZ BiH 6 12   

96 Jasmina Zubić SDP 2 16 7 

97 Denis Zvizdić SDA   7   

98 Mirsad Đonlagić SBB   16 4 

 Ukupno: 84 863 233 
 

Tabela 10: aktivnosti zastupnika na sjednicama Predstavničkog doma u 2013.godini 
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DOM NARODA PARLAMENTA FEDERACIJE BIH 

 
Na 16 održanih sjednica Doma naroda PFBIH diskutovalo se o 129 tačaka dnevnog reda.  

 

9delegata Doma naroda nije,diskutovalo ni po jednoj tački dnevnog reda u 2013.godini 

9delgata je uzelo učešća samo jednom u diskusiji po tačkama dnevnog reda, u ovom periodu. 

17delegata diskutovalo je 2 do 4 puta po tačkama dnevnog reda, u ovom periodu. 

9delegata diskutovalo je 5 do 10  po tačkama dnevnog reda, u ovom periodu. 

14delegata diskutovalo je po više od 10 puta po tačkama dnevnog reda, u ovom periodu. 

 

 

 
Grafikon 24 

 

 

Delegati koji su najčeše diskutovali po najvećem broju tačaka dnevnog reda, u posmatranom 

periodu, su: Hajrudin Bećirović (SDP), Zoran Jovanović (SZ), Aner Žuljević (SDP), Sretko Radišić 

(SDP), Josip Perić (HSP), Amir Zukić (SDA)....  
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Rbr Predstavnik Stranka Amandman Diskusija Replika 

1 Elvira Abdić Jelenović DNZ   13 2 

2 Almedin Aliefendić SDA 1 2 0 

3 Mukadesa Anadolac NSRB   0 0 

4 Milenko Bandur HDZ 1990   0 0 

5 Esad Bašagić SDA   2 0 

6 Zahid Bašić SDA   0 0 

7 Mirko Batinić HDZ BiH 1 6 1 

8 Hajrudin Bećirović SDP   26 1 

9 Marko Bosnić SNSD   0 0 

10 Ivan Brigić SDP   0 2 

11 Damir Čardžić NSRB   16 10 

12 Branislav Crnogorac SDP   5 0 

13 Ivo Divković SDP   12 0 

14 Zora Dujmović HDZ BiH   0 0 

15 Luka Faletar HDZ 1990 4 6 0 

16 Amel Hadžiabdić SZ   1 0 

17 Slađan Ilić SDP   1 0 

18 Janja Ivić SDP   0 0 

19 Zoran Jovanović SZ   23 0 

20 Adnan Jupić SBB 3 3 3 

21 Mira Jurić SZ   2 0 

22 Predrag Kojović NS-NSP   15 8 

23 Mustafa Kurtović SDA 1 7 3 

24 Mira Ljubijankić SDP 1 14 1 

25 Mladen Lonić SDP   2 0 

26 Mirjana Malić SDP   1 0 

27 Tomislav Mandić HDZ BiH   1 0 

28 Tomislav Martinović HDZ BiH   8 1 

29 Mijo Matanović HDZ BiH 3 4 0 

30 Slaviša Mihajlović SNSD   2 0 

31 Daliborka Milovic SZ   4 0 

32 Zijat Mušić SDA   7 3 

33 Vesna Nemec-Klisura SDP   7 0 

34 Huso Obradović SBB   1 1 

35 Edina Papo SDP   0 0 

36 Karolina Pavlović NSRB   3 2 

37 Stipo Pelivan HDZ BiH   0 0 

38 Josip Perić SZ   19 2 

39 Đuro Prkačin HDZ BiH   3 0 

40 Ekrem Prošić SDP   0 1 
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41 Drago Puzigaća SNSD   2 0 

42 Esed Radeljaš BOSS   0 2 

43 Sretko Radišić SDP   20 1 

44 Dževad Rađo SBB   7 1 

45 Senahid Šaković SDP   12 0 

46 Enes Salkanović SDA   1 0 

47 Vesna Saradžić SDP   4 2 

48 Salko Selman SDA 2 4 0 

49 Nikola Simić SDP   1 0 

50 Jasmin Smailbegović SDP   0 0 

51 Segmedina Srna - Bajramović SDP   2 0 

52 Ivo Tadić HDZ BiH 21 12 6 

53 Slobodan Tomić NSRB 1 0 0 

54 Jasenko Tufekčić SDA   16 10 

55 Hanka Vajzović SZ   3 0 

56 Radoje Vidović HDZ BiH 1 7 1 

57 Amir Zukić SDA 18 17 9 

58 Aner Žuljević SDP   22 8 

 Ukupno: 57 333 79 
 

Tabela 11:aktivnosti delegata Doma naroda na sjednicama Doma naroda u 2013.godini 
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12.  PRIMANJA  POSLANIKA I DELEGATA  

Zakonom o platama i naknadama u organima vlasti u Federaciji BIH, koji je stupio na snagu u 

avgustu 2010. godine poslanici i delegati koji nakon isteka mandata nisu zasnovali radni odnos ili 

stekli uslove za penziju, imaju pravo na naknadu plate u trajanju od godinu dana. Kašnjenje u 

konstituisanju Doma naroda PFBIH, uzrokovano sporošću uspostavljanja vlasti u pojedinim 

kantonima, osiguralo je produženje korištenja prava na naknadu plate delegatima prethodnog 

saziva koji nisu dobili mandat na Opštim izborima 2010. godine do kraja februara 2012. godine.  

U prethodnim izvještajima smo kao jednu od preporuka navodili potrebu da se iniciraju izmjene i 

dopune Zakona o platama i naknadama u organima vlasti u Federaciji BIH, odnosnoda se zakon 

stavivan snage ili bar izmjenama smanjiti rok na uživanje prava na pola godine od održavanja 

izbora. 

 

Već smo naveli da postojeće odredbe, kojim se korištenje ovog prava omogućuje godinu dana od 

dana konstituisanja organa vlasti nakon izbora, dozvoljavaju pojedinim političkim elitama 

odugovlačenje procesa formiranja vlasti, a na pojedinim nivoima se u potpunosti zloupotrebljava 

ukazano povjerenje građana i preuzeti mandat. 

 

U mjesečna primanja profesionalno angažovanih poslanika i delegata, pored plate koja se kreće u 

rasponu od 2.500 KM do 3.500 KM (zavisno od koeficijenta i minulog rada), ulaze i paušal od 630 

KM, „topli obrok“, naknada za odvojeni život, koja u prosjeku iznosi 500 KM, te naknada za 

smještaj, u iznosu od 150 KM mjesečno. Uz navedeno, poslanici i delegati imaju pravo na naknadu 

putnih troškova, kao i 4 vikend posjete porodici. Delegati, po zakonu, paušal mogu primati samo u 

jednoj instituciji, zavisno od njihovog ličnog opredjeljenja (ili u kantonalnoj skupštini ili u Domu 

naroda). 

 

Predstavnički dom Parlamenta FBiHima 98poslanika, od kojih su 93 profesionalizovala svoj 

status.Do finalizacije izvještaja nismo dobili podatke o primanjima poslanika u Predstavničkom 

domu PFBIH. 
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Grafikon 25 

 

 

U Dom naroda PFBiHima 58delegata, njih 45 profesionalizovalo je svoj status u Parlamentu, tj. 

imaju status zaposlenih i primaju punu platu i naknade po ovom osnovu. (do 1.09.13. bilo je 46) 

 

 

Grafikon 26 

 

Deset (10) delegata u Domu naroda imaju status neprofesionalnih delegata, a to su: Zora 

Dujmović (HDZ BIH), Tomislav Martinović (HDZ BIH), Josip Perić (SZ), Zahid Bašić (SDA), 

Obradović Huso (SBB), Jasenko Tufekčić (SDA), Ivo Divković (SDP), Luka Faletar (HDZ 1990), 

Slađan Ilić (SDP) i (od 01.09.2013. godine)Aner Žuljević (SDP). 
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Sljedećih 3 delegata nisu naplatnom spisku Doma naroda PFBIH: Mirjana Malić (SDP),Edina Papo 

(SDP), Vajzović Hanka (samostalni delegat). Navedeni delegati su zaposleni u kantonalnim 

skupštinama ili drugim ustanovamai ne primaju nikakve nadoknade od Parlamenta FBIH. 

 

Na primanja delegata Doma naroda u 2013. godini isplaćeno je 2.001.073,37 KM (profesionalci) i 

59.306,60 KM (neprofesionalci). 14 

                                                           
14 Predstavnički dom PFBIH nije dostavio podatke o pojedinačnim primanjima. 
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13. RADNA TIJELA PARLAMENTA FEDERACIJE BIH  
 
Četiri kluba u Predstavničkom domu Parlamenta Federacije BIH: SDPBiH, HDZBiH, HDZ 1990 i 

SBBBiH dostavili su Komisiji za izbor i imenovanje Prijedlog Odluke15 za imenovanje članova u 

radnim tijelima Predstavničkog doma Odluka je bila u proceduri od 19.12.2012. godine i predložile 

su je 4 stranke nove parlamentarne većine (SDP BIH, SBB BIH, HDZ BIH i HDZ 1990). Prilikom 

predlaganja iste (19. redovna sjednica PD PFBIH) poslanici Kluba SDA predložili su povlačenje 

Odluke, te naglasili da ukoliko se Dom odluči da Odluka ide u proceduru poslanici Kluba SDA neće 

glasati navodeći da ovakva odluka predstavlja presedan i da se niti u jednom od prethodnih 

mandata nije pokretalo pitanje promjene u strukturi radnih tijela uslijed promjene parlamentarne 

                                                           
15Prijedlog Odluke za imenovanje članova u radnim tijelima Predstavničkog doma:  

- za predsjednika Ustavne komisije imenuje sa Mahmut Alagić umjesto Irfana Ajanovića, a za zamjenika se imenuje Irfan 
Ajanović umjesto Mahmuta Alagića; 

- za predsjednika Zakonodavno-pravne komisije imenuje se Nasir Beganović umjesto Tome Vidovića, a za zamjenika se 
imenuje Tomo Vidović umjesto Nasira Beganovića; 

- za člana Administrativne komisije imenuje se Ivan Musa umjesto Željka Asića; 

- za člana Komisije za evropske integracije imenuje se Fehim Škaljić umjesto Denisa Zvizdića, Tomo Vidović umjesto Stanka 
Primorca i Mirsad Đonlagić umjesto Fehima Škaljića; 

- za člana Komisije za zaštitu ljudskih prava i sloboda imenuje se Željko Asić umjesto Ivana Muse; 

- za zamjenika predsjednika Komisije za sigurnost imenuje se Marjan Živković umjesto Joze Bagarića; 

- za predsjednika Komisije za izbor i imenovanje imenuje se Mirvad Kurić umjesto Safeta Keše, a za člana Komisije za izbor i 
imenovanje imenuje se Safet Kešo umjesto Fehima Škaljića; 

- za predsjednika Komisije za informiranje imenuje se Tanja Vučić umjesto Željka Asića, a za člana Komisije imenuje se Slavica 
Josipović umjesto Tanje Vučić; 

- za člana Komisije za jezička pitanja imenuje se Željko Asić umjesto Marjana Živkovića; 

- za predsjednika Odbora za promet i komunikacije imenuje se Ljiljana Sakić umjesto Mirsada Đonlagića, a za zamjenika 
predsjednika Odbora imenuje se Mirsad Đonlagić umjesto Ljiljane Sakić; 

- za predsjednika Odbora za denacionalizaciju i privatizaciju imenuje se Osman Suljagić umjesto Nihada Alikadića, a za 
zamjenika predsjednika imenuje se Nihad Alikadić umjesto Osmana Sulajgića; 

- za člana Odbora za pravdu i opću upravu imenuju se Mirsad Novalić umjesto Muniba Jusufovića; 

- za zamjenika predsjednika Odbora za obrazovanje, nauku, kulturu i sport imenuje se Stanko Primorac umjesto Bore Krište; 

- za zamjenika predsjednika Odbora za boračka i invalidska pitanja imenuje se Boro Krišto umjesto Stanka Primorca; 

- za zamjenika predsjednika Odbora za poljoprivredu, vodoprivredu i šumarstvo  imenuje se Jozo Bagarić umjesto Ivice Jurčića, 
a za člana Odbora za poljoprivredu, vodoprivredu i šumarstvo imenuje se Ivica Jurčić umjesto Joze Bagarića. 
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većine, vodeći se ustaljenom praksom da se raspodjela radnih tijela vrši prema broju dobijenih 

mandata.  

Dakle, promjena je izvršena na način da su predsjedavajuće pozicije raspodjeljene na način da je 

od ukupno 26 pozicija SDP BIH dobila 7, SDA – 6, SBB BIH -  4, HDZ BIH - 4, SBIH, NSRZB, HDZ 

1990, A-SDA po 1, te samostalni  poslanik Safet Halilović jednu poziciju predsjednika radnog tijela.     

Podsjetimo formiranjem vlasti nakon održanih Opštih izbora u BIH – 2010. godine parlamentarnu 

većinu činile stranke potpisnice „Platforme“ (SDP, SDA, NSRZB, HSP), dok su HDZ BIH i HDZ 

1990 kontinurano odbijale priznati legitimitet Vladi Federacije BiH, najglašavajući navedeno na 

početku svakog plenarnog zasjedanja. Tada je u raspodjeli pozicija predsjednika 25 stalnih radnih 

tijela Predstavničkog doma PFBIH Socijaldemokratska partija BiH dobila je 7 mjesta, Stranka 

demokratske akcije 6, Savez za bolju budućnost BiH 3, Hrvatska demokratska zajednica BiH 3, 

Stranka za BiH 2, a po jedno mjesto pripalo je sljedećim strankama: Narodna stranka "Radom za 

boljitak", Hrvatska demokratska zajednica 1990, Hrvatska stranka prava i Stranka demokratske 

aktivnosti.  

 

Grafikon 27 

Predstavnički dom PFBIH trenutno ima 26 stalnih radnih tijela nakon što je poč
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Početkom 2013. godine u Parlamentu Federacije BIH formiran je Klub parlamentarki, koji je svoju 

prvu radnu sjednicu održao u mjesecu maju.  

14. ZAKLJUČCI I PREPORUKE  
 

ZAKLJUČCI:  

 

Rad Parlamenta Federacije BIH u 2013., trećoj godini mandata aktulenog saziva Parlamenta 

Federacije BIH karakterišu sljedeći pokazatelji:  

� Rad bez kreiranog godišnjeg plana (programa rada) za 2013. godinu (izostanak izrade 

programa rada po prvi put u posljednjih šest godina) 

� Raspad nove parlamentarne većine formirane prije više od godinu dana (nakon 

nemogućnosti smjene aktuelne i uspostavljanje izvršne vlasti u skladu sa voljom 

novouspostavljene parlamentarne većine, problemi unutar iste iako su na neki način 

kontinuirano u manjem obimu bili prisutni od samog početka, došli su do izražaja posebno 

u drugoj polovini godine, prilikom razmatranja određenih pitanja, te doveli dooprečnih 

stavova poimanja koordinacije izvršne i zakonodavne vlasti u FBIH) 

� Dominantna opredjeljenost oba doma Parlamenta FBIH prema vanrednim zasjedanjima 

(oba doma održala jednak broj redovnih i vanrednih sjednica),ali bez opredjeljenosti za 

preduzimanje vanrednih napora u cilju rješavanja nagomilanih problema građana. 

� Parlament FBIH bilježi slabije rezultate u 2013.godini u odnosu na prethodnu godinu uprkos 

boljoj koordinaciji rada domova 

� I pored izraženih potreba rebalans budžeta za 2013. godinu se nije našao pred poslanicima 

i delegatima Parlamenta FBIH 

� Budžet za 2014. godinu usvojen u zakonom predviđenom roku kako bi se ispunio jednog od 

uslova MMF radi dobijanja nove IV tranše u iznosu 299 miliona KM, tj. novog zaduženja 

građana FBIH  

� Povećana realizacija zakona u drugom polugodištu ali provođenje javnih rasprava o 

prihvaćenim nacrtima zakona, nedovoljno transparentno i bez stvarne želje da se javnost 

ozbiljnije uključi u ovaj proces.  

� Suprotni stavovi i nepostizanje političkog dogovara između delegata SDP i SNSD uzrok tri 

godine upražnjene pozicije dopredsjedavajućeg Doma naroda. Konačno po isteku treće 
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godine mandata imenovana dopredsjedavajuća Doma naroda PFBIH16 iz reda srpskog 

naroda.  

� Nepoduzimanje konkretnih koraka u rješavanju pitanja neopravdanog odsustva 

poslanika/delegata sa plenarnih sjednica i neopravdanog napuštanja sjednice prije 

okončanja istih (Problem posebno izražen u Predstavničkom domu.  

� Nefunkcionisanje sistema elektronskog glasanja, a višegodišnje izbjegavanje rješavanja 

ovog pitanja ostavlja mogućnost zakontinuirano odsustvo pojedinih poslanika sa pleanranih 

sjednica bez posljedica, zloupotrebu glasanja poslanika jednih umjesto drugih, 

nemogućnost uvida javnosti/građana/birača u izjašnjavanje izabranih predstavnika o 

razmatranim pitanjima. 

� Nizak stepen prisustva predstavnika izvršne vlasti plenarnim sjednicama Parlamenta FBIH, 

posebno sjednicama Doma naroda. Problem je prema informacijama dostupnim na 

plenarnim sjednicama takođerveoma izražen i u radu radnih tijela oba Doma PFBIH. 

� Dvije godine na stand-by pokrenuta procedura vezano za izmjene i dopune Poslovnika 

Predstavničkog doma PFBIH. 

� Predstavnički dom do danas nije ispoštovao prihvaćenu inicijativu poslanika Mirze 

Ustamujića (iz 2011. godine) o postavljanju poslaničkih pitanja i inicijativa, kao i odgovora 

na iste na web stranicu PFBIH. Kao primjer pristupa rješavanju ovog pitanja u pravcu 

povećanja transparentnosti može poslužiti web stranica Skupštine Kantona Sarajevo  

� Na web stranici www.parlamentfbih.gov.ba uz pozive za plenarne sjednice u 2013. godini 

dostupni su i prateći materijali u elektronskom obliku.  

� Pozivi i izvještaji za/sa sjednica manjeg broja radnih tijela u Predstavničkom domu redovno 

se objavljuju. Dom naroda je krajem 2011. i početkom 2012. godine retroaktivno postavio 

izvještaje mišljenja većeg boja radnih tijela ovog Doma, ali je ova aktivnost ubrzo prekinuta, 

dok informacije nisu ažurirane više od godinu dana.  

� U pregledu sastava radnih tijela u dijelu informacija koje se odnose na Predstavnički dom 

nisu objavljeni podaci (imena, prezimena i dr.) o vanjskim članovima radnih tijela iz reda 

stručnih osoba.  

� Dom naroda ažurirao kompletne podatke o delegatima Doma (fototografije i biografski 

podaci), dok ovaj dio informacija još uvijek nije obrađen za poslanike u Predstavničkom 

domu PFBIH  

 

                                                           

16 Za poziciju potpredsjedavajuće/g trebao biti predložen predstavnik iz Kluba delegata iz reda srpskog naroda.  



72 

 



73 

 

PREPORUKE:  

 

� Odgovoriti na obaveze postavljene preuzetim mandatom i ukazanim povjerenjem građana, 

kroz povećanu dinamiku zasjedanja i realizaciju akata 

� Ispoštovati poslovničku obavezu o programiranju rada,hitnimdonošenjem Program rada za 

2014. godinu 

� Pristupiti finalizaciji procedure izmjena i dopuna Poslovnika Predstavničkog doma, te na taj 

način riješiti mnoga otvorena pitanja (Jedno do njih je utvrđivanje roka obaveznog za 

donošenje godišnjeg Programa rada. A tu je i Poslovnikom, trenutno, nedefinisana obaveza 

da poslanik u slučaju potrebe ranijeg napuštanja sjednice obavijesti predsjedavajućeg 

Predstavničkog doma. 

� Inicirati i realizovati u oba doma Parlamenta Federacije BIH prijedlog mjera za 

sankcionisanje poslanika i delegata zbog neopravdanog nedolaska na sjednice putem 

odluka Administrativne komisije  

� Staviti u funkciju sistem elektronskog glasanja u punom kapacitetu i time omogučiti 

biračima i široj javnosti pojedinačno izjašnjavanje izabranih predstavnika o razmatranim 

pitanjima.  

� U koordinaciji sa Vladom FBIH ispoštovati usvojene inicijative za sazivanje i organizaciju 

tematskih sjednica u oba doma, a koje se upravo odnose na prioritetne probleme građana 

u Federaciji BIH.  

� Inicirati izmjene i dopune Zakona o platama i naknadama u organima vlasti u Federaciji 

BIH, koji je stupio na snagu u avgustu 2010. godine, a kojim je osigurano da poslanici i 

delegati koji nakon isteka mandata nisu zasnovali radni odnos ili stekli uslove za penziju, 

imaju pravo na naknadu plate u trajanju od godinu dana. Izmjenama smanjiti rok na 

uživanje prava na pola godine od održavanja izbora.  

� Omogućiti direktan prenos zasjedanja oba doma putem internet streaminga 

� Intenzivirati rad na razmatranju i donošenju zakona koji su u parlamentarnoj proceduri te 

preostalih nerazmatranih zakona 

� Omogućiti javnosti uvid u poslanička / delegatska pitanja putem web stranice Parlamenta 

FBIH uz urednu evidenciju pristiglih odgovora 
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DODATAK 1 – HRONOLOŠKI PREGLED SJEDNICA OBA DOMA PARLAMENTA FBIH  
 

PREDSTAVNIČKI DOM PFBIH – sadržaj održanih sjednica  

 

Datum Rbr Sadržaj  
18.12.2013. 26.N 6. Prijedlog zakona  o suzbijanju  korupcije  i organizovanog kriminala u Federaciji Bosne i 

Hercegovine,36 za 14 uzdrzano 28 protiv 
izrazena sumnja u glasanje nakon čega se prešlo na pojedinačno glasanje 38 za 12 uzdrzanih 
25 protiv- nije usvojeno 
7.Prijedlog zakona o oduzimanju  nezakonito  stečene imovine Federacije Bosne i Hercegovine, 
Premijer je povukao zakon poslije uvodnog izlaganja nakon čega se vodila rasprava da li je u 
skladu sa poslovnikom zakon povucen nakon ili prije otvaranja rasprave o tacki dnevnog reda. 
Obavljeno je glasanje da se ne nastavi rasprava i prijedlog nije dobio potrebnu vecinu, zatim se 
preslo se na utvrđivanje prisustva prozivanjem 75 prisutno u sali. Potom se nastavila rasprava. 
glasanje o zakonu0 za 6 uzdrzano 27 protiv – nije usvojen 

17.12.2013. 26. 1.Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o prodaji stanova  na kojima  postoji 
stanarsko pravo – hitni postupak, 54 za 18 uzdrzano 14 protiv - usvojen zakon 
2. Prijedlog zakona  o dopuni  Zakona  o korištenju  obnovljivih  izvora energije i efikasne  
kogeneracije – hitni postupak,62 za 1 uzdrzan 0 protiv- usvojeno 
3.Prijedlog zakona  o izmjenama i dopunama Zakona  o jedinstvenom sistemu  registracije, 
kontrole i naplate doprinosa - hitni postupak, Amandman kluba HDZ44 za 26 uzdrzano 4 protiv 
Nije prihvacen trazilo se pojedinacno glasanje53 za 21 uzdrzan- usvojeno 
Amandman 1 Faruk Jabučar 54 za 11 uzdrzano 2 protiv - usvojeno 
Amandman 2 Faruk Jabučar 51 za 25 uzdrzano - usvojeno 
Amandman odbora za rad i socijalnu zaštitu 22 za 17 uzdrzano 8 protiv - Nije prihvaceno 
Glasanje o zakonu sa usvojenim amandmanima 64 za 5 uzdrzano- usvojeno 
4.Prijedlog zakona  o izmjenama Zakona  o finansijskoj  konsolidaciji rudnika uglja u Federaciji 
Bosne i Hercegovine prema obračunatim, a neuplaćenim javnim prihodima u periodu od 2009. 
do 2015. godine - hitni postupak, 56 za 2 uzdrzano 4 protiv - usvojeno 
5. Prijedlog zakona   o izmjenama i dopunama Zakona  o transplantaciji organa  i tkiva u svrhu 
liječenja – skraćeni postupak - povučeno 
6. Prijedlog zakona  o suzbijanju  korupcije  i organizovanog kriminala u Federaciji Bosne i 
Hercegovine, vodjena rasprava sjednica prekinuta, rasprava nastavljena na sutrasnjem nastavku 

10.12.2013. 24.N 9.Izvještaj o radu Vlade FBiH za 2012. godinu,16 za 21 uzdrzano 28 protiv- nije usvojeno 
10.Izvještaj o radu Federalnog pravobranilaštva za 2012. godinu,51 za 10 uzdrzano 4 protiv 
- usvojeno 
11.Prijedlog autentičnog tumačenja člana 4. Zakona o plaćama i naknadama sudija i tužilaca u 
FBiH, predlagač: Zakonodavno-pravna komisija,62 za 1 uzdrzan- usvojeno 
12.Godišnji izvještaj Visokog  sudskog i tužilačkog vijeća Bosne i Hercegovine,Povučeno za 
narednu sjednicu na zahtjev predlagača 
13.Izvještaj Evropske mreže pravosudnih vijeća,Povučeno za narednu sjednicu na zahtjev 
predlagača 
14.Informacija o implementaciji razvojnih projekata u FBiH u 2012. godini,Primljeno k znanju 
15.Informacija o vanjskom i unutrašnjem dugu FBiH na dan 31.12.2012. godine,- primljeno k 
znanju 
16. Izvještaj o izvršenju Budžeta FBiH za period januar – juni 2013. godine,27 za 15 uzdrzano 9 
protiv - nije usvojeno 
17. Izvještaj o zaduženju FBiH po osnovu emisije Trezorskih zapisa (Aukcija od 03.09.2013. 
godine),34 za 13 uzdrzano 5 protiv  
- nije usvojeno 
18.Izbori i imenovanja 
Odluka o formiranju komisije za ispitivanje slučaja istrage protiv ministra pravde Zorana Mikulića 
u vezi prebacivanju zasticenog svjedoka 51 za 12 uzdrzano 2 protiv- usvojeno 
Odluka o izboru članova ad hock komisije komisije za ispitivanje slučaja istrage protiv ministra 
pravde Zorana Mikulića u vezi prebacivanju zasticenog svjedoka 52 za 8 uzdrzano 6 protiv 
-usvojeno 

05.12.2013. 19.V 1.Prijedlog Budžeta FBiH za 2014.godinu sa planom razvojnih projekata FBiH za period 2014.-
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2016. godina, (usvojeni budžet FBIH za 2014. godinu iznosi 2.357.715.456 KM) 55 za 11 
uzdrzano 13 protiv- usvojeno 
2.Prijedlog Zakona o izvršenju Budžeta FBiH za 2014. godinu, 53 za 11 uzdrzano 8 protiv - 
usvojeno 
3.Finansijski planovi vanbudžetskih fondova za 2014.godinu i to: 
a)Prijedlog Finansijskog plana Federalnog zavoda za zapošljavanje za 2014. godinu i procjene 
za 2015. i 2016.godinu; 60 za 8 uzdrzano 5 protiv - usvojeno 
b)Prijedlog Finansijskog plana Zavoda za penzijsko i invalidsko osiguranje za 2014.godinu; 
59 za 6 uzdrzano 2 protiv - usvojeno 
c) Prijedlog Finansijskog plana Zavoda zdravstvenog osiguranja i reosiguranja za 2014.godinu 
(konsolidovani) 60 za 3 uzdrzano 3 protiv - usvojeno 
Rasprava o budžetu obavljena po hitnom postuku ulozen 51 amandman od kojih je Vlada nakon 
razmatranja prihvatila 3, jedan djelimično a 3 je parlament usvojio. 

21.11.2013. 25. 1.Nacrt Budžeta FBiH za 2014. godinu sa Planom razvojnih projekata FBiH za period 2014.-
2016. godine,55 za 4 uzdrzano 20 protiv – usvojeno 
Zakljucak da Vlada FBiH deblokira sredstva Svjetske banke u iznosu od 130 miliona za mala i 
srednja preduzeca 72 za 3 uzdrzana -usvojeno 
2.Nacrt zakona o izvršenju Budžeta FBiH za 2014. godinu 57 za 5 uzdrzano 19 protiv-usvojeno 
3.Usaglasavanje teksta Prijedloga zakona o zastiti ziranata /jemaca u FBIH.Usvojeno 36 
amandmana koje je prethodno usvojio Dom naroda PFBIH, čime je usaglasen tekst Zakona o 
zastiti jemca 

13.11.2013. 24.N 7. Nacrt zakona o državnoj službi FBiH,52 za 4 uzdrzano 12 protiv-Usvojeno i upuceno u javnu 
raspravu 60 dana 
8. Regulacioni plan gradskog područja Počitelj za period od 2008. do 2018. godine 56 za 2 
uzdrzana 6 protiv-Usvojeno i upuceno u javnu raspravu najmanje 60 dana 
9.Prijedlog Strategije reforme penzijskog sistema u FBiH,54 za 5 uzdrzano 0 protiv-usvojeno 
Nakon pauze zastupnicima procitano pismo bivšeg premijera ZDK Fikreta Plevljaka povodom 
jucerasnjih navoda SBB u vezi kredita u ZDK za obnovu kantonalne bolnice 
Zaključak (na prijedlog SDP) o formiranju AD HOC komisije za ispitivanje svih navoda izrečenih 
protiv bivšeg premijera ZDK Fikreta Plevljaka i utvrđivanje istine u predmetnom slučaju u toku 
pretresa prve tačke dnevnog reda 24.sjednice PD PFBIH od strane poslanika SBB Mirze 
Ustamujića 41 za 19 uzdrzano 3 protivTrazeno pojedinačno glasanje36 za 2 protiv 25 
suzdrzanih-Nije usvojeno 
10.Prve izmjene i dopune Finansijskog plana Federalnog zavoda za zapošljavanje za 2013. 
godinu, Prijedlog za izmjenu Odluke na prijedlog  Mirze Ustamujica 45 za 24 uzdrzano 7 protiv 
Nije prihvaceno 
Glasanje o prvim izmjenama i dopunama  54 za 14 uzdrzano 7 protiv - Usvojeno 

12.11.2013. 24. 1.Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o unutrašnjoj trgovini – hitni postupak, 
- Povučeno od strane predlagača 
2.Prijedlog zakona o izmjenama Zakona o stvarnim pravima, predlagač: Nasir Beganović – hitni 
postupak, 74 za 1 uzdrzan 2 protiv -Usvojeno 
3.Prijedlog zakona o prekršajima, 
- povučeno od strane predlagača 
4.Nacrt zakona o komasaciji, 66 za 1 uzdrzan 1 protiv- usvojeno i upućeno u javnu raspravu 90 
dana 
5.Nacrt zakona o državnoj službi FBiH, rasprava ce se nastaviti na  sutrasnjem nastavku 
7.Nacrt zakona o javno privatnom partnerstvu, 
-povučeno od strane predlagača 

30.10.2013. 23.N 2. Prijedlog zakona o amnestiji za nedopušteno držanje minsko-eksplozivnih sredstava i oružja u 
FBiH – hitni postupak,pristigla 3 amandmanaAmandmani zakonodavno - pravne komisije: 
 amandman I odnosi se na član 4 stav 3, 54 za 6 uzdrzano – usvojeno, amandman II odnosi se 
na clan 9 stav 2, 57 za 7 uzdrzano- usvojeno, amandman zastupnice Alme Zildžić odnosi se na 
član 8 stav 1, 57 za 3 uzdrzana – usvojeno,glasanje o zakonu sa usvojenim amandmanima 
52 za 2 uzdrzana 10 protiv- usvojeno 
5. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o sjemenu i sadnom materijalu 
poljoprivrednog bilja,53 za 9 uzdrzano 11 protiv- usvojeno 
6. Prijedlog zakona o dopuni Zakona o likvidacionom postupku,amandman Zakonodavno-pravne 
komisije odnosi se na član 16, 73 za –usvojeno, glasanje o zakonu sa usvojenim amandmanom 
65 za 2 uzdrzana- usvojeno 
7. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o stečajnom postupku, 
amandmani zakonodavno - pravne komisije:amandman I odnosi se na clan 5 
61 za 8 uzdrzani-usvojen,amandman II odnosi se na clan 12 stav 5 i 6, 72 za -usvojeno 
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glasanje o zakonu sa usvojenim amandmanima65 za 1 uzdrzan 2 protiv- usvojeno 
zaključak PD PFBIH zaduzuje vladu da u naredna 3 mjeseca sacini nove zakone o stecajnom i 
likvidacionom postupku 69 za 1 uzdrzan 1 protiv- usvojeno 
8. Prijedlog zakona o budžetima u FBiH,60 za 8 uzdrzano 5 protiv- usvojeno 
9. Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o udruženjima i fondacijama58 za 5 uzdrzno 
- usvojeno  
10. Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o parničnom postupku 55 za 2 uzdrzano 5 
protiv- usvojeno javna rasprava 6 mjeseci 
11. Prijedlog pravila i postupaka za izradu zakona i drugih propisa FBiH, 42 za 10 uzdrzano 12 
protiv- nije usvojeno 
12. Prijedlog Odluke o davanju saglasnosti na Odluku Upravnog odbora Zavoda za zbrinjavanje 
mentalno invalidnih lica – DRIN Zaključak o vraćanju odluke na doradu 56 za 3 uzdrzana 2 protiv 
- vraceno na doradu 
13.  Prijedlog Odluke o utvrđivanju Programa provođenja statističkih istraživanja od interesa za 
FBiH za period 2013. – 2016. godine,59 za 4 uzdrzano 5 protiv- usvojeno 
14.  Prijedlog Odluke o prihvatanju zaduženja po Sporazumu o zajmu i projektu između BiH i 
Kreditanstalt fur Wederaufbau (KfW) za realizaciju Projekta „Vjetropark Podveležje“ 
61 za 7 uzdrzano 3 protiv - usvojeno 
15. Prve izmjene i dopune Finansijskog plana Federalnog zavoda za zapošljavanje za 2013. 
godinu,- povuceno na doradu 
16. Izvještaj o radu Nadzornog odbora Federalnog zavoda za penzijsko i invalidsko osiguranje 
za 2011. godinu,51 za 11 uzdrzani 10 protiv- usvojeno 
17. Prijedlog statuta Zavoda za javno zdravstvo Federacije Bosne i Hercegovine, 
60 za 5 uzdrzano - usvojeno 
18. Izvještaj o odobrenim pomilovanjima za 2012. godinu, predlagač: predsjednik FBiH 
34 za 11 uzdrzano 17 protiv- nije usvojeno 
19. Izbori i imenovanja 
Informacija o ostavci clana UO RTV FBIH Igora Solde- primljeno k znanju 

29.10.2013. 23. 1. Deklaracija o pravima djece na obrazovanje na maternjem jeziku i prava na nacionalnu grupu 
predmeta69 za- usvojena 
Zaključak poslanika Safeta Keše 
PD PBIH trazi od OSCE-a, OHR-a i Visokog predstavnika poduzmu hitne mjere radi osiguranja 
prava na obrazovanje djece iz Konjević Polja i drugih dijelova BiH 69 za 1 uzdrzan 1 protiv 
- usvojen 
2. Prijedlog zakona o amnestiji za nedopušteno držanje minsko-eksplozivnih sredstava i oružja u 
FBiH – hitni postupak, - usvojen zakljucak odgadja se rasprava do sutra kada ce se pripremiti 
amandmani 
3. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Porodičnog zakona FBiH – hitni postupak, 
amandman kluba parlamentarki na član 43., 60 za 6 uzdrzano -prihvacen amandman 
amandman zakonodavno pravne komisije 54 za 4 uzdrzano - prihvacen amandman 
glasanje o zakonu64 za 3 uzdrzano- usvojen zakon 
4. Prijedlog autentičnog tumačenja člana 5. Zakona o Komisiji za vrijednosne papire, predlagač: 
Zakonodavno-pravna komisija Predstavničkog doma,61 za 7 uzdrzano- usvojeno 

09.10.2013. 5.T Stanje u poljoprivredi u FBIH, Izvještaj o stanju u poljoprivredi (Zeleni izvještaj) u 2011.godini 
- nije usvojenIzvještaj o stanju u poljoprivredi (Zeleni izvještaj) u 2012.godini- nije usvojen 

24-09-2013 22. Predstavnički dom Parlamenta Federacije BIH je u nastavku 22. sjednice, održanom 24.09.2013. 
razmatrao i usvojio sljedeće: Nacrt zakona o prijaviteljima korupcije uz javnu raspravu u trajanju 
od 30 dana, Nacrt  Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o principima lokalne samouprave u 
Federaciji  Bosne i Hercegovine i Nacrt zakona o energetskoj efikasnosti u Federaciji BiH (koji 
se odnosi na usklađivanje sa EU direktivama. Za ovaj zakon predložena je javna rasprava u 
trajanju od 60 dana.) Na sjednici je prihvaćen i a) Prijedlog odluke  o prihvatanju zaduženja  po 
Sporazumu o finansiranju između Bosne i Hercegovine i Razvojne banke  Vijeća  Evrope (CEB) 
za realizaciju  Projekta jačanja zdravstvenog sektora (HSEP) - dodatno finansiranje b) Okvirni 
sporazum o kreditu između Razvojne banke Vijeća Evrope i Bosne i Hercegovine, c) Supsidijarni 
ugovor (Projekat razvoja  sektora zdravstva – faza dva) između Bosne i Hercegovine  i 
Federacije Bosne i Hercegovine,d) Informacija o kreditu Razvojne banke Vijeća Evrope za 
sufinansiranje  Projekta jačanja zdravstvenog sektora (Healt Sektor Enhancement (HSEP)-
dodatno finansiranje, Riječ je o 5.5. miliona KM kreditnih sredstava namjenjenih za unaprijeđenje 
sektora primarne zdravsvene zaštite, odnosno opremanje ambulanti porodične medicina, obuku 
kadrova, informatizaciju rada ambulanti, Usvojen je i Prijedlog odluke o davanju prethodne 
saglasnosti za kreditno zaduženje JP Elektroprivreda BiH d.d. Sarajevo kod Evropske banke za 
obnovu i razvoj (EBRD) za realizaciju Projekta  izgradnje HE Vranduk i projekta rehabilitacije i 
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proširenja  kapaciteta HE Una Kostela, Izvještaj o radu FERK-a za 2012.godinu, a) Izvještaj o 
izvršenju Programa rada Upravnog odbora Zavoda zdravstvenog osiguranja i  reosiguranja 
Federacije BiH za 2012. godinu;b) Izvještaj o radu Stručne  službe  Zavoda zdravstvenog 
osiguranja i reosiguranja Federacije BiH   za 2012. godinuc)  Program rada Upravnog odbora  
Zavoda zdravstvenog osiguranja  i reosiguranja  Federacije   BiH za 2013. godinu,d) Program 
djelatnosti Zavoda zdravstvenog osiguranja  i reosiguranja Federacije BiH  i smjernice  za 
funkcioniranje Stručne službe za 2013. godinu,e) Godišnji izvještaj za 2012. godinu 
(računovodstveni izvještaj sa analizom),f) Izvještaj o izvršenju Finansijskog plana  Zavoda 
zdravstvenog osiguranja i reosiguranja Federacije BiH  za period januar - decembar 2012.  
godine (konsolidirani),g) Izvještaj o izvršenju Finansijskog plana Federalnog fonda solidarnosti 
za period  januar – decembar 2012. godine, 
h) Izvještaj o izvršenju Finansijskog plana  Stručne službe  Zavoda zdravstvenog osiguranja i 
reosiguranja  Federacije  Bosne i Hercegovine za period januar - decembar 2012. godine, te u 
okviru tačke izbor i imenovanja Odluku o izboru jednog člana Nezavisnog odbora. Prijedlog 
statuta Zavoda za  javno  zdravstvo Federacije Bosne i Hercegovine, Izvještaj o odobrenim 
pomilovanjima za 2012. godinu, predlagač: predsjednik FBiH, Godišnji izvještaj Visokog  
sudskog i tužilačkog vijeća Bosne i Hercegovine, Izvještaj Evropske mreže pravosudnih vijeća 
nisu razmatrani zbog odsustva predlagača. Poslanicima je prezentiran Dokument  Okvirnog  
budžeta/proračuna Federacije Bosne i Hercegovine za period 2014.-2016. godine o kojem se u 
skladu sa poslovničkim odredbama nisu izjašnjavali. Na sjednici nisu podržani Izvještaj o radu 
Agencije za bankarstvo Federacije BiH za 2012. godinu sa Informacijom o bankarskom sistemu 
Federacije Bosne i Hercegovine sa 31.12.2012. godine, sa Informacijom o mikrokreditnom 
sistemu  Federacije  Bosne i Hercegovine za 2012. i Informacijom o sektoru lizinga Federacije 
Bosne i Hercegovine sa  stanjem na dan 31.12.2012. godine (Konačni nerevidirani podaci), kao 
ni Izvještaj o radu Komisije za koncesije Federacije Bosne i Hercegovine za 2012. godinu. U 
okviru tačke usaglašavanje različito usvojenih zakona nije postignuto usaglašavanje vezano za 
Zakon o osnovanju Instituta za medicinsko vještaćenje i Zakona o privatnim detektivima. 
Predsjedavajući Predstavničkog doma je tokom zasjedanja obavijestio prisutne da Kolegij 
priprema plan održavanja sjednica sa terminima do kraja 2013. godine, te da je za 9.10.2013. 
godine planirana Tematska sjednica o stanju u poljoprivredi, a u mjesecu novembru Tematska 
sjednica po pitanju stanja u zdravstvu. 

11-09-2013 22 Predstavnički dom Parlamenta Federacije BiH održao je 22. redovnu sjednicu 11.09.2013. 
godine čiji je dnevni red izmijenjen u odnosu na predloženi zbog povlačenja više tačaka dnevnog 
reda. Na zahtjev predlagača sa dnevnog reda povučeni su: Prijedlog Zakona o izmjenama i 
dopunama Zakona o utvrđivanju naseljenih  mjesta i o izmjenama u nazivima naseljenih mjesta 
u određenim  općinama, Prijedlog Zakona o finansiranju poslova premjera i uspostavljanja 
katastra nekretnina, Prijedlog Zakona o finansijskoj konsolidaciji privrednih društava u Federaciji 
BiH, Nacrt Zakona o izmjenama i dopunama  Zakona o zaštiti i spašavanju ljudi i materijalnih 
dobara od  prirodnih i drugih nesreća, Nacrt Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o 
profesionalnoj rehabilitaciji, osposobljavanju i zapošljavanju osoba sa invaliditetom. Na prijedlog 
Zakonodavno-pravne komisije Predstavničkog doma Parlamenta Federacije BiH na dnevni red 
uvršten je Prijedlog autentičnog tumačenja člana 5. Zakona o Komisiji za vrijednosne papire. 
Većinom glasova odlučeno je da Nacrt Zakona  o izmjeni  Zakona  o izmirenju  obaveza na 
osnovu računa stare devizne štednje u Federaciji BiH bude razmatran po hitnom postupku u 
formi prijedloga. Predstavnički dom usvojio je Prijedlog Zakona o izmjeni Zakona o izmirenju 
obaveza na osnovu računa stare devizne štednje u Federaciji BiH. Predloženom izmjenom 
utvrđen je novi datum kao krajnji rok za verifikaciju računa stare devizne štednje, čime se 
stvaraju uvjeti za propisivanje novog roka za verifikaciju potraživanja starih deviznih štediša 
najkasnije do 31.12.2015. godine. Usvojen je Prijedlog Zakona  o izmjenama Zakona  o 
izmirenju  obaveza Federacije  BiH prema Federalnom  zavodu za penzijsko i invalidsko 
osiguranje. Ponuđeni prijedlog sadrži samo dvije izmjene. Prvom se mijenja utvrđeni iznos duga 
nastao na osnovu isplata penzija ostvarenih pod povoljnijim uvjetima. Druga izmjena omogućava 
da u narednom periodu, u slučaju finansijske mogućnosti za raniju otplatu duga, za iznos uplate 
bude automatski umanjen iznos verifikovanog duga bez mijenjanja samog iznosa navedenog u 
Zakonu. Predstavnički dom nije prihvatio Prijedlog autentičnog tumačenja člana 5. Zakona o 
Komisiji za vrijednosne papire. Usvojen je zaključak da Nacrt Zakona o izmjenama i dopunama 
Zakona o plaćama i naknadama  policijskih  službenika  Federacije  BiH može poslužiti kao 
dobra osnova za prijedlog Zakona. Sjednica Predstavničkog doma je prekinuta zbog obaveza 
članica Kluba parlamentarki i bit će nastavljena 24. septembra. 

10-09-2013 21.N Predstavnički dom Parlamenta Federacije razmatrao je u nastavku 21. redovne sjednice, 
održanom 10. septembra 2013. godine šest od sedam preostalih tačaka dnevnog reda. Na 
sjednici su prihvaćeni Izvještaj Parlamentarne komisije odgovorne za reviziju o izvještajima 
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revizije finansijskih izvještaja javnih preduzeća iz nadležnosti Parlamenta FBiH za 2011. godinu, 
Analitički izvještaj o poslovanju Fonda za zaštitu okoliša FBiH za 2012. godinu. Izvještaj o 
izvršenju Budžeta FBiH za 2012. godinu, Izvještaj o radu za 2012. godinu i Finansijski plan sa 
Programom rada za 2013. godinu Komisije za vrijednosne papire, Analitički izvještaj o 
poslovanju Fonda za zaštitu okoliša FBiH za 2012. godinu, Izvještaj o radu Federalnog zavoda 
za zapošljavanje za 2012. godinu, te Izvještaj o provedbi Zakona o koncesijama nisu prihvaćeni. 
Nakon neprihvatanja posljednjeg navedenog usvojen je zaključak preporuka da Dom naroda 
PFBIH na dnevni red prve naredne sjednice uvrsti Nacrt Zakona o koncesijama. Razmatranje 
Izvještaja o stanju u poljoprivredi (Zeleni izvještaj) u 2011. godini odgođeno je za narednu 
sjednicu zbog odsustva resornog ministra sa održane plenarne sjednice.  

24-07-2013 i 
23-07-2013 

21. Predstavnički dom Parlamenta FBiH održao je 21. redovnu sjednicu tokom koje je usvojeno  
osam prijedloga zakona: Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o zaštiti od požara i 
vatrogastvu koji je u parlamentarnu proceduru uputila Vlada FbiH; Prijedlog zakona o dopuni 
Zakona o zdravstvenoj zaštiti; Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o federalnim 
ministarstvima i drugim tijelima federalne uprave, Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama 
Krivičnog zakona Federacije BiH, Prijedlog zakona o istraživanju i eksploataciji nafte i plina u 
FBiH, izmjene i dopune Zakona o privrednim društvima, Zakona o porezu na dohodak te Zakona 
o unutrašnjim poslovima u FBiH. Predstavnički dom  Parlamenta Federacije BiH prihvatio je  
šest nacrta zakona: Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o pripadnosti javnih prihoda 
u FBiH te  Nacrt zakona  o  utvrđivanju i načinu izmirenja unutrašnjih obaveza FbiH, Nacrt 
zakona o poštanskom prometu FBiH kojim se uređuju osnovna pitanja organizacije, uslovi i 
način pružanja poštanskih usluga u unutrašnjem i međunarodnom poštanskom prometu, Nacrt 
zakona o budžetima u FBiH kojim se, između ostalog, prvi put propisuje obaveza donošenja 
programa javnih investicija na svim nivoima vlasti u Federaciji BiH, fiskalna odgovornost i 
budžetski nadzor. Prihvaćeni su i Nacrt zakona o igrama na sreću te Nacrt zakona o plinu u 
FBiH. Predstavnički dom Parlamenta Federacije BiH donio je odluku o izboru članova u Vijeće 
za zaštitu vitalnog interesa u Ustavnom sudu Federacije BiH. U Vijeće su izabrane  sudije 
Ustavnog suda FBiH i to: Sead Bahtijarević, Domin Malbašić, Mladen Srdić i Edin Muminović. 
Donesena je Odluka o preuzimanju osnivačkih prava nad univerzitetsko-kliničkim bolnicama u 
FBiH te odluke o davanju saglasnosti na Statut Javne zdravstvene ustanove Univerzitetsko-
klinički centar  Tuzla i na Statut Sveučilišno-kliničke bolnice Mostar. 

02-07-2013 20.N Predstavnički dom Parlamenta Federacije BIH usvojio je u nastavku 20. redovne sjednice, 
održanom 02.07.2013. godine 17 od 18 planiranih tačaka dnevnog reda:  
3.    Prijedlog Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o lizingu, 
4.    Prijedlog Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o mikrokreditnim organizacijam, 
5.    Prijedlog Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o bankama, 
6.    Prijedlog Zakona o stočarstvu, 
7.    Prijedlog Zakona o stvarnim pravima, 
8.    Prijedlog Zakona o poljoprivrednim savjetodavnim službama, 
9.    Prijedlog Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o osnivanju Instituta za medicinsko 
vještačenje zdravstvenog stanja, 
10.    Prijedlog Zakona o električnoj energiji u Federaciji BiH, 
11.    Prijedlog Zakona o zaštiti prirode, 
12.    Prijedlog Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o cestama  Federacije BiH, 
13.    Prijedlog Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o ministarskim, vladinim i drugim 
imenovanjima Federacije BiH, 
14.    Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o lovstvu  
15.    Prijedlog Oduke o izmjeni Odluke o osnivanju Fonda za profesiolnalnu rehabilitaciju i 
zapošljavanje osoba sa invaliditetom, (nije usvojena). 
16.    Prijedlog Strategije razvoja industrije tekstila, odjeće, kože i obuće u Federaciji BiH, 
17.    - Obračun sredstava u zdravstvu u Federaciji Bosne i Hercegovine za 2011. godinu sa 
Odlukom o prihvatanju Obračuna sredstava u zdravstvu u Federaciji Bosne i Hercegovine  za 
2011. godinu,V.broj: 1658/12 od 27.12.2012.godinu 
- Izvještaj  „Zdravstveno stanje stanovništva i zdravstvene zaštite u Federaciji Bosne i 
Hercegovine - 2011. godina sa Odlukom o prihvatanju Izvještaja „Zdravstveno stanje  
stanovništva  i zdravstvene zaštite u Federaciji Bosne i Hercegovine - 2011. godine, V.broj: 
1657/12 od 27.12.2012., 
18.     - Izvještaj o radu  Fonda za profesionalnu rehabilitaciju i zapošljavanje osoba sa 
invaliditetom za 2012. godinu broj: 01-02-4-660/13 0d 28.3.2013. godine, 
- Izvještaj o  realizaciji finansijskog plana za 2012. godinu broj: 01-02-4-550/13 od 14.3. 2013 
godine, 
19.    Statut Univerzitetskog kliničkog centra Sarajevo, 
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20.    Statut Zavoda za transfuzijsku  medicinu Federacije BiH, 
S obzirom da za posljednju tačku dnevnog reda, koja se odnosi na izbor i imenovanje, nisu bili 
pripremljeni materijali, rasprava i izjašnjavanje o istoj pomjerena je za sljedeće zasjedanje koje 
je preliminarno najavljeno za 23. i 24.07.2013. godine.  
Sjednici nije prisustvovala trećina poslanika, pa je i izjašnjavanje o razmatranim tačkama u 
nekoliko navrata bilo na ivici kvoruma. 

25-06-2013 20 Sjednica 20. redovna sjednica Predstavničkog doma PFBIH (25.06.2013. godine) prekinuta je 
nakon cjelodnevne rasprave. Od planirane 23 tačke razmatrana je jedna i to  Prijedlog zakona o 
izmjenama i dopunama Zakona o finansijskoj konsolidaciji Javnog preduzeća Željeznice 
Federacije BiH, d.o.o. Sarajevo za period 1.1.2008. do 31.12.2012.godine – skraćeni postupak, 
koji niije dobio potrebnu većinu. U okviru uvodnog dijela sjednice Predstavnički dom Parlamenta 
FBiH odobrio je osnivanje povremene parlamentarne komisije za utvrđivanje istinitosti navoda o 
nezakonitom prisluškivanju telefonskih razgovora građana koju je inicirao  predsjednik 
predstavničkog kluba Stranke demokratske akcije (SDA) Ismet Osmanović. Većinom glasova 
usvojena je i inicijativa zastupnika Saveza za bolju budućnost (SBB) BiH Mirvada Kurića za 
održavanje posebne sjednice Predstavničkog doma na kojoj će biti razmotren status umjetnika u 
Federaciji. Na inicijativu zastupnice Aide Čikić odobrena je odluka da Poslovnik ovog doma bude 
izmijenjen u skladu s primjenom presude "Sejdić – Finci". Klub zastupnika Stranke za BiH 
predložio je, a zastupnici većinom glasova odobrili, da u ovom domu ubuduće bude otvorena 
rasprava o stanju u oblasti robnih rezervi Federacije BiH. Prilikom utvrđivanja predloženi dnevni 
red pretpio je određene izmjene. Na zahtjev predlagača Zorana Perića, Selme Jakupović i Anera 
Žuljevića sa dnevnog reda je povučen Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o 
budžetima u Federaciji BiH – hitni postupak. Također su povučeni Prijedlog zakona o izmjenama 
i dopunama Zakona o ugostiteljskoj djelatnosti- hitni postupak i Prijedlog zakona o dopuni 
Zakona o obligacijskim odnosima. Na prijedlog predsjednika Kluba Socijaldemokratske partije 
BiH Jasenka Selimovića i predsjednika Kluba Hrvatske demokratske zajednice BiH Mariinka 
Čavare, Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o lovstvu – skraćeni postupak, 
vraćen je u redovnu proceduru i ramatrat će se u obluku nacrta. 
Usvojen je zaključak kojim  se obavezuje Vlada Federacije BiH  da do septembra ove godine 
pripremi tematsku sjednicu Parlamenta FBiH o stanju u ovom javnom preduzeću „Željeznice 
FBIH“.  Redovna  20. sjednica Predstavničkog doma Parlamenta FBiH prekinuta je u 18.30 sati, 
a nastavak zakazan za 2. juli 2013. godine.  

24-06-2013 1.P Posebna sjednica: 
Predstavnički dom Parlamenta Federacije BIH održao je sjednicu u proširenom sastavu vezano 
za inicijativu i preporuke za promjenu Ustava FBIH, kojoj su pored poslanika i predstavnika 
izvršne vlasti u FBIH prisustvovali predstavnici kantonalnog i općinskog nivoa. Prijedlog 
preporuka pripremila je ekspertna grupa koju je formirala Ambasada SAD u BIH. Poslanicima su 
na sjednici obratili i predsjednica Ustavnog suda FBIH, predsjednik Skupštine BPK, te načelnici 
Opština Tuzla, Zenica, Visoko. Na kraju rasprave jednoglasno su prihvaćeni zaključci kojim se 
prihvata inicijativa za pokretanje procesa reforme Ustava FBIH; zadužuje se Ustavna komisija 
Predstavničkog doma da u skladu sa nadležnostima vodi dalji postupak. Usvojen je i zaključak 
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Federacije BiH Predstavnički dom Parlamenta Federacije BiH pokrene postupak za ispitivanje 
dostojnosti predsjednika Federacije BiH i eventualnog kršenja date zakletve u obavljanju 
pojedinih dužnosti. Na osnovu rasprave, uvažavajući sve izneseno, a posebno argumentacije 
koje je iznio predsjednik Federacije BiH Živko Budimir i na osnovu činjenica koje su bile dio  
rasprave, Zakonodavno-pravna komisija će napraviti novi prijedlog zahtjeva prema Parlamentu 
Federacije BiH i  Ustavnom sudu Federacije BiH za smjenu predsjednika Federacije BiH. 
Sljedeći nastavak sjednice bit će zakazan nakon što Zakonodavno-pravna komisija dostavi 
zahtjeve Predstavničkom domu Parlamenta Federacije BiH.  Podsjetimo prvi dio 17. vanredne 
sjednice održan je 08.05. na osnovu inicijative Kluba poslanika SBIH i SDP u PD PFBIH, sa 
jednom tačkom dnevnog reda: Funkcionisanje izvršne vlasti u FBIH sa posebnim osvrtom na 
funkciju Predsjednika FBIH 

08-05-2013 17.V Predstavnički dom Parlamenta Federacije BIH održao je 17. vanrednu sjednicu 8.maja 2013. 
godine na osnovu inicijative Kluba poslanika SBIH u PD PFBIH, sa jednom tačkom dnevnog 
reda: Funkcionisanje izvršne vlasti u FBIH sa posebnim osvrtom na funkciju Predsjednika FBIH. 
Poslanici su se nakon cjelodnevne rasprave izjašnjavali o zaključcima koje je predložila Ustavna 
komisija PD PFBIH. U oviru navedenih zaključka Klub poslanika SDPa predložio je Odluku o 
dodjeljivanju dužnosti dopredsjedniku FBIH koju je Ustavna komisija razmatrala. Sedam od 
osam klubova poslanika u PD PFBIH podržali su zaključke Ustavne komisije. Protiv zaključaka 
glasali su poslanici SDA. Prijedlog odluke o dodjeljivanju nadležnosti dopredsjedniku FBIH nije 
usvojen, a za isti su glasali samo poslanici SDP-a. Poslanici su se izjašnjavali i o zaključcima 
koje je predložio Klub Stranke za BIH, u okviru kojih je bila i inicijativa za održavanje 
prijevremenih izbora u FBIH.  Nakon obavljene rasprave Predstavnički dom usvojio je sljedeće 
zaključke:1.    Konstatirano je da ovakva situacija u vezi sa obavljanjem dužnosti predsjednika 
Federacije BiH nije predviđena Ustavom Federacije BiH.2.    Konstatirano je da predsjednik 
Federacije BiH u ovakvoj nastaloj situaciji ne može obavljati svoju Ustavom FBiH predviđenu 
dužnost.3.    Konstatirano je da su i Ustavna komisija i Parlament Federacije BiH nadležni za 
rješavanje problematike proistekle iz ovih okolnosti. 4. Na osnovu člana 44. Poslovnika 
Predstavničkog doma Parlamenta Federacije BiH osniva se Komisija kao privremeno radno tijelo 
koje će imati zadatak:- da istraži sve relevantne okolnosti koje ukazuju da predsjednik Federacije 
BiH nije dostojan da obavlja dužnost na koju je imenovan,- da, ukoliko se na osnovu prikupljenih 
dokaza utvrdi opravdanost za podnošenjem zahtjeva za smjenu predsjednika Federacije BiH 
Ustavnom sudu Federacije BiH od strane Parlamenta Federacije BiH zbog nedostojnosti vršenja 
funkcije predsjednika Federacije BiH, Komisija sačini tekst zahtjeva i predloži ga Parlamentu  
FBiH na usvajanje,da po  ukazanoj potrebi iznosi činjenice i dokaze na Ustavnom sudu FBiH o 
podnijetom zahtjevu u slučaju eventualnog javnog pretresa, 
- sastav Komisije odredit će klubovi zastupnika u Predstavničkom domu Parlamenta FBiH, tako 
što će delegirati po jednog svog člana. 5.    Predstavnički dom Parlamenta Federacije BiH će 
kontinuirano održavati sjednice, dok traje aktuelna situacija.Na osnovu zaključka usvojenog na 
17. vanrednoj  sjednici Predstavničkog doma Parlamenta FBiH, klubovi zastupnika u 
Predstavničkom domu Parlamenta FBiH, za članove Komisije, kao privremenog radnog tijela, 
imenuju sljedeće zastupnike1.    Ajanović Irfan,  SDA2.    Alagić Mahmut, SDP3.    Alagić 
Mirnes,  SBiH4.    Asić Željko, nezavisni zastupnik5.    BeganovićNasir, SBB6..    Boras Srećko, 
HDZ 19907.    Jurčić Ivica, NSRzB8.    Tomić Željko,  HDZČlanovi Komisije će izabrati 
predsjednika i zamjenika predsjednika na prvoj radnoj sjednici. 

07-05-2013 19.N Predstavnički dom Parlamenta Federacije BIH održao je nastavak 19. redovne sjednice 7.maja 
2013. godine. Iako je riječ o nastavku sjednice ali i istovremeno o prvoj redovnoj sjednici u 
tekućem mjesecu na prijedlog predsjedavajućeg prvi dio sjednice bio je posvećen poslaničkim 
pitanjima i inicijativama. Predsjednik Kluba Stranke za Bosnu i Hercegovinu Omer Vatrić podnio 
je inicijativu za sazivanje vanredne sjednice Predstavničkog doma Parlamenta Federacije BiH, 
na kojoj bi se raspravljalo o funkcionisanju vlasti u Federaciji BiH, sa posebnim osvrtom na 
hapšenje predsjednika Federacije Živka Budimira. Predsjednik Kluba SDP-a BiH Jasenko 
Selimović podnio je inicijativu za hitno održavanje sjednice Ustavne komisije koja će u skladu sa 
svojim ovlastima predložiti prijedlog mjera i zaključaka Predstavničkom domu Parlamenta FBiH, 
te da se hitno sazove sjednica na kojoj bi se raspravljalo o mjerama i zaključcima Ustavno-
pravne komisije Predstavničkog doma. Predstavnički dom Parlamenta Federacije prihvatio je 
navedene inicijative, a o ostalim podnesenim inicijativama izjasnit će se na narednoj sjednici, 
među kojim je i inicijativa Kluba poslanika Stranke za BIH za otvaranje rasprave ne temu „Robne 
rezerve u FBIH“. 
Predstavnički dom je u nastavku sjednice prihvatio Prijedlog finansijskog plana Federalnog 
zavoda za penzijsko i invalidsko osiguranje za 2013. godinu, koji je sačinjen u skladu sa 
smjernicama i budžetskim instrukcijama dobivenim od Federalnog ministarstva finansija i u 
skladu sa Pravilnikom o postupku i načinu donošenja finansijskog plana i godišnjeg obračuna 
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Federalnog zavoda za MIO/PIO. Prijedlog odluke o zaduživanju sekretara oba doma Parlamenta 
Federacije BiH da pripreme tekst Odluke o Zajedničkoj službi Parlamenta Federacije BiH nije 
dobio potrebnu većinu, dok je usvojen prijedlog zaključka predsjednika Kluba HDZ BIH, Marinka 
Čavare, kojim se zadužuje Zakonodavno – pravna komisija da pripremi Odluku o uređenju 
Zajedničke službe Parlamenta Federacije BIH kako bi se regulisao rad Zajedničke službe. 
Prihvaćena je i Odluka o izmjenama predsjednika potpredsjednika i članova radnih tijela u 
Predstavničkom domu PFBIH na inicijativu 4 kluba nove parlamentarne većine (SDP BIH, SBB 
BIH, HDZ BIH i HDZ 1990). Poslanici Kluba SDA nisu se izjašnjavali o navedenoj tačci uz 
obrazloženje da navedena incijativa nije razmatrana niti na sjednici radnog tijela, niti Kolegija, niti 
su istu razmatrali klubovi stranaka. 

15-04-2013 16.V Predstavnički dom Parlamenta Federacije BIH je na 16. vanrednoj sjednici, održanoj 15.04.2013. 
godine, po hitnoj proceduri razmatrao i prihvatio Prijedlog zakona o povoljnijem penzionisanju 
branilaca odbrambeno-oslobodilačkog rata – hitni postupak. Za zakon je glasalo 56 poslanika, 
12 protiv, dok je 12 poslanika bilo protiv prilikom izjašnujavanja o predmetnom zakonu. Poslanici 
stranaka SzBiH, SBB, SDP, A-SDA, DNZ, HSP, NSRzB, te poslanici Spomenka Mičić i Safet 
Halilović podržali su zakon. Poslanici stranke SDA bili su suzdržani prilikom izjašnjavanja, 
poslanici stranke HDZBiH glasali su protiv. Poslanici stranke HDZ1990 napustili su salu prije 
izjašnjavanja, dok je poslanik SNSD bio odsutan sa sjednice. 

11-04-2013 19.N Redovna sjednica – nastavak: 
28-03-2013 15.V Petnaesta vanredna sjednica Predstavničkog doma Parlamenta Federacije BIH, za koju je bilo 

planirano da se razmatra Prijedlog zakona o povoljnijem penzionisanju branilaca odbrambeno-
oslobodilačkog rata, prekinuta je nakon što je premijer odlučio povući predloženi zakon, jer isti 
prilikom izjašnjavanja o postupku nije dobio potrebnu većinu da se ramatra po hitnoj proceduri. 
Poslanici stranaka SDP, SBB, NSRZB, DNZ, HSP,  te poslanici Jasminka Durić (ASDA), 
Spomenka Mičić, glasali su za hitni postupak, protiv su bili poslanici stranaka HDZ BIH, HDZ 
1990,  HKDU i poslanik Željko Asić, do su poslanici stranaka SDA i SBIH bili suzdržani. Na 
zakon je inače uloženo tri puta više amandmana nego što sam tekst sadrži članova. Predsjednik 
Odbora za boračka i invalidska pitanja Predstavničkog doma Parlamenta Federacije BIH iznio je 
mišljenje da je potrebno odgoditi izjašnjenje o predloženom zakonu zbog velikog broja 
amandmana i činjenice da nije sazvana sjednica drugog Doma, te da bi se rasprava i izjašnjenje 
trebali održati na dan izjašnjenja Doma naroda o predloženom zakonu. 

19.03.2013. 19. Usaglasavanje tri zakona, usvojen Prijedlog zakona o elektronskom dokumentu, Zakona o izmj.i 
dopnama zakoan o placama i naknadama sudija i tuzilaca FBIH, te nacrt zakona o lijecenju 
neplodnosti biomedicinski potpomognutom oplodnjom 

26-02-2013 13.V Vanredna sjednica:Prije zvaničnog početka 13. vanredne sjednice Predstavničkog doma, za čiji 
dnevni red su bile predložene 22 tačke, delegacija OSCE-ove misije u BIH prezentirala je 
Izvještaj o procjeni rada Parlamenta Federacije BiH. 
10.30 - nakon prezentacije projekta OSCE-a zakazan sastanak kolegija i prestavnika OS BIH 
koji su protestovali ispred zgrade FBIH 
13.00 - sjednica otvorena, a zatim u 13.10 data pauza na zahtjev Kluba poslanika SDP 
16.00 - sjednica prekinuta i otvorena nova 14. vanredna 

26-02-2013 14. Predstavnički dom PFBIH prekinuo je 13. vanrednu i odmah potom otvorio 14. vanrednu 
sjednicu, na kojoj je usvojena Odluka kojom se potvrđuje pravo na penziju  pripadnika OS BiH 
koje je ostvareno prema državnom Zakonu o službi u OS BiH, a najavljuje regulisanje tih prava 
jedinstvenim zakonom o ostvarivanju prava na penziju pripadnika OS BiH u Federaciji BiH. 
Jedinstveni zakon bi, prema ovoj odluci, trebao biti donesen do 31. marta 2013. godine. U 
slučaju da zakon ne bude donesen do ovog datuma, Odlukom je predviđeno da se do 20. aprila 
2013. godine pravo na penziju mirovinu pripadnika OS BiH regulira posebnim zakonom.  
Predstavnički dom je prihvatio i Prijedlog zakona o zaštiti žiranata u Federaciji BiH.Naime, 13. 
vanredna sjednica bila je zakazana za 26. i 27.02.2013. godine,  na zahtjev Kluba poslanika 
SDA. Nakon kontinuiranih pauza i prekida, prilikom rasprave o dnevnom redu sa dnevnog reda 
13. sjednice skinute su sve tačke, među kojima i Prijedlog zakona o dopunama Zakona o 
potvrđivanju prava na prijevremenu starosnu penziju ostvarenu pod povoljnijim uslovima, zbog 
čega su poslanici SDA, koji su predlagači ovog zakona,  napustili sjednicu. Zbog ovog zakona 
ispred zgrade Parlamenta FBIH okupili su se bivši pripadnici OS BiH koji su očekivali njegovo 
usvajanje.Prije zvaničnog početka 13. vanredne sjednice Predstavničkog doma, za čiji dnevni 
red su bile predložene 22 tačke, delegacija OSCE-ove misije u BIH prezentirala je Izvještaj o 
procjeni rada Parlamenta Federacije BiH. Obraćajući se parlamentarcima i rukovodstvu oba 
doma Parlamenta FBiH, šef  Misije OSCE-a u BiH Fletcher Burton tom prilikom naglasio je da 
OSCE želi produbiti i proširiti saradnju sa ovim zakonodavnim tijelom. Podsjetio je i na 
Memorandum o razumijevanju koji je Parlament Federacije BiH u junu prošle godine potpisao s 
Misijom OESS-a u BiH, a čiji je cilj osavremenjivanje usluga koje pružaju entitetski parlamenti i 
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Skupština Brčko Distrikta BiH, čime će navedenim institucijama biti omogućeno započinjanje 
djelotvornih priprema za proces integracije Bosne i Hercegovine u Europsku uniju. 
Izvještaj o procjeni rada Parlamenta Federacije Bosne i Hercegovine se u glavnim nalazima i 
preporukama usmjerio na ljudske i materijalne resurse, odgovornost, transparentnost, 
parlamentarne procedure, kao i druga pitanja od značaja za funkcionisanje Parlamenta. Ujedno 
su predstavljene i aktivnosti koje se već provode u sklopu dva projekta Misije OESS u BiH: 
Projekt parlamentarnog dijaloga i saradnje i Projekt modernizacije entitetskih parlamenata i 
Skupštine Brčko Distrikta BiH za Europu, te strateškog planiranja za razvoj stručnih službi 
federalnog Parlamenta. 

26-02-2013 13.V Prije zvaničnog početka 13. vanredne sjednice Predstavničkog doma, za čiji dnevni red su bile 
predložene 22 tačke, delegacija OSCE-ove misije u BIH prezentirala je Izvještaj o procjeni rada 
Parlamenta Federacije BiH. 
10.30 - nakon prezentacije projekta OSCE-a zakazan sastanak kolegija i prestavnika OS BIH 
koji su protestovali ispred zgrade FBIH 
13.00 - sjednica otvorena, a zatim u 13.10 data pauza na zahtjev Kluba poslanika SDP 
16.00 - sjednica prekinuta i otvorena nova 14. vanredna 

12-02-2013 12.V Četiri kluba u Predstavničkom domu Parlamenta Federacije BiH: SDPBiH, SBBBiH, HDZBiH i 
HDZ 1990 uputili su prijedlog za izglasavanje nepovjerenja Vladi Federacije BiH. 
Izostanak sa sjednice niko nije opravdao.Četiri kluba u Predstavničkom domu Parlamenta 
Federacije BiH: SDPBiH, SBBBiH, HDZBiH i HDZ 1990 uputili su prijedlog za izglasavanje 
nepovjerenja Vladi Federacije BiH. 

 

 

 

 

DOM NARODA PFBIH – sadržaj održanih sjednica  

 

Datum Rbr Tip sjednice i sadržaj  
19.12.2013. 20. 1.Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o jedinstvenom sistemu registracije, kontrole 

i naplate doprinosa - hitni postupak, 25 za 12 uzdrzano 2 protiv- nije usvojeno 
2.Prijedlog zakona o izmjenama Zakona o finansijskoj konsolidaciji rudnika uglja u Federaciji 
Bosne i Hercegovine prema obračunatim a neuplaćenim javnim prihodima u periodu od 2009. do 
2015. godine -  hitni postupak,33 za 7 uzdrzano- usvojeno 
3.Prijedlog odluke o prihvatanju zaduženja po Sporazumu  o zajmu  između Bosne i Hercegovine i 
Erste Bank der Oesterreichischen Sparkassen AG za realizaciju  Projekta nabavka medicinske 
opreme za zdravstvene ustanove u Unsko-sanskom kantonu, -Sporazum o zajmu između Bosne i 
Hercegovine, zastupane od Ministarstva finansija i trezora BiH(u daljnjem tekstu: zajmoprimac)   i 
Erste Bank der Oesterreichischen Sparkassen AG(u daljnjem tekstu: zajmodavalac)  za Projekat 
„Nabavka medicinske opreme za zdravstvene ustanove u Unsko-sanskom kantonu“ ;-Supsidijarni 
sporazum (Projekat vezan za vodovod i otpadne vode u Sarajevu) između između Bosne i 
Hercegovine, zastupane od Ministarstva finansija i trezora BiH i Federacije Bosne i Hercegovine, 
zastupane od Federalnog ministarstva finansija radi finansiranja Projekta „Nabavka medicinske 
opreme za zdravstvene ustanove u Unsko-sanskom kantonu“,  a na osnovu Sporazuma o zajmu 
između Bosne i Hercegovine, zastupane od Ministarstva finansija i trezora BiH i Erste Bank der 
Oesterreichischen Sparkassen AG koju je prihvatila Vlada Federacije BiH,-Informacija o zajmu 
Erste Bank der Oesterreichischen Sparkassen AG za  „Nabavku medicinske opreme za 
zdravstvene ustanove u Unsko-sanskom kantonu“,35 za 2 uzdrzano 1 protiv- usvojeno 
4. Prijedlog odluke o prihvatanju zaduženja po Ugovoru o zajmu između Bosne i Hercegovine i 
Evropske banke za obnovu i razvoj (EBRD) za realizaciju  Projekta Vodovod i kanalizacija 
Sarajevo- Ugovor o zajmu(Projekat vezan za vodovod i otpadne vode u Sarajevu) između Bosne i 
Hercegovine i Evropske banke za obnovu i razvoj (EBRD);- Ugovor o podršci Projekta (Projekt 
Vodovod i kanalizacija Sarajevo) između Federacije Bosne i Hercegovine i Kantona Sarajevo  i 
Evropske banke za obnovu i razvoj (EBRD)-  Projektni ugovor (Projekt Vodovod i kanalizacija 
Sarajevo) između Vodovod i kanalizacija d.o.o Sarajevo i Evropske banke za obnovu i razvoj- 
Supsidijarni ugovor (Projekat vezan za vodovod i otpadne vode u Sarajevu) između Bosne i 
Hercegovine i Federacije Bosne i Hercegovine, koji je prihvatila Vlada Federacije Bosne i 
Hercegovine,-  Zapisinik sa pregovora i-  Informacija o zaduženju kod Evropske banke za obnovu 
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i razvoj (EBRD) za realizaciju Projekta Vodovod i kanalizacija u Sarajevu,37 za 5 uzdrz.-usvojeno 
5. Prijedlog odluke o davanju saglasnosti na Statut Regulatorne Komisije za energiju u Federaciji 
Bosne i Hercegovine,36 za 4 uzdrzano - usvojeno 
6. Izbor i imenovanja. 
Odluka o izmjeni odluke o izboru predsjednika, zamjenika i članova administrativne komisije 
Doma naroda PFBIH 37 za 2 uzdrzano - usvojeno 

16.12.2013. 19. 1.Usaglašavanje različito usvojenih tekstova zakona u oba doma Parlamenta Federacije Bosne i 
Hercegovine: 
a) Prijedlog za rješenje spornih pitanja u Prijedlogu zakona o zaštiti i postupanju sa djecom i 
maloljetnicima u krivičnom postupku, 38 za 3 uzdrzano 1 protiv - Usvojeno 
b) Prijedlog za rješenje spornih pitanja u Prijedlogu zakona o izmjenama i dopunama Zakona o 
osnivanju instituta za medicinsko vještačenje zdravstvenog stanja, primljeno k znanju 
2. Prijedlog autentičnog tumačenja člana 4. Zakona o plaćama i naknadama sudija i tužilaca u 
Federaciji Bosne i Hercegovine (predlagač: Zakonodavno-pravna komisija Predstavničkog doma 
Parlamenta Federacije Bosne i Hercegovine), 36 za 5 uzdrzano - usvojeno 
3. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o federalnim jedinicima (kantonima) - 
(predlagač: Luka Faletar, delegat u Domu naroda Parlamenta Federacije Bosne i Hercegovine) - 
hitni postupak, Odgadja se izjasnjavanje posto se ceka izjasnjenje VF 
4. Prijedlog zakona o dopuni Zakona o korištenju obnovljivih izvora energije i efikasne 
kogeneracije - hitni postupak, 35 za 3 uzdrzano - usvojeno 
5. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Porodičnog zakona Federacije Bosne i Hercegovine 
- hitni postupak, 35 za 4 uzdrzano 0 protiv - usvojeno, ali posto nisu usvojeni amandmani koje je 
usvojio PD PFBIH tako da ce zakon ici na usaglasavanje tekstova 
6. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o udruženjima i fondacijama - hitni postupak 
37 za 6 uzdrzano - usvojeno 
7. Prijedlog zakona o amnestiji za nedopušteno držanje minsko-eksplozivnih sredstava i oružja u 
Federaciji Bosne i Hercegovine - hitni postupak, 34 za 5 uzdrzano - usvojeno 
8. Nacrt Regulacionog plana historijskog gradskog područja Počitelj za period 2008-2018 godine, 
33 za 1 uzdrzan 6 protiv - Usvojeno i upuceno u javnu raspravu od 60 dana 
9. Prijedlog odluke o utvrđivanju Programa provođenja statističkih istraživanja od interesa za 
Federaciju Bosne i Hercegovine za period 2013.-2016.godine, 37 za 3 uzdrzano -usvojeno 
10. Prijedlog strategije razvoja naučno – istraživačkog i istraživačko –razvojnog rada u Federaciji 
Bosne i Hercegovine za period 2012- 2022 godina,- Povučeno od strane predlagača 
11. Izvještaj Visokog sudskog i tužilačkog vijeća Bosne i Hercegovine za 2011. godinu, 
- Skinuto s dnevnog reda zbog odsustva predlagača 
12.Izvještaj Visokog sudskog i tužilačkog vijeća Bosne i Hercegovine za 2012. godinu, 
- Skinuto s dnevnog reda zbog odsustva predlagača 
13. Izvještaj o radu Nadzornog odbora Federalnog zavoda za penzijsko i invalidsko osiguranje za 
2011. godinu,Primljeno k znanju uz zaključak kojim Dom naroda zadužuje VF da imenuje 
Nadzorni odbor kako bi se funkcionalno unaprijedio rad PIO te da Vlada FBIH utice na rad 
agencije za bankarstvo i poresku upravu kako bi se primjenio zakon kod uplata poreza i doprinosa 
39 za 3 uzdrzana - usvojeno 
14.Statut Zavoda za javno zdravstvo Federacije Bosne i Hercegovine,42 za 1 uzdrzan -usvojeno 
15. Izbori i imenovanja: 
a)Prijedlog odluke o razrješenju predsjedavajućeg Doma naroda Parlamenta Federacije Bosne i 
Hercegovine Radoja Vidovića 42 za 1 uzdzan 2 protiv - Usvojeno 
b)Prijedlog odluke o izboru predsjedavajućeg Doma naroda Parlamenta Federacije Bosne i 
Hercegovine Tomislava Martinovića 40 za 2 uzdrzana 1 protiv - Usvojeno 
c)Prijedlog odluke o izboru potpredsjedavajućeg Doma naroda Parlamenta Federacije Bosne i 
Hercegovine Vesna Saradžić 30 za 8 uzdrzano 4 protiv - usvojeno 

06.12.2013. 19.V 1.Prijedlog Budžeta FBiH za 2014.godinu sa planom razvojnih projekata FBiH za period 2014.-
2016. godina,30 za 12 uzdrzano 7 protiv-usvojeno 
2.Prijedlog Zakona o izvršenju Budžeta FBiH za 2014. godinu,38 za 1 protiv 11 uzdrzano – 
usvojeno 
3.Finansijski planovi vanbudžetskih fondova za 2014.godinu i to: 
a)Prijedlog Finansijskog plana Federalnog zavoda za zapošljavanje za 2014. godinu i procjene za 
2015. i 2016.godinu; 41 za 4 uzdrano 0 protiv -usvojeno 
b)Prijedlog Finansijskog plana Zavoda za penzijsko i invalidsko osiguranje za 2014.godinu; 
39 za 7 uzdrzano 0 protiv-usvojeno 
c)Prijedlog Finansijskog plana Zavoda zdravstvenog osiguranja i reosiguranja za 2014.godinu 
(konsolidovani) 40 za 6 uzdrzano 2 protiv - usvojeno 
4.Izjašnjavanje o Prijedlogu zakona o budžetima u FBIH 34 za 9 uzdrzano 2 protiv - usvojeno 
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22.11.2013. 18.V 1.Prijedlog zakona o izmjenama Zakona o stvarnim pravima (predlagač: Nasir Beganović, 
poslanik u Predstavničkom domu Parlamenta Federacije BiH)- hitni postupak,35 za 2 uzdrzano- 
usvojeno 
2.Prijedlog odluke o prihvatanju zaduženja po Sporazumu o zajmu i Projektu između Bosne i 
Hercegovine i  Kreditanstalt fur wiederaufbau (KfW)  za realizaciju Projekta “Vjetropark 
Podveležje”,Sporazum o zajmu i projektu između KfW, Frankfurt na Majni ("KfW”) i Bosne i 
Hercegovine i Federacije Bosne i Hercegovine i JP Elektroprivrede Bosne i Hercegovine d.d. 
Sarajevo (EP BiH) ("Agencija za izvršenje projekta"),Informacija o zajmu njemačke banke za 
obnovu i razvoj Kreditanstalt fur Wiederaufbau (KfW) iz Frankfurta na Majni  za finansiranje 
Projekta  „Vjetropark Podveležje“, 35 za 6 uzdrzano 1 protiv- usvojeno 
3.Prve izmjene i dopune Finansijskog plana Federalnog zavoda za zapošljavanje za 2013. 
godinu,41 za 1 uzdrzan- usvojeno 
4.Prijedlog zakona o budžetima u Federaciji Bosne i Hercegovine, odgodjeno izjasnjavanje za 
iducu sjednicu 
5.Nacrt Budžeta Federacije Bosne i Hercegovine za 2014. godinu sa Planom razvojnih projekata 
Federacije Bosne i Hercegovine za period 2014.-2016. godina,36 za 4 uzdrzana 5 protiv-usvojeno 
Zaključak Ive Tadica kojim se obavezuje Vlada FBiH i ministarstvo za pitanja boraca da u budžetu  
za 2014. godinu osiguraju sredstva za provodjenje odluke ustavnog suda FBIH,20 za 20 uzdrzano 
Trazeno pojedinacno glasanje nakon cega je bilo24 za i 20 uzdrzanih- nije usvojen 
6.Nacrt zakona o izvršavanju Budžeta Federacije Bosne i Hercegovine za 2014. godinu. 
33 za 2 uzdrzano 9 protiv- usvojeno 

14.11.2013. 18.N 
i 
17.V 

7.Nacrt zakona o izmjeni Zakona o Vladi Federacije Bosne i Hercegovine – (predlagač: Josip 
Perić, delegat u Domu naroda Parlamenta Federacije Bosne i Hercegovine ), 
30 za 13 uzdrzano 2 protiv-usvojeno 
8.Nacrt zakona o nasljeđivanju,37 za 4 uzdrzano 2 protiv- usvojeno 
9.Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o plaćama i naknadama policijskih službenika 
Federacije Bosne i Hercegovine,31 za 11 uzdrzan 2 protiv- usvojeno 
10.Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o principima lokalne samouprave u Federaciji 
Bosne i Hercegovine,29 za 11 uzdrzan 2 protiv- nije usvojeno 
11.Nacrt zakona o zaštiti prijavitelja korupcije,33 za 9 uzdrzano- usvojeno 
12.Nacrt zakona o energetskoj efikasnosti u Federaciji Bosne i Hercegovine, 
37 za 2 uzdrzan 1 protiv- usvojeno60 dana javna rasprava 
13.Prijedlog odluke o  prihvatanju zaduženja po Sporazumu o finansiranju između Razvojne 
banke Vijeća Evrope (u daljem tekstu: CEB) i Bosne i Hercegovine za realizaciju Projekta jačanja 
zdravstvenog sektora (Health Sector Enhancement Project - HSEP) - dodatno finansiranje, - 
Supsidijarni ugovor između Bosne i Hercegovine i Federacije Bosne i Hercegovine (Projekt 
razvoja sektora zdravstva –faza dva),- Okvirni sporazum o kreditu između Bosne i Hercegovine i 
Razvojne   banke Vijeća Evrope,-  Informacija o kreditu razvojne banke Vijeća Evrope za 
sufinansiranje projekta jačanja zdravstvenog sektora (health sector enhancement project – hsep) 
– dodatno finansiranje,36 za 3 uzdrzano 2 protiv-usvojeno 
14.Nacrt Strategije razvoja naučno – istraživačkog i istraživačko –razvojnog rada u Federaciji 
Bosne i Hercegovine za period 2012- 2022 godina, - nije bilo rasprave ni izjasnjavanje jer nije bilo 
predlagaca 
15.Izvještaj Parlamentarne komisije odgovorne za reviziju o revizijskom izvještaju Budžeta 
Federacije Bosne i Hercegovine i revidiranih korisnika Budžeta Federacije Bosne i Hercegovine 
za 2011. godinu,34 za 3 uzdrzano 2 protiv- usvojeno 
16.Analiza mreže sudova u Federaciji Bosne i Hercegovine, 
30 za 6 uzdrzano 2 protiv-usvojeno 
17.Godišnji izvještaj o rezultatima aktivnosti Institucije Ombudsmena za ljudska prava Bosne i 
Hercegovine za 2011. godinu, 36 za 4 uzdrzano- usvojeno 
 18.Izvještaj Visokog sudskog i tužilačkog vijeća Bosne i Hercegovine za 2011. godinu, 
- nije bilo rasprave ni izjasnjavanje jer nije bilo predlagaca 
19.Izvještaj o radu Fonda za profesionalnu rehabilitaciju i zapošljavanje osoba sa invaliditetom 
Federacije BiH za 2012. godinu i Izvještaj o realizaciji finansijskog plana za 2012. godinu,35 za 5 
uzdrzano- usvojeno 
20.a) Izvještaj o izvršenju Programa rada Upravnog odbora Zavoda zdravstvenog osiguranja i 
reosiguranja Federacije Bosne  i Hercegovine za 2012.  godinu, 
b) Izvještaj o radu Stručne službe Zavoda zdravstvenog osiguranja i reosiguranja Federacije 
Bosne  i Hercegovine za 2012. godinu, 
c) Program rada Upravnog odbora Zavoda zdravstvenog osiguranja i reosiguranja Federacije 
Bosne  i Hercegovine za 2013.  godinu, 
d) Program djelatnosti  Zavoda zdravstvenog osiguranja i reosiguranja Federacije Bosne  i 
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Hercegovine i Smjernice za funkcionisanje Stručne službe za  2013.  godinu 
e) Godišnji Izvještaj za 2012. godinu (računovodstveni izvještaj sa analizom), 
f) Izvještaj o izvršenju Finansijskog plana Zavoda zdravstvenog osiguranja i reosiguranja 
Federacije Bosne  i Hercegovine za period januar – decembar 2012.  godine  (konsolidovani) 
g) Izvještaj o izvršenju Finansijskog plana Federalnog fonda solidarnosti za period januar – 
decembar 2012. godine, 
h) Izvještaj o izvršenju Finansijskog plana Stručne službe Zavoda zdravstvenog osiguranja i 
reosiguranja Federacije Bosne  i Hercegovine za period januar – decembar 2012. godine, 
36 za 5 uzdrzano 1 protiv- usvojeno 
21.Izvještaj o radu FERK-a za 2012. godinu,39 za 3 uzdrzano- usvojeno 
22.Dokument okvirnog Budžeta 2014.- 2016. godina, primljeno k znanju 
23.Prijedlog odluke o prihvatanju zaduženja po osnovu Sporazuma o finansijskoj saradnji između 
Vijeća ministara Bosne i Hercegovine i Vlade Republike Austrije za finansiranje Projekta nabavke, 
instalacije, obuke i održavanja medicinske opreme i usluga u Kantonalnoj bolnici Goražde,23 za 
12 uzdrzano 5 protiv-nije usvojeno, izrazena sumnja u glasanje nakon cega je bilo, 33 za 11 
uzdrzano 1 protiv- usvojeno 

24.10.2013. 18. 1. Klub Bosnjaka predložio deklaraciju podrske roditeljima djece iz Konjević polja, nakon pauza i 
rasprava definisan je novi tekst Deklaracije o podršci zahtjevima za obrazovanjem djece na 
matarnjem jeziku i pravu na nacionalnu grupu predmeta41 za 1 uzdrzan- usvojeno 
2. Prijedlog zakona o izmjeni Zakona o izmirenju obaveza po osnovu računa stare devizne štednje 
u Federaciji Bosne i Hercegovine, 40 za 3 uzdrzano 1 protiv- usvojeno 
3.Prijedlog zakona o izmjenama Zakona o izmirenju obaveza Federacije Bosne i Hercegovine 
prema Federalnom zavodu za penzijsko i invalidsko osiguranje - skraćeni postupak, 
38 za 2 uzdrzano 1 protiv- usvojeno 
4. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o mikrokreditnim organizacijama, 
28 za 4 uzdrzano 9 protiv - nije usvojen prijedlog zakona izrazena sumnja u glasanje preslo se na 
pojedinacno glasanje29 za 5 protiv 14 uzdrzanih- nije usvojeno 
5. Prijedlog zakona o zaštiti jemaca u Federaciji Bosne i Hercegovine (predlagač: Aida Čikić, 
poslanica u Predstavničkom domu Parlamenta Federacije Bosne i Hercegovine)41 za 1 uzdrzan 3 
protiv- usvojeno 
6. Odluka o davanju prethodne saglasnosti za kreditno  zaduženje JP Elektroprivreda BIH d.d. 
Sarajevo kod Evropske banke za obnovu i razvoj (EBRD) za realizaciju Projekta izgradnje HE 
Vranduk i Projekta rehabilitacije i proširenja kapaciteta HE Una Kostela,35 za 2 uzdrzano 4 protiv 
- usvojeno 
7. Prijedlog zakona o koncesijama- povučeno za narednu sjednicu 

26-09-2013 17,N Dom naroda Parlamenta Federacije BIH je u nastavku 17. sjednice razmatrao i usvojio sljedeće: 
Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o pripadnosti javnih prihoda u Federaciji Bosne i 
Hercegovine uz javnu raspravu od 60 dana i 2 zaključka od kojih se jednim zadužuje Vlade FBIH 
da nakon popisa pripremi novi Zakon o pripadnosti javnih prihoda i Zakon o javnom dugu i 
zaduživanju, te da se prilikom izrade Rebalansa za 2013. godinu ili Budžeta za 2014. godine 
povede računa o finansijski najugroženijim kantonima. Usvojeni su Nacrt zakona o izmjenama 
Zakona o utvrđivanju i načinu izmirenja unutrašnjih obaveza Federacije Bosne i Hercegovine, 
Nacrt zakona o igrama na sreću uz javnu raspravu od 60 dana, Nacrt zakona o poštanskom 
prometu Federacije Bosne i Hercegovine. Delegati su privatili Prijedlog odluke o usvajanju 
urbanističke osnove Regulacionog plana historijskog gradskog područja Blagaj za period od 2011. 
do 2021. godine i Regulacioni plan historijskog gradskog područja Blagaj za period od 2011. do 
2021. godine – Urbanistička osnova, Izvještaj Parlamentarne komisije odgovorne za reviziju o 
izvještajima revizije finansijskih izvještaja javnih preduzeća iz nadležnosti Parlamenta Federacije 
Bosne i Hercegovine za 2011. godinu, Analitički izvještaj o poslovanju Fonda za zaštitu okoliša 
Federacije Bosne i Hercegovine za 2012. godinu, Izvještaj o radu Federalnog zavoda za 
zapošljavanje za 2012. godinu, te u okviru tačke Izbori i imenovanja.- Odluka o imenovanju jednog 
člana Nezavisnog odbora. Delegati nisu podržali Izvještaj o izvršenju Budžeta Federacije Bosne i 
Hercegovine za 2012. godinu, koji nije dobio podršku ni u Predstavničkom domu PFBIH. Izvještaj 
o radu Komisije za vrijednosne papire Federacije Bosne i Hercegovine za 2012. godinu i 
Finansijski plan Komisije za vrijednosne papire Federacije Bosne i Hercegovine za 2013. godinu 
također nisu dobili podršku na održanoj sjednici. Sljedeća redovna sjenica biće održana u drugoj 
polovini oktobra. 

12-09-2013 17 Dom naroda Parlamenta Federacije BIH održao je 17. redovnu sjednicu 12.9.2013. godine. Od 
preliminarno planirane 23 tačke, razmatrano je 9, a delegati su se pozitivno izjasnili o 8 
razmaranih tačaka, te je tom prilikom usvojeno sljedeće: Prijedlog zakona o dopunama Zakona o 
unutrašnjim poslovima Federacije Bosne i Hercegovine, Prijedlog zakona o dopuni Zakona o 
zdravstvenoj zaštiti, Prijedlog zakona o privatnim detektivima u Federaciji Bosne i Hercegovine 
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(koji je usvojen sa 13 amandmana Vlade Federacije i jednim amandmanom koji je Vlada 
Federacije prihvatila te se Predstavnički dom mora o njima izjasniti), Prijedlog zakona o 
istraživanju i eksploataciji nafte i plina u Federaciji Bosne i Hercegovine i Prijedlog zakona o 
izmjenama i dopunama Zakona o privrednim društvima. Prijedlog zakona o izmjenama i 
dopunama Krivičnog zakona Federacije Bosne i Hercegovine nije usvojen jer nije dobio potrebnu 
većinu glasova delegata. Delegati Doma naroda su također prihvatili: Nacrt zakona o izmjenama i 
dopunama Zakona o zaštiti od požara i vatrogastvu, Nacrt zakona o izmjenama i dopunama 
Zakona o federalnim ministarstvima i drugim tijelima federalne uprave i Nacrt zakona o gasu u 
Federaciji Bosne i Hercegovine koji je stavljen na javnu raspravu u trajanju od 30 dana. Sjednica 
je prekinuta, a nastavak najavljen za 26.09.2013. godine, kao i nova redovna sjednica 3.10.2013. 
godine. 

25-07-2013 16.N U nastavku 16. sjednice Doma naroda Parlamenta Federacije Bosne i Hercegovine, 25. jula 2013. 
godine, usvojeni su: Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o lizingu (leasingu), 
Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o bankama i Prijedlog zakona o izmjenama i 
dopunama Zakona o osnivanju Instituta za medicinsko vještačenje zdravstvenog stanja. Usvojeni 
su: Prijedlog zakona o električnoj energiji u Federaciji BiH, Prijedlog zakona o zaštiti prirode, 
Prijedlog zakona o poljoprivrednim savjetodavnim službama, Prijedlog zakona o stočarstvu, 
Prijedlog zakona o stvarnim pravima, Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o 
ministarskim, vladinim i drugim imenovanjima FBiH, Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama 
Zakona o cestama FBiH i Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o porezu na 
dohodak. Izjašnjenje o Prijedlogu zakona o zaštiti žiranata u Federaciji BiH (predlagač: Aida Čikić, 
poslanica u Predstavničkom domu Parlamenta FBiH), odgođeno je do septembra, do kada bi 
predlagač trebao izvršiti potrebna usaglašavanja sa Vladom FBiH i drugim zainteresovanim 
subjektima, a Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o mikrokreditnim organizacijama 
bit će razmatran nakon što se Vlada Federacije BiH očituje o amandmanima na isti. Dom je 
prihvatio Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o lovstvu, Nacrt Prostornog plana 
područja posebnih obilježja od značaja za FBiH „Sliv rijeke Une“ 2007 - 2027. godine, Nacrt 
zakona o preuzimanju dioničkih društava i Nacrt zakona o unutrašnjim poslovima FBiH. U vezi 
Nacrta zakona o šumarstvu koji su predložili Slaviša Šućur i Enver Mujala, poslanici u 
Predstavničkom domu PFBiH, usvojen je zaključak kojim se Vlada FBiH obavezuje da što hitnije 
Parlamentu FBiH dostavi nacrt ovog zakona.Prijedlog strategije razvoja industrije tekstila, odjeće, 
kože i obuće u FBiH za period 2013. - 2023. godine, Izvještaj ''Zdravstveno stanje stanovništva i 
zdravstvena zaštita u FBiH - 2011. godina'' sa Odlukom o prihvatanju Izvještaja ''Zdravstveno 
stanje stanovništva i zdravstvena zaštita u FBiH - 2011. godina'', Obračun sredstava u zdravstvu u 
FBiH za 2011. godinu sa Odlukom o prihvatanju Obračuna sredstava u zdravstvu u FBiH za 2011. 
godinu, također su usvojeni u nastavku 16. sjednice Doma naroda. Dom je dao saglasnost na 
Statut Zavoda za transfuzijsku medicinu Federacije Bosne i Hercegovine, Statut Univerzitetskog 
kliničkog centra Sarajevo, Statut Univerzitetske kliničke bolnice Mostar i Statut Javne zdravstvene 
ustanove Univerzitetsko -  klinički centar Tuzla. Izvještaj Visokog sudskog i tužilačkog vijeća 
Bosne i Hercegovine za 2011. godinu skinut je s dnevnog reda jer sjednici nije prisustvovao 
predstavnik predlagača. Nakon 16. redovne, održana je i 16. vanredna sjednica Doma  naroda 
Parlamenta FBiH, na kojoj su usvojene Odluka o izboru članova u Vijeće za zaštitu vitalnog 
nacionalnog interesa u Ustavnom sudu FBiH i Odluka o preuzimanju osnivačkih prava nad 
univerzitetsko - kliničkim bolnicama u FBiH, te prihvaćen Nacrt zakona o budžetima u FBiH. 

25.07.2013. 16.V Dom naroda je nakon završetka nastavka 16. redovne sjednice na 16.vanrednoj donio Odluku o 
izboru članova u Vijeće za zaštitu vitalnog nacionalnog interesa u Ustavnom sudu FBIH, Odluku o 
preuzimanju osnivačkih prava nad UKB (Univerzitetsko - kliničkim bolnicama) u FBIH, te usvojio 
Zakon o budzetima u FBIH 

18-07-2013 15.N 
i 16. 

Dom naroda Parlamenta Federacije BIH razmatrao je i usvojio u nastavku 15.sjednice, održanom 
18.07.2013. godine, sljedeće: Prijedlog odluke o prihvatanju zaduženja po sporazumu o zajmu  
između Bosne i Hercegovine i Raiffeisen Bank International AG za finansiranje Projekta 
modernizacije Univerziteta u Bihaću, - Sporazum o kreditu (Projekat „Modernizacija Univerziteta u 
Bihaću“) između Bosne i Hercegovine koju zastupa Ministarstvo finansija i trezora i Raiffeisen 
Bank International AG; Usaglašeni zapisinik sa pregovora i Informacija o robnom kreditu 
Raiffeisen Bank International AG za finansiranje Projekta Modernizacija Univerziteta u Bihaću, 
koju je prihvatila Vlada Federacije Bosne i Hercegovine, Prijedlog Finansijskog plana Federalnog 
zavoda za zapošljavanje za 2013. godinu i procjene plana za 2014. i 2015. godinu, Prijedlog 
Finansijskog plana Federalnog zavoda za penzijsko i invalidsko osiguranje za 2013. godinu, 
Prijedlog Finansijskog plana Zavoda zdravstvenog osiguranja i reosiguranja Federacije Bosne i 
Hercegovine za 2013. godinu,  Prijedlog Finansijskog plana (Budžeta) FERK-a za 2013.godinu, 
Izvještaj o radu Agencije za bankarstvo Federacije Bosne i Hercegovine za 2011. godinu, - 
Informacija o bankarskom sistemu Federacije Bosne i Hercegovine za 2011. godinu,- Informacija 
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o mikrokreditnom sistemu Federacije Bosne i Hercegovine sa stanjem na dan 31.12. 2011. 
godine, - Informacija o sektoru lizinga Federacije Bosne i Hercegovine sa stanjem na dan 31.12. 
2011. godine, Izvještaj o radu Komisije za koncesije Federacije Bosne i Hercegovine za 2011. 
godinu. Dom naroda nije razmarao niti se izjašnjavao o Izvještaju Visokog sudskog i tužilačkog 
vijeća Bosne i Hercegovine za 2011. godinu, zbog najavljenog odsustva obrađivača materijala. U 
okviru tačke izbor i imenovanja  prihvaćen je Prijedlog odluke o izmjeni Odluke o izboru članova u  
Parlamentarnu komisiju odgovornu za reviziju. Na kraju sjednice usvojen je prečišćeni tekst 
Zakona o obnovljivim izvorima energijei efikasne kogeneracije u koji su ugrađeni amandmani koje 
su usvojili Predstavnički dom i Dom naroda, Amandmani Vlade FBIH i Amandmani kako ih je 
predložila Komisija za usaglašavanje različito usvojenih tekstova zakona u oba doma PFBIH. 
Odmah po završeku nastavka 15. sjednice Dom naroda je otvorio 16. sjednicu, na kojoj je nakon 
delegatskih pitanja i inicijativa i rasprave o dnevnom redu, usvojen Prijedlog odluke o potvrđivanju 
Odluke o imenovanju sudije Ustavnog suda FBIH, kojom je za sudiju Ustavnog suda FBIH 
imenovan Edin Muminović, iz reda bošnjačkog naroda.  Sjednica je nakon toga prekinuta, a 
nastavak zakazan za četvrtak, 25.07.2013. godine u 10 sati. 

27-06-2013 15. Dom naroda Parlamenta Federacije BIH je u nastavku 15. redovne sjednice održanom 
27.06.2013. godine usvojio  Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o plaćama i 
drugima naknadama sudaca i tužitelja u Federaciji Bosne i Hercegovine i Prijedlog zakona o 
elektronskom dokumentu. Prihvaćeni su: Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o 
poljoprivrednom zemljištu (predlagač Jasminka Durić, poslanik u Predstavničkom domu 
Parlamenta Federacije Bosne i Hercegovine), Nacrt nomotehničkih pravila za izradu zakona i 
drugih propisa Federacije Bosne i Hercegovine, Nacrt zakona o biocidima, Nacrt zakona o 
kemikalijama i Nacrt zakona o liječenju neplodnosti biomedicinski potpomognutom oplodnjom. 
Delegati nisu prihvatili Nacrt zakona o zaposlenicima u organima jedinica lokalne samouprave, 
Nacrt zakona o izvršenju krivičnih sankcija, pritvora i drugih mjera u Federaciji Bosne i 
Hercegovine i Nacrt zakona o pomoći na cesti. Nakon očitovanja o navedenim tačkama dnevnoga 
reda sjednica je prekinuta. 

06-06-2013 14.N U nastavku 14. sjednice Doma naroda Parlamenta Federacije Bosne i Hercegovine, održane 
06.06.2013. godine usvojeni su: Nacrt zakona o zaštiti potrošača - korisnika financijskih usluga, 
Nacrt zakona o unutarnjem platnom prometu, Nacrt zakona o obveznim osiguranjima u prometu i 
Nacrt zakona o suzbijanju korupcije i organiziranog kriminala u Federaciji Bosne i Hercegovine. 
Nacrt zakona o proizvodnji, remontu i prometu naoružanja i vojne opreme u Federaciji Bosne i 
Hercegovine nije usvojen. Usvojen je Prijedlog odluke o prihvatanju zaduženja po Sporazumu o 
financiranju između Bosne i Hercegovine i Međunarodne asocijacije za razvitak (IDA) za 
realizaciju Projekta registracije nekretnina, Sporazum o financiranju (Projekt registracije 
nekretnina) između Bosne i Hercegovine i Međunarodne asocijacije za razvitak; Projektni 
sporazum zaključen između Međunarodne asocijacije za razvitak i Federacije Bosne i 
Hercegovine i Informacija o zaduženju kod Svjetske banke - Međunarodne asocijacije za razvitak 
(IDA) za realizaciju Projekta registracije nekretnina. Prihvaćen je Izvještaj o poslovanju Zavoda za 
transfuzijsku medicinu Federacije Bosne i Hercegovine u 2011. godini. Podsjetimo 14. redovna 
sjednica preliminarno je bila najavljena za decembar 2012. godine, a prvi dio iste je održan 
sredinom mjeseca marta. 

16-05-2013 15.V Dom naroda Parlamenta Federacije FBIH  održao je 16. maja 2013. godine, nakon nastavka 14. 
redovne sjednice, 15. vanrednu sjednicu vezano za  Funkcionisanje izvršne vlasti u FBIH sa 
posebnim osvrtom na funkciju Predsjednika FBIH.  Prije vanredne sjednice zasjedala je Komisija 
za ustavna pitanja Doma naroda PFBIH i predložila sljedeće mišljenje/zaključke: Komisija za 
ustavna pitanja konstatirala je da predsjednik FBIH gospodin Živko Budimir nije u mogućnosti 
izvršavati svoja ovlaštenja predviđena Ustavom FBIH, zbog trenutnog položaja u kome se nalazi, 
što je dovelo do krize u funkcionisanju izvršne i zakonodavne vlasti u FBIH. Poštujući načela iz 
Ustava FBIH te principe demokratičnosti, odgovornog odnosa prema javnim dužnostima pozivamo 
gospodina Živka Budimira da podnese ostavku na funkciju predsjednika FBIH. Klub delegata iz 
reda bošnjačkog naroda predlažio je izmjenu zaključka br 1. Komisija za Ustavna pitanja u skladu 
sa sljedećim: Predsjednik FBIH gospodin Živko Budimir nije u mogućnosti izvršavati svoja 
ovlaštenja predviđena Ustavom FBIH, zbog trenutnog položaja u kome se nalazi, što je dodatno 
produbilo krizu u funkcionisanju izvršne i zakonodavne vlasti u FBIH. Klub je predložio i sljedeći 
zaključak: Pošto Ustav FBIH ne poznaje ovakve prilike pozivamo Visokog predstavnika u BIH da 
preuzme dio ovlasti Predsjednika FBIH. Delegat Ivo Tadić (HDZ BIH) predložio je zaključak kojim 
se poziva Visoki predstavnik u BIH  da stavi dio odluke van snage kojom se privremeno 
suspendiraju Odluke CIK-a BIH , a koji se odnosi na izbor i imenovanje Predsjednika FBIH čime bi 
se omogučilo prevladanje krize u funkcionisanju zakonodavne i izvršnevlasti u FBIH. Delagati 
Dom naroda PFBIH prihvatili su sljedeće zaključke: 1 Komisija za Ustavna pitanja konstatirala je 
da predsjednik FBIH gospodin Živko Budimir nije u mogućnosti izvršavati svoja ovlaštenja 
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predviđena Ustavom FBIH, zbog trenutnog položaja u kome se nalazi, što je dodatno produbilo 
krizu u funkcionisanju izvršne i zakonodavne vlasti u FBIH. 2. Kako se prema Ustavu FBIH ne 
može naći efikasno rješenje u novonastaloj situaciji Dom naroda FBIH poziva Visokog 
predstavnika u BIH  da stavi dio odluke van snage kojom se privremeno suspendiraju Odluke CIK-
a BIH , a koji se odnosi na izbor i imenovanje Predsjednika FBIH čime bi se omogučilo 
prevladavanje krize u funkcionisanju zakonodavne i izvršne vlasti u FBIH, 3.  Poštujući načela iz 
Ustava FBIH te principe demokratičnosti, odgovornog odnosa prema javnim dužnostima pozivamo 
gospodina Živka Budimira da podnese ostavku na funkciju predsjednika FBIH. 

16-05-2013 14.N Dom naroda Parlamenta Federacije BIH održao je nastavak 14. Redovne  sjednice u četvrtak, 16. 
Maja 2013. Godine, čiji prvi dio je održan  20. Decembra 2012. Godine. Odmah na početku 
sjednice data je pauza  kako bi klubovi naroda odredili prema inicijavi 15 delegata za   
održavanje vanredne sjednice na kojoj bi se razmatrala jedna tačka  dnevnog reda 
„Funkcionisanje izvršne vlasti u FBIH sa posebnim osvrtom  na funkciju predsjednika Federacije 
BIH“. Nakon održane sjednice  klubova i kolegija, delegati su se izjašnjavali o prijedlozima 
klubova  naroda. Prihvaćen je prijedlog klubova delegata iz reda hrvatskog i   
srpskog naroda, odnosno da 14. Redovna sjednica traje do 15 ili 16  sati, a da se nakon toga 
otvori vanredna sjednica. Istovremeno je  predloženo da u međuvremenu zasjeda Komisija za 
ustavna pitanjam kako  bi pripremila mišljenje o predloženoj tačci. Prijedlog većine Kluba  
delegata iz reda bošnjačkog naroda da se sačeka 10 dana za sazivanje  vanredne sjednice, 
odnosno dok traje mjera pritvora za predsjednika  FBIH, Živka Budimira, a da se nakon toga  
zakaže sjednica vezano za  aktuelnu političku situaciju u FBIH, s prijedlogo da se u 
međuvremenu  održe sjednice radnih tijela, nije podržana. U nastavku 14. Redovne sjednice 
razmatrano je ukupno 10 zakona, od  kojih je usvojeno 8, dok 2 nisu dobila potrebnu većinu. 
Usvojeni su  Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o agencijama i unutrašnjim   
službama za zaštitu ljudi i imovine, Zakon o izmjenama i dopunama  Zakona o pravosudnom 
ispitu, Zakon o zaštiti i postupanju sa djecom i  maloljetnicima u krivičnom postupku, Zakon o 
liječništvu, Zakon o  sestrinstvu i primaljstvu, Zakon o izmjenama i dopunama Zakona sjemenu  i 
sadnom materijalu poljoprivrednog bilja, Zakon o izmjenama i  dopunama Zakona o poticaju 
razvoja male privrede, Zakon o naftnim  derivatima u Federaciji Bosne i Hercegovine. Delegati 
nisu prihvatili  Nacrt zakona o notarima i Nacrt zakona o državnim službenicima i   
namještenicima. 

18.04.2013. 14. i 
14.V 

Dom naroda je na nastavku 14. redovne sjednice usvojio Zakon o izmjneama i dopunama Zakona 
o federalnim administrativnim taksama i Tarifi federalnih administrativnih taksi a isti dan je 
održana i 14. vanredna sjednica na kojoj je usvojen Zakon o prijevremenom povoljnijem 
penzionisanju branilaca odbrambeno – oslobodilačkog rata 

28-02-2013 
 

13.V Dom naroda Parlamenta Federacije BIH  prihvatio je na 13. vanrednoj sjednici održanoj 
28.02.2013. godine Odluku o načinu regulisanja statusa prava na penziju pripadnika Oružanih 
snaga BiH kojima su prestala prava na dan 31. maja 2012. godine. Jednako kao u 
Predstavničkom domu Odlukom se potvrđuje pravo na penziju  pripadnika OS BiH koje je 
ostvareno prema državnom Zakonu o službi u OS BiH, a najavljuje regulisanje tih prava 
jedinstvenim zakonom o ostvarivanju prava na penziju pripadnika OS BiH u Federaciji BiH. 
Jedinstveni zakon bi, prema ovoj Odluci, trebao biti donesen do 31. marta 2013. godine.U slučaju 
da zakon ne bude donesen do ovog datuma, Odlukom je predviđeno da se do 20. aprila 2013. 
godine pravo na penziju pripadnika OS BiH reguliše posebnim zakonom. 

15.02.2013. 12.V Dom naroda je na 12. vanrednoj sjednici većinom glasova donio Odlukuoizglasavanju 
nepovjerenja Vladi Federacije Bosne i Hercegovine, a da većinačlanova Kluba delegata 
bošnjačkog naroda nije glasala za ovuodluku,te će se onaproslijediti Ustavnom sudu Federacije 
Bosne i Hercegovine radi donošenja konačneodluke da lise Odluka o izglasavanju nepovjerenja 
Vladi Federacije Bosne iHercegovine odnosi na vitalni interes bošnjačkog naroda. U slučaju da 
Ustavni sud odluči da se ovaodluka ne odnosi na vitalni interes bošnjačkog naroda, smatrat će se 
da je Odluka donesena prostom većinom 
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DODATAK 2 – STATUS ZAKONA U PARLAMENTU, NA KRAJU 2013. GODINE   
 
 
ZAKONI USVOJENI U OBA DOMA PARLAMENTA FBIH U FORMI PRIJEDLOGA U 2013. 
GODINI 

HITNI POSTUPAK  

1. Zakon o prijevremenom povoljnijem penzionisanju branilaca odbrambeno-

oslobodilačkog rata - DN 14. Van. sj. – 18.4.2013., „Službene novine Federacije BiH“, broj 

41/13,  

 

2. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o plaćama i drugima naknadama sudija i 

tužilaca u Federaciji Bosne i Hercegovine - DN 15. sj. – 27.6.2013., „Službene novine 

Federacije BiH“, broj 55/13,  

 

3. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o porezu na dohodak  - DN 16. sj. – 25.7.2013, 

,„Službene novine Federacije BiH“, broj 65/13,  

 

4. Zakon o dopunama Zakona o unutrašnjim poslovima Federacije Bosne i 

Hercegovine(predlagač: Komisija za sigurnost Predstavničkog doma) - DN 17. sj. – 

12.9.2013, „Službene novine Federacije BiH“, broj 75/13,  

 

5. Zakon o izmjeni Zakona o izmirenju obaveza po osnovu računa stare devizne štednje u 

Federaciji Bosne i Hercegovine – DN 18. sj. – 24.10.2013, „Službene novine Federacije 

BiH“, broj 91/13,  

 

6. Zakon o izmjenama Zakona o stvarnim pravima (predlagač: Nasir Beganović, poslanik u 

Predstavničkom domu Parlamenta Federacije BiH)  DN 18. Van. sj. – 22.11.2013, 

„Službene novine Federacije BiH“, broj 100/13,  

 

7. Zakon o izvršavanju Budžeta Federacije Bosne i Hercegovine za 2014. godinu – DN 19. 

Van. sj. – 6.12.2013, „Službene novine Federacije BiH“, broj 99/13,  
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8. Zakon o dopuni Zakona o korištenju obnovljivih izvora energije i efikasne kogeneracije 

DN 19. sj. – 16.12.2013., „Službene novine Federacije BiH“, broj 5/14,  

 

9. Zakon o amnestiji za nedopušteno držanje minsko-eksplozivnih sredstava i oružja u 

Federaciji Bosne i Hercegovine – DN 19. sj. – 16.12.2013., „Službene novine Federacije 

BiH“, broj 5/14, 

 

10. Zakon o izmjenama Zakona o finansijskoj konsolidaciji rudnika uglja u Federaciji Bosne 

i Hercegovine prema obračunatim a neuplaćenim javnim prihodima u razdoblju od 2009. 

do 2015. godine – DN 20. sj. – 19.12.2013., „Službene novine F BiH“, broj 5/14 

 

SKRAĆENI POSTUPAK 

1. Zakon o dopuni Zakona o zdravstvenoj zaštiti – DN 17.sj. - 12.9.2013, „Službene novine 

Federacije BiH“, broj 75/13,  

 

2. Zakon o izmjenama Zakona o izmirenju obaveza Federacije Bosne i Hercegovine prema 

Federalnom zavodu za penzijsko i invalidsko osiguranje – DN 18.sj. - 24.10.2013, 

„Službene novine Federacije BiH“, broj 91/13, 

 

REDOVNI POSTUPAK 

1. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o federalnim upravnim taksama i Tarifi 

federalnih upravnih taksi – 14. sj. – 18.4.2013., „Službene novine Federacije BiH“, broj 

43/13,  

2. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o pravosudnom ispitu – DN 14. sj. – 16.5.2013, 

„Službene novine Federacije BiH“, broj 43/13,  

3. Zakon o liječništvu – 14. sj. – 16.5.2013, „Službene novine Federacije BiH“, broj 56/13, 

4. Zakon o sestrinstvu i primaljstvu – DN 14. sj. – 16.5.2013, „Službene novine Federacije 

BiH“, broj 43/13,  

5. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o agencijama i unutrašnjim službama za 

zaštitu ljudi i imovine– DN - 14. sj. 16.5. 2013., „Službene novine Federacije BiH“, broj 

67/13,  
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6. Zakon o elektronskom dokumentu - DN 15. sj. – 27.6.2013., „Službene novine Federacije 

BiH“, broj 55/13,  

7. Zakon o korištenju obnovljivih izvora energije i efikasne kogeneracije - DN 15. sj. – 

18.7.2013., „Službene novine Federacije BiH“, broj 70/13,  

8. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o leasingu - DN 16. sj. – 25.7.2013., ,„Službene 

novine Federacije BiH“, broj 65/13,  

9. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o bankama - DN 16. sj. – 25.7.2013., ,„Službene 

novine Federacije BiH“, broj 66/13,  

10. Zakon o električnoj energiji u Federaciji Bosne i Hercegovine - DN 16. sj. – 25.7.2013., 

,„Službene novine Federacije BiH“, broj 66/13,  

11. Zakon o zaštiti prirode - 16. sj. – 25.7.2013., ,„Službene novine Federacije BiH“, broj 66/13,  

12. Zakon o poljoprivrednim savjetodavnim službama - DN 16. sj. – 25.7.2013, ,„Službene 

novine Federacije BiH“, broj 66/13,  

13. Zakon o stočarstvu - 16. sj. – 25.7.2013, ,„Službene novine Federacije BiH“, broj 66/13,  

14. Zakon o stvarnim pravima - DN 16. sj. – 25.7.2013, ,„Službene novine Federacije BiH“, broj 

66/13,  

15. Zakon o izmjenama i dopunama  Zakona o ministarskim, vladinim i drugim 

imenovanjima Federacije Bosne i Hercegovine - DN 16. sj. – 25.7.2013, ,„Službene 

novine Federacije BiH“, broj 65/13,  

16. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o cestama Federacije Bosne i Hercegovine - 

DN 16. sj. – 25.7.2013, ,„Službene novine Federacije BiH“, broj 66/13, 

17. Zakon o istraživanju i eksploataciji nafte i plina u Federaciji Bosne i Hercegovine - DN 

17. sj. – 12.9.2013, ,„Službene novine Federacije BiH“, broj 77/13,  

18. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o privrednim društvima, - DN 17. sj. 

– 12.9.2013, „Službene novine Federacije BiH“, broj 75/13,  

19. Zakon o zaštiti žiranta u Federaciji Bosne i Hercegovine(predlagač: Aida Čikić, 

zastupnica u Predstavničkom domu Parlamenta Federacije Bosne i Hercegovine) – DN 18. 

sj. 24.10.2013. godine, „Službene novine Federacije BiH“, broj 100/13,  

20. Zakon o budžetima u Federaciji Bosne i Hercegovine – DN 19.V.sj. 6.12.2013. godine, 

Službene novine Federacije BiH“, broj 102/13, 

21. Zakon o zaštiti i postupanju sa djecom i maloljetnicima u krivičnom postupku - DN 

19.sj. 16.12.2013. godine, 

22. Zakon o dopunama Zakona o visini stope zatezne kamate na javne prihode- DN - 13. sj. 

20.12. 2012 „Službene novine Federacije BiH“, broj 28/13, PD -19 sj. 19.03.13. 
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OBORENI / PALI ZAKONI 

 
ZAKONI KOJI SU PRIHVAĆENI U PREDSTAVNIČKOM A NISU U DOMU NARODA 

Sljedećih 10 zakona oboreno je u Parlamentu Federacije BIH s obzirom da isti iako prethodno 

podržani u Predstavničkom domu nisu dobili podršku u Domu naroda. Prva tri navedena zakona u 

u nastavku, Predstavnički dom razmatrao je i prihvatio u 2012. godini:  

1. Nacrt zakona o izmjeni Zakona o notarima (predlagač:Mirza Ustamujić –poslanik u 

Predstavničkom domu Parlamenta Federacije Bosne i Hercegovine) (PD – 17. sj. 28. i 29. 

11. 2012. prihvatio, DN 14. sj.– 16.5.2013. nije prihvatio),  

2. Nacrt zakona o državnim službenicima i  namještenicima u organima državne službe 

Federacije Bosne i Hercegovine (PD – 17. sj. 29. 11. 2012. prihvatio, DN 14. sj.– 

16.5.2013. nije prihvatio),  

3. Nacrt zakona o proizvodnji, remontu i prometu naoružanja i vojne opreme u 

Federaciji Bosne i Hercegovine (PD – 17. sj. 29. 11. 2012. prihvatio, DN 14. sj.– 

6.6.2013. nije prihvatio), 

4. Nacrt zakona o zaposlenicima u organima jedinica lokalne samouprave (PD – 19. sj. 

11. 4. 2013. prihvatio, DN 15. sj.– 27.6.2013. nije prihvatio), 

5. Nacrt zakona o izvršenju krivičnih sankcija, pritvora i drugih mjera u Federaciji 

Bosne i Hercegovine (PD – 19. sj. 11. 4. 2013. prihvatio, DN 15. sj.– 27.6.2013. nije 

prihvatio),  

6. Nacrt zakona o pomoći na cesti (PD – 19. sj. 11. 4. 2013. prihvatio, DN 15. sj.–

27.6.2013. nije prihvatio), 

7. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Krivičnog zakona Federacije Bosne i 

Hercegovine (predlagač: Klub poslanika SDP-a BiH u Predstavničkom domu)– skraćeni 

postupak - (PD – 21. sj. 23. 7. 2013. usvojio, DN 17. sj.–12.9.2013. nije usvojio), 

8. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o mikrokreditnim organizacijama - 

(PD – 22. sj. 2. 7. 2013. usvojio, DN 18. sj.–24.10.2013. nije usvojio), 

9. Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o principima lokalne samouprave u 

Federaciji Bosne i Hercegovine - (PD – 22. sj. 24. 9. 2013. prihvatio, DN 18. sj.–

14.11.2013. nije prihvatio), 
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10. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o jedinstvenom sistemu 

registracije, kontrole i naplate doprinosa – hitni postupak - (PD – 26. sj. 17. 12. 2013. 

usvojio, DN 20. sj.–19.12.2013. nije usvojio) 

 

ZAKONI KOJI NISU USVOJENI U PREDSTAVNIČKOM DOMU 

 

1. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o finansijskoj konsolidaciji Javnog 

preduzeća Željeznice Federacije BiH d.o.o. Sarajevo za period 01.01.2008. do 

31.12.2012. godine – PD 25.06.13. - prijedlog nije usvojeno 

2. Zakon o izmjeni Zakona o novčanim podrškama u poljoprivredi i ruralnom razvoju – 

PD 19.03.13. prijedlog nije usvojen 

3. Zakon o oduzimanju nezakonito stečene imovine Federacije Bosne i Hercegovine – 

PD 18.12.13. – prijedlog nije usvojen 

4. Zakon o suzbijanju korupcije i organiziranog kriminala u Federaciji Bosne i 

Hercegovine – PD 18.12.13. – prijedlog nije usvojen 

 

POVUČENI ZAKONI 

Devet zakona je povučeno sa dnevnog reda Predstavničkog doma u 2013. godini. 

1. Zakon o dopuni Zakona o obligacionim odnosima (PD - 25.06.13. prijedlog povučen) 

2. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o provedbi kontrole zakonitosti u oblasti 

braniteljsko-invalidske zaštite (PD - 23.07.13. prijedlog povučen) 

3. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o transplantaciji organa i tkiva u svrhu 

liječenja (PD -  17.12.13. prijedlog povučen) 

4. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o ugostiteljskoj djelatnosti (PD – 25.06.13. 

prijedlog povučen) 

5. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o unutrašnjoj trgovini (PD – 12.11.13. 

prijedlog povučen) 

6. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o budžetima u FBIH (PD – 25.06.13. prijedlog 

povučen) 

7. Zakon o javno privatnom partnerstvu (PD – 12.11.13. nacrt povučen) 

8. Zakon o prekršajima Federacije BiH(PD – 12.11.13. prijedlog povučen) 

9. Zakon o privrednim društvima (PD – 12.11.13. nacrt povučen) 
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10.  Zakon o koncesijama  (DN – 24.10.13. prijedlog povučen) 

 

 

ZAKONI U PROCEDURI 

Kada govorimo o preostalim zakonima u proceduri, moramo naglasiti kako je dio tih zakona 

prihvaćen u formi nacrta u oba doma Parlamenta Federacije BiH i da se sada čeka dorada tih 

zakona od strane Vlade, utvrđivanje istih u formi prijedloga na Vladi, te ponovno upućivanje u 

parlamentarnu proceduru.  Tri nacrta zakona čekaju izjašnjavanje Doma naroda kako bi Vlada 

mogla utvrditi prijedloge ovih zakona, dok su za 4 zakona utvrđeni prijedlozi i upućeni u 

parlamentarnu prodeduru. Tri zakona su na usaglašavanju a za dva je odgođeno izjašnjavanje jer 

se čeka stav Vlade. 

USVOJENI NACRTI  

1. Nacrt zakona o biocidima -  javna rasprava, 

2. Nacrt zakona o energetskoj efikasnosti u Federaciji Bosne i Hercegovine- javna 

rasprava 

3. Nacrt zakona o igrama na sreću - javna rasprava,  

4. Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o lovstvu 

5. Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o federalnim ministarstvima i drugim 

tijelima federalne uprave 

6. Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o plaćama i naknadama policijskih 

službenika Federacije Bosne i Hercegovine 

7. Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o poljoprivrednom zemljištu 

(predlagač Jasminka Durić,  poslanica u Predstavničkom domu Parlamenta 

Federacije Bosne i Hercegovine) -  javna rasprava  

8. Nacrt zakona o izmjenama i dopuni Zakona o poticanju razvoja male privrede - javna 

rasprava,  

9. Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o pripadnosti javnih prihoda u 

Federaciji Bosne i Hercegovine -  javna rasprava  

10. Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o zaštiti od požara i vatrogastvu 

11.  Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o udrzenjima i fondacijama u FBiH 
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12. Nacrt zakona o izmjenama Zakona o utvrđivanju i načinu izmirenja unutrašnjih 

obaveza Federacije Bosne i Hercegovine 

13. Nacrt zakona o naftnim derivatima u Federaciji Bosne i Hercegovine - javna rasprava 

14. Nacrt zakona o zaštiti korisnika finansijskih usluga - javna rasprava 

15. Nacrt zakona o unutrašnjem platnom prometu - javna rasprava 

16. Nacrt zakona o obaveznim osiguranjima u saobraćaju - javna rasprava 

17. Nacrt zakona o hemikalijama – javna rasprava 

18. Nacrt zakona o gasu – javna rasprava 

19. Nacrt zakona o liječenju neplodnosti biomedicinski potpomognutom oplodnjom - 

javna rasprava 

20. Nacrt zakona o poštanskom prometu Federacije Bosne i Hercegovine - javna 

rasprava, 

21. Nacrt zakona o preuzimanju dioničkih društava - javna rasprava 

22. Nacrt zakona o zaštiti prijavitelja korupcije – javna rasprava 

23. Nacrt zakona o nasljeđivanju – javna rasprava 

24. Nacrt zakona o izmjenama zakona o Vladi FBIH-predlagač delegat Josip Perić (DN 

usvojio, PD još nije razmatrao) 

ZAKONI U PROCEDURI U NASTAVKU SU UTVRĐENI NA VLADI, USVOJENI U 
PREDSTAVNIČKOM DOMU A JOŠ UVIJEK NISU RAZMATRANI U DOMU NARODA 

25. Nacrt zakona o državnoj službi PD usvojio 13.11.13. 

26. Nacrt  zakona o izmjenama i dopunama Zakona o parničnom postupku PD usvojio 

30.10.13. – javna rasprava 

27. Nacrt zakona o komasaciji - javna rasprava PD usvojio 12.11.13. 
 

28. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o likvidacijskom postupku FBiH 

usvojio PD 30.10.13 

29. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o stečajnom postupku FBiH PD 

usvojio 30.10.13. – obavljena javna rasprava 

30. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o sjemenu i sadnom materijalu 

poljoprivrednog bilja PD usvojio 30.10.13.  

31. Prijedlog zakona o izmjeni i dopuni Zakona o prodaji stanova na kojima postoji 

stanarsko pravo PD usvojio 08.11.13. – obavljena javna rasprava 

IZJAŠNJAVANJE ODGOĐENO 
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1. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o federalnim jedinicima 

(kantonima) – predlagač delegat Luka Faletar – izjašnjavanje odgođeno čeka se 

stav Vlade FBIH 

2. Nacrt zakona o šumarstvu, (PD prihvatio 24.11.2011. godine, Vlada Federacije 

preuzela Nacrt zakona o šumarstvu koji su predložili Slaviša Šućur i Enver Mujala, 

poslanici u Predstavničkom domu) 25.07.13. izjašnjavanje odgođeno pošto nije bilo 

predlagača, usvojen zaključak da Vlada FBIH što prije uputi u proceduru novi nacrt 

zakona. 

ZAKONI NA USAGLAŠAVANJU 

Tri zakona se nalaze u postupku usaglašavanja 

1 Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o osnivanju Instituta za 

medicinsko vještačenje zdravstvenog stanja- PD - 20. Sj. 2.7.2013. usvojio u 

tekstu kako ga je Vlada Federacije prihvatila, DN - 16. sj. 25.7. 2013  usvojio 

Amandman, pa je potrebno da se Predstavnički dom izjasni o Amandmanu, PD - 

22. sj.  24.9. 2013 – nije usvojio Amandman, pa će Komisija za usaglašavanje 

različito usvojenih tekstova akata utvrditi Prijedlog za rješenje spornih pitanja o 

ovom Prijedlogu zakona, 

 

2. Prijedlog zakona o privatnim detektivima u Federaciji Bosne i Hercegovine, 

Predstavnički dom usvojio 23.2.2010. u tekstu kako ga je predložila Vlada Federacije, Dom 

naroda 12.9.2013. godine usvojio sa amandmanima koje je Vlada Federacije utvrdila, pa su 

postali sastavni dio Prijedloga zakona, pa je potrebno da se Predstavnički dom izjasni o 

amandmanima), PD - 22. sj.  24.9. 2013 – nije usvojio amandmane, pa će Komisija za 

usaglašavanje različito usvojenih tekstova akata utvrditi Prijedlog za rješenje spornih 

pitanja o ovom Prijedlogu zakona,  

 

3. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Porodičnog zakona FBiH - hitni postupak 

(Predstavnički dom usvojio 29.10.2013. sa dva amandmana koja je Dom izglasao, Dom 

naroda 16.12.2013. godine usvojio bez amandmana, pa je potrebno da se Predstavnički 

dom izjasni da li ostaje kod amandmana.) 
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DODATAK 3 – POSLANIČKA/DELEGATSKA PITANJA I INICIJATIVE   
 

PREDSTAVNIČKI DOM PARLAMENTA FBIH 

Predstavnik Pitanje Postavljeno Upitanik 

Aida Čikić da li Vlada Federacije BiH ima pravo odgovarati na pitanja 
zastupnika, budući da joj je izglasano nepovjerenje i da joj se 
time oduzelo pravo da se obrati Domu? 

19.3.2013  VFBIH 

Belkisa 
Vehabović 

kada će se na dnevnom redu Doma naći Prijedlog Izmjena i 
dopuna Zakona o osnivanju Instituta za medicinsko 
vještačenje zdravstvenog stanja. 

19.3.2013   

Katica Čerkez pitanje je postavila Vladi Federacije BiH da preispita Odluku o 
usvajanju programa kreditiranja izvoznih poslova objavljenu u 
„Službenim novinama“, te da svi izvoznici u Federaciji sa više 
od 30\% izvoza od svoje proizvodnje mogu imati ravnopravan 
pristup u tački 1. Programa - zadržavanje, odnosno povećanje 
postojećeg obima izvoza roba i usluga zaposlenosti i 
likvidnosti? Zar ovo nisu ciljevi i životna potreba i malih i 
srednjih preduzeća ili je to rezervirano samo za odabrane ili 
velike? 

19.3.2013   

Jasmin Duvnjak u „Službenim novinama FBiH“, br. 68/12 objavljen je Pravilnik 
o izmjenama i dopunama Pravilnika o sadržaju, obliku, 
uvjetima, načinu izdavanja i čuvanju vodnih akata donesenih 
od Federalnog ministarstva poljoprivrede, vodoprivrede i 
šumarstva. Pravilnikom se mijenjaju odredbe sljedećih članova 
Zakona o vodama: čl.109., 114., 120., 135., 136., 137., 138. i 
188. Da li je donosilac Pravilnika imao ovlaštenje za izmjenu 
navedenih odredbi članova osnovnog Zakona i zašto 
Pravilnikom nisu date prijelazne i završne odredbe, a postoje 
razlozi zbog kojih je to trebalo biti učinjeno? 

19.3.2013   

Jasmin Duvnjak – zbog čega u Radnu grupu za izradu Zakona o izmjenama i 
dopunama Zakona o vodama nije niko imenovan iz Agencije za 
vodno područje rijeke Save? 

19.3.2013   

Jasmin Duvnjak ko i zbog čega vrši pritisak na profesionalni, nezavisni i stručni 
rad Nezavisnog odbora za izbor direktora Federalne uprave 
policije? Da li je to svojevrstan pritisak na nezavisnost, 
stručnost, kvalitetan i objektivan rad članova koji dolaze iz 
različitih područja Federacije i kojima se na ovaj način 
ugrožava njihovo pravo kao i funkcionalnost ovog veoma 
bitnog odbora i rad Federalne uprave policije i same policije? 

19.3.2013   

Jasmin Duvnjak da se riješi pitanje buvlje pijace, autopijace jer je to 
neuređeno područje i ne doliči glavnom gradu. 

19.3.2013   

Mirza Ustamujić traži da mu se dostave imena firmi i iznosi koje duguju, a 
kojima je prolongirana uplata plaćanja poreskih obaveza. 

19.3.2013   

Mirza Ustamujić vezano je uz navode u privatizaciji 5\% dionica BH Telekoma – 
imajući u vidu da je vrijednost dionica BH Telekoma bila 20,6 
KM u februaru 2013. godine, a 2007. godine 69,4 KM postavlja 

19.3.2013   
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pitanje – da li Agencija planira privatizaciju državnog kapitala 
kada je njegova vrijednost na najnižem mogućem nivou. 

Mirza Ustamujić – da li imaju  usvojen plan rada za 2013. godinu i da li su imalu 
saglasnost Vlade da vrše ispitivanje javnog mnijenja puštajući 
ideju prodaje dionica profitabilnih kompanija BH Telekoma i 
Elektroprivrede i po čijem nalogu je to rađeno. 

19.3.2013   

Mirza Ustamujić traži da mu se dostavi informacija šta su poduzeli u smislu 
očuvanja vrijednosti profitabilnih kompanija a posebno BH 
Telekoma čija je vrijednost prema dionicama, tržišna 
vrijednost u 2007. godini, odnosno iznos od 90\% državnog 
kapitala iznosio 3,96 milijardi KM, a u februaru 2013. godine 
1,17 milijardi KM. Prema podacima berze državni kapital u 
posljednjih šest godina umanjen je za 2,79 milijardi KM. 

19.3.2013   

Mirza Ustamujić traži hitan i tačan odgovor za sve kompanije u kojima se nalazi 
državni kapital i procjenu njihove vrijednosti u posljednjih pet 
godina. 

19.3.2013   

Josip Martić ko je naručilac projekta trase ceste Žepče – Tuzla o kojem 
rangu ceste se radi, ko je uradio projektni zadatak za idejni 
projekt i da li naručilac ima mišljenje lokalne zajednice? Da li 
će biti organizirana javna rasprava nakon izrade idejnog 
projekta? 

19.3.2013   

Josip Martić – traži da mu se dostavi Ugovor o zajedničkom ulaganju 
između IP Krivaja d.o.o. Zavidovići i Ferimpex d.o.o. Zavidovići 
kao i Aneks Ugovora od 29.09.2010. godine izvještaj Komisije 
za utvrđivanje elemenata za raskid ugovora o zajedničkom 
ulaganju, žalbu na rješenje i otvaranje stečajnog postupka 

19.3.2013   

Josip Martić traži da mu se dostavi usaglašen tekst pregleda Aneksa 
Ugovora o učešću u BiH u Željezari Zenica putem uvećanja 
kapitala i prijenosa udjela koji je dostavio predalagački tim. 

19.3.2013   

Nihad Alikadić banke i traži da mu se dostavi spisak svih onih koji su u 
posljednjih pet godina dobili više od tri kredita u ovoj ustanovi 
kao i spisak firmi koje ne izvršavaju svoje obaveze. 

19.3.2013   

Nihad Alikadić Vlada donijela odluku da se isplate vezano za Zakon o 
korsitenju obnovljivih izvora energije 

19.3.2013   

Edham Veladžić odnosi se na „Agrokomerc“ iz Velike Kladuše i pita da li je ova 
Vlada uradila išta u pravcu obećanja koja su prvi ljudi ove 
vlade dali lokalnim medijima prilikom prve posjete Unsko-
sanskom kantonu početkom ovog mandata. 

19.3.2013   

Edham Veladžić tiče se realizacije navčanih poticaja u primarnoj poljoprivrdnoj 
proizvodnji za 2012. godinu, a upućuje ga Federalnom 
ministarstvu poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva – traži 
da mu se dostavi izvještaj o realizaciji novčanih poticaja od 
ovog ministarstva za 2012. godinu. Očekuje da izvještaj bude 
sačinjen tako da se iz njega mogu vidjeti vrste podrške, kao i 
realizacija poticaja po kantonima u Federaciji BiH. 

19.3.2013   

Edham Veladžić Treće pitanje odnosi se na sporost u radu općinskih sudova a 
posebno Općinskog suda u Bihaću, postavio je pitanje u vezi 
sa ovim problemom prije godinu, ali nije dobio odgovor pa 
opet pita – šta će poduzeti po pitanju problema sporosti rada 
općinskih sudova ne samo u Bihaću, nego i šire jer ima 
slučajeva dugogodišnih parničnih postupaka kada je u pitanju 
tužba građana naspram države, dok u obrnutom slučaju 

19.3.2013   
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imamo jako efikasne sudove? 

Mahmut Alagić – interesira ga dokle su došli u donošenju odgovarajuće 
preporuke općinama u Federaciji da se naknade koje ubiru 
općine ujednače i svedu na naknadu primjerenu ekonomskoj 
situaciji u kojoj se zemlja nalazi sa ciljem stvaranja ambijenta 
za uspješno poslovanje privrednih kompanija. 
da li je ovo praksa, da li će biti ujednačena, da li će te naknade 
biti  svedene na račun da bude omogućen ambijent za 
uspješno  poslovanje, kao i da li će se nešto uraditi u smislu 
visine naknade za korištenje zemljišta uz javne ceste u odnosu 
na kategoriju javnih cesta, kao i da se predmetna naknada 
obračuna u jednokratnom iznosu a ne godišnje kako je do 
sada propisano. 

19.3.2013   

Senad Subašić odnosi se na Zakon o reviziji privatizacije državnog kapitala u 
privrednim društvima i bankama - ovaj zakon usvojen je u 
Parlamentu u aprilu 2012. godine i tim zakonom je 
predviđeno osnivanje Agencije za reviziju privatizacije, a 
budući da je prošla godina, pita zašto do sada nije i kada će 
biti osnovana ova agencija kako bi se konačno pristupilo 
reviziji privatizacije. 

19.3.2013   

Velimir Kunić kada će konačno biti donesen Zakon o šumama, šta je uradilo 
resorno ministarstvo u proteklom periodu od 16 mjeseci na 
izradi i donošenju ovog zakona? 

19.3.2013 Vlada F BiH 

Elvir Karajbić pregled mjesečnih uplata od Federalnog ministarstva odbrane 
prema PIO počev od 1996. godine, a na osnovu Zakona o PIO 
član 126.; da mu se dostavi pregled po mjesecima sa tog 
podračuna prema korisnicima vojnih sredstava (misli se na 
vojne osiguranike); da se dostavi pregled broja korisnika 
sredstava vojnih osiguranika po godinama, odnosno 
tendencija njihovog rasta. 

19.3.2013   

Omer Škaljo – kada će Ministarstvo formirati komisiju koja treba utvrditi 
potrebu preregistracije lokalnog puta u regionalni put na 
području koje povezuje područje Zenice prema Arnautima i od 
Arnauta prema Kaknju u dužini koji skraćuje put između ove 
dvije općine u dužini od otprilike 30 kilometara i na kojem 
potezu gravitira oko 10 hiljada stanovnika. 

19.3.2013   

Enver Mujala ponavlja pitanje na koje nije dobio odgovor, a postavio ga je 
elektroprivredama u Federaciji BiH vezano uz planirana a 
uložena sredstva na rekonstrukciji elektromreže u 2011. i 
2012. godini. 

19.3.2013   

Dževad Agić da li je od Visokog sudskog i tužilačkog vijeća tražio tumačenje 
o dostavljenoj listi kandidata za sudiju Ustavnog suda 
Federacije BiH vezano uz gospođu Lidiju Korać, odnosno zašto 
su o njoj dali posebno izdvojeno mišljenje koje je nije 
uključivalo među 16 predloženih kandidata? Traži  odgovor šta 
je potpredsjenik tražio od VTSV, odnosno šta je pitao a šta su 
mu oni odgovorili. Kazao je da ovo pitanje, također, postavlja i 
VTSV. 

19.3.2013   

Omer Škaljo kada će Agencija dostaviti cjelovitu informaciju koja se 
posebno odnosi na nepokretnosti Vlade Federacije BiH izvan 
BiH. 

19.3.2013   

Omer Škaljo donošenja konačnog jedinstvenog zakona o plaćama državnih 19.3.2013   
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službenika i namještenika u Vladi Federacije BiH u koji bi se 
uključilo i 28 agencija koje egzistiraju u Vladi Federacije BiH. 

Nasir Beganović pravde a odnosi se na Zakon o stvarnim pravima,  koji je još u 
šestom mjesecu dostavljen Predstavničkom domu pa pita - 
zbog čega je taj Zakon već godinu u ladicama i zašto konačno 
ne bude upućen u paralmentarnu proceduru kako bi bio 
usvojen? 

19.3.2013   

Tanja Vučić Vučić traži popis članova kao i njihove kvalifikacije svih 
upravnih i nadzornih odbora institucija u Federaciji, kao i 
datum preuzimanja i trajanja mandata. 

19.3.2013   

Ljilja Zovko Popis nekretnina koje su proglasene nacionalnim 
spomenikom. Popis podrucja zasticenih 

19.3.2013   

Ljilja Zovko traži popis svih nekretnina proglašenih nacionalnim 
spomenikom u Federaciji BiH, a na osnovu Zakona o provedbi 
odluka Komisije za zaštitu spomenika uspostavljenih prema 
Aneksu 8. Općeg okvirnog sporazuma za mir u BiH. 

19.3.2013   

Ljilja Zovko Traži pojedinačan popis područja proglašenih područjima od 
posebnog značaja za Federaciju. 

19.3.2013   

Ljilja Zovko Od iste agencije traži sveobuhvatan popis raskinutih ugovora 
o privatizaciji  svakog nivoa nadležnosti u Federaciji. Popis svih 
firmi za koje je pokrenuta procedura raskida ugovora o 
kupoprodaji ili su u procesu raskida a odnosi se na sve nivoe 
nadležnosti. 

19.3.2013 Agencija za 
privatizaciju u 
FBiH (direktor 
Šuhret Fazlić) 

Hafeza 
Sabljaković 

Vlasnistvo Agrokomerca u hotelu Belvedere u Dubrovniku 19.3.2013   

Hafeza 
Sabljaković 

postavila je pitanje Vladi Federacije BiH - da li je tačna 
informacija da “Agrokomerc“ ima udio u vlasništvu Hotela 
„Belvedere“? 

19.3.2013   

Hafeza 
Sabljaković 

šta je Vlada učinila da zaštiti svoj udio u Hotelu „Belvedere“? 19.3.2013   

Hafeza 
Sabljaković 

kakva je sudbina ostale imovine „Agrokomerca“ u inozemstvu, 
kolika je ta imovina i šta Vlada čini da je zaštiti? 

19.3.2013   

Hafeza 
Sabljaković 

Koliko je utroseno sredstava u Vladi za rad komisija 19.3.2013   

Hafeza 
Sabljaković 

Za odrzavanje tematske sjednice vezano za privatizaciju i 
efekte provodenja iste 

19.3.2013   

Amela Mešić a odnosilo se na ustanove od posebnog republičkog značaja. 
Dobila je odgovor od Ministarstva za rad i socijalnu politiku 
Kantona Sarajevo koji je iznio stav da su te ustanove obaveza 
Vlade Federacije BiH. Od Ministarstva za rad i socijalnu 
politiku dobila je odgovor da su te ustanove nadležnost 
Kantona budući da se tu obrazuju štićenici i da u tim 
ustanovama radi veliki broj prosvjetnog kadra. Kazala je da će 
pripremiti jednu inicijativu  kako bi se na ozbiljan način 
pristupilo ovome. 

19.3.2013 Ministarstvo rada 
i socijalne 
politike F BiH 

Alma Zildžić nadovezala se na pitanje koje je zastupnik Velimir Kunić 
postavio, pa ga upućuje Federalnom ministarstvu 
poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva – kada će u 
parlamentarnu proceduru u formi prijedloga biti upućen 
Zakon o šumarstvu Federacije BiH? 

19.3.2013   

Alma Zildžić da li se provode aktivnosti na izradi prijedloga Zakona o radu i 
kada se može očekivati u parlamentarnoj proceduri. 

19.3.2013   
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Alma Zildžić kada će biti donesen pravilnik o naplati plastičnih vrećica, te 
da li su u dovoljnoj mjeri bili uključeni poslodavci, odnosno 
proizvođači sa područja Federacije BiH  i da li će njihovi 
prijedlozi biti ugrađeni u taj pravilnik. 

19.3.2013   

Enver 
Mehmedović 

traži od Vlade Federacije BiH, odnosno resornog ministarstva 
poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva da hitno dostave 
odgovor na akt Odbora za poljoprivredu, vodoprivredu i 
šumarstvo od 26.02.2013. godine, kojim je Odbor tražio 
dodatne informacije vezane uz davanje prethodnog mišljenja 
o Odluci o usvajanju programa utrošaka sredstava sa 
kriterijima raspodjele sredstava poticaja za poljoprivredu 
utvrđeni Budžetom Federacije BiH za 2013. godinu. Traži od 
Federalnog parlamenta da što prije dobije odgovor kako bi 
mogao biti uvršten u sjednicu Odbora. 

19.3.2013   

Ismet Osmanović Zašto premijer opstruira rad Vlade na način da neće da saziva 
redovne sjednice, koje se po pravilu trebaju održavati jednom 
sedmično? Zašto saziva telefonske sjednice Vlade dok su 
članovi Vlade u svojim kabinetima? Zašto na sjednice Vlade ne 
uvrsti stotine zakona, odluka, rješenja, programa, odobrenja i 
drugih dokumenata i pitanja od vitalne važnosti za građane 
Fedearcije i države Bosne i Hercegovine u cjelini? Na osnovu 
kojih ustavnih, zakonskih ili drugih pravnih normi u svojstvu 
premijera Vlade nudi ključeve Vlade Federacije osobama i 
ličnostima koje prema Ustavu Federacije BiH nisu ovlaštene, 
niti nadležne da ih preuzmu? Ima li premijer ovlasti da Vladu 
predaje bilo kome u ruke bez odluke i odobrenja predsjendika 
Federacije i Paralmenta Federacije? Na osnovu čije odluke je 
premijer pisanim putem zatražio od Svjetske banke obustavu 
transfera 110 miliona KM odobrenih i prijeko potrebnih 
sredstava za finansiranje i podršku malim i srednjim 
preduzećima? Zašto čini nashvatljivu i neprihvatljivu štetu 
ovom važnom sektoru privrede u uvjetima teške ekonomske 
krize kada je svaki oblik privrednih investicija više nego 
dragocjen? Da li je premijeru poznato da je stopa 
nezaposlenosti u BiH dostigla 44\%, da je industrijska 
proizvodnja u 2012. godini pala na 5,6\% u prerađivačkoj 
industriji pala na 5,4\%, dok u elektroenergetskom sektoru 
pala za 6,7\%. Da li je taj premijerov potez pravi primjer u 
vremenu kada se ogroman broj malih i srednjih preduzeća gasi 
ili je pred gašenjem? Da li je premijer poslao dopis 
Federalnom minstarstvu finansija i Federalnoj poreskoj upravi 
kojim traži da oni preispitaju svoje odluke kojima su zabranili 
daljnji rad nekim kladionicama dok ne izmire svoja milionska 
dugogodišnja  poreska dugovanja prema državi i na taj način 
im ponovo omogućava da i dalje rade bez plaćanja poreza. 

19.3.2013   

Ismet Osmanović   19.3.2013   

Ismet Osmanović Na osnovu koje Odluke ste obustavili ralizaciju sredstava za 
mala i srednja preduzeca 

19.3.2013   

Ismet Osmanović Da li ste Vi licno poslali dopis prema poreznoj upravi FBIH da 
odobri rad pojedinim kladionicama kojima je zabranjen rad 

19.3.2013   

Spomenka Mičić da li je razumio zašto je prekršila Poslovnik, odnosno suštinu 
zbog čega je prekršila Poslovnik? 

19.3.2013   
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Slavica Josipović šta je sa gradnjom brze ceste Lašva – Nević Polje -  Donji Vakuf 
? Traži odgovor u roku pet dana. 

19.3.2013   

Šemsudin Dedić da mu dostave podatke o broju postojećih i novih korisnika 
penzija pojedinačno po kategorijama a navedene podatke, 
ako je moguće, dostave do sjednice 28. marta kada će se 
raspravljati o Zakonu o povoljnijem penzionisanju branitelja 
odbrambeno-osobodilačkog rata. 

19.3.2013   

Šemsudin Dedić Prema nezvaničnim podacima od 2008. godine do danas 
udvostručio se iznos zaduženja kod komercijalnih banaka od 
javnog sektora u BiH. Traži da mu se dostave podaci o 
zaduženosti javnog sektora pojedinačno po komercijalnim 
bankama i institucijama u Federaciji BiH. 

19.3.2013   

Jozo Bagarić pitanje je postavio Sekretarijatu Vlade Federacije BiH i traži da 
mu se dostavi popis javnih preduzeća u vlasništvu Federacije, 
kratke bilance poslovanja u  2011. i 2012. godini i potpore iz 
budžeta Federacije BiH 

19.3.2013   

Jozo Bagarić već treći put postavlja Federalnoj upravi cesta i Federalnom 
ministarstvu prometa i komunikacija – šta se događa po 
pitanju prekategorizacije lokalne ceste u magstralni pravac 
Karlov Han – Kamnesko – Prisika – Aržano? 

19.3.2013   

Munib Jusufović Radi se o državljanstvima Federacije BiH gdje je otprilike 
dvjema trećinama Bošnjaka, možda toliko Hrvata 
administrativnim putem nametnuto državljanstvo RS po 
principu međuentitetske linije i sada postoji problem, a to je 
taksa kod izdavanja uvjerenja o državljastvu ili lične karte gdje 
u RS ona košta 15 KM a  u Federaciji 75 KM. U više navrata 
Vlada Federacije BiH prlikom posjete Brčkom je obećala da će 
riješiti to pitanje, međutim, ništa nije urađeno. Traži da Vlada 
riješi taj problem. 

19.3.2013   

Safet Kešo Filozofski fakultet Univerziteta u Sarajevu podnio je zahtjev za 
finansijsku podršku u realizaciji Projekta obilježavanja 20 
godina od prijema Bosne i Hercegovien u članstvo UN 22. 
maja 2012. godine bila bi to prilika da se obilježi taj jubilej. 
Federalno ministarstvo obrazovanja uredno je zaprimilo ovaj 
zahtjev, ali do danas nisu dali odgovor, niti su finansijski 
podržali ovakav projekt – traži od Ministarstva da dostavi 
izvještaj o onim projektima za koje su ocijenili da su mnogo 
značajniji od ovog projekta. 

19.3.2013   

Mira Grgić koliko je sredstava po bilo kom osnovu plasirano u 2012. 
godini za povratnike u RS a koliko za povratnike u Federaciju 
BiH. 

19.3.2013   

Mirko Pejanović napismeno - odnosi se na ranije iskazivane inicijative za 
proglasenje gradova kao sjedista kantona 

19.3.2013   

Tanja Vučić traži podatak o prihodima od boravišnih taksi u 2012. godini iz 
Međugorja i gdje su raspoređena i utrošena ta sredstva. 

19.3.2013 Turističkoj 
zajednici HNK 

Tanja Vučić i traži popis svih kreditnih ugovora na koje se plaća kazna zbog 
nizvršenih obaveza. 

19.3.2013 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Ljilja Zovko Kantonalno tužilaštvo Kantona Sarajevo vodi istražni potupak 
protiv 12 osumnjičenih osoba iz JP Željeznice. Kakva je 
konačna odluka tužitelja. 

19.3.2013   

Ljilja Zovko Od Agencije za provođenje zakona traži popis nevladinih 
organizacija protiv kojih su podignute optužnice zbog 

19.3.2013   
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utvrđenih nezakonitosti u radu. 

Ljilja Zovko Od Visokog sudskog i tužilačkog vijeća traži odgovore na 
sljedeća pitanja: koliko ima podignutih optužnica po vrstama i 
mjesnoj nadležnnosti a odnose se na kriminal, privredni 
kriminal i ostalo; koliko ima neprocesuiranih optužnica po 
vrstama i mjesnoj nadležnosti; koliko ima zastarjelih predmeta 
po vrstama i mjesnoj nadležnosti i koliko ima nezasnovanih 
optužnica po vrsti i mjesnoj nadležnosti. 

19.3.2013   

Hafeza 
Sabljaković 

Koliko je sredstava izdvojila u 2012. godini za rad u komisijama 
koje je Vlada Federacije BiH imenovala svojom odlukom 

19.3.2013   

Hafeza 
Sabljaković 

ko su bili članovi Komsiije i koliko je sredstava izdvojeno za rad 
u komisijama? 

19.3.2013   

Ismet Osmanović   19.3.2013   

Ismet Osmanović   19.3.2013   

Ismet Osmanović   19.3.2013   

Jasmin Duvnjak koliko je kazni, odnosno prekršaja Federalna uprava za 
inspekcijske poslove  izrekla tokom proteklih prvomajskih 
praznika pojedinim pravnim licima koji su nelegalno radili u 
vrijeme državnog praznika. 

7.5.2013   

Jasmin Duvnjak Osvrnuo se na rad uposlenika u ugostiteljskoj, trgovačkoj i 
sličnim djelatnostima gdje zaposleni nemaju nikakvu zaštitu 
na radu. 

7.5.2013   

Aida Čikić da Dom donese odluku o izmjenama i dopunama Poslovnika u 
smislu implementacije presude Sejdić-Finci i dopunom 
rukovodstva Doma jednim članom iz reda Ostalih. 

7.5.2013   

Aida Čikić Predlaže da Dom donese odluku o formiranju privremenog 
radnog tijela Komsije za implementaciju presude Sejdić - Finci 
koju će činiti svi zastupnici iz reda Ostalih, kao i drugi 
zastupnici koje odrede njihovi klubovi. Predlaže da se formira 
radno tijelo koje će biti zaduženo za pripremu novih kao i 
analizu pristiglih amandmna na Ustav Fedearcije BiH a tiču se 
implementacije presude Sejdić-Finci. 

7.5.2013   

Aida Čikić odnosi se na inicijativu da se zakonom urede sankcije protiv 
ljekara i stomatologa koji naprave grube profesionalne greške 
i time ugroze zdravlje a nerjetko i sam život pacijenta. Šta se 
dešava sa tom inicijativom, pošto se i naš odbor bavio njom? 

7.5.2013   

Ibrahim 
Nadarević 

zašto JP Autoceste Federacije BiH i JP Ceste Federacije BiH 
prilikom raspisivanja tendera za gradnju saobraćajnica 
autoputa na Koridoru Vc kao jedini mogući materijal 
predviđaju krečnjački materijal koji se može nabaviti samo u 
kamenolomima sa područja RS? 

7.5.2013 Federalnom 
ministarstvu 
prometa i 
komunikacija, JP 
Autoceste FBiH i 
JP Ceste FBIH 

Ibrahim 
Nadarević 

zašto su magistralne ceste u Federaciji BiH nepravilno 
obilježene vertikalnom signalizacijom. Skreće naročito pažnju 
na mjesta gdje se vrši kontrola brzine kretanja motornih 
vozila. U vezi sa tim zahtijeva od nadležnih da osiguraju 
obilježavanje cesta u skladu sa Zakonom ili poduzmu mjere u 
skladu da obavezama Zakona o cestama u Federaciji BiH  i 
poduzme mjere uklanjanja nepravilno postavljenih uređaja, 
objekata i slično u putnom pojasu magistralnih cesta. 

7.5.2013  FMPK 

Mirza Ustamujić prvo pitanje uputio je Poreznoj upravi Federacije BiH, 7.5.2013   
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postavlja ga treći put, i traži urgenciju da mu se dostavi spisak 
svih kompanija kojima je Porezna uprava odobrila odgodu 
plaćanja poreznog duga sa iznosima na kojima je to odobrila i 
to u posljednjih 10 godina kojima je to odobravala, bez obzira 
da li im je odobravala jedan, dva ili tri puta, ali da navede za 
koji iznos i na koji period u posljednjih 10 godina? 

Mirza Ustamujić traži da se dostavi spisak svih kompanija sa državnim 
kapitalom i njihovim tržištem vrijednosti na dan procjene kao i 
njihovim vrijednostima na današnji dan. 

7.5.2013   

Mirza Ustamujić Kada će Počitelj dobiti uličnu rasvjetu i zašto je ovo historijsko 
naselje zapostavljeno od općinskih vlasti u Čapljini kojoj 
administrativno pripada? 

7.5.2013   

Mirza Ustamujić Zasto nije nista uradjeno po pitanju inicijative za smjenu 
Uprave Zeljeznica FBIH 

7.5.2013   

Marijan Živković koliko je podsticaja u svim oblicima i u ukupnom iznosu 
upućeno prema kantonima ponaosob i RS u 2012. godini iz 
ovog ministarstva. 

7.5.2013   

Ljilja Zovko koje su aktivnosti poduzeli kako bi realizirali ugovore o 
komisionim poslovima sa Razvojnom bakom Federacije a sve 
sa ciljem blagovremenog raspolaganja prikupljenim 
sredstvima, znači traži popis sklopljenih komisionih poslova i 
planiranih povrata kao i odstupanja od plana otplate. 

7.5.2013   

Ljilja Zovko kojim od Vlade traži analizu strukture rizika izdatih garancija 
Federacije BiH sa ukupnim podacima o garancijama. 

7.5.2013   

Ljilja Zovko kojim od Vlade traži analizu strukture rizika izdatih garancija 
Federacije BiH sa ukupnim podacima o garancijama. 

7.5.2013   

Tanja Vučić – kada će  se imenovati članovi komisije Fondacije za sport. 7.5.2013   

Tanja Vučić u kojoj fazi je izrada Nacrta Zakona o turističkim zajedniciama. 7.5.2013   

Tanja Vučić kojim traži popis klubova i pojedinaca koji su dobili novčanu 
potporu u 2012. godini. 

7.5.2013   

Aner Begić da li je završen izvještaj Zajedničke komisije Vlade Federacije 
BiH i Parlamenta Federacije BiH, čiji je cilj bio da se utvrdi 
transparentnost poljoprivrednih poticaja i iako je on završen - 
traži da mu se dostavi. 

7.5.2013   

Jozo Bagarić zamolio je Sekretarijat Vlade Federacije BiH da dostavi popis 
svih federalnih ustanova, organizacija, ministarstva, agencija i 
uprava svih državnih službenika i rukovodećih državih 
službenika po nacionalnoj strukturi. 

7.5.2013   

Jozo Bagarić – na osnovu kojih akata je Poljoprivredni zavod Bihać i 
Federalni agromediteranski zavod uvrstio u listu ovlaštenih 
veterinarskih laboratotija pogotovo kada su znali i bili 
upozoreni da se radi o nezakonitom dodjeljivanju ovih ovlasti. 

7.5.2013   

Katica Čerkez zašto nisu realizirane  izvršne presude određenog broja  
uposlenih u organima uprave a odnose se na isplatu razlika na 
ime plaća, toplog obroka i regresa za period od 01.10.2008. do 
kraja 2010. godine, a koji se nisu odrekli zateznih kamata i nisu 
zaključili sporazume o vansudskoj nagodbi? Kako je izvršena 
ušteda odricanjem od kamata kada su se stvorile obaveze 
prema advokatima u milionskim iznosima  - dokaz Sporazum 
između Saveza samostalnih sindikata i Vlade Federacije BiH. 

7.5.2013   

Katica Čerkez Zašto se krši odredba člana Zakona o izvršnom postupku kojim 
se nalaže izvršavanje onim redom kojim se steklo pravo, koji 

7.5.2013   
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su kriteriji prema kojima se ravnaju službe u Federalnom 
ministarstvu finansija i sačinjavaju popisi vjerovnika kojima se 
izvršavaju isplate na osnovu pravomoćnih presuda, odnosno 
rješenja po izvršenju i da li se u potpunosti poštuju odredbe 
Zakona o izvršnom postupku. Pita nadležne – kada će se 
izmiriti pravomoćna rješenja o izvršenju presuda onima koji se 
nisu odrekli zateznih kamata a da u sudskom postupku nisu 
izazvali sudske troškove angažiranjem advokata, niti se 
ponudilo odgovarajuće rješenje za obje strane u postupku jer 
se mora imati na umu da se krši pravo na osnovu Zakona o 
izvršnom postupku i da se dalje stvaraju ogromni troškovi na 
ime  zateznih kamata. 

Katica Čerkez Pošto je Komisija završila svoj dio posla u vezi sa izmjenama i 
dopunama Zakona o raspodjeli javnih prihoda – kada će Zakon 
doći na klupe ovog doma? 
Sljedeće pitanje – kada će se govoriti o Zakonu o izmjenama i 
dopunama Zakona o zemljišnim knjigama. 

7.5.2013   

Predrag Kožul - i pored toga što je Ustani sud Federacije BiH svojim 
presudama proglasio neustavnim odredbe čl. 1., 4., 5., 7. i 9. 
Zakona o reviziji branitelja na osnovu tih članova zakona i 
dalje se uporno provode revizije na terenu – hoće li se prestati 
sa time i ka 

7.5.2013   

Predrag Kožul prije izvjesnog vremena postavljao je pitanje u vezi sa 
magistralnom cestom M-17 koje se odnosi na razdaljine u 
Tarčinu i Pazariću do Sarajeva, te je greška popravljena – 
predlaže da se dostavi isto i za Zenicu. 

7.5.2013   

Hafeza 
Sabljaković 

kada će se u parlamentarnu proceduru uputiti Zakon o hrani 
koji je usklađen sa, prije svega, državnim a onda i evropskim 
standardima i drugo pitanje - 

7.5.2013   

Hafeza 
Sabljaković 

kada će u parlamentarnu proceduru uputiti Zakon o 
veterinarstvu kako bi se ispunio jeda od uvjeta usklađivanja 
našeg zakonodavstva sa evropskim. 

7.5.2013   

Hafeza 
Sabljaković 

koje mjere planira poduzeti kako bi se ispunili uvjeti za izvoz 
mlijeka i mliječnih proizvoda iz BiH. 

7.5.2013   

Hafeza 
Sabljaković 

koje mjere će poduzeti da djeca rođena u Federaciji ne 
doživljavaju neviđenu diskriminaciju kršenja dječijih prava 
zbog nemogućnosti dobijanja matičnog broja i ostvarivanja 
prava koja im pripadaju od zdravstvene zaštitte, socijalne 
zaštite itd. 

7.5.2013   

Aner Begić i traži da mu dostavi podatke o ukupnom broju aplikacija za 
poticaje, tačnije za kapitalne investicije u 2011. i 2012. godini 
te da mu dostavi ukupan broj odobrenih i razlog 
neodobravanja ostalih. 

7.5.2013   

Nasir Beganović pitanje je uputio Federalnom minstarstvu prometa i 
komunikacija, Ministarstvu prometa i komunikacija Kantona 
Sarajevo, Ministarstvu prometa i komunikacija Zeničko-
dobojskog kantona, Federalnoj upravi za inspekcijske poslove, 
Upravi inspekcija Kantona Sarajevo i Upravi inspekcija 
Zeničko-dobojskog kantona – kazao je da je Federalno 
ministarstvo prometa i komunikacija dostavilo rješenje kojim 
„Biss Tours“ može normalno saobraćati na liniji Sarajevo – 
Zenica i Zenica – Sarajevo. Trenutno vlada haos na ovoj relaciji 

7.5.2013   
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jer „Centrotrans“ remeti rad „Biss Toursa“. Zahtijeva da se u 
skladu sa svojim nadležnostima uključi u rješavanje ovog 
problema i da mu se dostavi odgovor šta su poduzeli da se 
stane nakraj samovoljnom i nezakonitom ponašanju 
rukovodstva „Centrotrans Eurolinesa“. 

Ismet Osmanović traži od federalnog minstra pravde Zorana Mikulića da mu 
dostavi kompletnu informaciju o svim naknadama za sve 
komisije koje su u okviru njegovog ministarstva radile od 
01.01.2011. do 30.11.2012. godine i to: naziv komisije, ime i 
prezime svakog člana, stalno zaposlenje i ukupan iznos 
naknade za 2011. i 2012. godinu koju su primili u tom 
ministarstvu. Posebno traži za: Komisiju za polaganje 
pravosudnog ispita,  Komisiju za polaganje stručnog ispita, 
Komisiju za notarski ispit, Komisiju za polaganje ispita i 
utvrđivanje liste sudskih vještaka, Komisiju za uvjetni otpust, 
Komisiju za časopis „Pravna misao“, Komisiju za stečajne 
upravitelje, Komisiju za polaganje stručnog ispita za zemljišno-
knjižne referente, Komisiju za popis, Komisiju za javne 
nabavke i sve komisije za izradu propisa zakona  i akata koje je 
ministarstvo formiralo, a koje su bile plaćene u tom periodu. 

7.5.2013   

Marija Antić i traži da joj dostavi popis svih korisnka koji su dobili sredstva 
po programima za dodjelu sredsava iz budžeta Federacije BiH, 
programima i odlukama ovog ministarstva na području HNK i 
Zapadnohercegovačkog kantona u periodu 2001.-2012. 
godina. 

7.5.2013   

Marija Antić kojim traži da mu se dostavi broj uposlenih djelatnika u 2011. 
godini do danas o stručnoj spremi, nacionalnoj strukturi i 
odjelima. Također, traži da joj se objasni po kojoj osnovi JP 
Autoceste dijeli stipendije studentima, budući da su oni 
neprofitni još i da se sami finansiraju iz budžeta i kredita, te da 
joj se dostavi popis onih koji su dobili stipendije. 

7.5.2013   

Marija Antić - pošto je tokom revizije veliki broj invalida branitelja izvedeno 
iz prava koja im pripadaju prema invaldinosti, šta je učinjeno 
sa njihovim pravom, odnosno povlasticom na uvoz 
automobila. Da li su oni nakon što su izvedeni iz prava platili 
carinu za uve 

7.5.2013   

Jasmina Zubić pitala je kada će biti donesen propis kojim se utvrđuju radna 
mjesta i poslovi kojima pri zapošljavanju lica sa invaliditetom, 
uz zadovoljenje ostalih potrebnih uvjeta prednost imaju lica sa 
100\% invaliditetom? 

7.5.2013   

Marin Barbarić kojim traži mišljenje  da se izjasne uvezi sa Nacrtom Zakona o 
obaveznim osiguranjima u prometu 

7.5.2013   

Marin Barbarić budući da se zbog skorog novog graničnog režima prometa na 
prijelazu Bijača sa RH očekuje povećan promet regionalnim 
cestama u Općini Čitluk koja je granična općina sa Općinom 
Ljubuški, pogotovo jer je to najkraći put iz Mostara prema tom 
prijelazu -  šta planiraju učiniti da se poboljša kvalitet 
postojećih regionalnih cesta koje su u jako lošem stanju? 
Planira li se neki novi cestovni pravac iz Općine Čitluk prema 
budućem čvoru Zvirovići koji  je već u izgradnji. 

7.5.2013   

Enver 
Mehmedović 

pitanje je uputio Vladi Federacije BiH, odnosno Federalnom 
ministarstvu poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva – koliko 

7.5.2013   
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iznose novčane neisplaćene obaveze po osnovu Programa 
podsticaja u oblasti poljoprivredne proizvodnje u 2012. godini, 
odnosno koliko je u Programu podsticaja za 2013. godinu 
preneseno neisplaćenih novčanih sredstava iz 2012. godine? 

Omer Vatrić uime Kluba zastupnika SBiH, pokrenuo inicijativu za 
održavanje vanredne sjednice sa dnevnim redom - 
Funkcioniranje izvršnje vlasti u Federaciji BiH sa posebnim 
osvrtom na funkciju predsjednika Federacije BiH. 

7.5.2013   

Jasmin Duvnjak u vezi je sa uklanjanjem vjerskih i nacionalnih simbola iz naših 
obrazovnih institucija. Predlaže ministarstvu da zajedno u 
koordinaciji sa kantonalnim ministarstvima napravi inventuru 
stanja o ovom pitanju. 

7.5.2013 Ministarstvo 
obrazovanja i 
nauke F BiH 

Aida Čikić koliko ima kredita u posljednjih 10 godina, a znamo kako 
dodjeljuje te kredite firmama za upošljavanje ljudi? 

7.5.2013   

Aida Čikić – šta planiraju činiti da naplate ogromna potraživanja koja 
imaju, budući da te firme ne samo da nisu vratile novac nego 
nisu nikoga ni uposlile 

7.5.2013   

Aida Čikić šta je sa protokolom između nekih resora u Vijeću ministara i 
Američkog univerziteta u BiH? 

7.5.2013 Vijeće ministara 
BIH 

Mirza Ustamujić Druga inicijativa vezana je uz Predstavnički dom i rukovodstvo, 
a odnosi se na najavljeno da će se raditi na informatizaciji 
ovog Doma oko dvije godine otprilike je stara inicijativa koja 
je, također, usvojena u Domu da se zastupnička pitanja i 
odgovori objavljuju na web stranici. 

7.5.2013   

Kadrija Modrić . Naime, u septembru 2010. godine Rudnik mrkog uglja 
Banovići je za 2.500 uposlenih radnika isplatio tzv. razliku 
plaće prema ranije važećem Kolektivnom ugovoru. Sredstva su 
isplaćena  komercijalnim kreditom NLB banke u ukupnom 
iznosu od cca 25 miliona KM sa rokom vraćanja od sedam 
godina: 
a) pod kojim uvjetima je NLB banka odobrila komercijalni 
kredit od 25 miliona KM Rudniku Banovići i kako je osiguran 
povrat kredita, 
b) da li je NLB banka plasmanom ovog kredita prekršila interni 
Pravilnik o plasmanima budući da je kredit pojedinačno 
odobren i radnicima koji su ranije kreditno zaduženi u istoj 
banci prema važćem internom pravilniku, 
c) da li je NLB banka ravno kredit odobrila i plasirala Rudniku 
Banovići  kao pravnom licu ili je kredit plasiran pojedničano za 
svakog od 2.500 radnika budući da se svaki radnik u NLB banci 
pojedniačno vodi kao dužnik i pokriven je adiministrativnom 
zabranom na tekuću plaću u iznosu isplaćenog kreditnog 
iznosa? 

7.5.2013 Agencija za 
bankarstvo F BiH 
(direktor Barš) 

Ljilja Zovko traži od Vlade Federacije BIH odgovor na pitanje šta je 
učinjeno do danas na primopredaji dokumantacije vezane uz 
verifikaciju obaveza za ratna potraživanja između Komisije za 
verifikaciju ministarstva, postoji li registar verifikovanih ratnih 
potraživanja. 

7.5.2013   

Edin Mušić da li u svojim planovima imaju projekt javne rasvjete i trotoara 
na potezu gradskog groblja Sutina, sjeverni ulaz u Mostar do 
raskrsnice u Zaliku, a ako nemaju da to planiraju zbog 
sigurnosti građana, prije svega u naselju Bafo i drugih građana 

7.5.2013   
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prlikom sahrana i posebno navijača Veleža koji nekad idu 
pješke prema stadionu u Vrapčićima. 

Aida Čikić Jedno poslaničko pitanje ću postaviti dame i gospodo. I drago 
mi je da su prisutni mediji jer ovo pitanje je od velike važnosti 
za građane Federacije BiH po pisanju mnogih medija u zemlji 
Zakon o zaštiti žiranata je jedan od najvažnijih zakona donese 
u ovom mandatu. Dakle, Zakon od velike važnosti za građane. 
Obratite pažnju na sljedeće što ću reći. Postavljam pitanje 
rukovodstvu Doma naroda i njihovom predsjedavajućem Tomi 
Vidoviću, uvaženom gospodinu koga sam lično čula (upadica) 
Oprostite molim vas, Radoju Vidoviću ovo je bio lapsus lingve, 
nadam se da ne zamjera uvaženi gospodin Tomo Vidović. 
Dakle, prezimenjaku vašem gospodinu Radoju Vidoviću 
predsjedavajućem Doma naroda postavljam ozbiljno 
poslaničko pitanje. Zašto, je li to neka greška tehničke prirode 
što želim ljudski da vjerujem, zašto suprotno onome što je 
najavio u medijima da će Prijedlog zakona o zaštiti žiranata 
koji je zadnji korak ka usvajanju ovoga Zakona koji je prošao 
godinu i po dana sve i najstrožije procedure u oba doma, zašto 
taj Zakon se nije našao na 15. sjednici koja je zakazana za 
prekosutra? Kojom magijom, greškom ili čudom je zaobiđen 
taj zakon kad su svi nacrti koji su taj dan izglasani u Domu 
naroda došli danas u formi prijedloga svih izuzev Zakona o 
zaštiti žiranata koji je od velike važnosti za građane Federacije 
BiH? Po čijem nalogu ili čijom greškom je on skinut? Urađena 
je stravična poslovnička greška, prijestup i ja koristim 
prisustvo medija da građanstvo za to sazna i pozivam 
rukovodstvo Doma naroda da ispravi tu grešku i da uvrsti za 
prekosutra Zakon o zaštiti žiranata. Hvala. 

25.6.2013   

Nihad Alikadić . Ja ću postaviti dva pitanja koja sam postavio prije godinu i tri 
mjeseca, nikada na njih nisam dobio odgovor. Prvo pitanje: Ko 
je, po kojem ugovoru, po čijem nalogu i po kojoj cijeni 
Hidroelektranu Mostar 2000. godine predao na upravljanje 
Elektroprivredi HZ HB? Ovaj odgovor zahtijevam da se dostavi 
svim poslanicima u Parlamentu Federacije. Pitanje sam 
postavio prije 15 mjeseci i nikada nisam dobio odgovor. 
Napominjem ova hidroelektrana je ove godine već do sada 
napravila skoro 20 miliona čiste dobiti. 

25.6.2013   

Nihad Alikadić tražio sam da mi se dostavi uvezan finansijski izvještaj za 2010. 
i 2011. godinu jer postoje neke nesrazmjere u iskazanim 
parametrima. Sada tražim da mi se dostavi i uvezani izvještaj 
za 2012. godinu uz obrazloženje koje treba da mi se dostavi 
zašto 13 mjeseci, 15 mjeseci od mog zahtjeva nisam dobio 
izvještaje za 2010. i 2011. godinu. 

25.6.2013 ELEKTRORIVRED
A BIH 

Nihad Alikadić Svjedoci smo jednog skandala koji se pojavio na svim pisanim i 
svim elektronskim medijima a to su snimci iz zgrade Vrhovnog 
suda Federacije BiH. Tražim od gospodina ministra da nam 
dostavi izvještaj i nalaze disciplinske komisije Visokog sudskog 
i tužilačkog vijeća da nam odgovore na pitanje kako se moglo 
desiti da jedna vrlo nedosljedna osoba vrši bilo kakve poslove 
u ovoj zgradi? Zašto sam postavio ovo pitanje? Čini
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dobijemo izvještaj o radu i prihvatili ga, ne prihvatili Visoko 
sudsko i tužilačko vijeće nastavlja svoj posao onako kako ga 
radi. Zahvaljujem. 

Marija Antić da mi dostavi detaljne podatke o tome kud je se došlo u 
radovima na ustanovi iz djelokruga socijalne zaštite Ljubuški, 
kakvi su planovi za završetak po svim fazama te da mi se 
dostavi troškovnik odnosno financijsko izvješće koliko je do 
sada u tu ustanovu utrošeno sredstava? Hvala. 

25.6.2013 Ministarstvo rada 
i socijalne 
politike F BiH 

Aida Brčić Koji je krajnji rok za akreditaciju visokoškolskih ustanova i 
univerziteta u BiH? 

25.6.2013 Ministarstvo 
obrazovanja i 
nauke FBiH 

Aida Brčić Šta će biti sa diplomama studenata koji završe nakon tog roka 
fakultet koji nije, odnosno na univerzitetu koji nije dobio 
akreditaciju? 
Moram dati kratko obrazloženje zbog ovih mojih pitanja, zbog 
same važnosti ove teme. Naime, proces akreditacije 
univerziteta i visokoškolskih ustanova u BiH i usklađivanja 
procesa studiranja sa principima Bolonjske deklaracije u BiH 
kasni već deceniju. Krajnji rok za akreditaciju je bio 15. avgust 
2011. godine, davno prošlo vrijeme. Kad je sljedeći rok ne 
znam zato postavljam ovo pitanje. Informacija Agencije za 
ocjenu kvaliteta i akreditiranje univerziteta i visokoškolskih 
ustanova podatak iz ovog mjeseca kažu da nijedna aplikacija 
nije još uvijek podnijeta. S druge strane imamo 6. savjetovanje 
o reformi visokog obrazovanja koje je održano u Sarajevu 13. i 
14. aprila ove godine gdje je jedan od zaključaka bio da je 
proces akreditacije u BiH u slijepoj ulici da bi istog ovog 
mjeseca imali informaciju iz RS-a da su oni veoma zadovoljni, 
njihova entitetska agencija za akreditaciju je veoma 
zadovoljna procesom jer su kod njih 4 univerziteta 
akreditovana, peti u fazi akreditacije, a 80\% studenata 
studira na tim fakultetima.  
Zašto postavljam ovo pitanje? Hoćemo li se zapitati tek onda 
kad dođemo u situaciju da studenti iz Federacije već 
početkom sljedeće akademske godine odlaze u RS i studiraju 
tamo na akreditovanim univerzitetima i hoćemo li se prestati 
smijati jednom natpisu na jednoj fotografskoj radnji gdje piše 
„ako imate fakultetsku diplomu dođite kod nas jer se sa 
svojom diplomom jedino možete slikati“. Dalje postavljam 
pitanja, par pitanja Federalnoj ljekarskoj komori: Koliko je 
ljekara u 2012. godini i prvom kvartalu 2013. godine tražilo 
potvrdu kantonalnih ljekarskih komora za odlazak iz 
Federacije na rad u zemlje Zapadne Evrope? Odgovorno vam 
tvrdim da veliki broj ne samo mladih ljekara nego 
specijalizanata, specijalista, subspecijalista, bivših ministara i 
doktora medicinskih nauka je otišlo u prošloj i još uvijek 
odlazi.  
Zato postavljam i drugo pitanje Federalnoj komori s obzirom 
da je jedan od njenih ciljeva čuvanje interesa i digniteta 
ljekara u Federaciji: Šta namjerava poduzeti po tom pitanju? I 
treće pitanje: Kada će biti registar ljekara u Federaciji? I samo 
još jedno pitanje Ministarstvu unutrašnjih poslova u 
Federaciji: Kada će biti jedinstvena baza podataka svih 

25.6.2013 Ministarstvo 
obrazovanja i 
nauke F BiH 
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matičnih knjiga na području Federacije? Hvala. 

Enver 
Mehmedović 

Uvažena predsjedavajuća žao mi je što je predsjedavajući 
službeno zauzet, vjerovatno će nam se priključiti gospodin 
Škaljić, prošli puta sam postavio pitanje njemu jer sam u 
njemu vidio autoritet parlamentarni koji sigurno ima: Kada će 
na moju inicijativu podnesenu ovom Predstavničkom domu, a 
koja je usvojena skoro prije evo pola godine naći na dnevnom 
redu tematska sjednica iz oblasti problema u oblasti 
poljoprivrede sa posebnim osvrtom na javni poziv objavljen i 
realizovan početkom jula 2012. godine? 
Neću obrazlagati razloge obrazložio sam ih prilikom 
podnošenja inicijative, oni su nam vrlo dobro poznati, mogu 
samo reći kratko da je po tom pozivu probijen budžet za 2012. 
godinu namijenjen poljoprivredi. Značajan dio novca je 
prenesen u Program za 2013. godinu čime je ugrozio aktuelne 
podrške u ovoj godini, a ostalo je još neotvorenih aplikacija u 
vrijednosti od 83 miliona i nešto prema kojima bi Federacija 
imala obaveza u iznosu od 25\%, to je novih 20 miliona koji su 
ostali neobrađeni nije im data šansa. Selektivno je data šansa 
jednom broju probranih, a najvećem broju neprobranih nije 
data šansa. Na ovu temu je potrebno razgovarati i moje 
pitanje upućeno ponovo predsjedavajućem gospodinu Škaljiću 
odnosno Kolegiju Predstavničkog doma i svakom članu 
pojedinačno, članu Kolegija Predstavničkog doma: Kada će se 
naći u radnom kalendaru i kada ćemo konačno biti 
obaviješteni o terminu održavanja tematske sjednice? 
Napominjem da je za održavanje takve sjednice glasala su 63 
poslanika u ovom Predstavničkom domu. Hvala. 

25.6.2013   

Besima Borić Prvo pitanje prema Federalnoj i kantonalnoj inspekciji 
odnosno inspektoratu a druga dva Kolegiju ovoga Doma: U 
periodu 20. marta do kraja maja, dakle, za period od dva i po 
mjeseca inspekcija federalna i kantonalna, dakle, vrlo 
sinhronizirano evidentno došli su ravno 22 puta u dva 
ugostiteljska objekta jednog te istog vlasnika u Vogošći, radi se 
o Memović Semiru objekti se zovu „Dolčeto“ i „Avlija“. Radi se 
o objektima koji su inače dosta dobro rade i vrlo su 
konkurentni, postaju velika konkurencija nositeljima vlasti 
općine Vogošća koji također, je li, imaju svoje objekte. Vlasnik 
pomenutih objekata nije pripadnik niti jedne političke stranke, 
a kod njega znaju često sjesti SDP-ovci uključujući i mene, pa 
su lokalne vlasti razumjele da je čovjek SDP-ovac i njihov način 
borbe protiv ovog uspješnog ugostitelja jeste da mu natovare 
inspekciju. 
Pošto je to jedan vrlo oproban metod o kom bih ja ovdje 
mogla također svjedočiti jer imamo iz prethodnog perioda vrlo 
sličnu jednu situaciju ja želim ovdje javno pitati inspekciju 
našu federalnu i kantonalnu: Po kakvim to oni kriterijima 
određuju mjesta na koja odlaze u kontrolu i da li je ovakav 
način ovaj primjer a i svi drugi kojih ima dosta, jer čujemo o 
tome, njihov specifičan način protiv korupcije i kriminala u 
FBiH i da li je to razlog što se jako dugo već iako su sve 
procedure završene na ovom Parlamentu ne pojavljuje Zakon 

25.6.2013   
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o inspekcijama, novi Zakon o inspekcijama koji bi vjerovatno 
regulisao mnoge stvari?  
Ako je potrebno gospodi nekih dodatnih podataka vrlo sam 
spremna da ih dam 

Besima Borić A drugo pitanje upućujem, i drugo i treće Kolegiju ovoga 
Doma. Prvo se odnosi na činjenicu da je nedavno Odbor za 
socijalnu politiku i boračka pitanja itd. iz Skupštine, Narodne 
skupštine RS pozvao Odbor za rad i socijalnu zaštitu i čini mi se 
i Odbor za zdravstvo na jednu tematsku raspravu u kojoj 
učestvuju i predstavnici ministarstva, Federalnog ministarstva 
našeg, je li, za rad i socijalnu politiku iz Federacije a pozivajući 
se na jedan dogovor koji su dva predsjedavajuća dva 
Parlamenta, je li, postigli u smislu saradnje dva entiteta, puta 
ka EU itd. i mi u Odboru za rad i socijalnu zaštitu smo bili 
raspoloženi otići na tu sesiju koja je, je li, bila popodnevna 
sesija otišli bi u podne vratili se naveče... 
...naveče tražili smo auto od ovog Doma i dobili smo odgovor 
od sekretara Doma da u ovom Parlamentu nema niti benzina, 
niti novca za benzin za to putovanje.  
Naravno, ja sam ostala šokirana pa pitam i ovaj Parlament i 
ujedno nas obaviještavam je li iako ja fidim da ljudi putuju 
gore, dole, naplaćuju dnevnice, naplaćuju putovanja, stvarno 
ne razumijem kako je moguće da mi nemamo benzina za auto 
da odemo na jednu sesiju, koja bi bila vrlo jedna dobra i 
učinkovita i u našem iskustvu potrebna i da li je to prije svega 
tačno i kako je moguće da neki odbori čiji predsjednici nisu iz 
SDP-a mogu da putuju, putuju, stalno već dvije godine na 
različite sesije koje organiziraju koje ja pozdravljam dakle ... 
kritikom, kako je moguć taj različit pristup kad govorimo o 
tome da neko može negdje otići itd.  
A drugo pitanje upućujem takođe i ja molim stvarno odgovor 
ako može neko odmah sada da ga da bujrum. 

25.6.2013 Kolegij 
Predstavničkog 
doma PFBIH 

Besima Borić Nedavno smo trebali imati sjednicu Odbora za rad i socijalnu 
zaštitu i sekretar Doma, sekretar radnog tijela Odbora 
obezbijedi prostor i sve što treba i onda kad smo došli pred 
vrata prostorije u kojoj je trebalo da održimo sjednicu rečeno 
nam je. „Nemožete ovdje, jer to su prostorije Kluba SDA“ i oni 
tamo hoće i treba da imaju neku svoju konsultaciju. Ja sam 
stvarno, ja znam da mi ovdje u ovom Domu imamo strašne 
probleme sa prostorima da nemamo gdje držati sjednice, ja 
znam da klubovi nemaju prostora itd. Mene zanima da li je 
tačno da neki klubovi ipak imaju ovdje prostorije i koje mogu 
da kako bi rekla uskrate radnim tijelima ovog Parlamenta za 
upotrebu i kako riješiti taj problem jer ja sam na kraju tu 
sjednicu Doma, tu sjednicu radnog tijela održala u restoranu. 
Hvala lijepa. 

25.6.2013 Kolegij 
Predstavničkog 
doma PFBIH 

Zijad Alajbegović Trasa autoputa 5c koja prolazi kroz pojedina naseljena mjesta 
općine Kakanj kao što su Donji Kakanj, Doboj, Papratnica, 
Karaulsko Polje i druga naselja donijela veliko razočarenje i 
probleme navedenim naseljima. 
Naime, Reći ću kao primjer novoizgrađeni regionalni put koji 
prolazi kroz Mjesnu zajednicu Donji Kakanj nema izgrađen 
trotoar, koji bi stanovništvo i djeca prilikom odlaska u školu 

25.6.2013   
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koristili. Smatram da puštanje u promet ovog regionalnog 
puta bez igrađenog trotoara je vrlo opasno po stanovništvo i 
Mjesnu zajednicu Donji Kakanj i Karaulsko polje. I roditelji 
djece su jako zabrinuti za bezbjednost svoje djece i zbog toga 
želim da pitam Javno poduzeće autoceste Federacije Bosne i 
Hercegovine. 
Prvo pitanje. Zbog čega se ne želi izgraditi trotoar na 
navedenoj lokaciji regionalnog puta? 

Zijad Alajbegović Ko će preuzeti odgovornost u slučaju eventualne nesreće 
pješaka na navedenoj lokaciji? 

25.6.2013   

Zijad Alajbegović DA li navedena lokacija puta ispunjava saobraćajno tehničke 
elemente za nesmetano odvijanje saobraćaja i nesmetano 
kretanje pješaka. Hvala 

25.6.2013   

Irfan Imamović Prvo pitanje upućujem Federalnom zavodu za penziono i 
mirovinsko osiguranje kao i Poreznoj upravi Federacije BiH. 
Naime, nedavno je objavljeno da je najmanje 10 hiljada 
penzionera Federacije BiH finansijski oštećeno zbog problema 
s primjenom nove zakonske regulative odnosno ne postojanja 
mogućnosti da se tačno izračuna iznos primanja. 
Trenutno se odgovornost za ovaj javašluk prebacuje između 
Federalnog zavoda za peniono mirovinsko osiguranje i 
Porezne uprave Federacije BiH. 
Želim precizan odgovor o ovom dešavanju do koga je i ko je 
kriv za nastalu situaciju i kada će umanjenja penzija biti 
nadoknađeno.  
Pitam hoće li za ovaj bezobrazluk iko odgovarati. 

25.6.2013   

Irfan Imamović Naime, poznato je da u većini evropskih zemalja vozači koriste 
svjetla na automobilima danju stupanjem godišnjeg doba 
jeseni od 21. septembra pa do 21. marta prvog dana prolječa 
da nakon toga nisu obavezni paliti svjetla danju do septembra. 
Postoji li mogućnost da se u toku u tom smislu i naš zakon 
promjeni što bi u ovom vremenu donijelo i određene uštede 
vozačima automobila, a mišljenja sam da ova izmjena ne bi 
uticala na sigurnost saobraćaja. Hvala lijepo. 

25.6.2013   

Omer Škaljo Dokle se došlo u gradnji bloka 7 u Termoelektrani Kakanj i 
zbog čega je zastoj. 

25.6.2013   

Omer Škaljo poreznoj upravi. 
Tražim da ovom kolegama odnosno i meni dostavi Izvještaj o 
broju registrovanih kladionica u Federaciji sa njihovim 
sjedištem, broju prijavljenih lica, koja rade u ovim 
kladionicama i u ukupnom dugu ovih svih kladionica kada je u 
pitanju porez. Hvala lijepa. 

25.6.2013   

Tanja Vučić Tražim da se dostave pravilnici o unutarnjoj organizaciji 
Federalnog ministarstva kulture i sporta obrazovanja. Služba 
za zajedničke poslove organa i tijela u Federaciji BiH. 

25.6.2013   

Tanja Vučić Zatim tražim popis agencija u vlasništvu Federacije broj 
uposlenih i njihova sjedišta. 

25.6.2013   

Tanja Vučić tražim da mi dostavi popis imena i prezimena svih savjetnika 
po ministarstvima i stručnu spremu istih. Hvala. 

25.6.2013   

Ljilja Zovko Od svih institucija nadležnim za sprovođenje Međudržavnog 
sporazuma o izvođenju radova u Saveznoj Republici 
Njemačkoj tražim popis obveza preuzetih za Bosnu i 

25.6.2013   
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Hercegovinu i popis kriterija za dobijanje detašmana. 
Zašto se dogodila obustava izdavanja detašmana u 2012. 
godini. Zašto je došlo do istupanja od dogovorenog 
kontigenta, kakav je nadzor i kontrola izdatih detašmana, kako 
je moguće da firma koja nema sklopljen ugovor o radu u 
Saveznoj Republici Njemačkoj dobije detašman i imam 
saznanja da se trguje detašmanima. 
Znači šta ste poduzeli kako bi spriječili zlouporabu detašmana. 
Kakve su posljedice i kazne za sve sudionike u ovakvim 
djelima. 
Tražim popis firmi koje se dobile detašmane a nemaju 
registrirano predstavništvo u inozemstvu. 

Ljilja Zovko tražim da mi dostavite Pravilnik sa dopunama o unutarnjoj 
organizaciji Ureda Vlade Federacije Bosne i Hercegovine. 

25.6.2013   

Ljilja Zovko Zakonom o Radio Televiziji Federacije Bosne i Hercegovine 
odjeljak, članak 45. do 52. propisana je obveza plaćanja RTV 
pristojbe za sve osobe koje posjeduju radio televizijski 
prijemnik. 
Prilikom donošenja zakona nije uzeto u razmatranje da 
tehnički nedostaci o isporuci i prije RTV signala predstavljaju 
evidentno kršenje ljudskih prava u jednakopravnosti građana 
pred zakonom. 
Naime, žitelji Mjesne zajednice Dobrinja dio Čanići u općini 
Tuzla već dugi niz godina ukazuju interveniraju, šalju inicijative 
da im se omogući prijem RTV signala operatera u Federaciji 
Bosne i Hercegovine. No nikada dosada taj problem nije 
riješen, ali zato vrijeme uredno se dostavljaju računi za RTV 
pristojbu, za prijemnike koji najčešće kupe prašinu. 
Pitanje glasi. Kad će biti otklonjeni tehnički nedostaci i kada će 
žitelji Čanića opoćina Tuzla dobiti RTV signal. 
Ukoliko se taj problem ne riješi ovo pitanje treba biti shvaćeno 
kao inicijativa za izmjenu zakona koji će podrazumijevati 
plaćanje RTV pristojbe za primljeni signal odnosno obveze 
operatera u Federaciji Bosne i Hercegovine da otklanjaju 
tehničke nedostatke u prijemu signala kao preduvjet za 
plaćanje pristojbe. 

25.6.2013   

Ljilja Zovko Kada će biti u parlementarnoj proceduri Zakon o fiskalnoj 
odgovornosti. 

25.6.2013   

Ljilja Zovko tražim Izvješće o implementaciji programa utroška sredstava 
za Grant federalnih direkcija cesta za kapitalne investicije. 

25.6.2013   

Ljilja Zovko tražim informaciju o rezultatima poslovanja svih zdravstvenih 
javnih i privatnih ustanova u 2012. godini sa prikazom 
podataka o broju djelatnika po spremi, bolovanjima, dugu 
PDV-a i nabavljenim lijekovima. Hvala lijepo. 

25.6.2013   

Fikret Kilim Ja sam na malo čas kad ste vi postavili pitanje jesam li 
zadovoljan odgovorom pa nisam ja htio odma da kažem da 
nisam zadovoljan. Evo sad koristim priliku da kažem da nisam 
zadovoljan odgovorom jer sam na jednoj od prošlih sjednica 
postavio pitanje Općinskom sudu u Sarajevu a vezano za jednu 
firmu koja se zove BH TELEROM a ja sam dobio odgovor od 
Ministarstva prometa i komunikacija a vezano za firmu 
Telekom. Prema tome nema veze toliko o radu stručnih službi. 

25.6.2013   
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Znači ovo pitanje pogrešno upućeno pa postavljam ga ponovo. 
Znači postavljam pitanje Općinskom sudu u Sarajevu. Koliko se 
vodilo ili još vodi sudskih sporova u Općinskom sudu u 
Sarajevu od 2002. godine do dana u kojima je firma BH 
TELEROM naglašavam strana u sporu. 
Obrazloženje.Iz sredstava Javnog informisanja saznao sam da 
je firma BH TELEROM na jedan prevarantski način došlda do 
određene imovinske koristi oštetivši preko hiljadu i petsto 
privrednih subjekata.Drugo... 

Fikret Kilim ...drugo pitanje koje sam isto postavio u prošloj godini a nisam 
zadovoljan odgovorom a odnosi se, postavio sam ga u dva 
navrata. Ovim putem tražim konkretan odgovor od 
Federalnog ministarstva poljoprivrede, vodoprivrede i 
šumarstva, kao i Federalnog ministarstva financija vezano za 
sljedeće. 
Poznato je da je odredbama Zakona o šumama kao i Uredba o 
šumama, a koji propisi su se prestali primjenjivati po osnovu 
Presude Ustavnoga suda Federacije BiH ustanovljena 
financijska sredstva za korištenje zaštite i unapređenje stanja 
postojećih i podizanja novih šuma kao izvori za njihovo 
obezbjeđenje.  
Interesuje me koliki je ukupan iznos prikupljenih namjenskih 
sredstava u Budžetu Federacije BiH i budžetima kantona po 
osnovu navedenih propisa, te koliko je od toga namjenski 
utrošeno? Ukoliko sredstva nisu namjenski utrošena 
interesuje me gdje su utrošena, odnosno ko s njima 
raspolaže? 
Hvala lijepa. 

25.6.2013   

Aner Begić kada će biti imenovan načelnik Policijske uprave Bugojno?  
Ističem ovim putem da Policijska uprava Bugojno nema 
načelnika već duže vrijeme. 

25.6.2013 MUP FBiH i MUP 
SBK 

Enver Mujala Koliki je broj djece upisan u prvi razred devetogodišnjeg 
obrazovanja u ovoj školskoj godini 2013/2014. i da li je to veći 
ili manji broj u odnosu na prošlu godinu jer svakodnevno u 
medijima čitamo i čujemo o tzv. „Bijeloj kugi“ na području 
BiH? 

25.6.2013 Ministarstvo 
obrazovanja i 
nauke F BiH 

Katica Čerkez Prvo se odnosi na naš Zastupnički dom gdje su revizori 
ustanovili da Zastupnički dom za ugovore o djelu ima ukupno 
140 tisuća i 600 maraka izdataka što je za 101 tisuću i 500 
maraka više nego u 2011. godini, a Dom naroda je za ugovore 
o djelu isplatio ukupno 28 tisuća i 940 KM. 
Parlament Federacije BiH prošle godine je potrošio 109 tisuća 
KM na ugovore o djelu za koji nije dokazano da su zaista bili 
potrebni. Istaknuto je u Revizorskom izvještaju o radu 
Parlamenta Federacije BiH u prošloj godini.  
Mene interesira koji su to ugovori o djelu koje vrste, zatim 
popis osoba koje su odradile taj posao i koliko su naplatili za te 
poslove? 
Dalje, u istom Izvješću se govori i o nama zastupnicima gdje 
kaže: „Revizori su utvrdili propuste i kod isplata poslanicima i 
delegatima. Na naknade troškova 92 profesionalna zastupnika 
u zastupničkom domu i 45 profesionalnih izaslanika u Domu 
naroda potrošeno je oko milijun maraka, iako nije vođena 

25.6.2013 Kolegij 
Predstavničkog 
doma PFBIH 
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evidencija o njihovoj prisutnosti na poslu, pa nije bilo validnog 
dokumenta na temelju kojeg je vršena isplata.“ 
Mene interesira zaista hoće li iko odgovarati za ovako nešto? 
Znači li to zastupnici došli ili ne došli oni će dobiti svoje 
naknade, to je prvi dio, prvo moje pitanje. 

Katica Čerkez , postavila sam ga u 3. mjesecu ove godine, nažalost ni dan-
danas nisam dobila odgovor a odnosi se na Odluku o usvajanju 
programa kreditiranja izvoznih poslova koja je objavljena u 
„Službenim novinama Federacije BiH“ 13. veljače broj: 12 
strana 3. I svakako danas kažem da bi to bila odlična vijesti da 
su ovom Odlukom obuhvaćeni svi gospodarski subjekti u 
Federaciji koji imaju više od 30\% izvoza svoje proizvodnje. 
Nažalost, Vlada je uradila veliku diskriminaciju prema 
ogromnom broju izvoznika jer je u točki 2. prihvatljivost 
korisnika da za ova vrlo povoljna sredstva u ukupnom iznosu 
od 10 milijuna maraka mogu sudjelovati samo firme iz 
Federacije koje zapošljavaju više od 150 radnika i koje imaju u 
dvije godine kumulativno izvoz veći od 50 milijuna maraka.  
Koliko firmi u Federaciji koje su izvoznici ispunjavaju ove 
kriterije? Vjerojatno vrlo malo što znači odgovor nam se već 
sam nameće. Kakvu poruku ostavljamo malim firmama i 
malim izvoznicima pogotovo potencijalnim stranim ulagačima 
u Federaciji? Govorimo im da su ovdje svi ravnopravni, a 
povlašteni, naravno, oni veliki da su mnogo ravnopravniji.  
Mene interesira da li će Vlada još jedanput preispitati ovu 
odluku i dati mogućnosti i malim i srednjim poduzećima da 
koriste ovu povoljnost? 

25.6.2013 Vlada F BiH 

Predrag Kožul Iniciram održavanje izvanredne tematske sjednice 
Zastupničkog doma Parlamenta Federacije BiH na temu: 
Analiza provedbe Zakona o provođenju kontrole zakonitosti 
korištenja prava iz oblasti braniteljsko-invalidske zaštite.  
I obrazloženje kratko je.Zbog važnosti dosljedne i principijelne 
provedbe ovog Zakona sa političkog, socijalnog i financijskog 
aspekta brojnih dvojbi i prijepora oko toga iniciram žurno 
održavanje ove tematske sjednice, a najkasnije do 31. 
kolovoza 2013. godine.  
Predlažem da se u vremenu do održavanje ove sjednice 
aktivnosti koje su upitne vezano za ustavnost, zakonitost ili 
neselektivnost primjene ovog zakona suspendiraju, a pripremi 
detaljna analiza urađenog posla i njegovih učinaka. 
Pitanje koje ću uputiti na istu temu je upućeno gospodi 
Nerminu Nikšiću, Anti Krajini i Zukanu Helezu koji su ne 
memorandumu premijera Vlade Federacije BiH u petak uputili 
jedan dopis prema općinama Čapljina, Široki Brijeg, Grude, 
Ljubuški, Posušje i Orašje i županijama u kojim se nalaze te 
općine iz kojih ću pročitati jednu kratku rečenicu: „Ukoliko se 
odmah a najkasnije do 21.06.2013. godine ne dostave traženi 
predmeti u postupku revizije omogući rad revizorskih timova 
za kontrolu obračun invalidnina po Zakonu o pravima boraca i 
članova njihovih porodica za mjesec juni 2013. godine i dalje 
biti će izvršen bez korisnika iz gore navedenih općina.  
Moje pitanje za trojicu navedenih ljudi iz Vlade Federacije.  
Kojim su se pozitivnim zakonskim propisima rukovodili kada su 

25.6.2013 Kolegij 
Predstavničkog 
doma PFBIH 
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uputili ovaj dopis koji implicira kolektivnu krivnju u najboljem 
onom maniru onih filmova vestern ili partizanskih, „ako ti se 
ne sviđa nešto u selu spali čitavo selo.“ 
Dakle, ovako ozbiljna prijetnja izvršena da bi se korisnicima i 
zakonitim korisnicima iz ove oblasti u šest navedenih općina 
uskratila isplata njihovih zakonitih prava implicira da se u tim 
općinama ima strašnih problema sa provedbom revizije. 
Nasuprot tome brojevi koje čovjek može naći na web stranici 
nadležnog Ministarstva rekao bih govore nešto drugo. Naime, 
do 31.03.2013. godine za 33 mjeseca revizije brojke na web 
stranici Ministarstva kažu otprilike ovo, da je u Županiji 
Zapadno-hercegovačkoj, a ne trebam vas podsjećati da četiri 
navedene općine su čitava Županije Zapadno-hercegovačka od 
ovih šest općina. Što se tiče postupka revizije od ukupno je 
izvršena revizija kod 3.367 korisnika, odnosno 72 nešto posto.  
Po postotku izvršene revizije odmah iza Kantona Goražde 
Županija Zapadno-hercegovačka je druga. Dakle, ta Županija u 
kojoj ima strašnih problema sa revizijom. U isto vrijeme broj 
obrazaca na temelju tih izvršene revizije FMB1 obrazac, 
obrazac koji potvrđuje da je čovjek ispravan nakon revizije da 
je utvrđeno da on ima prava iz ove oblasti je 2.647, a FMB2 
obrazac koji izvodi ljude iz prava ima ih 720. Taj broj 720 je i 
relativno i apsolutno najveći u odnosu na svih 10 županija. 
Dakle, Županija u kojoj će biti po ovoj prijetnji ukinuta prava i 
ovim za ovih 2.647 ljudi koji imaju FMB1 obrazac nesporno i 
nakon revizije imaju svoja zakonita prava ali će im biti 
suspendirana. Ima drugi najveći postotak izvršene revizije i 
najveći postotak izvedenih iz prava.  
Da zaista ima problema kod provođenja postupka revizije i 
prijepora sa nadležnim Federalnim ministarstvom to je 
činjenica, ali ta činjenica se bazira na stalnim upozoravanjima 
na nezakonitost i selektivnost postupka revizije. Kad govorimo 
o nezakonitosti u prvom redu mislim na kršenje članka 6. i 
članka 10. navedenog Zakona, a ti članci govore o načinu 
formiranja timova za reviziju i njihovog rada i načinu 
formiranja tima za koordinaciju. Ti timovi su napravljeni 
posebno tim koordinaciju u potpuno nesuglasju sa člankom 
10. Zakona i upravo zato su ti problemi. Kad govorimo o 
selektivnosti revizije ili neselektivnosti i ako se stalno tvrdi da 
to nije tako ja ću vam samo pročitati jedan zaključak sa 
sastanka održanog 28.11.2012. godine, a na sastanku su to 
potpisali ministar Zukan Helez, za Savez RVI BiH Ale Hošić i za 
Institut za medicinsko vještačenje direktor doktor Zijad 
Hadžiomerović koji kaže: „Institut za medicinsko vještačenje 
zdravstvenog stanja se po nalogu Federalnog ministarstva za 
pitanja boraca invalida odbrambeno-oslobodilačkog rata 
odmah obustaviti medicinsko......medicinsko vještačenje RVI u 
postupku zakonske kontrole revizije za područje Srebrenica, 
Bratunac, Goražde, Zvornik, Vlesnica, Žepa, Konjević Polje, 
Prozor-Rama, Sanski Most, Ključ i dio Posavine – Odžak osim u 
slučajevima kad RVI lično zahtijeva i inzisitra da se izvrši 
medicinsko vještačenje. Ovo je zaista pitanje selektivnosti uz 
ono dodatno pitanje zakonitosti, sve skupa na ovaj način 
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obrazlaže njihovu inicijativu i zaista bih volio dobiti odgovor na 
ovo pitanje kojim su se pozitivnim zakonskim propisima ljudi 
kad su zaprijetili da će ukinuti ili suspendirati ili obustaviti 
primanja i onim ljudima koji, kažem, su došli do FMB1 
obrasca, dakle, i u postupku revizije utvrđeno je da su oni 
zakonito uvedeni u prava. Hvala. 

Hazim Kapić Prvo pitanje upućujem rukovodstvu Predstavničkog doma: Da 
li je izglasana u ovom Domu inicijativa o graničnom prijelazu 
Izačić kod Bihaća i proslijeđena Savjetu ministara BiH i kada i 
da li je dobiven bilo kakav odgovor u vezi s tim? Ovo pitanje 
postavljam zato što smo ovdje u nekoliko navrata uvažena 
koleginica Sabljaković i ja govorili o prelazu Izačić i njegovoj 
važnosti za Unsko-sanski kanton i ja sam u tom smislu 
postavio poslaničko pitanje i Upravi za indirektno oprezivanje 
međutim od njih nisam dobio odgovor konkretan niti se oni 
smatraju na neki način kompetentnima za ovo pitanje koje 
sam ja postavio. 

25.6.2013   

Hazim Kapić Kada ću dobiti odgovor na postavljeno poslaničko pitanje koje 
sam postavio 11.04.2012. godine a koje glasi: Zašto nije 
napravljen Pravilnik o liječenju u inozemstvu iako Odluka o 
donošenju istoga postoji već 15 godina od 1997. godine? Moje 
pitanje postavljam svim kantonalnim zavodima zdravstvenog 
osiguranja, kao i Federalnom zavodu zdravstvenog osiguranja 
kao i Federalnom ministarstvu zdravstva. Molim što hitniji 
odgovor zato što smo svjesni svakog dana natipsa u novinama 
u kojem osobe koje se ne mogu liječiti zbog težine bolesti u 
BiH prikupljaju se sredstva na raznorazne načine od pečenja i 
prodavanja kolača pa do prodavanja markica, svaki dan smo 
toga svjesni, a evo ja pred sobom imam ovdje jednu odluku 
ispred Federalnog ministarstva koja se poziva isključivo na taj 
Pravilnik. 

25.6.2013   

Hazim Kapić Koji i čiji kriteriji su se koristili do sada za liječenje u 
inozemstvu? 

25.6.2013   

Hazim Kapić Molim broj liječenih lica po kantonima u FBiH i sumu 
utrošenih sredstava po kantonima u periodu od 2000. do 
2012. godine za liječenje u inozemstvu. 

25.6.2013   

Hazim Kapić Peto pitanje, već sam o inicijativama govorio, ali postavljam 
ponovo pitanje: Kada će biti održana tematska sjednica na 
temu o stanju u zdravstvenoj zaštiti u Federaciji BiH koja je 
ovdje izglasana u ovom Domu mojom inicijativom? Ovo 
pitanje želim da postavim da odgovorne podsjetim i zamolim 
da se o tome vodi računa jer ja sam i kod podnošenja 
inicijative molio i na neki način insistirao da se ta tematska, da 
se o njoj glasa prije, jer sam pretpostavljao da ćemo doći u 
situaciju da možda o toj tematskoj problematici u zdravstvu 
govorimo na kraju svog mandata, ali tada neće imati svrhe. 
Djelimično je o toj problematici već govorila uvažena kolegica 
Brčić o odlascima ljekara itd. i ja vjerujem po mom nekakvom 
osobnom poznavanju stvari da je 90\% zdravstvenih ustanova 
nelikvidno za sada u BiH, stanje u zdravstvu je poprilično 
alarmantno međutim vidim da to na neki način nikoga nije 
briga, ali o tome ćemo govoriti i danas. 
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Hazim Kapić Molim da dobijem izvještaj o poslovanju domova zdravlja i 
kliničkih centara u 2012. godini i prvih 6 mjeseci ove godine 
koji nisu dobili na neki način zeleno svjetlo u poslovanju u 
Federaciji BiH. Hvala lijepo 

25.6.2013   

Jasmina Zubić Ja ću danas postaviti jedno pitanje koje će možda biti 
sastavljeno iz dva-tri podpitanja, a odnosi se ustvari na istu 
problematiku koju sam na prošloj sjednici postavila u sljedećoj 
formi. Moje pitanje na prošloj sjednici je glasilo: Kada će biti 
doneseni propisi kojim se utvrđuju radna mjesta i poslovi na 
kojima pri zapošljavanju lica sa invaliditetom u zadovoljenju 
ostalih potrebnih uslova prednost imaju lica sa 100\% 
invaliditetom? Dobila sam odgovor da su doneseni pravilnici o 
radnim mjestima i poslovima na kojima se pri zapošljavanju u 
javnom sektoru daje prednost osobama sa 100\% 
invaliditetom i Pravilnik o bližim uvjetima u pogledu prostora, 
opreme i stručne spreme koji su objavljeni u Službenim 
novinama Federacije broj 21/11. U odgovoru je istaknuto da je 
članom 13. stav 3. Zakona predviđeno da bliže uvjete za 
osnivanje i rad ustanova za profesionalnu rehabilitaciju 
posebno u pogledu prostora, opreme i stručnog kadra 
propisuje kantonalni ministar nadležan za poslove socijalne 
zaštite. Namjerno ponovo iniciram ovu istu problematiku jer u 
mnogim segmentima života zbog preklapanja nadležnosti 
kantona i Federacije u zakonodavnom dijelu vlasti građani vrlo 
često ostaju uskraćeni za korištenja određenih prava. 
Zato želim da postavim pitanje: Postoje li informacije da li je 
donesen propis na kantonima obzirom da je Federacija 
donijela Pravilnik, znači, iz iste oblasti i ukoliko kantonalni 
ministri nisu donijeli bliže uslove za osnivanje i rad ustanova 
za profesionalnu rehabilitaciju da li postoji obaveza primjene 
Pravilnika koji su doneseni na nivou Federacije i ko vrši nadzor 
nad tim? 

25.6.2013   

Vlado - Đera 
Ivanković 

Zahvaljujem gospođo dopredsjedavajuća. Ja imam jedno 
pitanje za predsjedatelja Zastupničkog doma gospodina 
Škaljića. Na 18. Izvanrednoj sjednici Zastupničkog doma, 
održanoj 05. lipnja 2013. godine, sa jednom točkom dnevnog 
reda – Izvješće Komisije za utvrđivanje činjenica iznesenih na 
17. sjednici Skupštine Razvojne banke usvojena su dva 
Zaključka. Drugi Zaključak je usvojen sa 65 glasova za, 3 
suzdržana i 3 protiv. Ja tražim da mi se žurno dostavi tekst tog 
drugog Zaključka pismeno jer kroz službe Parlamenta nisam 
mogao doći do istih. Hvala. 

25.6.2013   

Stanko  - Čane 
Primorac 

Tražim da li su svi iz svoje nadležnosti pokrenuli išta u smislu 
rasvjetljavanja kriminalnih kaznenih djela počinjenih u 
Terminalima Ploče koji su se dogodili tokom prošle i 
pretprošle godine, dakle, radi se o šteti koju je pretrpila 
federalni Proračun, pretrpio federalni Proračun odnosno 
građani Federacije, porezni obveznici od 15 miliona maraka, 
dakle, štetni sporazum potpisan sa engleskom tvrtkom koja je 
raskinula taj sporazum. Također tražim da se rasvijetle 
okolonosti oko plaćanja 5 i po miliona kuna odvjetničkom 
uredu iz Zagreba koji je tobože branio Terminale Ploče i 
interese Federacije, koliko bi to bilo da su nas kojim slučajem 
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obranili? Da li je tužiteljstvo, nadležna tijela Federacije, MUP i 
ostali pokrenuli postupak ili bilo kakve istražne radnje oko 
kriminalnih i kaznenih djela kad je u pitanju kupovina zemljišta 
od strane Vlade Federacije u Mostaru za zgradu Vlade u 
Mostaru o kojima sam u nekoliko navrata govorio u ovom 
Parlamentu i kao član Komisije za reviziju i tražio i usvojen je 
jedan Zaključak Komisije za reviziju koji je upućen prema 
tužiteljestu, pa me evo zanima da li su u tom pravcu poduzeli 
što? 

Stanko  - Čane 
Primorac 

inzistiram na zahtjevu da mi se omogući poslovničko pravo, 
dakle, da dobijam sve materijale kao član, kao nekadašnji član 
Komisije za reviziju, dakle, imam pravo po Poslovniku na to da 
mi šaljete sve materijale i da me informirate o svim 
aktivnostima Komisije, Zajedničke komisije za reviziju oba 
Doma ovog Parlamenta u kojoj sam donedavno bio član iz koje 
sam vjerovatno zbog mog dugog jezika izbačen kao niko do 
sada u ovom Parlamentu. Dakle, tražim da budem obaviješten 
o svim sjednicama Komisije za reviziju, da mi šaljete sve 
materijale koje dobivaju članovi te Komisije i naravno 
sudjelovaću u radu te Komisije bez prava glasa jer mi to 
omogućuje Poslovnik ovog Parlamenta. Hvala lijepo. 

25.6.2013   

Mirsad Zaimović Šta Vlada Federacije BiH čini na zaštiti javnih preduzeća čiji je 
Federacija vlasnik i dijela privatnih preduzeća obveznika 
članarine u Vanjskotrgovinskoj komori BiH sa područja 
Federacije BiH u smislu očuvanja njihove konkurentnosti te na 
zaštiti zakonitosti djelovanja Vanjskotrgovinske komore? 
Slično pitanje, možda je slično intonirano i postavila koleginica 
Zovko i ja ću kratko da obrazložim ovo svoje pitanje. Ja sam 
sticajem okolnosti prije desetak dana bio na Vanrednoj 
skupštini Vanjskotrgovinske komore BiH i prema onom što 
jesam vidio što jesam čuo i u međuvremenu saznao vidio sam 
da tamo vlada potpuno bezakonje. Ljudi tamo raspolažu 
odnosno u prošloj godini raspolagali su sa 7 i po miliona KM. 
Skupština Vanjskotrgovinske komore broji 60 članova iz sva tri 
naroda i bio sam prisutan kada je desetak članova Skupštine 
razriješeno i imenovano deset novih bez ikakve procedure. Bio 
sam prisutan kad je bez ikakvog obrazloženja smijenjen 
predsjednik Nadzornog odbora Vanjskotrgovinske komore 
samo zato što nije htio da glasa za finansijski izvještaj te 
Vanjskotrgovinske komore. 
Saznao sam da je, recimo, BH Telecom u toku prošle godine na 
ime članarine uplatio Vanjskotrgovinskoj komori uplatio 400 
hiljada KM, dok su druga dva ili ostali telekom operateri sada 
ih imamo više dok ostali ne izvršavaju svoje obaveze u skladu 
sa zakonom niti ih ko tereti i obavezuje da to rade. Isto se radi 
i sa Elektroprivredom BiH. Jedino od sve tri elektroprivrede 
jedino Elektroprivreda BiH uplaćuje ogromne sume na ime 
članarine Vanjskotrgovinskoj komori. Nekome nije u interesu 
da pritisne one ljude koji imaju obavezu za plaćanje zbog toga 
što bi tada sigurno, što bi se tražilo rasvjetljavanje djelovanja 
organa Vanjskotrgovinske komore i način trošenja njihovih 
sredstava, način dijeljenja ovih detašmana o kojima je govorila 
koleginica Zovko i što bi se sigurno, ne treba puno da bi se 
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utvrdilo da oni rade potpuno van propisa i van zakona. Mi u 
ovakvoj situaciji, dakle, sa područkja FBiH preko 80\% prihoda 
Vanjskotrgovinske komore, jedna Rafinerija Bosanski Brod 
uopće ne plaća a obveznik je članarine u Vanjskotrgovinskoj 
komori. Tamo jedan zatvoren krug ljudi imenuje i razrješava 
organe Vanjskotrgovinske komore po vlastitom nahođenju i 
troši pare onako kako oni misle da to treba da rade i obavljaju 
svoje aktivnosti kako bi trebali da rade, kako misle da treba da 
rade, a ne ispunjavaju svoju ulogu i ovakvim odnosom se 
dovodi u neravnopravan položaj, dovode se u naravnopravan 
položaj javna preduzeća čiji je osnivač Federacija i privatna 
preduzeća koja uredno izvršavaju svoju zakonsku obavezu. 

Muhidin Alić ... pitanje je predsjedniku Parlamenta odnosno Kolegiju. 
Naime, prije nekoliko mjeseci ovaj Parlament je usvojio moju 
inicijativu da raspravljamo na ovom Domu o materijalnom 
položaju naših građana sa posebnim aspektom na socijalno 
ugrožene. Ta sjednica još nije zakazana. Mislim da je još 
aktuelna i evo ja tražim odgovor kad će to biti sa željom da to 
bude što prije. 

25.6.2013   

Muhidin Alić Iskoristio bi ovdje u prisustvo ministra energetike gospodina 
Trhulja da ako je moguće ovdje da odgovor na nekoliko 
pitanja koje ću ja postaviti. 
Naime, tiče se možda najvažnije privredne stvari u zadnje 
dvije godine oko investiranja u Termo blok 7 u Tuzli.  
I ja doista želim da pozdravim ovaj napor i ovu investiciju, jer 
smatram da samo sa investiranjem možemo zaustaviti ovu 
izuzetno tešku ekonomsku situaciju i otvaranje novih radnih 
mjesta. 
Znači ništa nije tu sporno. Međutim ono što mene kao 
poslanika zabrinjava to je izjava generalnog direktora 
Elektroprivrede da u tom postupku investiranja partner će 
dobiti do 50\% vlasništva na tim Termo blokom. 
Sad se postavlja nekoliko pitanja. Želim prije svega da 
podsjetim da prije nekoliko godina ovaj Parlament je odbio 
jedan projekat o investiranju od 7 milijardi i gdje smo svi 
nedvosmisleno bili protiv privatizacije ovog najznačajnijeg 
Bosansko-hercegovačkog resursa a znači i Vlada i Parlament. 
Da li je se negdje donijela odluka da se ovaj sektor privatizira. 
Da li je to Vlada, da li je to ministarstvo, da li je to 
Elektroprivreda? 

25.6.2013 Ministarstvo 
energije, 
rudarstva i 
industrije F BiH 

Muhidin Alić Da li je Vlada ministarstvo dalo saglasnost na raspisivanje 
ovakvog Javnog natječaja u kome će se budući taj partner 
domoći do 50\% vlasništva našeg ovog velikog resursa. 
Direktor kaže da će to sve ponovo doći na Parlament. 
Međutim postupak ovog natječaja je otvoren i neko je sigurno 
trebao da zna šta u njemu piše i da da neku saglasnost oko 
ovog načina izgradnje ovog Termo bloka. 
Ja bi zamolio ministra da nas evo informiše prvo o tome o ovoj 
velikoj investiciji i nekoliko odgovora na ova vrlo značajna 
pitanja koja se tiču svih budućih generacija u Bosni i 
Hercegovini. 

25.6.2013   

Šemsudin Dedić Prvo poslaničko pitanje ministru pravde da od strane 
općinskih sudova ili udruženja stečajnih upravnika prikupi i 
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dostavi podatke o tome. Koliki je broj stečajnih upravnika u 
Federaciji BiH i koliki broj preduzeća vode pojedinačno sa 
nazivima preduzeća u stečaju. 
Praksa je da pojedini stečajni upravitelji vode i po desetak 
firmi tako da želim iz samog pregleda da vidim stvarno stanje 
a Zakon o stečaju nam je u proceduri i mislim da ga pod 
hitnom postupku trebamo razmatrati u Parlamentu. 

Šemsudin Dedić Drugo poslaničko pitanje Direkciji za ceste Federacije BiH i 
Autocestama Federacije BiH. 
Tražim sljedeće podatke koje su investicije implementiraju u 
periodu od 2011. 2012. do polovine ove godine? Ko su bili 
izvođači radova i koji su izvori finansiranja istih. 
Navedene podatke dostaviti i za projekte koji su u Soku 

25.6.2013 Ministarstvo 
pravde F BiH 

Mehdin 
Selimović 

Kada će na prostoru općine Sapna biti moguće pratiti signal 
MOJA TV. 

25.6.2013 BH Telekom 

Mehdin 
Selimović 

Kada će kompletan prostor Fedracije odnosno Općina Sapna 
biti pokriven kvalitetnim signalom ove medijske kuće? 
Dao bi samo i jedno malo kratko obrazloženje. 
Naime, kompletan prostor naše Općine pokriven je mnogim 
medijskim kućama sa prostora susjedne Republike Srbije, tako 
da naše stanovništvo je uskraćeno za signal Federalne 
Televizije. Na nekim dijelovima ga ima slabo ili nikako a znamo 
da stanovnici naše opštine plaćaju uredno taksu za Federalnu 
Televiziju, pa evo ovim dvijema kućama ovo pitanje. 
Zahvaljujem. 

25.6.2013   

Midhat 
Osmanović 

Ja bi htio samo da nastavimo ovo na sjednici i na kojoj smo 
raspravljali o dostojnosti i predsjednika Federacije, ja sam 
predsjedniku postavio pitanje. Ko su osobe koje su dobile 
pomilovanja stavljajući politički aspekt na jednu stranu o 
kakvim se to osobama radi. Nedavna dešavanja u Tuzli 
pokazuju da je moje pitanje bilo apsolutno u pravu. Vi znate 
da je u Tuzli prije par dana došlo do obračuna kri miljea u 
kojima je stradala jedna osoba a više je teško ranjenih i jedan 
od aktera upravo je onaj koji je dobio pomilovanje. 
Ja ovom prilikom želim da postavim pitanje predsjedniku 
Federacije i ministru Mikuliću. Da li oni osjećaju ikakvu 
moralnu odgovornost za osobe koje su pomilovani i za ova 
dešavanja koja su se desila prije par dana.  
I ponovo iz istih razloga iz moralnih razloga zbog ovih stvari 
koje su uradili pozivam da podnesu ostavku. 
Takođe tražim od predsjednika Federacije da mi dostavi spisak 
pomilovanih osoba težinu kaznenih djela zbog koga su zbog 
kojih su osuđeni i razloge zbog kojih su pomilovani. 
I još jednom ih pozivam da zbog moralnih razloga podnesu 
ostavke ne zbog političkih partija koji podržavaju ili ne 
podržavaju nego zbog građana Bosne i Hercegovine i puki, 
slučajem samo nije niko stradao od građana u ovome 
obračunu. Hvala. 

25.6.2013 Ministarstvo 
pravde i 
predsjednik FBIH 

Dževad Agić Da mi navedeno ministarstvo dostavi spisak korisnika koji su 
po osnovu Zakona o provođenju kontrole zakonitosti 
korištenja prava iz oblasti boračko invalidske zaštite izvedeni iz 
prava i po kojem osnovu i to za sve općine u 

25.6.2013 Ministarstvo 
finansija F BiH 
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Srednjobosanskom kantonu. Znači sa punim imenom i 
prezimenom i spisak onih čija je revizija u toku. Hvala lijepo. 

Besima Borić Dobar dan svima.  
Pozdravljam kolege i kolegice i posebno pozdravljam sto 
predsjedavajući u za kojim sjede dva muškarca i dvije žene 
svaka čast i pozdravljam dolazak napokon i v.d. sekretara.  
Dobro vas je ovako pogledati bar sa stajališta ravnopravnosti 
spolova i ovo ozbiljno mislim dakle i uopće se ne šalim. Drago 
mi je da imamo napokon i v.d. sekretara ovdje ili tajnicu. 
Ja želim podsjetiti na nešto i postaviti pitanje i sugerisati ako 
je moguće Kolegiju. 
Krajem maja mjeseca Savez samostalnih sindikata Bosne i 
Hercegovine je organizirao proteste nakon kojih su uslijedili 
vrlo konkretni zahtjevi prema nizu subjekata u čijoj 
nadležnosti je i rješavanje određenih pitanja. Tako su naputili 
zahtijeve i prema konkretni zahtjevi prema Parlamentu 
Federacije Bosne i Hercegovine, međutim mi kao zastupnici 
nismo upoznati sa tim zahtijevima i ja bi željela da sugerišem 
Kolegiju danas kao zastupnike upoznaju sa zahtjevima i da se 
dogovorimo na koji način ćemo odgovoriti na zadaću koju ili 
upite koje smo dobili od Saveza sindikata. Hvala. 

23.7.2013   

Senad Subašić Hvala lijepo. Pozdravljam sve prisutne i evo želim kolegi 
Đonlagiću da se oporavi i da se vrati danas i da nastavi rad s 
nama. 
Ja ću prije nego što postavim jednu inicijativu da i ja iskažem 
svoje nezadovoljstvo zato što sam...    
        ...sam postavio jedno zastupničko pitanje na 19. sjednici 
održanoj 19.03.2013. godine, a odnosi se na Zakon o reviziji 
privatizacije državnog kapitala u privrednim društvima i 
bankama. Mi smo u aprilu 2012. godine usvojili ovaj Zakon, a 
tim Zakonom je predviđeno i osnivanje Agencije za reviziju 
privatizacije. Pošto je prošla već godina dana ja ponovno 
postavljam pitanje Vladi Federacije BiH, zašto nije do sada i 
kada će biti osnovana ova Agencija kako bi se konačno 
pristupilo reviziji privatizacije? 

23.7.2013   

Irfan Ajanović Kako je moguće da je Agencija prije kratkog vremena u Unisu 
Sarajevo, Unisu d.d. prodala 2\% kapitala za sitan novac, te je 
država time izgubila kontrolni paket upravljanja u tom 
preduzeću gubeći na taj način utjecaj nad ogromnom 
imovinom i novčanim sredstvima ove značajne kompanije? Od 
Agencije tražim uz odgovor i kompletnu dokumentaciju o 
prodaji. 
Napominjem, u susjednoj Republici Hrvatskoj bivši premijer 
Ivo Sanader odgovara Zakonu i narodu zbog prodaje državnih 
kontrolnih paketa. Poslaničko pitanje postavljam po nalogu 
građana. 

23.7.2013 Agencija za 
privatizaciju u 
FBiH (direktor 
Šuhret Fazlić) 

Irfan Ajanović Na proširenoj sjednici Predstavničkog doma održanog u Domu 
mladih u Sarajevu 24. juna ove godine uvažena poslanica 
Slavica Josipović u okviru svog uvodnog izlaganja izjavila je 
kako su u Federaciji, citiram iz stenograma: „nejednako 
uređena ustavna prava konstitutivnih naroda u BiH, te 
nepravdu najviše trpi najmalobrojniji hrvatski narod“, završen 
citat. Kako u Federaciji citiram: „bošnjački narod ostvaruje 
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institucionalnu dominaciju kroz većinsko odlučivanje u Vladi i 
Parlamentu Federacije BiH temeljem brojčane nadmoći“, 
završen citat. Kako je Federacija citiram: „entitet sa 
bošnjačkom dominacijom kako u institucionalnom, tako i u 
stvarnom smislu“, završen citat. 
U izjavi za BHT za TV Dnevnik u 19,00 sati 09. jula ove godine 
nakon sudjelovanja na zasjedanju Hrvatskog narodnog sabora 
uvaženi poslanik Ivan Musa za BH gledateljstvo izjavio je da je 
Federacija BiH „Bošnjačka Federacija“.  
Oboje uvaženih poslanika su parlamentarci i kao takvi imaju 
pravo da daju političke izjave i javno iznose svoje političke 
stavove no, naspram ovog prava imaju obavezu da svoje javne 
izjave i svoje političke stavove i obrazlože validnim 
argumentacijama, ali to u navedenim prigodama nisu učinili 
kao ni brojne druge javne ličnosti hrvatske nacionalne 
provinijencije počevši od uzoritog kardinala, pa do ličnosti 
državnog, entitetskih i kantonalnih nivoa u BiH, ali svakako i u 
inostranstvu. 
Najsvježija takva izjava je izjava Tomislava Karamarka 
predsjednika HDZ Hrvatske koji 16. jula ove godine u Mostaru 
na Konferenciji na temu: „Položaj hrvatskog naroda u BiH“ 
izjavi da, a to prenesoše svi mediji citiram: „Hrvati u Federaciji 
nisu ravnopravni i nisu proveli svoju konstitutivnost“, završen 
citat.  
Brojnim zvaničnicima Hrvatima upućivao sam poslanička 
pitanja molbom da argumentiraju svoje izjave o po njima 
nejednakopravnosti Hrvata, majorizaciji Hrvata u Federaciji 
BiH. No, niotkog od njih sad do sada nikada nisam dobio niti 
jedan odgovor na svoja brojna poslanička pitanja. 
Pouzdano se nadam, riječju potpuno sam siguran da će mi 
uvaženi kolega i gospođa Josipović i gospodin Musa uputiti 
svoje pisane odgovore, obrazložiti svoje stavove konkretnim i 
jasnim činjenicama kako bi argumentirali svoje izjave o 
nejednakopravnosti Hrvata u Federaciji BiH.  
Što me je ponukalo da svojim uvaženim kolegama uputim ovo 
poslaničko pitanje? Želim odgovornošću člana Ustavne 
komisije Doma da se na temelju njihovih odgovora kroz 
aktuelne ustavne reforme učine popravke, učine izmjene i 
dopune Ustava Federacije BiH ukoliko Ustav Federacije BiH 
Hrvate stavlja u nejednakopravan položaj naspram druga dva 
konstitutivna naroda, a taj položaj u Ustavu se ne može 
popraviti ako se federalni poslanici koji daju izjave o 
nejednakopravnosti o ugroženosti Hrvata u Federaciji javno ne 
izjasne i ne odgovore na pitanja:  
1. Kako se i čime se manifestira majorizacija Bošnjaka nad 
Hrvatima?  
2. Na kom polju, u kom odjeljku Ustava Federacije BiH, u kom 
segmentu ljudskih prava u odnosu na druga dva konstitutivna 
naroda se manifestira nejednakopravnost Hrvata u Federaciji 
BiH? 
3. Ko to, koji subjekti Hrvate u Federaciji drže u 
nejednakopravnom položaju, te kakvo je stanje i kakav je 
položaj Hrvata u RS-u? 
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4. Da li su Hrvati u Federaciji BiH neravnopravni kao državljani 
BiH ili kao državljani Republike Hrvatske, te po čemu je 
Federacija BiH samo bošnjačka? 
Poštovana kolegice Josipović, poštovani kolega Musa potpuno 
se pouzdavajući u vaš poslanički, politički a posebno moralni 
integritet pouzdano očekujem vaše pisane odgovore na ova 
moja poslanička pitanja.  
Kopije mog poslaničkog pitanja upućujem na znanje i ravnanje 
gospodi: Čoviću i Ragužu, predsjednicima HDZ-a BiH i HDZ '90, 
Jurišiću HSP, Lijanoviću „Radom za boljitak“, predsjedniku 
Federacije BiH gospodinu Budimiru, članovima Predsjedništva 
BiH gospodi: Radmanoviću, Komšiću, Izetbegoviću, te 
ambasadorima zemalja članica Kontakte skupine za BiH, kao i 
ambasadoru Republike Turske.  
Hvala lijepa. 

Aida Brčić Postavljam isto pitanje Međukantonalnoj farmaceutskoj 
komori, Federalnom ministarstvu zdravstva i kantonalnim 
ministarstvima zdravstva. 
Zašto komisije Kantonalne farmaceutske komore pri otvaranju 
apoteka obilaze apoteke i daju mišljenje o ispunjenosti uslova 
prostora i međusobne povezanosti apoteka kada po članu 
222. Zakona o zdravstvenoj zaštiti Federacije BiH stoji da 
komore, citiram: „daju mišljenje federalnom ministru, 
odnosno kantonalnom ministru o opravdanosti izdavanja, 
produžavanju ili oduzimanju odobrenja za obavljanje poslova 
privatne prakse, te početka proširenja promjene prestanka 
rada zdravstvenih ustanova sa pozicije i očuvanja profesije 
koju zastupa.“ Nikako znači da Komora uzima sebi za pravo da 
utvrđuje ispunjenost uslova prostora i međusobne 
povezanosti apoteka što je u nadležnosti Komisije 
Ministarstva i ovlaštenog lica za obavljanje geodetskih poslova 
kako je i definisano Pravilnikom o bližim uvjetima u pogledu 
prostora, opreme i kadra, kriterijuma za osnivanje i obavljanje 
apotekarske djelatnosti u svim organizacionim oblicima kao i 
načinu i postupku njihove verifikacije kako stoji u
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zahtjeva navodi 60 dana. 27.03. upućen je zahtjev da dostavu 
informacije šta se desilo sa zahtjevima Federalnom 
ministarstvu i Ministarstvu pravde Federacije BiH, odnosno 
glavnom upravnom inspektoru? Do danas preduzeće nije 
dobilo nikakav odgovor. Dakle, ne samo Federalno 
ministarstvo, nego ni od Upravne inspekcije u čijoj nadležnosti 
je nadzor nad provođenjem Zakona o upravnom postupku.  
Primjer 2.  
Isto preduzeće se obratilo Opštini Ilidža Uredu za imovinsko-
pravne odnose i Katastar 26.01.2011. godine sa zahtjevom za 
usklađivanje gruntovnog i katastarskog stanja za zemljišta koja 
se nalaze u vlasništvu preduzeća. Odgovor je došao 
02.07.2011. godine da Katastar ne može postupiti po zahtjevu 
bez bilo kakvog obrazloženja ili pravne pouke. Nezadovoljni 
odgovorom poslanici preduzeća su uputili zahtjev Federalnoj 
upravi za geodetske i imovinsko-pravne poslove 15.02.2011. 
godine i naravno do dana današnjeg niti ima odgovora, niti 
bilo kakvog kontaktiranja itd. 
Ovo je izgleda jednostavno je zamarajuće za nas ali za tu firmu 
koja ima 30-tak zaposlenih ovo je pitanje biti ili ne biti i 
naravno mnogo ... 
U svakom slučaju postavlja se pitanje, da li privredni subjekti i 
građani ove države treba da plaćaju poreze i doprinose iz kojih 
se bogato naplaćuje ova administracija od koje smo očekivali 
odgovore i koja očigledno ne radi i ne smatra potrebnim da 
daje odgovore u skladu sa zakonom itd.? 
I još samo jednu rečenicu ako nisam pretjerao. Ništa, sve ovo 
što sam ja danas ispričao ili što je koleginica ispričala ili što će 
kolega ispričati završit će se ovdje, izvinite na izrazu: „Izjio vuk 
magarca – Drina će teći kako teče“, administracija će se 
ponašati kako se ponaša, ministri će se ponašati kako se 
ponašaju i mi ćemo govoriti da smo mi najveća zakonodavna 
vlast i da mi treba da odlučujemo to i to. Saldo je ovaj kakav 
jeste i kakav je svima vama bolje poznat nego meni. 
Hvala lijepa. 

Ljiljana Sakić Imam jedno pitanje i ono glasi, a pitanje je upućeno nadležnim 
u ovom Domu: 
Zašto sekretari radnih tijela u Predstavničkom-Zastupničkom 
domu Parlamenta Federacije BiH ne primaju plaću u skladu sa 
Zakonom o plaćama i naknadama u organima vlasti Federacije 
BiH... 
...BiH, koji je objavljen u Službenim novinama Federacije BiH 
broj 45/10 od 29.07.2010. godine. Daću kratko obrazloženje: 
U članu 20. navedenog zakona precizirani su platni razredi i 
koeficijenti za državne službenike gdje je između ostalog 
navedeno da sekretari radnih tijela domova Parlamenta 
Federacije BiH zauzimaju šesti platni razred sa pripadajućim 
koeficijentom od 4,60. Nakon stupanja na snagu navedenog 
zakona sekretari radnih tijela u Predstavničkom domu dobili 
su rješenja na zakonom definisanom koeficijentu 4,60 da bi 
deset dana nakon toga dobili druga rješenja bez ikakvog 
obrazloženja, rješenja koja su nepovoljnija koja nisu u skladu 
sa zakonom. Tim rješenjima sekretari radnih tijela su praktično 
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nezakonito podvedeni u deveti platni razred koji pripada 
nekom drugom radnom mjestu odnosno tačnije radi se o 
stručnom savjetniku sa koeficijentom od 4,10. U gore 
navedenom Zakonu o plaćama i naknadama u organima vlasti 
Federacije BiH u članu 18. je navedeno da državni službenik 
prima plaću prema radnom mjestu na koje je postavljen 
odnosno raspoređen. Nakon upućenih žalbi od strane 
sekretara radnih tijela prema Odboru za žalbe kao 
drugostepenom organu za rješavanje od strane Odbora za 
žalbe stiglo je pozitivno mišljenje u kojem se navodi da su 
žalbe osnovane i da se nalaže ponišenje tih rješenja međutim 
ni dandanas ništa nije učinjeno da se plate sekretara radnih 
tijela u Predstavničkom domu vrate u zakonom utvrđene 
okvire a posebno što se među tim evo i službenicima nalaze i 
uposlenici koji su i pred penzijom, znači, automatski im je 
ugrožen budući startni osnov za mirovinu. S obzirom na gore 
sve navedeno molim nadležne u Domu da mi u pisanom 
obliku dostave odgovor. Nadam se da ćemo se ponašati 
zakonito. 

Jasminka Durić Naime, prije više od pola godine u ovom Domu je pokrenuta 
izmjena i dopuna Zakona o poljoprivrednom zemljištu, naime, 
ovdje je prošao Nacrt u redovnoj proceduri, isto tako 03.07. 
ove godine taj Nacrt je prošao i u Domu naroda međutim 
između, znači, i jednog i drugog zasjedanja prošlo je negdje 
više oko 6 mjeseci u međuvremenu su dolazila razna mišljenja 
od ministarstava kantonalnih ministarstava poljoprivrede, 
vodoprivrede i šumarstva. Dolazila su mišljenja i od drugih 
institucija, nijedno mišljenje meni nije službeno dostavljeno. S 
obzirom da je Dom naroda zaključio da u roku od 90 dana 
uradi se javna rasprava koju treba voditi ministarstvo i gdje se 
trebam ja uključiti a u svrhu mog boljeg pripremanja za javnu 
raspravu ja bih molila da mi resorno ministarstvo dostavi sve 
dosadašnje primjedbe, prijedloge i sugestije koje su došle 
vezano za ovaj Nacrt, je li, izmjena i dopuna Zakona o 
poljoprvrednom zemljištu da bih se ja mogla bolje pripremiti i 
da ne bi morala ići po nekim privatnim kafama i na privatan 
način iskupljati dolaziti do toga, znači, samo tražim da mi se u 
skladu sa propisima dostavi. Hvala lijepo. 

23.7.2013   

Alma Zildžić Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne u sali. 
Ja imam dva pitanja za Federalno ministarstvo rada i socijalne 
politike, a obrazloženja su malo opširnija, pa ću dostaviti u 
pisanoj formi.Prvo pitanje je: U kojoj fazi su i kada će u 
parlamentarnoj proceduri se naći Nacrt zakona o zaštiti 
porodice sa djecom i Nacrt zakona o osnovama socijalne 
zaštite i minimum socijalne sigurnosti? 

23.7.2013   

Belkisa 
Vehabović 

Zahvaljujem gospodine predsjedavajući. Dobar dan svima. Ja 
za danas imam jedno pitanje, upućujem ga Vijeću ministara 
BiH. Pitanje glasi: Kada će Vijeće ministara BiH riješiti pitanje 
obaveza hidroelektrana Piva i Višegrad? Obrazloženje: Ove 
hidroelektrane na Drini i na Pivi svakodnevno utiču na 
promjene okoliša, a prilikom izgradnje tih hidroenergetskih 
objekata preuzete su određene obaveze koje bi trebale da 
saniraju štetne posljedice. Nažalost ni do danas ništa nije 
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urađeno. Zbog toga tražim od Vijeća ministara da preduzme 
aktivnosti iz svoje nadležnosti na međuentitetskom i 
međudržavnom nivou i da riješi sporna pitanja, najprije „vrat“ 
hidroelektrane na Pivi tj. puštanje vode i pitanje plavnog vala 
te nadoknade šteta uzrokovanih poplavama u decembru 
2010. godine i drugo pitanje hidroelektrane Višegrad i njenih 
obaveza po osnovu vodne dozvole, prečišćavanja i skupljanja 
otpadnih voda i izgradnje kolektora u Goraždu. Toliko i hvala. 

Tanja Vučić Pozdravljam nazočne. Imam jedno pitanje Vladi Federacije od 
koje molim popis svih važećih uredbi koje su na snazi. Hvala. 

23.7.2013   

Ljilja Zovko Koliko je djelatinika Javno poduzeće Željeznica Federacije od 
2010. godine do danas otišlo u mirovinu, a koliko ih je 
zasnovalo novi radni odnos u istom razdoblju, naravno do 
danas? Kako se radi o federalnoj javnoj ustanovi potrebno je 
prikazati i njihovu nacionalnu strukturu, kao i nacionalnu 
strukturu svih uposlenih danas u odnosu na 2002. godinu, ovo 
sam dodala u odnosu na 2002. godinu da bih dokazala kakvi su 
trendovi vezano za situaciju koju je postavio gospodin. 

23.7.2013   

Marijan Živković Hvala predsjedavajući. Pozdravljam sve kolegice i kolege i sve 
nazočne goste. Imam jednu primjedbu i ujedno jedno pitanje. 
Već duže vrijeme primjećujem u materijalima koje dobijamo 
sa oznakom „H“ da oni nisu dobro prevedeni i nisu zastupljeno 
cjelovito hrvatskim jezikom i smatram da kad se već jedan 
takav posao radi on treba biti urađen kompletno. Evo i danas 
u dnevnom redu vidim čak i u dnevnom redu Nacrt zakona o 
gasu Federacije BiH, umjesto da piše Nacrt zakona o plinu. 
Mislim da ovo nije dobro, uredno dobijamo materijale, uredno 
netko to radi i prima plaću za to. Ne znam da li se to radi 
namjerno ili slučajno, ne znam gdje nastaje pogreška da li je 
ona u tisku ili onaj tko to radi ne poznaje dovoljno hrvatski 
jezik u svakom slučaju moje pitanje glasi: Tko radi na ovim 
materijalima, tko je u toj službi i ako je to propust da ga više 
ne bude? Hvala. 

23.7.2013   

Ljilja Zovko Sve institucije, agencije, javna poduzeća koja se financiraju iz 
Proračuna obvezni su po Ustavu održavati nacionalnu 
strukturu, odnosno osigurati nacionalnu zastupljenost 
konstitutivnih naroda. Slijedom istog od Vlade Federacije 
tražim popis proračunskih korisnika koji ne vode evidenciju 
nacionalne strukture, a evidentno je da ih ima jer imam 
mnogo zastupničkih odgovora koji kažu ne vodimo evidenciju, 
a korisnici koji ispunjavaju obveze proistekle iz Ustava da mi 
dostave tabelarni pregled. Hvala vam. 

23.7.2013   

Fatima Lendo Prvo je upućeno Ministarstvu prometa i komunikacija: Kada će 
regionalna cesta R439 Novi Travnik – Gornji Vakuf – Uskoplje 
biti proglašena magistralnom? 

23.7.2013   

Fatima Lendo Da li je u planu realizacija projekta sportsko-rekreacionog 
centra Sebišić Vranica u općini Novi Travnik? Toliko i hvala. 

23.7.2013   

Jasmin Duvnjak Sve vas srdačno pozdravljam predsjedavajući. Poštovani 
predsjedavajući, poštovane kolege, neka živi naša domovina 
Bosna i Hercegovina! Biću efikasan. Prvo pitanje Vladi 
Federacije i Vijeću ministara: prva iskustva i evidentirani 
problemi u graničnim područjima sa Republikom Hrvatskom 
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odnosno sa EU interesuje me i evo vidimo ima postoje 
određeni problemi na koji način Vlada Federacije s jedne 
strane, a s druge strane prije svega Vijeće ministara namjerava 
rješavati probleme koje imaju građani Federacije pogotovo u 
ovim graničnim područjima? 

Jasmin Duvnjak Šta je sa aktivnostima federalnog inspektora za okoliš čija je 
kancelarija od 03. januara ove godine ima sjedište u Zenici, 
kakve su njegove aktivnosti bile u ovih prvih šest mjeseci? Ja 
se zahvaljujem i neka dragi Bog čuva našu domovinu Bosnu i 
Hercegovinu! 

23.7.2013   

Hafeza 
Sabljaković 

Što čini da zaštiti građane kada je u pitanju zaštita građana 
koji su podigli kredite u švicarskim francima? Vidimo da je 
cijeli region dignut na noge nakon presude...... Presude nakon 
Presude trgovačkog Suda u Zagrebu. Znamo da je i kod nas u 
Mostaru prva Presuda donešena u korist građanina koji je 
tužio Hipo banku. Hipo banka traži arbitražu i naravno njima je 
u interesu da se bez sudskih procesa to što prije zaustavi, 
međutim, ja vjerujem da i Agencija za bankarstvo i naše 
Ministarstvo financija u Federaciji Bosne i Hercegovine itekako 
ima ingirencije, itekako ima obavezu da zaštiti naše građane, 
jer i Vlada Republike Hrvatske je donijela određene mjere i 
time pokazala cijelom regionu kako se radi na zaštiti građana  
a prije svega kada je u pitanju pljačkaroška politika pojedinih 
inostranih banaka, koje imaju svoje poslovnice svoje banke u 
Bosni i Hercegovini.  
Tako da bih molila Ministarstvo da pripremi da mi odgovori da 
li imaju neke mjere, da li planiraju donošenje nekih mjera i do 
kojeg roka će to biti, jer vrijeme vrlo brzo prolazi, građani su 
zaista u teškoj poziciji. 
I treće pitanje također jako bitno za građane Federacije i za 
nas kao Parlament. Također iz medija smo vidjeli da je kada su 
u pitanju naftni terminali došlo do određenog preokreta, da je 
Vlada Federacije se zadužila kod komercijalnih banaka barem 
ja sam toliko razumijela iz medija za nekih 15 miliona maraka 
da bi platila odštetu Britanskoj kompaniji Delta Grip, 
međutim, evo u zadnjoj sedmici prije neki dan sam čula da je 
došlo do naglog preokreta, da je poništena ta presuda, pa me 
interesira u kojoj fazi je ta kompletna procedura kada su u 
pitanju naftni terminali da li su podnešene, da li se vode 
određeni postupci protiv odgovornih koji su naftne terminale 
doveli u jedan nezavidan položaj i na neki način u poziciju da 
Federacija Bosne i Hercegovine izgubi naftne terminale. 
Interesira me šta se događa sa naftnim terminalima. Ko je od 
odvjetnika advokata ko zastupa Federaciju, jer sam vidjela da 
je gospođa advokatica iz Zagreba. Da li ima i naših odvjetnika 
iz Bosne i Hercegovine i koje su posljedice za Federaciju sve do 
sada sve znači period kompletan kako sve ide vezano za 
terminale koje su posljedice prije svega u novčanim iznosima 
kada je u pitanju Federacija Bosna i Hercegovina. Hvala lijepa. 

23.7.2013 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Hafeza 
Sabljaković 

I treće pitanje također jako bitno za građane Federacije i za 
nas kao Parlament. Također iz medija smo vidjeli da je kada su 
u pitanju naftni terminali došlo do određenog preokreta, da je 
Vlada Federacije se zadužila kod komercijalnih banaka barem 
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ja sam toliko razumijela iz medija za nekih 15 miliona maraka 
da bi platila odštetu Britanskoj kompaniji Delta Grip, 
međutim, evo u zadnjoj sedmici prije neki dan sam čula da je 
došlo do naglog preokreta, da je poništena ta presuda, pa me 
interesira u kojoj fazi je ta kompletna procedura kada su u 
pitanju naftni terminali da li su podnešene, da li se vode 
određeni postupci protiv odgovornih koji su naftne terminale 
doveli u jedan nezavidan položaj i na neki način u poziciju da 
Federacija Bosne i Hercegovine izgubi naftne terminale. 
Interesira me šta se događa sa naftnim terminalima. Ko je od 
odvjetnika advokata ko zastupa Federaciju, jer sam vidjela da 
je gospođa advokatica iz Zagreba. Da li ima i naših odvjetnika 
iz Bosne i Hercegovine i koje su posljedice za Federaciju sve do 
sada sve znači period kompletan kako sve ide vezano za 
terminale koje su posljedice prije svega u novčanim iznosima 
kada je u pitanju Federacija Bosna i Hercegovina. Hvala lijepa. 

Midhat 
Osmanović 

Gospodine predsjedavajući moja pitanja su upućena 
predsjedavajućem Predstavničkog doma Parlamenta 
Federacije, premijeru Federacije, ministru financija u Vladi 
Federacije, sekretaru Predstavničkog doma Parlamenta 
Federacije. 
Naime članom 16. Zakona o plaćama i naknadama u organima 
vlasti Federacije Bosne i Hercegovine („Službene novine 
Federacije Bosne i Hercegovine), broj 45/10“ precizirano je da 
izabrani dužnosnici vršioci izvršnih funkcija i savjetnici imaju 
pravo na isplatu otpremnine prilikom odlaska u penziju u 
iznosu od 5 njegovih prosječnih plaća isplaćenih u 
prethodnom mjesecu. 
U oktobru 2011. godine izabrani dužnosnici Krzić Mersija, 
Mustafić Refika, Unkić Miralem i Bandić Dervo, podnijeli su 
zahtjev za isplatu otpremnine prilikom odlaska u penziju. 
Prema mojim saznanjima da li i po kojim zakonskim propisima 
imenovani podnosioci zahtjeva za isplatu otpremnine mogu ili 
ne mogu ostvariti tražene zahtijeve raspravljalo je Ured za 
zakonodavstvo Vlade Federacije, Federalno ministarstvo rada i 
socijalne politike i Federalno ministarstvo pravde. 
Odgovori su dobijeni od svih navedenih institucija i iz kojih se 
jasno vidi da navedeni zvaničnici imaju pravo na otpremninu 
prilikom odlaska u penziju. 
Imajući u vidu naprijed navedeno postavljam pitanje. 
Ko to skoro dvije godine manipulira sa izabranim 
dužnosnicima koji su ostvarili pravo na isplatu otpremnine u 
skladu sa zakonom? 
Ko to raznim mahinacijama i administrativnim zavrzlamama 
otežava ili odugovlaći navedenu isplatu? 
Da li u konkretnom slučaju ima elemenata za utvrđivanje 
pojedinačne odgovornosti za ne izvršavanje zakonskih obveza. 
I konačno kada će se realizovati odluka i rješenje .... 
Administrativne komisije Predstavničkog doma Parlamenta 
Federacije Bosne i Hercegovine odnosno kada će se isplatiti 
otpremnina izabranim dužnosnicima, koji su otišli u penziju 
nakon prestanka obavljanja javnih funkcija? 
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Katica Čerkez Ja postavljam pitanje Federalnom ministarstvu poljoprivrede, 
vodoprivrede i šumarstva a odnosi se na Izvješće Povjerenstva 
za koncesije Federacije Bosne i Hercegovine gdje stoji pod 
točkom 8. gdje kaže da Javno komunalno poduzeće VIK Zenica 
do danas nije okončan postupak po Presudi Suda vezano za 
predmetnu koncesiju iz navedenih razloga ne postoje uvjeti za 
provođenje aktivnosti za usklađivanje ugovora za ovu 
koncesiju sa Zakonom o koncesijama. 
Također mi ćemo danas ili sutra govoriti i o zaključcima koje je 
dala Vlada Federacije a da se zadužuju federalna ministarstva 
da harmoniziraju ugovore sa postojećim Zakonom o 
koncesijama a znamo da je Zakon donijet 2002. Očekujemo 
naravno i novi Zakon.  
Ja ovdje postavljam pitanje dakle i resornom Ministarstvu a i 
Vladi kad će sprovesti Presudu Vrhovnog suda i uskladiti 
ugovor o koncesiji dakle, koji se odnosi na Javno komunalno 
poduzeće VIK Zenica. Zahvaljujem. 

23.7.2013   

Velimir Kunić Postavio bi pitanje Vladi Federacije BiH u vezi zahtjeva 900 
građana Opštine Glamoč od 12.11.2012. godine koji se odnose 
na: „obustavu uništavanje naoružanja, zatvaranja poligona 
Gladna brda i sanaciju prouzrokovanih šteta lokalnom 
stanovništvu i okolišu“. 
Da li ste preduzeli aktivnosti u vezi ovog zahtjeva i koje? 
U prilogu Vam dostavljam dopis neformalne skupine građana 
Opštine Glamoč, a što će Vas podrobnije uputiti u stvarno 
stanje. Uz prilog ću vam dostaviti dopis. Hvala. 

23.7.2013   

Jasmina Zubić Ovako ja sam danas pripremila urgenciju po ranije 
dostavljenoj Inicijativi, koja je bila upućena na 16. sjednici 
Predstavničkog doma Parlamenta Federacije održanoj 
7.11.2012. godine a radi se o Inicijativi za donošenje Odluke o 
postupku ostvarivanja prava na oslobađanje od plaćanja 
uvoznih dažbina na opremu koja se stavlja u slobodan promet 
za obavljanje proizvodne djelatnosti u slobodnoj zoni. 
Obzirom da do danas nisam dobila nikakav odgovor po ovoj 
inicijativi, smatram da je potrebno ponovo dostaviti urgenciju. 
Inicijativu neću čitati dostavit ću tekst cijele inicijative sa 
obrazloženjem u službu kao prilog, ali moram da kažem samo 
da i ponovo napomenem da ovom inicijativom iniciram nešto 
što je propisima i zakonom bilo stavljeno u nadležnost 
Upravnom odboru da sastavi tekst Odluke i proslijedi Vijeću 
ministara na usvajanje još 2006. godine, znači utvrđeno je to 
odredbama Zakona o carinskoj politici. 
Iako, se sjećate ja sam na još jednoj od pethodnih sjednica bila 
postavila pitanje. Kada će Vijeće ministara donijeti ovu 
Odluku. Dobila sam u odgovoru Vijeća ministara opisanu 
proceduru donošenja a moje pitanje je upravo bilo i 
postavljeno zato što je znači bila obaveza da se taj propis 
donese još prije nekoliko godina i on nije donesen a privredni 
subjekti trpe ogromne štete, jer nisu u mogućnosti da koriste 
one olakšice, koje su propisane zakonima, koji im 
omogućavaju lakše i brže poslovanje.Eto, toliko, ja ću ovim 
djevojkama dati tekst ove cijele inicijative sa obrazloženjem da 
sve ne čitam. Toliko i hvala. 
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Predrag Kožul Moje pitanje je direktno upućeno Agenciji za bankarstvo 
Federacije Bosne i Hercegovine, ali i Vlada Federacije i 
Ministarstvo financija ako se osjete nadležnim nek se drže i 
upitanih.Naime, banke u Federaciji Bosne i Hercegovine u 
zadnje vrijeme uvele su jedan novi običaj a to je naplata 
provizije na pologotovine u bankama. 
Meni je teško procijeniti koji su to iznosi novca ali su sigurno 
jako veliki i ti iznosi novca se prelivaju iz portfelja poduzeća 
uslužne djelatnosti uglavnom trgovina ugostiteljstvo, turizam 
ali i mnoge male uslužne djelatnosti u porfelje banaka, dakle iz 
AS 
portfelja poduzeća, koja su uglavnom u vlasništvu naših 
građana u porfelje banaka a znamo kakva je tamo vlasnička 
struktura. 
Ja vjerujem da ćete kao i ja mnogi od ovih starijih zastupnika a 
i mlađi odrastali uz ... romane, pa bi ja komentirao da se naša 
Agencija za bankarstvo ponaša po uzoru na onog Super hika iz 
tih romana dakle uzima siromašnim a daje bogatima. 
Dakle moje pitanje je temeljem kojeg propisa Agencije za 
bankarstvo je došlo do uvođenja te nove provizije i ne samo 
pitanje nego jedan ultimativan zahtjev da ako je to moguće 
propisom ili zakonom da se ta praksa ukine, jer je ona zaista 
nelogična da se na gotovinu, koju polažu uglavnom pravne 
osobe iz Federacije i s kojim banke uredno rade i naplaćuju 
onda one druge provizije kroz plaćanja itd. i još dodatno plaća 
i ta provizija, koja znatno opterećuje vjerujte male 
gospodarske subjekte, a kap je u moru ovo bankarskog 
profita. 

23.7.2013 Agencija za 
bankarstvo F BiH 
(direktor Barš) 

Jasenko 
Selimović 

Ja imam jednu inicijativu bolje rečeno zahtjev prema 
Federalnom ministarstvu rudarstva, energetike i industrije i 
Federalnom ministarstvu poljoprivrede, vodoprivrede i 
šumarstva.  
Da Zastupničkom domu Parlamenta Federacije i svim 
zastupnicima dostave cijelu informaciju o stanju i statusu 
imovine Federacije Bosne i Hercegovine u Bosnalijeku i Fabrici 
Duhana Sarajevo svako ministarstvo u svojoj nadležnosti i da 
na ovaj način u neku ruku prekinemo praksu da se o važnim 
temama pogotovo temama koje se tiču imovine Federacije 
Bosne i Hercegovine informišemo iz medija, ali mislim da svaki 
zastupnik, koji sjedi u ovoj sali ima pravo da zna šta se dešava 
sa ova dva važna preduzeća gdje Federacija jednom ima 
gotovo 20\% dionica a u drugom gotovo i četrdeset. Hvala. 

23.7.2013   

Marin Barbarić Ovako večernji dnevnik u Federalnoj televiziji od 14.7. 
ispričavam se zbog grla 14.7. u 17 i 30 sati, nedjelja objavljena 
je vijest o tome kako CIP nije izvršio provjeru o sukobu 
interesa nekih dužnosnika.  
Od sedam navedenih imena takvih dužnosnika navedeno je i 
moje ime kao zastupnika u ovom Parlamentu. 
Kako nisam gledao taj dnevnik nazvali su me mnogi moji 
poznanici da me obvijeste i da me pitaju što je s tim. I znajući 
da ne mogu biti ni u kakvom sukobu interesa, jer sam sve 
dužnosti odmah nakon prisege u roku od mjesec dana kad 
sam našao i predao i u svom Javnom poduzeću sam bio 
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direktor imenovan novi v.d. što je pravni pravobranitelj na 
Sudu već odmah izmijenio. 
Pogledao sam i kasnije dnevnik u terminu od 21 i 30 isti prilog 
je ponovno objavljen sa prizvukom afere iza najavnog djela, 
znači što je prilogu dalo veću težinu. Tada sam razumio da su 
u prošloj godini 2012. podnesene za mene dvije prijave za 
sukob interesa u kolovozu i prosincu. 
Sutradan sam nazvao CIP da vidim što je u pitanju upućen sam 
na djelatnicu u službi za sukob interesa pitao se šta je s tim 
zašto nisam do sada da traži moje očitovanje temeljem tih 
prijava nije mogla dati odgovor nego rekla da im se pismeno 
obratim. 
I moje pitanje glasi CIP-u 
 1. Zašto su objavili javnim medijima znači između ostalih 
sedam imena i moje ime naravno njihovo a da nakon punih 
šest mjeseci nisu izvršili provjeru i nisu mi dali priliku da se 
očitujem, a za ovaj te za ove prijave saznam iz dnevnika FTV 
izlažući me tako nepotrebnim neugodnostima. 
2. A kada se pokaže da su ove prijave drugo pitanje 
neutemeljene da li će osoba ili osobe koje su podnijele prijavu 
imati ikakvu odgovornost.  
Ovo govorim u svoje ime a i u ime eventulno drugih 
zastupnika. Znači, problem je zašto nisu prije dali priliku da... 

Safet Kešo Uvaženi predsjedavajući, dopredsjedavajući, cijenjene 
kolegice i kolege sve vas pozdravljam. 
Skupština Kantona Sarajevo donijela je Zaključak kojim 
zahtijeva, kojim se zahtijeva od Parlamenta Federacije BiH od 
oba doma i Vlade Federacije BiH da u što kraćem roku dostave 
Skupštini Kantona informacije o razlozima kontinuiranog 
umanjenja tranše indirektnih poreza Kantonu Sarajevo o 
razlozima neučestvovanja Kantona Sarajevo u raspodjeli, 
odnosno zaduženju po posljednjoj tranši stand by aranžmana 
kod MMF-a i o strukturi vanjskog duga Federacije BiH.  
Odgovore na ova ista pitanja želim i osobno, a molim da se što 
hitnije, korektnije i potpunije odgovori i ti odgovori upute i 
Skupštini Kantona Sarajevo.Hvala lijepa. 

23.7.2013   

Fikret Kilim Pozdravljam (tehničke smetnje) ...Federacije BiH nalaz u 
kvaliteti košta 116,00 KM i sanitarni nalaz košta 65,00 KM što 
ukupno iznosi 181,00 KM dok u RS-u obadva nalaza zajedno 
koštaju 70,00 KM. U Federaciji BiH predstavljene cijene u 
neradne dane uvećavaju se za 50\%, što nije slučaj u RS, čime 
se dodatno poskupljuje poslovanje ukoliko se vrši carinjenje 
na teritoriji Federacije BiH. 
Ove razlike kod velikih uvoznika dovode do prebacivanja 
poslovanja u RS jer na nivou godine samo po osnovu cijena 
ovih nalaza prave se znatne uštede, a prihodi odlaze u Budžet 
RS-a umjesto u Budžet Federacije BiH. 
(tehničke smetnje) 

23.7.2013   

Ivica Jurčić Kada ću dobiti konkretan odgovor po mom pitanju o 
izmirivanju poreskih obaveza od strane Hypo banke na 
području Federacije BiH sukladno važećim zakonima 
Federacije BiH, a radi se o Projektu Braš gdje iznos je 
minimalno uplatio nije ispod 30 miliona KM. Pa vas još 
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jedanput molim kao ministra da mi dostavite nedvosmislen 
odgovor, da ne prebacivate odgovornost ni na Upravu za i 
indirektno oporezivanje i da ne prebacivate odgovornost 
Agenciji za bankarstvo.  
Pitam vas kao ministra financija, da li je izmirena obaveza iz 
Projekta Braš od strane Hypo banke sukladno važećem Zakonu 
Federacije BiH, a da znate dobro o čemu se radi ja sam vas 
time i par puta telefonom upoznao, kao što mi je i gospodin 
Piker Aleksander aktuelni predsjednik Uprave Hypo banke 
rekao da je s vama imao konsultacije na osnovu te teme, te je 
naišao na vaše razumijevanje.  
Pa, vas iz tog razloga još jedanput molim da mi dostavite u što 
kraćem roku odgovor na moje pitanje. 

Ivica Jurčić Kada ću dobiti konkretan odgovor po mom pitanju o 
izmirivanju poreskih obaveza od strane Hypo banke na 
području Federacije BiH sukladno važećim zakonima 
Federacije BiH, a radi se o Projektu Braš gdje iznos je 
minimalno uplatio nije ispod 30 miliona KM. Pa vas još 
jedanput molim kao ministra da mi dostavite nedvosmislen 
odgovor, da ne prebacivate odgovornost ni na Upravu za i 
indirektno oporezivanje i da ne prebacivate odgovornost 
Agenciji za bankarstvo.  
Pitam vas kao ministra financija, da li je izmirena obaveza iz 
Projekta Braš od strane Hypo banke sukladno važećem Zakonu 
Federacije BiH, a da znate dobro o čemu se radi ja sam vas 
time i par puta telefonom upoznao, kao što mi je i gospodin 
Piker Aleksander aktuelni predsjednik Uprave Hypo banke 
rekao da je s vama imao konsultacije na osnovu te teme, te je 
naišao na vaše razumijevanje. Pa, vas iz tog razloga još 
jedanput molim da mi dostavite u što kraćem roku odgovor na 
moje pitanje. 

23.7.2013   

Ivica Jurčić Također bih apelirao još jedanput da mi se odgovori sukladno 
mome zahtjevu na 20. redovnoj sjednici gdje sam tražio od 
FUP da li su odobrene bilo kakve pred istražne radnje po 
pitanju moje malenkosti i ako jesu po čijem nalogu? 

23.7.2013   

Sead 
Hasanhodžić 

Na području Srebrenice i drugih opština Podrinja počinjen je 
'95. godine genocid, ljudi su protjerani i u dobrom dijelu je 
život ugašen ili zatrt. Trenutno Koalicija Udruženja za povratak 
01. mart na tom području vodi borbu protiv mirnodopskih 
fašisoidnih metoda u smislu prava ljudi na povratak, na 
registraciju, prebivališta, na registraciju na biračkih 
spiskovima.  
I u skladu s time moje pitanje glasi da mi Ministarstvo za 
izbjegla i raseljena lica da odgovor o okvirnim evidencijama 
lica koja žive na području RS-a a imaju ličnu kartu izvađenu u 
Federaciji, uključujući posebno Podrinje i područje Općine 
Derventa i Posavine. 

23.7.2013   

Aida Čikić Prvo moje pitanje je upućeno Vladi Federacije BiH. 
Šta je sa dugo najavljivanim Zakonom o sprečavanju i 
sankcionisanju nereda na sportskim događajima? Gdje je on i 
kada će ga Vlada uputiti u parlamentarnu proceduru? Ako 
neće Vlada hoćemo mi poslanici, iako je teže poslaniku 
odbraniti zakon, nego Vladi. 

23.7.2013   
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Aida Čikić Kada će zbog događaja u vezi sa taksistima u Kantonu Sarajevo 
kada će donijeti Zakon o taxi prijevozu? 

23.7.2013   

Nasir Beganović Federalnom ministarstvu finansija.  
Radi se o sljedećem. Prilikom isplata bilo kakvih naknada da li 
po ugovoru o djelu ili autorskom djelu ili bilo kojoj vrsti koji 
nemaju karakter plaća vrši se obračun isplate poreza u iznosu 
10\% od tih 10\% 6\% se uplaćuje na Fond PIO/MIO, a 4\% na 
Zavod zdravstvenog osiguranja.  
Mene interesuje sljedeća stvar s obzirom da sam dobio neke 
informacije da oni obveznici koji uvjetno rečeno da kažem 
pripadaju PIO-u tih 6\% koji budu uplaćeni u Fond PIO 
jednostavno nemaju nikakvo povratno dejstvo na osobu u čije 
ime je uplaćen taj iznos dok za razliku onih osoba koje 
pripadaju registracionom području MIO da se taj iznos 
obračunava u konačni iznos prilikom utvrđivanja iznosa za 
mirovinu, odnosno penziju. Stoga postavljam pitanje naprijed 
navedenim institucijama, da li je to tačno i kakva je sudbina 
tih sredstava koja se uplaćuju u Fond PIO u iznosu od 6\% iz 
naprijed navedenih prihoda?Ja toliko. 

23.7.2013   

Munib Jusufović Bosnalijek i FDS 23.7.2013   

Katica Čerkez Zahvaljujem. Pozdravljam sve prisutne u ovoj dvorani i evo 
velim da nisam zadovoljna odgovorom koji sam dobila od 
Vlade Federacije pa bih postavila novo ili prokomentirala. 
Vlada Federacije ja je molim da mi navede zakonski temelj 
odnosno odredbe Zakona o ovršnom postupku kojim 
provođenje sudskih odluka utvrđuje Vlada Federacije. Na 
temelju kojih pravnih normi Vlada Federacije daje prioritet u 
izvršenju sudske nagodbe u odnosu na izvršene presude suda i 
donesena sudska rješenja o izvršenju i molim da mi se o tome 
da jedna informacija da bih odagnala svaku sumnju u kršenje 
zakona kada je redoslijed izvršenja sudskih presuda u pitanju i 
opravdanje da se ostvaruju uštede kada se moraju isplatiti 
enormni iznosi odvjetnicima zbog podnesenih tužbi koje su 
stavljali samo po nekoliko tužitelja iako se radi o potraživanju 
prema istom izvršitelju po istom pravnom osnovu. 

23.7.2013   

Midhat 
Osmanović 

Gospodine predsjedavajući, na 20. redovnoj sjednici postavio 
sam sljedeće pitanje, postavio sam pitanje predsjedniku 
Federacije i ministru Mikuliću da li oni osjećaju ikakvu 
moralnu odgovornost za osobe koje su pomilovali i za ova 
dešavanja koja su se desila u tim periodima nakon toga? 
Takođe sam postavio predsjedniku Federacije da mi dostavi 
spisak pomilovanih osoba, težinu kaznenih djela zbog kojih su 
osuđeni i razloge zbog kojih su pomilovani. Na prvi dio mog 
pitanja nisam dobio nikakav odgovor i prema tome smatram 
da predsjednik Federacije i ministar ne snose nikakvu moralnu 
odgovornost pa ja im na tome čestitam. Na drugi dio pitanja 
ovako sam dobio odgovor, evo tu je i on se nalazi u par 
rečenica: „Kao predsjednik Federacije BiH sam dao iskaz u 
svezi pomilovanja pred parlamentarnim povjerenstvom 
Zastupničkog doma Parlamenta Federacije i pred 
Zastupničkim domom Parlamenta Federacije BiH te uputio 
Parlamentu Federacije BiH Izvješće o odobrenim 

23.7.2013 Predsjednik 
Federacije BIH Z. 
Budimir 
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pomilovanjima za 2012. godinu“. 
Ja gospodine predsjedniče Federacije da sam htio da postavim 
povjerenstvu i nekome drugom pitanje da sam to htio da 
tražim ja bih uputio na tu adresu, ali kao zastupnik imam puno 
pravo da to tražim od vas i da dobijem pisani odgovor i ja 
ovom prilikom želim da istaknem da sam apsolutno 
nezadovoljan sa ovim odgovorom i da isti odgovor postavljam 
ponovo. Hvala. (upadica) Pitanje. predsjednik Federacije se 
pozvao, dva puta sam nalazio na ovom dijelu, ako je izvješće o 
tome za 2012. godinu i nema ni imena ni prezimena ni težine 
krivičnog djela ni razloga zbog čega su ljudi pomilovani ja evo 
pokazujem ovo, ovo se nalazi na jednom listu sa dvije stranice, 
mislim predsjedniče da ovo nije dostojno onoga što sam ja 
tražio. 

Jasmina Zubić Pozdravljam sve prisutne i evo želim da dam komentar na ovaj 
odgovor. Znači ja sam zadovoljna odgovorom, međutim nisam 
zadovoljna sadržinom u smislu da Federalno ministarstvo 
nema ingirencije u smislu dodatnog nametanja obaveze 
kantonalnim ministarstvima kad je u pitanju donošenje 
propisa, koji su utvrđeni federalnim zakonima i pravilnicima. 
Ja se nadam da ćemo u budućnosti na bolji način riješiti ovu 
problematiku posebno kad se radi o pitanjima iz oblasti 
socijalne i zdravstvene zaštite i da ćemo imati jedinstvene 
propise, koji će biti obavezujući za cijelo područje Federacije, 
jer u ovakvoj situaciji imamo potrebe građana riješene na 
različit način . 
Ako se federalna ministarstva nemaju nadzor nad provedbom 
određenih propisa po kantonima dolazimo u situaciju da su 
građani vrlo često uskraćeni u ostvarivanju svojih osnovnih 
ljudskih prava. Toliko i hvala. 

23.7.2013   

Alma Zildžić Zašto nije usklađen i donesen Pravilnik o načinu i mjestu 
provođenja zaštitne mjere obaveznog psiho-socijalnog 
tretmana u roku koji je predviđen novim Zakonom o zaštiti od 
nasilja u porodici („Službene novine Federacije BiH“, 20/13) 
tačnije u roku od 3 mjeseca od dana stupanja na snagu 
navedenog zakona, reći ću da je zakon stupio na snagu 13. 
marta 2013. godine, znači, već 4 mjeseca je prošlo. Hvala. 

23.7.2013   

Sead 
Hasanhodžić 

Drugo, da mi Vlada odgovori da li je bilo po bilo kakvom 
zahtjevu razmatrala i osigurala pomoć Koaliciji 01. mart, te 
Ministarstvo za izbjegla, raseljena također da se očituje da li je 
eventualno iz svojih rezervi pomoglo ovu inicijativu i aktivnosti 
ove Koalicije. Smatram da ne možemo dopustiti da mirno 
gledamo ono što se dešava na području Općine Srebrenice i 
susjednih općina i da smo i moralno i na svaki drugi način 
dužni pomoći to osnovno pravo ljudi da se vrate, registruju i 
žive na području tih općina u RS-u. Smatram da bi čak imali i 
obavezu da sve one koji su izgubili život u genocidu i smrtno 
stradali trebali iznaći metodu da njihovo pravo na glasanje živi 
i da proizvodi efekte koje bi proizvodilo da tog genocida nije 
bilo.Hvala. 

23.7.2013   

Aida Čikić I treće pitanje za CCI, Centra civilnih inicijativa koji mislim da 
su danas i prisutni na našoj sjednici. 
Na osnovu čega oni u našim generalijama vezano za poslanike, 
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mislim na dio monitoring rada poslanika na osnovu čega oni 
nama pišu i to objavljuju na svojoj internet stranici, to je 
dostupno svakome, izvlače podatke vezano za našu 
nacionalnu pripadnost? Tvrdim da su napravljene tu grube 
greške, da tu malo naprave reviziju, da isprave jer nekima od 
nas su napravljene grube greške u nacionalnoj pripadnosti. 
Hvala. 

Amir Avdić Zahvaljujem gospodine predsjedavajući. Želim sve da vas 
poselamim i pozdravim.Kratko ću pitanje.Jučer me zvao 
komandant teritorijalne odbrane iz Prijedora gospodin Čirkin 
koji živi i boravi sada u Kozarcu. Naime, u zadnjih 15 dana 
naglo se uznemirava povratničko stanovništvo u Općini 
Prijedor gdje pripadnici određenih službi da li Policije RS-a ili 
SIPA-e nejasno njima ulaze i dolaze u različite kuće dole 
povratnika ispitivaju sve i svašta koje nema veze, pogotovo i 
određenih ljudi koji nisu uopšte u tom periodu ni bili na 
prostorima dole. Pa jednostavno traže jedan vid neke zaštite. 
Ja ovom prilikom apelujem prvenstveno na ministra sigurnosti 
BiH, da imaju određene procedure i aktivnosti. Niko se dole ne 
plaši procedura i aktivnosti, ali se plaše uznemiravanja. Pa 
ovom prilikom apelujemo i na direktora SIPA-e da taj dio 
aktivnosti bude isključivo u skladu sa Zakonom a ne da se vodi 
jedna kampanja protiv povratnika koji dole zaista je veliki broj. 
I mislim da je ovo jedan način da mi zaštitimo te ljude na tom 
prostoru.Hvala. 

23.7.2013   

Munib Jusufović Moje pitanje je po meni vrlo bitno i opšte naravi, imaju 
vremena bar, znači, moje pitanje se svodi čisto trebala bi 
Vlada ukoliko zna to ili bar njen jedan dio zna šta se dešava sa 
firmama Bosnalijekom, Fabrikom duhana i sličnim, jer mi koji 
sjedimo u Parlamentu koji smo odgovorni mi pojma nemamo, 
tek nešto čitamo ili pratimo preko medija da se neke borbe 
teške biju za pozicije, više se ne zna ko. Na jednoj strani se 
priča nešto SDP i Lijanovići, pa onda Lijanovići sami urade, pa 
SDA da li je uključena, pa napada ovi jednu napadaju jedni se 
brane, bilo bi dobro kao Parlament da saznamo o čemu se 
radi, a ta informacija ako se već dotle te firme ne preko ljeta 
ne unište onda bar na jesen da nam daju informaciju. Toliko i 
hvala. 

23.7.2013 Vlada F BiH 

Mirsad Đonlagić Kad Vlada ima namjeru da reagira i da da odgovor na naše 
zahtjeve da se organiziraju tematske sjednice i da se pripremi 
materijal po našim zahtjevima? 

11.9.2013   

Mirsad Đonlagić Drugo pitanje i treće se odnosi na izjave koje su dali 
predstavnici Vlade a odnose se na finansijsku situaciju i u 
kojim se kaže otprilike, biću slobodan, da to interpretiram, 
kaže da se nastoji da se spriječi kolaps Federacije, finansijski 
kolaps Federacije. To pitanje, ta izjava ustvari bila mi je povod 
da postavim pitanje da li Vlada ima namjeru da izradi 
generalno jedan dokument ili neki set akata koji bi 
predstavljali strategiju borbe protiv svih problema sa kojima 
treba da se susreće jedna organizirana društvena zajednica 
kao što je, recimo, Federacija BiH u smislu suprotstavljanja 
nezaposlenosti, finansijskim problemima, povećanju 
investicija ili smanjenju investicija, dakle, da li Vlada ima 
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namjeru da izradi taj dokument što mislim da bi joj bila i 
obaveza i da je već dosad uradila taj dokument. 

Mirsad Đonlagić Drugo pitanje i treće se odnosi na izjave koje su dali 
predstavnici Vlade a odnose se na finansijsku situaciju i u 
kojim se kaže otprilike, biću slobodan, da to interpretiram, 
kaže da se nastoji da se spriječi kolaps Federacije, finansijski 
kolaps Federacije. To pitanje, ta izjava ustvari bila mi je povod 
da postavim pitanje da li Vlada ima namjeru da izradi 
generalno jedan dokument ili neki set akata koji bi 
predstavljali strategiju borbe protiv svih problema sa kojima 
treba da se susreće jedna organizirana društvena zajednica 
kao što je, recimo, Federacija BiH u smislu suprotstavljanja 
nezaposlenosti, finansijskim problemima, povećanju 
investicija ili smanjenju investicija, dakle, da li Vlada ima 
namjeru da izradi taj dokument što mislim da bi joj bila i 
obaveza i da je već dosad uradila taj dokument. 

11.9.2013   

Mirza Ustamujić Prvo pitanje ide prema premijeru Federacije gospodinu 
Nikšiću. Dakle, najavili ste nam Rebalans Budžeta još u aprilu 
mjesecu ove godine, a upozoravali smo vas da je budžet 
pogrešno koncipiran, da je bezveze kreiran na realnim 
osnovama, pa vas zbog toga pitam: Kada pčlanirate da nam 
dostavite Rebalans Budžeta ili ne planirate nikako? 
Također u prilog našim tvrdnjama i upozorenjima ide Izvještaj 
sa sjednice Vlade održanoj 25.07. ove godine gdje ste naveli, 
citiram: „Ovogodišnjim Budžetom FBiH planirani su prihodi od 
krajnjih korisnika u iznosu većem od 119 miliona KM ali je 
realizacija plana prihoda realizovana u prvih šest mjeseci tek 
sa 51,39\%, dakle, gotovo pola“. Ovim dovodite u pitanje 
fiskalnu stabilnost Federacije, isplate penzija ili drugih 
naknada, drugo... 

11.9.2013   

Mirza Ustamujić ... drugo pitanje premijeru i Ministarstvu finansija Vlade 
Federacije BiH. Pod znacima navoda hitnoj telefonskoj sjednici 
Vlade održanoj 12.7.2013. godine usvojili ste Odluku o izmjeni 
Odluke o odobravanju prijenosa sredstava sa posebnih 
namjenskih računa u iznosu od 58 miliona KM. Time ste 
produžili rok za povrat kratkoročne pozajmnice do 31.12. 
2013. godine tj. do kraja godine. 
Ono što mene interesuje sa kojih namjenskih računa ... s kojih 
ste uzeli novac i gdje će se osjetiti kriza obzirom da taj novac 
tek planirate vratiti na kraju godine. I mislio sam postaviti 
ovdje potpitanje da li time kršite Zakon o izvršenju Budžeta ali 
jučer je gospodin Krajina iznio da su bili praktični, pa su malo 
kršili zakon. 

11.9.2013   

Mirza Ustamujić Za kraj jedna konstatacija ujedno i pitanje. Iko ako iole 
racionalno koristi svoju glavu postavio bi isto pitanje po meni. 
Dok koristite novac sa posebnih namjenskih računa moguće 
od samih penzionera i korisnika invalidske zaštite i 
prolongirate njegov povratak do praktično iduće godine 
istovremeno na sjednici Vlade usvajate zaključak da isplatite 
više dodatnih desetina miliona poticaja poljoprivrednim 
proizvođačima jer očekujete veći priliv u Proračunu. 
Ovo ponavljam iz razloga što sam rekao u prvom pitanju da 
ste već ustanovili na sjednici 25.7. da je realizacija plana 
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prihoda realizovana tek nešto više od 50\%. Dakle nelogično je 
to o čemu govorite i znate na što ovo liči. Dakle ne samo 
konstatacija revizora NVO-a koji prate i ovo što mi vidimo da 
jeste najgora Vlada i od poteza koje ste vukli nego mi djeluje 
na neki način da kupujete takođe i mir sa gospodinom 
Lijanovićem već da se dešava neka trgovina, jer mi je 
nelogično u dvije sjednice Vlade koje su u razmaku 14 dana da 
u jednoj utvrdite da su prihodi 50\% manji ili u pola a na 
drugoj sjednici utvrdite da ćete dodatno milione isplatiti. 

Mirza Ustamujić Ured za reviziju institucija Federacije BiH je dao Izvještaj o 
izvršenju Budžeta za 2012. godinu, koji je kvalifikovan 
negativnim mišljenjem u kojem su blago ... takve činjenice 
koje vas jednako kvalifikuju kao najgoru Vladu kako postoji 
Federacija. Učinjeno je da niste poststupali u skladu sa 
odredbama Zakona o budžetima i Zakona o izvršenju Budžeta 
kao i drugih zakona. I to je definitivno imalo na kraju 
zaključuju revizori značajan uticaj na istim te tačan prikaz istih 
na dan 31.12.2012. godine. Da niste informisali nadležne 
organe institucije, porezne obveznike o trošenju javnih 
sredstava i nedosljednom provođenju Zakona o javnim 
nabavkama budžetskih korisnika, ali i onemogućili 
centrolizovanu kontrolu nad javnim prihodima.Ono što mene 
interesuje jeste da dostavite odgovor i vaše mišljenje na 
revizorski izvještaj povodom ovog Budžeta pod svih 14 tačaka 
za koji su oni izrazili osnov za izražavanje negativnog 
mišljenja.Dakle tražim vaš odgovor po svakom od tih 14 ... 

11.9.2013   

Mirza Ustamujić Također pitanje broj 4. kao i u pitanju 2. gdje sam vas pitao sa 
kojih namjenskih računa ste uzimali novac. Tražim da mi i za 
2012. godinu jer su revizori utvrdili također da ste koristili sa 
namjenskih računa novac sa kojih računa ste uzimali taj novac. 

11.9.2013   

Irfan Ajanović Hvala lijepo gospodine predsjedavajući. Ja ću ponoviti i svoje 
prethodno pitanje to sam već i izjavio i postaviću jedno novo 
vrlo kratko pitanje. 
Moje pitanje a rekao sam da nisam zadovoljan njime bilo je 
pitanje o legalnosti prodaje dva posto kapitala firme Unis d.d. 
Sarajevo. Nisam uopće zadovoljan odgovorom, nisam ni dobio 
odgovor na moje pitanje. Dobio sam hrpu zapisnika i minornih 
akata. Oni nisu odgovor zastupniku. Nije mi odgovoreno na 
moje pitanje koje ponavljam. 
Ono glasi. Zašto kod prodaje kapitala uopće nije poštovana 
odluka Vlade Federacije Bosne i Hercegovine broj V 48/05 od 
27.01.2005. godine, kojom je utvrđeno da se izvrši prodaja 
cijelokupnog kapitala, ponavljam cijelokupnog kapitala Unisa 
d.d. Sarajevo, a ne samo 2\% kapitala, čime je Federacija 
izgubila kontrolni paket upravljanja kapitalom Unisa, te čime 
se za stotinu hiljada KM papirnatih dionica od strane 
Federacije predala Uprava nad našim gigantom makar po 
njegovom imenu cijenjenom u cijelom svijetu. To je moje 
pitanje koje ponavljam. 

11.9.2013   

Irfan Ajanović Nastojim da budem u vokabularu primjeren. Krivo mi je zašto 
već dvije godine traje procedura izmjene Poslovnika. Krenuli 
smo bili, pa je nešto bilo odgođeno, pa molim da Poslovnik što 
prije primjerimo ovom stanju koga sada imamo ovdje, jer 
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propisi se mijenjaju saglasno onome što se dešava u praksi i 
primjeravaju se praksi, pa u tom smislu Poslovnik nam je 
veoma bitan. Molim Kolegij da otvori ovu aktivnost da bi smo 
Poslovnik primjerili našim potrebama i da bi bio funkcionalniji 
nego što je sada. Hvala najljepša. 

Nihad Alikadić U februaru 2012. godine ja sam postavio jedno pitanje ovom 
Domu na koje nikada nisam dobio odgovor.  
Pitanje glasi po kojem kriteriju se biraju direktori 
Elektroprivrede Bosne i Hercegovine i članovi Nadzornog 
odbora iste institucije. Njih je sedam i u jednom i u drugom 
slučaju a da ni jedan nije iz Hercegovačko-neretvanjskog 
kantona. U Hercegovačko-neretvanjskom kantonu se 
ostvaruje najveći dio dobiti u ovoj našoj kompaniji. Pa izgleda 
da su ljudi u HNK-a sposobni da proizvedu, ali nisu sposobni 
da sjede u zgradi Elektroprivrede u Sarajevu. I odlučuju kako 
će se sa njihovim novcem raspoređivati i usmjeravati u neke 
prostore koji nisu baš profitabilni.  
Odgovor na moje pitanje po istoj firmi nisam dobio nikada. 
Postavljam ga već peti put, ponavljam peti put postavljam 
pitanje.Ponavljam ko je po čijem nalogu i za koje novce to 
uradio? Ponavljam još jednom. Ta Hidroelektrana pravi 15 
miliona dobiti godišnje.  Na moje pitanje koje sam postavio u 
ponašanju sada mogu reći zvanično sudije Visokog sudskog i 
tužilačkog vijeća, odnosno sudije Vrhovnog suda Federacije. 
Bilo je nekih pokušaja da ja dobijem odgovore, neki ljudi su 
slali, akte koje su poslali ka nekim institucijama. Na kraju sam 
dobio na odgovoru u kojem piše za sljedeći zaključak.  
Disciplinski sudija je napisao odluku da se dotična sudinca 
odstrani sa posla za vrijeme dok se postupak provede. Dotična 
gospođa je poslala Visokom sudskom i tužilačkom vijeću 
zahtjev da se ova Odluka ukine smatrajući da je nepotrebno 
da bude obustavljen njen rad.  
Ja sam u svom pitanju tražio da mi se dostavi i šta je 
disciplinski sudija uradio po pitanju članova Komisije koja je tu 
gospođu, koja je toj gospođi dopustila da radi taj posao tako 
vrlo značajan posao da mi se dostavi da li je povjereno ko je 
od doktora dao saglasnost da ta gospođa dobije pravo da radi 
taj posao, jer je očito da se radi o nekom ko je vrlo 
problematičan i ko ne zaslužuje da predstavlja našu državu i 
da radi u Vrhovnom sudu Federacije.  
Sve one moje pretpostavke da se radi o tom prekri zemljom ili 
plaštom pa zaboravi kao da se ništa nije desilo čini mi se da su 
istinite.  
Tražim od ministra pravde da me obavijesti o nastavku ovog 
procesa. Hvala. 

11.9.2013   

Nihad Alikadić Ponavljam ko je po čijem nalogu i za koje novce to uradio? 
Ponavljam još jednom. Ta Hidroelektrana pravi 15 miliona 
dobiti godišnje.  Na moje pitanje koje sam postavio u 
ponašanju sada mogu reći zvanično sudije Visokog sudskog i 
tužilačkog vijeća, odnosno sudije Vrhovnog suda Federacije. 
Bilo je nekih pokušaja da ja dobijem odgovore, neki ljudi su 
slali, akte koje su poslali ka nekim institucijama. Na kraju sam 
dobio na odgovoru u kojem piše za sljedeći zaključak.  
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Disciplinski sudija je napisao odluku da se dotična sudinca 
odstrani sa posla za vrijeme dok se postupak provede. Dotična 
gospođa je poslala Visokom sudskom i tužilačkom vijeću 
zahtjev da se ova Odluka ukine smatrajući da je nepotrebno 
da bude obustavljen njen rad.  
Ja sam u svom pitanju tražio da mi se dostavi i šta je 
disciplinski sudija uradio po pitanju članova Komisije koja je tu 
gospođu, koja je toj gospođi dopustila da radi taj posao tako 
vrlo značajan posao da mi se dostavi da li je povjereno ko je 
od doktora dao saglasnost da ta gospođa dobije pravo da radi 
taj posao, jer je očito da se radi o nekom ko je vrlo 
problematičan i ko ne zaslužuje da predstavlja našu državu i 
da radi u Vrhovnom sudu Federacije.  
Sve one moje pretpostavke da se radi o tom prekri zemljom ili 
plaštom pa zaboravi kao da se ništa nije desilo čini mi se da su 
istinite.  
Tražim od ministra pravde da me obavijesti o nastavku ovog 
procesa. Hvala. 

Omer Škaljo Moje pitanje glasi. Kada će Vlada i hoće li uraditi Rebalans 
Budžeta za 2013. godinu i imajući u vidu stanje punjenja 
Budžeta da je ono oko 50\% s jedne strane i s druge strane. Da 
su do sada u 2013. godini stvorene ogromne obaveze a koje 
nisu plaćene. Hoćemo li doći ponovo u situaciju da 2013. 
plaćamo u 2014.  po stvorenim obavezama kao što smo to 
imali za 2012. godinu kada smo u sedmom mjesecu izmirili 
obaveze za 2012. godinu.  
To jedna stvar i druga znači vezana je znači određena 
ministarstva mogu doći u izuzetno tešku situaciju, jer ako ima 
u Budžetu da troši deset, ili petnaest, dvadeset miliona a ako 
mu se uplati u toj godini milion šta će ga očekivati u narednoj 
godini za 2014. godinu kad bude planirao sredstva, pa s tim u 
vezi mislim da bi bilo dobro da dobijemo odgovor hoće li se 
raditi Rebalans Budžeta i ako hoće, kada i na koji način... 

11.9.2013   

Omer Škaljo Izmjene zakona o transplataciji organa i tkiva u svrhu liječenje 
u BIH 

11.9.2013   

Omer Škaljo Kada će učiniti izmjene Zakona o transplantaciji organa i tkiva 
u cilju liječenja imajući u vidu da u Federaciji BiH? Imamo 
preko tri hiljade ovakvih lica kojima je potrebna 
transplantacija i da na taj način konačno pomognemo tim 
licima koliko možemo s jedne strane i s drug strane nadam se 
napravimo i uštede u onom drugom smislu.  
Moje treće pitanje odnosi se, odnosno ono je ponovljeno 
dijelom odnosi se na igre na sreću. Znači, dobio sam odgovor 
kojim nisam zadovoljan i u cijelosti u Federaciji BiH ima 15 
društava koji se bave ovom djelatnošću i oni su dužni 
Federaciji BiH 32 miliona. Šta Vlada čini u tom dijelu da se ova 
sredstva naplate s jedne strane?  
I s druge strane također u ovim društvima radi oko 2.875 lica. 
Da li su ova lica prijavljena, da li se plaća za njih penziono i 
zdravstveno osiguranje? 
I molim pismeni odgovor.Hvala. 

11.9.2013   

Davor Pehar Prvo pitanje odnosi se na provođenje Strategije za borbu 
protiv malignih bolesti koji je ovaj Dom donio.  
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Pitanje Ministarstvu glasi: Koliko novca je predviđeno u 
Proračunu u ovoj godini Proračunu Federalnog ministarstva 
zdravstva, a koliko u županijskim ministarstvima zdravstva za 
provođenje ove Strategije? Prema mojim informacijama te 
svote nisu nimalo ohrabrujuće. 

Davor Pehar Ovaj isti Dom je donio Odluku o osnovnom paketu 
zdravstvenih usluga koji pokrivaju potrebe koje naši građani 
osiguranici mogu dobiti u javnim zdravstvenim ustanovama. 
Tom istom Odlukom data su ne mala prava neosiguranim 
osobama čiji trošak liječenja po tom istom osnovnom paketu 
bi trebao biti plaćen iz posebnih fondova koji bi trebali imati 
županijska ministarstva zdravstva. 
Pitanje moje glasi: Koliko u proračunima u županijama ima 
odvojeno sredstava za plaćanje usluga na ime liječenje 
neosiguranih osoba?U Hercegovačko-neretvanskoj županiji iz 
koje ja dolazim ta cifra je nula. Vjerujem da stanje nije ni u 
drugim županijama bolje, ali evo, molim zvaničan odgovor. 

11.9.2013   

Šemsudin Dedić Poštovani predsjedavajući, zamjenici, dame i gospodo 
zastupnici, cijenjeni ministri, gosti, ja vas sve skupa 
pozdravljam i svima nama želim uspješan rad. 
Moje prvo pitanje glasi. Vlada Federacije BiH je na svojoj 
sjednici od 03.09. donijela Odluku o usvajanju Programa 
investiranja dijela sredstava naplaćenih izdvajanjem GSM 
licence za 2012. godinu za Federaciju BiH u iznosu od 13 
miliona i 200 hiljada KM. Tražim informaciju da li postoje 
usvojeni kriteriji o raspodjeli sredstava GSM licence u 
Federaciji i informaciju o raspodjeli ovih sredstava Odluke 
Vlade za raspodjelu sredstava za GSM licence za 2010., 2011. i 
2012. godinu. 

11.9.2013   

Šemsudin Dedić U kojoj je fazi Projekat gasifikacije USK i kakvi su planovi za 
realizaciju istog? 

11.9.2013   

Josip Jurišić Štete od požara KB u Bihaću 
Hvala predsjedavajući. 
Dobar dan svima i pozdravljam predsjedavajućeg i sve 
prisutne u ovoj sali.  
Ja bih želio da u ime Odbora za zdravstvo Predstavničkog 
doma Parlamenta Federacije BiH postavim tri pitanja. 
Odbor za zdravstvo Predstavničkog doma Parlamenta 
Federacije BiH upućuje poslanička pitanja i to premijeru USK, 
Kantonalnom ministarstvu zdravstva i socijalne politike USK, 
direktoru Zavoda za zdravstveno osiguranje USK i direktoru 
Kantonalne bolnice Dr. Irfan Ljubijankić u Bihaću i moli ih da 
nam u roku od 15 dana dostave detaljnu pismenu informaciju 
o posljedicama požara od 29.07.2013. godine. 
Pitanja su sljedeća, prvo pitanje:  
Da li je procijenjena materijalna šteta i koliko ona iznosi? 

11.9.2013   

Josip Jurišić Štete od požara KB u Bihaću 
U kakvom stanju se nalazi Kantonalna bolnica Dr. Irfan 
Ljubijankić i kakvi su trenutno uslovi rada u bolnici? 

11.9.2013   

Josip Jurišić Štete od požara KB u Bihaću 
Šta meritorne institucije kojima šaljemo ova pitanja USK 
planiraju u sanaciji nastale štete bolnice 

11.9.2013   
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Nasir Beganović Ja za danas bih prvo jednu inicijativu, inicijativa se odnosi na 
izmjenu uredbe koja je donesena od strane Federalnog 
ministarstva za boračka pitanja, a predlažem izmjenu uredbe, 
radi se o uredbi koja regulira izdavanje uvjerenja o pripadnosti 
OS, a ona je donesena na osnovu Zakona o povoljnijem 
penzionisanju koja u svojim odredbama krši, odnosno 
derogira Zakon o upravnom postupku. 
Stoga predlažem resornom Ministarstvu, da pristupi izradi 
izmjene navedene uredbe s obzirom da je uredba koja je 
donesena od strane Ministarstva unutrašnjih poslova koja 
regulira po istoj zakonskoj materiji istu oblast kada su u 
pitanju pripadnici OS kao pripadnici Ministarstva unutrašnjih 
poslova i imaju pravo da na osnovu  Zakona o upravnom 
postupku dokažu svoje vrijeme provedeno u OS BiH. Razlog 
više za ovu činjenicu su informacije, doduše neprovjerene, da 
je trenutno u depou armijskom depou, odnosno depou OS BiH 
ogroman broj zahtjeva i da je totalno nesnalaženje čak imam 
neke informacije da je došlo do pojave određenih falsifikata, 
tako da ovo onemogućavanje da se Zakonom o upravnom 
postupku riješi određeno, utvrdi određena prava mislim da 
nije uredu i da se radi o diskriminaciji boračke populacije. 
Znači, konkretno između pripadnika OS, odnosno Armije BiH i 
HVO i onih koji su definisani uredbom koje je donijelo 
Ministarstvo unutrašnjih poslova. 

11.9.2013   

Nasir Beganović Pitanje moje jedno je upućeno Ministarstvu za promet i 
komunikacije, a oni neka procijene da li imaju potrebu da 
određene dijelove pitanja dostave ka Vladi Tuzlanskog 
kantona i Aerodromu Tuzla. Naime, Međunarodni Aerodrom 
Tuzla uspostavio je avionsku liniju ka ...u Geteburgu u 
Švedskoj, Bazel u Švicarskoj zahvaljujući poslovnoj saradnji sa 
nisko budžetskom kompanijom Viz Air iz Madžarske koja je 
ponudila izuzetno niske cijene za avio letove na tim 
destinacijama.  
U RS-u prema informacijama sa internet portala kažu da, ovo 
je izjava resornog ministra da angažman sa Viza Airom nije 
povoljan jer madžarska kompanija traži subvenciju i plaćanje 
unaprijed. U RS-u kažu da niskotarifna avio kompanije i niske 
cijene za letove nadoknađuju u dogovoru sa državama i 
kompanijama. I u banjalučkom aerodromu tvrde da ne bi imali 
finansijske koristi u slučaju dogovora sa Viza Airom. Dakle, 
moja su pitanja sljedeća: 
Kako se isplati da madžarska niskobudžetna aviokompanije Viz 
Air leti sa Tuzlanskog aerodroma? Da li je Federacija ili kanton 
ponudila neke pogodnosti subvencije, naknade i slično ovoj 
madžarskoj kompaniji? Kakve efekte od ovog angažmana 
očekuje se Federacija i Tuzlanski aerodrom? Da li je država 
ponudila ovoj madžarskoj aviokompaniji naknadu po putniku 
ili je dala manju i jeftiniju, odnosno jeftiniju cijenu po litri 
goriva za ove madžarske avione? I da li Tuzlanski aerodrom 
plaća PDV na aerodromsku taksu i kolika je aerodromska taksa 
po putniku? 

11.9.2013   

Zijad Alajbegović Rudnik mrkog uglja Kakanj je početkom prošlog mjeseca 
izvršio prijem oko 100 novih uposlenika. Tačan broj 
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novoprimljenih radnika još uvijek je tajna uprave rudnika. 
Među novoprimljenim uposlenicima najviše ima onih koji ne 
stanuju blizu površinskog kopa Vrtlište. Njihovo prebivalište je 
udaljeno od površinskog kopa od 5 do 15 km. Površinski kop 
Vrtlište se većim dijelom nalazi na teritoriji MZ Donji Kakanj i 
tokom izvođenja radova nanosi najveću štetu istoj počev od 
stvaranja prašine, buke, eksplozija, uništavanja putne i druge 
infrastrukture i zamislite niti jedan radnik iz navedene mjesne 
zajednice odnosno mjesta Donji Kakanj nije primljen, izuzev 
podružnice Tičić, dok imamo slučajeva da je primljeno i preko 
deset novih uposlenika iz pojednih mjesnih zajednica koje su 
udaljene od površinskog kopa Vrtlište preko 10 km. Ovo je 
dokaz da je prema nezaposlenim iz Donjeg Kaknja i drugim 
nezaposlenim izvršena diskriminacija prilikom prijema novih 
uposlenika u Rudnik Kakanj. Napominjem da prilikom prijema 
novouposlenih niko nije vidio u Kaknju oglas sa kriterijumima 
za prijem u radni odnos i ovaj podatak je dovoljan dokaz da je 
izvršena gruba diskriminacija prema svim nezaposlenim. 
Iz navedenih razloga postavljam četiri pitanja Ministarstvu 
energije, rudarstva i industrije Federacije BiH: 
Zbog čega se već duži period ne primaju nezaposleni u radni 
odnos u Rudnik Kakanj koji imaju prebivalište u Donjem 
Kaknju? 

Zijad Alajbegović Je li tačna konstatacija nezaposlenih u Kaknju kad je u pitanju 
prijem u radni odnos u Rudnik Kakanj da je ulogu Zavoda za 
zapošljavanje preuzela lokalna SDA? 

11.9.2013   

Zijad Alajbegović Jeste li svjesni da ovakvi diskriminatorski prijemi uposlenika, a 
prije svega po političkoj pripadnosti ili nepripadnosti 
određenoj političkoj stranci nezaposlene dovode u stanje 
nepovjerenja u institucije Federacije BiH i na razmišljanje o 
iseljenju iz ove zemlje? 

11.9.2013   

Zijad Alajbegović Hoće li ovakav tajni prijem uposlenika u rudnike bez 
objavljenog oglasa dovesti do oporavka rudnika u FBiH ili će ih 
voditi u sve veću i veću poslovnu dobiozu i ko će za to snositi 
odgovornost? Hvala. 

11.9.2013   

Jasmina Zubić Pozdravljam sve prisutne i za danas sam pripremila jedno 
poslaničko pitanje. Kako su knjižena sredstva uplaćena od 
strane Vlade po Zakonu o finansijskoj konsolidaciji odnosno da 
li se poštuje član 8. Zakona o konsolidaciji, Službene novine, 
4/2009, koji glasi: „Sredstva uplaćena od strane Vlade po 
ovom zakonu knjižiće se kao povećanje državnog kapitala.“ 
Moje pitanje se odnosi na sve zakone o finansijskoj 
konsolidaciji, a ja sam navela primjer samo jednog člana iz 
Zakona o konsolidaciji Javnog preduzeća Željeznice Federacije. 
Mislim da je ovo pitanje jako važno, jer smo kroz revizorske 
izvještaje vidjeli da se tamo konstatuje da se ne poštuju 
računovodstveni standardi kad su u pitanju knjiženja, a radi se 
o izuzetno velikim sredstvima koje Vlada Federacije uplaćuje 
po osnovu konsolidacije i jako je bitno da ona budu pravilno 
knjižena i da državni kapital bude pravilno iskazan zbog 
budućnosti ovih naših velikih preduzeća koji su u vlasništvu 
države. 
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Hafeza 
Sabljaković 

Kada misle ispoštovati Zaključak Zastupničkog doma 
Parlamenta Federacije na prijedlog Kluba HSP-DNZ da se 
organizira tematska sjednica, odnosno da nam pošalju 
materijale koji bi tretirali tematsku sjednicu zapošljavanja u 
FBiH, jer smo mi nakon prve tematske sjednice kada smo 
govorili o administrativnim zabranama za uspješno poslovanje 
donijeli ovaj Zaključak i obavezali Vladu Federacije i nadležno 
ministarstvo da u roku od pola godine pripremi materijale na 
osnovu čega bi mi diskutovali, donijeli određene preporuke, 
mjere, međutim evo desilo se da Parlament praktično prošle 
godine nije radio, da smo mi bili već u fazi priprema za tu 
tematsku sjednicu. Kolega Alikadić je ponovo danas pokrenuo 
tu inicijativu međutim ja smatram da ipak ako nešto već 
imamo gotovo i ako je Zaključak donešen da bi se trebao i 
ispoštovati. 

11.9.2013   

Hafeza 
Sabljaković 

Nas je jučer gospodin ministar Krajina zaista zaprepastio, 
mene lično, kada nam je iznio podatak da će Budžet 
Federacije biti opterećen sa velikim sredstvima koji se tiču 
tužbi zaposlenika u organima uprave FBiH. Ja se nisam htjela 
javljati za riječ pa pitati kolika su ta sredstva jer vjerovatno 
ministar Krajina ne bi znao odgovor međutim danas 
postavljam pitanje: Kolika su sredstva koja se tiču tužbi 
zaposlenika u organima uprave Federacije BiH koje Vlada, 
odnosno Budžet Federacije mora dati po osnovu tih tužbi? 

11.9.2013   

Hafeza 
Sabljaković 

Postoji li mogućnost da dobijemo i Izvještaj Federalnog 
pravobraniteljstva za 2012. godinu? Ja sam vidjela na vašem 
Izvještaju na web stranici Vlade da ste vi usvojili taj Izvještaj. U 
prijašnjim godinama je bila praksa da mi dobijamo kao 
zastupnici te izvještaje međutim evo zadnjih nekoliko godina 
tih izvještaja nema, pa mene lično interesira šta ima u tom 
izvještaju i šta Federalno pravobraniteljstvo radi da zaštiti 
Budžet Federacije BiH? 

11.9.2013   

Hafeza 
Sabljaković 

Naime nakon saznanja da se u centrima za socijalni rad 
naplaćuje zahtjev u procesu mirenja kod rastave braka 150 
maraka žrtvama nasilja i socijalnim slučajevima, pitam 
ministra: Da li postoji mogućnost da donese instrukciju kako bi 
išlo prema kantonalnim ministarstvima, centrima za socijalni 
rad da se oslobode plaćanja zahtjeva za proces mirenja 
socijalni slučajevi i žrtve nasilja? 

11.9.2013   

Hafeza 
Sabljaković 

A ja postavljam pitanje. Iz kojih sredstava je isplaćena ta cifra 
a ko je potipsin ugovora vezano za sklapanje ugovora između 
advokatske kuće i naftnih terminala i da li je Vlada Federacije 
poduzela korake prema onima koji su to uradili, jer mi imamo 
Federalno pravobraniteljstvo koje se je trebalo uključiti. Ja ne 
znam da li se je uključilo. To evo pitam Vladu Federacije Bosne 
i Hercegovine i da li su poduzeti koraci da li je Vlada poduzela 
korake prema onima koji su nanijeli veliku štetu i građanima i 
poreskim obveznicima po pitanju te tužbe.  
Ja sam prošli put pitala vezano za naftne terminale i nisam 
dobila odgovor ali evo čini mi se da je predsjednik Nadzornog 
odbora izašao u medije i da je tu cifru rekao što je naravno 
užasno i ako Vlada takve stvari zaista propušta i ne reagira 
onda moramo se zapistati jeste li vi čuvari i jeste li vi, zaista 
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vodite li računa o svakoj budžetskoj marci ili kao što smo jučer 
vidjeli ne vodite, ponašate se rasipnički i da kažem neću 
upotrijebiti tu riječ. 

Hafeza 
Sabljaković 

Isto pitanje postavljam također Vladi Federacije nadležnom 
ministarstvu. Obratila mi se jedna građanka koja je imala 
jedan izlet na Prokoško jezero u blizini Fojnice. Tamo je 
zatekla hrpe smeća plastike jedan užas. Njeno pitanje je meni 
bilo da postavim vama. Šta se čini na očuvanju Bosansko-
hercegovačkih ljepota poput bisera, kao što je bisera Bosne 
kao što to volimo reči Prokoško jezero i ostala zaštićena jezera 
i rijeke. Ona je postavila pitanje načelniku Općine Fojnica. 
Dobila je odgovor da nije općina nadležna da se obrati drugim 
nadležnim organima i evo ja na nivou Federacije postavljam to 
pitanje. Hvala lijepa. 

11.9.2013   

Aida Čikić Moje prvo pitanje postavljam Vladi Federacije Bosne i 
Hercegovine. U svakom mandatnom periodu postavila sam 
isto pitanje, pa ću tako učiniti i sada.  
Šta Vlada Federacije Bosne i Hercegovine čini da zaštiti BH 
imovinu u inostranstvu, dakle, u zemljama bivše Jugoslavije 
prvenstveno u Hrvatskoj, Crnoj Gori, Srbiji itd. Imamo 
ogromnu neprocijenjivu imovinu u svim tim zemljama, dakle 
šta Vlada ova Vlada čini da zaštiti odnosno vrati Bosni i 
Hercegovini njenu imovinu. 

11.9.2013   

Aida Čikić Drugo pitanje ponavljam, jer nisam dobila odgovor a davno 
sam ga postavila. Šta je sa Zakonom o spriječavanju i 
sankcionisanju nereda na sportskim događajima. Ako neće 
Vlada, ja već imam pripremljen tekst tog Zakona iako je 
mnogo teže poslaniku odbraniti zakon nego Vladi koja zato i 
služi da nam dostavlja zakone. 

11.9.2013   

Aida Čikić Treće moje pitanje upućujem rukovodstvu Doma i Kolegiju 
Doma i postavljaču ga do kraja mandatnog perioda bez obzira 
koje bude rukovodstvo Doma.  
Kad će se implementirati tri odluke izglasane u ovom Domu a 
tiču se Presude Sejdić-Finci? Radi se o simboličnoj potpori 
izjednačavanja ljudskih prava, koji ovaj Dom može i mora dati 
a to mu je i prilika da u ovom i ovakvom traljavamo i nikakvom 
mandatnom periodu obilježimo na pozitivan način svoje 
četverogodišnje trajanje i damo vjetra u jedra Bosni i 
Hercegovini na njenom putu ka Evropskoj Uniji. 
Tako se ovjekovječava nečije trajanje i tako ćemo mi između 
ostalog ovjekovječiti svoje trajanje ovdje. 

11.9.2013   

Aida Čikić Da li oni misle da su Bogom dati tu i da nikom ne treba da 
odgovaraju za svoje djelovanje, jer ja sam postavila nekoliko 
pitanja Vijeću ministara Bosne i Hercegovine na koje nikad 
nisam dobila odgovor? 
Dakle, da li oni smatraju da treba da odgovaraju poslanicima 
Federalnog Parlamenta na njihova poslanička pitanja ili misle 
da nisu dužni da odgovaraju.  
Između ostalog pitam.  
Šta čine na protokolima koje je Vijeće ministara potpisalo sa 
Američkim Univerzitetom u Bosni i Hercegovini, jer nikad ni 
jedan završeni student čije školovanje je jako skupo i roditelje 
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košta onoliko koliko su mogli u bilo kom dijelu svijeta za te 
novce iškolovati svoje djete, šta su učinili da se takvi kadrovi, 
koji su valjda Bosni i Hercegovini jako korisni i potrebni to su 
djeca koja govore engleski jezik bolje nego maternji jezik i 
obučeni da budu zaista đek-sek svjetski, zar nama nije važno 
gdje će ta djeca završiti hoće li nam otići vani da predstavljaju 
Bosnu i Hercegovinu ili će u ovoj zemlji raditi. 
Dakle postavljam pitanje Vijeću ministara šta radi s 
protokolom koje je ona potpisala sa Američkim 
Univerzitetom? Hvala. 

Katica Čerkez Molim Vladu Federacije Bosne i Hercegovine da mi navede 
odredbe Zakona o ovršnom postupku temeljem kojih je ista 
Vlada Federacije Bosne i Hercegovine sačinjavala redosljed 
isplata po dospijelim potraživanjima izvršnim presuda.I molim 
da mi Vlada kaže kako ona tumači odredbu članka 66. istog 
Zakona. Također bi postavila pitanje Ministarstvu financija 
Vlade Federacije Bosne i Hercegovine. 
Koje su štete načinjene u proračunima Federacije i 
proračunima županija donošenjem Zakona o uštedama? 

11.9.2013   

Katica Čerkez Zašto nema u proceduri zakona koji proizvode štetu 
Proračunu Federacije i proračunima županija i zašto se ne 
krene sa izmjenama kolektivnih ugovora koji također prave 
ogromne štete u proračunima. Zahvaljujem. 

11.9.2013   

Hazim Kapić Pitanje ide Federalnom zavodu zdravstvenog osiguranja, 
kantonalnim zavodima, Federalnom ministarstvu zdravstva i 
kantonalnim ministarstvima zdravstva. 
S obzirom da ja očekujem u skorije vrijeme da ćemo imati 
tematsku sjednicu o stanju u zdravstvu u Federaciji Bosne i 
Hercegovine volio bi da znam a da i javnost u Bosni i 
Hercegovini zna ko su i kada bili najodgovorniji ljudi u sistemu 
zdravstva Bosne i Hercegovine. 
Zato molim da mi se dostavi spisak svih direktora federalnih 
zavoda i kantonalnih zavoda zdravstvenog osiguranja, svih 
direktora, kliničkih centara i zdravstvenih ustanova u 
Federaciji, svih članova upravnih odbora Federalnog zavoda i 
kantonalnih zavoda zdravstvenog osiguranja, kao i članova 
upravnih odbora kliničkih centara i zdravstvenih ustanova u 
Federaciji, kao i direktora i članova upravnih odbora Zavoda za 
javno zdravstvo Federacije Bosne i Hercegovine i kantonalnih 
zavoda. 
Molio bih da podatke sa zvanjem, zanimanjem, stranačku 
pripadnost iako je moguće visinu ukupnih primanja za sve 
osobe. 

11.9.2013   

Omer Vatrić Inicijativu ću dostaviti u pisanoj formi a postavljam je zato što 
sam u dosadašnjim poslaničkim pitanjima u visini ukupnih 
primanja dobivao uglavnom odgovore, koji su se pozivali na 
zakonske odredbe o zaštiti i tajnosti podataka. 
Zbog čestih prozivanja poslanika i njihovih primanja tražim od 
Poreske uprave Federacije Bosne i Hercegovine da sačini javno 
objavi listu 100 građana u Federaciji Bosne i Hercegovine sa 
najvišim ukupnim primanjima, njihova imena, zvanje i 
zanimanje, te ustanovu u kojoj ili za koju rade prvih šest 
mjeseci 2013. godine. Ja se nadam da ćete me kao kolege i 
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kolegice podržati u ovoj mojoj inicijativi da konačno skinemo 
na neki način pogrešnu percepciju da smo mi ti koji smo 
najbolje plaćeni u ovoj državi. Hvala lijepo. 

Mirko Pejanović Može li Kolegij do oktobarske sjednice pripremiti prijedlog 
programa rada ovog Parlamenta u kontekstu uslova u kojima 
radi Parlament? A znamo koji su to uslovi i pogoršanje tih 
uslova. Sa prioritetima do kraja godine i naznakom do izbora 
jer ćemo od januara ući u izbornu godinu. 
Zahvaljujem. 

11.9.2013   

Mirko Pejanović Drugo pitanje je u području sigurnosti građana i sigurnosti 
imovine. I dakako ovo pitanje će se odnositi na MUP i upućuje 
se našem uvaženom ministru Kurtešu, radi se o sljedećem. 
Dok smo mi bili još na odmorima došlo je do izvjesnog 
pogoršanja sigurnosne situacije za građane, sigurnosti 
građana i to u pogledu imovinske sigurnosti i sigurnosti života. 
Najnoviji primjer je onaj koji se dogodio na Vilsonovom 
šetalištu u Sarajevu u toku dana kada je grupa nasilnika 
jednog mladića jednostavno toliko fizički oštetila da je završio 
u bolnici. Takvih pojava i sličnih ima sve više. Naravno, ja neću 
uzimati vrijeme da vam govorim da ekonomska kriza, pa 
politička kriza i sve skupa zajedno dovodi do pogoršanja općeg 
stanja i u području sigurnosti ljudi, odnosno do toga da se 
kriminalne grupe i nasilničke grupe ohrabruju da čine 
kriminalna i druga djela. Naravno, postoje zakoni, postoje 
institucije, postoje uprava državna, ali kada se dogodi 
pogoršanje neke situacije onda je očekivati da slijede neke 
dodatne i nove mjere i aktivnosti.  
Ja bih zamolio, a molile su me i skupine građana iz Sarajeva, ja 
bih zamolio uvaženog ministra Kurteša da danas na 
Parlamentu da odgovor na to, kako se te pojave kreću i može 
li se ta tendencija zaustaviti? I postoji li u tome zajednička 
aktivnosti MUP-a Federacije BiH i njegovih struktura i 
ministarstava naših kantona? 

11.9.2013   

Marinko Čavara Hvala gospodine predsjedavajući. 
Uvažene dame i gospodo svima želim dobar dan. 
Samo da se nadovežem na gospodina profesora Pejanovića. 
Slažem se u Poslovniku je predviđen na neki način Aktuelni 
sat, tako ne piše da je Aktuelni ali je predviđeno da se sat na 
početku svakog mjesečnog zasjedanja predviđen za pitanja 
izravne odgovorene na pitanja na koja se može odmah 
odgovoriti, jer se svaki dan može postaviti pitanje u pisanom 
obliku. 
Moje pitanje, nisam danas mislio postaviti pitanja ali kada sam 
pročitao Zapisnik sa Ustavnog povjerenstva onda moram 
postaviti pitanje. Postavljam ga rukovodstvu Doma, Kolegiju i 
Ustavnom povjerenstvu. 
Tko je, zbog čega, s kojim ciljem napisao Zaključak koji nije bio 
na Ustavnom povjerenstvu, a nije napisao Zaključak koji je 
bio? Podsjećam vas, po pitanju ustavnih promjena, preporuka 
Ekspertne skupine koje je primilo Američko veleposlanstvo 
ovaj Dom je imao posebno zasjedanje. Donijeli smo Zaključak 
da iste preporuke služe za promjenu i pokretanje promjene 
Ustava. I mi smo na Ustavnom povjerenstvu donijeli Zaključak 

11.9.2013   
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da pozovemo sve političke subjekte koji su zastupljeni u ovom 
Domu i Ekspertnu skupinu da do 30.09. dostave amandmane 
na Ustav kao svoj prijedlog promjena Ustava.  
U Zaključku koji ovdje stoji kao Informacija piše da je: 
„Ustavno povjerenstvo, na temelju Ustavnog povjerenstva sa 
prethodne sjednice utvrdio pismo političkim strankama 
zastupljenim u Zastupničkom domu da daju svoj pisani stav o 
predloženim preporukama koje je dala skupina u ime 
Veleposlanstva SAD“, ovdje nije točno, nije u ime 
Veleposlanstva nego kao Ekspertna skupina. Ovo nije u ime 
Veleposlanstva. „Informirao da je rok za obilježavanje takvih, 
dostavljanje takvih mišljenja kraj rujna 2013. godine, te kako 
je svoj pisani stav u ovim preporukama do sada dostavio samo 
SDP BiH.“ 
Znači, potpuno drugi zaključak koji uopće nije bio na 
Ustavnom povjerenstvu.  
Ja molim da se ovo raščisti jer se puno puta do sada događalo 
ono što uopće nije bilo na sjednici da neko napiše. Treba se 
raščistiti da niko nema to pravo i da neće biti nesankcioniran 
ako to uradi. 
Hvala lijepa. 

Predrag Kožul Pitanje je, u kojoj fazi je Projekat Koridora Vc i koji je dinamički 
plan realizacije Koridora Vc na potezu čvor Mostar sjever, čvor 
Zvirovići? 

11.9.2013 JP Ceste FBiH i 
Direkciji cesta 

Predrag Kožul I također pitanje, u kojoj mjeri je definirana trasa na tom 
potezu? I na temelju koje prostorno-planske i investiciono-
tehničke dokumentacije? 

11.9.2013 JP Ceste FBiH i 
Direkciji cesta 

Predrag Kožul U kojoj fazi je Projekat Koridora Vc i koji je dinamički plan 
realizacije Projekta Koridora Vc na potezu čvorova Tarčin-
Mostar sjever? 

11.9.2013   

Amela Mešić Prvo pitanje glasi: Šta je Ministarstvo zdravstva poduzelo i šta 
planira uraditi kako bi se obezbijedila sredstva za nesmetano i 
kontinuirano izvođenje operativnih zahvata u centrima, 
odnosno klinikama za srce Federacije BiH? 
Fond solidarnosti zbog nedovoljnog priliva sredstava, te duga 
Vlada Federacije nije u mogućnosti obezbijediti odgovarajući 
iznos. Rečeno je da se radi negdje oko 10 miliona potrebnih za 
rad četiri centra za srce, tako da pacijenti sa teškim 
koronarnim i drugim oštećenjima srca čekaju na operaciju 
preko godinu, čak i dvije godine dana. Mnogi pacijenti su umrli 
u tom pred operacionom periodu.  
Ko je odgovoran za ovakvo zanemarivanje u konkretno 
navedenom segmentu zdravstva? 

11.9.2013 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Amela Mešić Koji su objektivni razlozi koji su doveli do situacije da 
Stomatološki fakultet svoje operacione zahvate, popravke i 
vađenje zuba svodi na vrlo mali broj operacija? Tako da djeca 
koja očekuju operativni zahvat pod anastezijom, djeca sa 
posebnim potrebama su, moraju čekati preko godinu dana i 
više na ovakve operativne zahvate. 

11.9.2013   

Amela Mešić Koji su objektivni razlozi koji su doveli do situacije da 
Stomatološki fakultet svoje operacione zahvate, popravke i 
vađenje zuba svodi na vrlo mali broj operacija? Tako da djeca 

11.9.2013   
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koja očekuju operativni zahvat pod anastezijom, djeca sa 
posebnim potrebama su, moraju čekati preko godinu dana i 
više na ovakve operativne zahvate.  
Nikakva informacija o tome se ne može dobiti u pomenutoj 
ustanovi. Postoje indicije da se takvi zahvati više uopšte ne 
rade. Šta Ministarstvo namjerava poduzeti kako bi se 
nesmetano nastavilo sa ovakvim zahvatima? I ko je odgovoran 
za nebrigu o oralnom zdravlju djece i omladine sa posebnim 
potrebama? 

Said Mujkanović   11.9.2013   

Šemsudin Dedić Kakvi su planovi Direkcije za ceste Federacije BiH kada je u 
pitanju daljnja realizacija Projekta izgradnje ceste na putnom 
pravcu Bihać-Bosanska Krupa preko ...? 

11.9.2013 Direkcija cesta 
FBIH 

Šemsudin Dedić Četvrto pitanje javnim preduzećima BH Telekom, Eronet, JP 
Elektroprivrede BiH i JP Elektroprivrede Hereceg Bosne. Od 
navedenih javnih preduzeća tražim informaciju o raspodjeli 
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Selma Jakupović Razlog zatvaranja porodilišta u LJubuškom 29.10.2013 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Faruk Jabučar U većini zakona je regulisana obvaeza da ce privredna drustva 
donijeti podzakonske akte u navedenim rokovima, moje 
pitanje da li su uredbe pravila propisi podz.akti doneseni u 
skladu sa ovom obavezom 

29.10.2013 Vlada F BiH 

Šemsudin Dedić Kolegij ovog doma zakazao sjednice do kraja godine u nov 
planirano razmatranje budzeta, da li ce ispoštovati zadate 
rokove i da li ce biti prilike za JR 

29.10.2013 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Šemsudin Dedić Koliko je doneseno prekrsajnih naloga za pravna lice 2012 i 
2013g 

29.10.2013 Federalna uprava 
za inspekcije 

Mehdin 
Selimović 

Pitanje razmjene zemljisnih knjiga za opstinu Sapna koje se 
nalaze u Zvorniku, dokle se doslo sa rjesavanjem ovog 
problema 

29.10.2013 Ministarstvo 
prostornog 
uređenja F BiH 

Tanja Vučić Revizija CZ 29.10.2013 Vlada F BiH 

Osman Suljagić 40 kandidata iz TK doktoranti i magistranti javili se na poziv 
MON a nijedan nije dobio novcanu podrsku za izradu i 
odbranu rada, zasto nijedan grant nije odobren kandidatima iz 
TK 

29.10.2013 Ministarstvo 
obrazovanja i 
nauke F BiH 

Mirsad Zaimović Da se dosstave otplatni planovi za sve kredite iz budzeta 29.10.2013 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Mirsad Zaimović Da se dostavi pregled prihoda u posljednje dvije godine 29.10.2013 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Irfan Imamović   29.10.2013   

Elvir Karajbić Da se dostavi pregled prihoda u posljednje dvije godine 29.10.2013 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Elvir Karajbić Da li je na snazi zabrana gradnje hidroelektrane u 
Zavidovicima 

29.10.2013 Ministarstvo 
energije, 
rudarstva i 
industrije F BiH 

Slavica Josipović Zasto se ne gradi brza cesta Lasva Donji Vakuf 29.10.2013 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Slavica Josipović Nemamo instituciju koja se bavi djecom sa autizmom, sta 
vlada i MZ cine da ova djeca imaju ljekare i brigu za lijecenje 

29.10.2013 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Mahmut Alagić U kojoj fazi su predmeti upućeni Ustavnom sudu BiH 29.10.2013 Ustavni sud F BiH 

Enver Mujala Zasto u protekle 3 godine JP elektroprivereda BiH ne izmiruje 
obaveze u vezi poribljavanja 

29.10.2013 Ministarstvo 
energije, 
rudarstva i 
industrije F BiH 

Mirvad Kurić Kada ce VKS rijesiti problem profesionalne vatrogasne brigade 
KS 

29.10.2013 Vlada Kantona 
Sarajevo 

Vlado - Đera 
Ivanković 

Uredba za usavrsavanje clanova NO privrednih drustava, 
postoji li bilo kakvo usavrsavanje da bi clanovi ostali na svojim 
mjestima 

29.10.2013 Vlada F BiH 

Vlado - Đera 
Ivanković 

Nakon presude postoji li mogucnost da fizicka lica naplate ako 
nacelnici opstina ne provode rjesenje suda 

29.10.2013 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Ismet Osmanović Da se dostave info o svim naknadama za sve komisije u ovom 29.10.2013 Ministarstvo 
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ministarstvu za 2012.godinu pravde F BiH 

Ismet Osmanović Tuziteljstvo vodi istragu za zloupotrebu sl.polozaja ministra 
pravde, hocete li biti dostojni i podnijeti ostavku? 

29.10.2013 Ministarstvo 
pravde F BiH 

Jasmina Zubić Kako su knjizena sredstva Vlade po zakonu o konsolidaciju, 
dobila odgovor samo za rudnike, te da se različito knjize ova 
sredstva. Da li JP u posl.knjigama knjize smanjenje obaveza po 
osnovu duga i povecanje kapitala, da li je sacinjen ugovor o 
asignaciji 

29.10.2013 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Jasmina Zubić Koji je pravni osnov za zahtjevanje i izdavanje uvjerenja o 
nekaznjavanju 

29.10.2013 MUP F BiH 

Hafeza 
Sabljaković 

Da li mogu dobiti izvjestaj o isplacenim naknadama 
gradjanima BiH 

29.10.2013 Ombudsmeni 
FBiH 

Hafeza 
Sabljaković 

Porodilista zatvorena a kantonalne bolnice nemaju kapacitet 
koliko je zatvoreno porodilista 

29.10.2013 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Hafeza 
Sabljaković 

Dobili smo izvjestaj o raspodjeli fin. sredstava politickim 
strankama gdje sam primjetili da je zakon o fin polit. Stranaka 
prekrsen 

29.10.2013 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Hafeza 
Sabljaković 

Ko je naredio izmjestanje zasticenog svjedoka i zasto, trazim 
izvjestaj o radu zavoda KPZ 

29.10.2013 Ministarstvo 
pravde F BiH 

Velimir Kunić Da li su obezbjedjena sredstva DSM opstinama Drvar Glamoc i 
Grahovo 

29.10.2013 Vlada F BiH 

Zijad Alajbegović Sta je direkcija autocesta FBIH uradila po datim obecanjima 29.10.2013 Direkcija cesta 
FBIH 

Zijad Alajbegović Kada ce se izgraditi trotoar na putu donji Kakanj – kakanj 29.10.2013 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija 
FBiH 

Aida Brčić Koliko je akreditovano zdrav.institucija u BiH koliko ima 
zaposlenih i primanja 

29.10.2013 Agenciji za 
kvalitet i 
akreditaciju u 
zdravstvu 

Marijan Živković Kritike kreiranja materijala i nedovoljne upotrebe pravilnog 
hrvatskog jezika 

29.10.2013 Predstavnički 
dom PFBIH 

Senad Subašić Zasto nije isplacena otpremnina za bivse kolege koje su 2011. 
Otisle u penziju 

29.10.2013 predsjedavajući 
Predstavničkog 
doma PFBIH 

Omer Vatrić Da se sredstva svj.banke stave na raspolaganje u ponedeljak 
Krajina nije izvrsio zaključak, zelim da znam ko ima hrabrosti i 
obraza da blokira 130 miliona, koja banka koristi ova sredstva 
gdje stoje godinu dana, frustriran sam ovakvim postupanjem. 
Moli predsjedavajućeg da danas obezbijedi prisustvo ministra 
Krajine da da odgovor ovom parlamentu 

10.12.2013 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Jasmin Duvnjak Detaljan pregled donacija JP BH telekom eronet za 2011 2012 
i 2013 

10.12.2013 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Jasmin Duvnjak Kako teče proces  o provedbi zakona o mladima i zakona o 
volonterizmu 

10.12.2013 Ministarstvo 
kulture i sporta F 
BiH 

Ismet Osmanović MZ fed.potpisalo sporazum sa MZ hrvatske o transplantaciji 
organa, trazim tekst sporazuma, da li je moguce da entitet 
sklapa sporazum s drugom drzavom a da prethodno nije 
dobijena drzavna saglasanost. 

10.12.2013 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 
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Ljiljana Sakić 21.7.13. postavila pitanje zasto sekretari radnih tijela ne 
primaju platu u skladu sa zakonom o platama, dobila sam 
odogovor da se radi na uskladjivanju propisa, pitam sad dokle 
se stiglo sa ovom procedurom. Kad se očekuje rješenje 
problema 

10.12.2013 Ministarstvo 
pravde F BiH 

Selma Jakupović Koliko sredstava od svih naknada je prikupio fond u 12 i 13 sa 
HNK Koliko je sredstava vratio kroz projekte u HNK 

10.12.2013 Fond za zaštitu 
okoliša (direktor 
Safet Harbinja) 

Selma Jakupović Kolika je korist dosadasnjih ulozenih sredstava u okolis 10.12.2013 Fond za zaštitu 
okoliša (direktor 
Safet Harbinja) 

Elvir Karajbić Inspekcija naredila obustavu radova preduzecu u ZDK zasto se 
ne primjeni zakon o sumama ZDK i prevazidje novonastala 
situacija 

10.12.2013 Uprava za 
inspekcijske 
poslove (direktor 
Tirak) 

Safet Kešo Da li je rukovodsvo PD PFBIH uputilo akt OHR OSCE da 
poduzmu hitne mjere za rješavanje problema djece iz Konjević 
Polja 

10.12.2013 predsjedavajući 
Predstavničkog 
doma PFBIH 

Safet Kešo Da li ste proslijedili inicijativu 21.11.13. kojim PD poziva 
komitet za prava djeteta da se hitno uključi u rješavanje 
problema djece iz Konjević Polja 

10.12.2013 predsjedavajući 
Predstavničkog 
doma PFBIH 

Kadrija Modrić Koliki je dug rudnika u FBIH na osnovu izdvajanja za zdravstvo 
i poreza na platu 

10.12.2013 Ministarstvo 
energije, 
rudarstva i 
industrije F BiH 

Kadrija Modrić Rudnik Banovici isplatio 25 mil za razliku placa isplacena 
komercijalnim kreditom kod NLB, da li je rudnik obracunao i 
platio poreze za doprinose PIO 

10.12.2013 Ministarstvo 
energije, 
rudarstva i 
industrije F BiH 

Željko Asić Zasto nije upisan u nadlezni registar direktor Odraza 10.12.2013 Ministarstvo 
pravde F BiH 

Šemsudin Dedić U koliko faza se planira graditi zaobilaznica Bihac koliko 
sredstava je obezbjedjeno i kad ce se raditi 

10.12.2013 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Tanja Vučić Koliko je u 2013. Isplaceno poticaja za proizvodnju mlijeka po 
kantonima 

10.12.2013 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F BiH 

Aida Čikić Pitanje u vezi eutanazije pasa lutalica, trazi zaustavljanje ovog 
procesa 

10.12.2013 Vlada F BiH 

Belkisa 
Vehabović 

Skupstina BPK donijela odluku o reprogramu, kada ce doci na 
dnenvi red kreditno zaduzenje kod Austrije za obnavljanje 
bolnice u Gorazdu 

10.12.2013 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Hafeza 
Sabljaković 

Postoji li mogucnost dobijanja izvjestaj o stanju rezervi u FBIH 10.12.2013 Vlada F BiH 

Hafeza 
Sabljaković 

Da li ce CIK ispostovati da se na narednim izborima obezbijedi 
volja naroda, sa aspekta sumnje u malverzacije i kradju 
glasova 

10.12.2013 Centralna 
Izborna Komisija 

Muhidin Alić Kad ce biti zakazana tematska sjednica o socijali 10.12.2013 predsjedavajući 
Predstavničkog 
doma PFBIH 
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Melika 
Mahmutbegović 

Koje je aktivnosti ministarstvo energetike planiralo poduzeti 
po tvornici Minas u Bugojnu 

10.12.2013 Ministarstvo 
energije, 
rudarstva i 
industrije F BiH 

Melika 
Mahmutbegović 

Sta je sa zaobilaznice Bugojno Novi Travnik 10.12.2013 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Melika 
Mahmutbegović 

Koji centri fizikalne rehabilitacije su na listi finansiranja u 
sistemu a koji nisu 

10.12.2013 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Mirsad Novalić Da li clan odbojkaskog odobra moze biti na mjestu umjesto 
predsjednika 

10.12.2013 Ministarstvo 
pravde F BiH 

Jozo Bagarić Skretna traka na putnom pravcu Tomislavgrad kod mjesta 
Obara 

10.12.2013 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Jozo Bagarić Postoji li namjera za rad na putnom pravcu Tomislavgrad - 
Jablanica 

10.12.2013 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Aida Brčić Kada ce ministarstvo za rad i socijalnu politiku uputiti zakon o 
zastiti porodica sa djecom 

10.12.2013 Ministarstvo rada 
i socijalne 
politike F BiH 

Fikret Kilim Kada ce se ocistiti sliv rijeke Vrbas u Gornjem Vakufu 10.12.2013 Agencija Sliv 
rijeke Save 
(direktor Sejad 
Delić) 

Tanja Vučić Trazim utrosak sredstava za sport u 2013. 10.12.2013 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Mahmut Alagić U kojoj fazi je proces likvidacije folks banke 10.12.2013 Vlada F BiH 

Mahmut Alagić Da li Ministarstvo finansija pokusava zastititi male dionicare 10.12.2013 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Mahmut Alagić Sverc pasa pseca mafija, udomljavanje pasa pa ih kasnije 
koriste za pravljenje hrane za ostale zivotinje 

10.12.2013 Vlada F BiH 

Edin Mušić VF je ulozila sredstva u projekt vodosnjabdjevanja Dubravske 
visoravni u Čapljini dokle se doslo sa tim projektom i sta je sa 
vodosnabjdevanj u mjestu Gubavica u Mostaru 

10.12.2013 Vlada F BiH 

Ljilja Zovko Sta je CZ ucinila na ispravci gresaka po revizorskom izvjestaju 10.12.2013 Uprava civilne 
zastite (direktor 
Tihić) 

Mirsad Zaimović Agencija za privatizaciju nema nadzorni odbor a mi smo 
odgovorni za imenovanje clanova UO I NO, kada ce se 
imenovati 

10.12.2013 Agencija za 
privatizaciju u 
FBiH (direktor 
Šuhret Fazlić) 
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Predstavnik Inicijativa Postavljeno Upitanik 

Aida Čikić Uputila je i inicijativu kojom traži da se na prvoj narednoj redovnoj 
sjednici dođe do izmjena Poslovnika kako bi se implementirala 
presuda „Sejdić-Finci“. 

19.3.2013   

Belkisa 
Vehabović 

Pokrenula je inicijativu prema Vladi Federacije BiH za donošenje 
izmjena i dopuna Zakona o unutrašnjoj trgovini. 

19.3.2013   

Jasmin 
Duvnjak 

traži da nastave aktivnosti da u saradnji sa kantonalnim 
zdravstvenim ustanovama iznađu rješenje kojim bi se reguliralo 
ujednačavanje iznosa cijene potvrde za dobivanje potvrde o krvnoj 
grupi RH faktoru za nove biometrijske lične karte. Budući da 
dobrovoljni davaoci krvi imaju besplatan unos, predlaže i 
penzionere i profesionalne vozače da dobiju jednu takvu potvrdu 

19.3.2013 Vlada F BiH 

Jasmin 
Duvnjak 

sporta i traži da se iznađe način i rješenje da se 
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Slavica 
Josipović 

Inicijativa za upucivanje cestitke povodom inauguracije pape 
Josipovic 

19.3.2013   

Hafeza 
Sabljaković 

, od koje traži da pripremi jednu tematsku sjednicu gdje bi 
zastupnici zajedno sa Vladom dobili informacije vezano uz 
privatizaciju i sredstva koja bi se na neki način trebala dobiti iz 
privatizacije. 

19.3.2013   

Jasmin 
Duvnjak 

za donošenje federalnog zakona o zaštiti i dobrobiti životinja. 7.5.2013   

Jasmin 
Duvnjak 

Pitanje za Civilnu zaštitu Federacije BiH vezano je uz plan borbe 
protiv požara pred nastupajuće ljeto. 

7.5.2013   

Aida Čikić za donošenje Odluke o izmjenama i dopunama Poslovnika u smislu 
implementacije presude Sejdić-Finci. 

7.5.2013   

Mirza 
Ustamujić 

budući da je Parlament samo prije nekoliko mjeseci usvojio 
inicijative da se razrješi menadžment  i rukovodstvo tri kompanije 
vezano uz tri negativna izvještaja uključujući i Željeznice  Federacije 
BiH, zašto to nije završeno i da li je za njega kao resornog ministra 
obavezujuće uopće ono što Paralment usvoji i zašto je uopće ta 
tačka na sjednici? 

7.5.2013   

Mirza 
Ustamujić 

kojom traži da kreira zakon i politiku koja će omogućiti podršku 
majkama porodiljama u smislu finansijske podrške za svako 
novorođenče. Smatra da bi ovo trebalo biti strategija Federacije 
BiH koju bi trebalo raditi i osmisliti Federalno ministarstvo 
zdravstva i predvidjeti je sljedećim budžetom 

7.5.2013   

Edin Mušić da se visokonaponski spoj na trafostanici Raštani u što skorije 
vrijeme riješi. Također, trafostanica koja bi bila budući prihvat 
električne energije sa budućeg vjetroparka Podveležje da se locira u 
rejonu Strelište. 
Dok se ne završi trafostanica Željuša koja je 110 kV koja bi u 
potpunosti riješila te pretpostavke budućeg razvoja sjeverne zone 
Grada Mostara, pokreće inicjativu da Elekroprijenos BH za potrebe 
Elektroprivrede BiH a na raspolaganje Elektrodistribuciji Mostar 
nabavi jednu mobilnu 110 kV trafostanicu. 

7.5.2013   

Hazim Kapić Kazao je da ima inicijativu gdje je tražio da se u okviru 
Predstavničkog doma osigura  jedna prostorija koja bi se zvala 
„zastupnička soba“. Budući da to nikad nije stavljeno na glasanje, 
zamolio je da se danas o tome Dom izjašnjava. 

7.5.2013   

Mirvad 
Kurić 

uputio je inicjativu za zakazivanje vanredne sjednice 
Predstavničkog doma Parlamenta Federacije BiH na temu: Položaj 
umjetnika u Federaciji BiH. 

7.5.2013   

Mirvad 
Kurić 

Uputio je inicijativu kojom traži da se na nivou Federacije BiH 
donese zakon o dodjeli priznanja istaknutim umjetnicima u 
Federaciji BiH. 

7.5.2013   

Ismet 
Osmanović 

Pokrenuo je inicijativu kojom Predstavničkom domu Parlamenta 
Federacije BiH predlaže da formira ad hoc Komiaiju za istragu koja 
će na osnovu svojih ustavnih, zakonskih i poslovničkih ovlasti 
ispitati pitanje nelegalnog prisluškivanja građana u Federaciji BiH 
od MUP-a i drugih koji su u to eventualno uključeni a na osnovu 
informacija koje su nedavno u javnosti objavljene od 
visokopozicioniranih dužnosnika MUP-a i na osnovu kojih je 
premijer Nikšić pisanim putem zatražio od istražnih organa da se to 
provjeri. 

7.5.2013   

Ismet uputio je Odboru za sigurnost Predstavničkog doma Parlamenta 7.5.2013   
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Osmanović Federacije BiH da predloži izmjene i dopune Zakona o unutrašnjim 
poslovima kojim će se po hitnom postupku riještiti pitanje naknada 
za rad članovima Nezavisnog odbora. 

Jasenko 
Selimović 

nakon Inicijative koju je predložio Ismet Osmanović, a odnosi se na 
formiranje istražne komisije Predstavničkog doma koja bi utvrdila 
navode u vezi sa nelegalnim prisluškivanjem građana Federacije 
BiH od Federalne uprave policije, pridružuje jednoj takvoj inicijativi 
te predlaže formiranje parlamentarne komisije oba doma, budući 
da je pitanje sigurnosti u nadležanoti Parlmenta Federacije BiH. 

7.5.2013   

Omer Vatrić Robne rezerve u Federaciji BiH. 7.5.2013   

Ismet 
Osmanović 

osnivanje povremene parlamentarne komisije za utvrđivanje 
istinitosti navoda o nezakonitom prisluškivanju telefonskih 
razgovora građana 

25.6.2013   

Mirvad 
Kurić 

održavanje posebne sjednice Predstavničkog doma na kojoj će biti 
razmotren status umjetnika u Federaciji 

25.6.2013   

Aida Čikić odluka da Poslovnik ovog doma bude izmijenjen u skladu s 
primjenom presude "Sejdić – Finci" 

25.6.2013   

Omer Vatrić , da u ovom domu ubuduće bude otvorena rasprava o stanju u 
oblasti robnih rezervi Federacije BiH. 

25.6.2013   

Mirvad 
Kurić 

Uvažena predsjedavajuća, dopredsjedavajući, premijeru, ministri, 
kolege zastupnici. 
Ja sam na prošloj sjednici, ustvari na početku ove sjednice 20. 
podnio Inicijativu, još jednu Inicijativu koju sada nisam čuo, a to je 
Inicijativa za donošenje Zakona o dodjeli priznanja istaknutim 
umjetnicima. Pa bih vas molio da tu Inicijativu koja u isto, u isto 
vrijeme sam predao i jednu i drugu, jedna je samo danas došla na 
izjašnjavanje a volio bih da ova druga dođe danas na izjašnjavanje 
da se izjasnimo o toj Inicijativi. To je Inicijativa u isto vrijeme su 
dvije došle, znači, Zakon o dodjeli priznanja istaknutim umjetnicima 
u Federaciji BiH. 

25.6.2013   

Mirza 
Ustamujić 

Hvala. Želio bih da pozdravim sve prisutne kolegice i kolege, dame i 
gospodo. Vama je poznato da prije nekih 15-tak dana je prihvaćena 
inicijativa za konsolidaciju sportskih kolektiva u Federaciji BiH. 
Obzirom da je ista vezana i njena rješenja nudi kroz Zakon o visini 
stope zatezne kamate odnosno rješenjima koja bi trebala biti 
implementirana u idućem periodu, a da je prezentaciji isto 
prisustvovao i premijer gospodin Nermin Nikšić jako je bitno da ova 
inicijativa takođe danas dođe na glasanje i dobije podršku vjerujem 
ovog Doma zbog toga što su sportski kolektivi dužnici, dužni da se 
prijave do 30.06. Bojim se da mi nemamo više termina Parlamenta 
u ovom mjesecu da praktično usvajanjem ove inicijative na neki 
način bi ih pozvali da se prijave sa dugovanjima čime bi izvršili 
konsolidaciju klubova. Vjerujem da ste iz medija upoznati a ja mogu 
pročitati ukoliko želite i zamoliću stručne službe da dostave ovu 
inicijativu koja je upućena bila Vladi i razmatrana, svim poslanicima 
u ovom Domu. 
Ja vas zaista pozivam da podržite i ono što je bitno ona zaista 
predstavlja konkretno rješenje u to se uvjerio i sam premijer koji 
može iznijeti svoje viđenje kao i predstavnici klubova kojim bi 
pomoć ova zaista značila. Hvala vam puno.Nikakav problem. Ja ću 
pročitati. Potrudiću se što kraće, hvala vam. Naime, najveće 
opterećenje klubovima i sportskim kolektivima predstavljaju 

25.6.2013   
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poreska dugovanja, te bi rješavanjem ovog problema riješili gotovo 
90\% problema istih odnosno direktno pomogli ozdravljenju sporta 
i potakli njihov daljnji razvoj čiji pozitivni efekti bi se odrazili na 
društvo na cjelini. Problem sportskih dugovanja u sportu nije 
problem koji imamo u Federaciji BiH ovakav problem su imale i 
susjedne zemlje poput Hrvatske koje su još prije deset godina 
usvojile određene akte i ponudile odgovarajuća rješenja u ovom 
pravcu a mi praktično još uvijek stojimo u mjestu i ne nudimo 
nikakva rješenja dok klubovi iz godine u godinu sve teže, u sve su 
težem položaju. 
U nastavku obrazloženja vezano za inicijativu nudim ideju koja bi 
mogla poslužiti kao polazna osnova za rješavanje navedenih 
problema, a u cilju konsolidacije sportskih kolektiva u FBiH čime bi 
se otvorila mogućnost u nastavku dobrih i postizanju vrhunskih 
sportskih rezultata. Rješenje se nalazi u usvojenim izmjenama 
Zakona o visini stope zatezne kamate na javne prihode odnosno 
prijedlogom naknadnih izmjena i dopuna istog zakona do 
postizanja konačnog rješenja. Na početku bitno je istaći da se 
porezni dug sastoji od glavnog duga i kamata. U jednom od 
odgovora na poslanička pitanja Porezne uprave Federacije BiH u 
vezi sa poreskim dugovanjima može se utvrditi da kada su u pitanju 
sportski kolektivi strukturu ukupnog poreznog duga u prosjeku čini 
40\% glavnog duga odnosno 60\% kamata. 
U prvom koraku sportski kolektivi pozvali bi se na pomenuti Zakon 
o visini stope zatezne kamate gdje bi shodno posljednjim 
izmjenama i dopunama član 2a. stekli pravo na otpis kamata na 
obaveze po osnovu javnih prihoda a na osnovu zahtjeva koji bi 
svaki poreski obveznik i sportski kolektiv podnio najkasnije, ovo 
podcrtavam, do 30.06.2013. godine, dakle, radi se o postojećem 
zakonskom rješenju, nadležnoj organizacionoj jedinici Porezne 
uprave FBiH. 
U skladu sa članom 2b. pomentog zakona podnosiocu zahtjeva koji 
je ispunio uvjete za otpis kamate propisan članom 2a. Zakona te u 
cjelosti izmiri obaveze glavnog duga do 31.12.2013. godine otpisala 
bi se cjelokupna obračunata kamata. Također potrebno je istaći da 
će se prema istom zakonu Porezne uprave FBiH sve uplate 
evidentirane kao uplate plaćanje zateznih kamata na ime glavnog 
duga nastalog do 31.12.2011. godine priznati kao dijelom izmirenja 
glavnog duga. U tom slučaju 40\% glavnog duga odnosno ukupni 
poreski dug se dodatno umanjuje. Bez konkretnih pokazatelja teško 
je utvrditi koji je ukupan poreski dug koji sportski kolektivi imaju 
prema Poreznoj upravi ali prema procjenama on je oko 30 miliona 
KM. Imajući ove parametre u vidu lako je izvući zaključak da bi 
glavni dug mogao da iznosi oko 12 miliona maraka. Ipak tačno 
stanje pitanja glavnog duga i kamate bi utvrdili tek nakon 30.06. 
ove godine i ovog mjeseca do kada bi imali podnesene sve 
zahtjeve. Bitno je istaknuti da na važećim propisima uvjet da bi se 
otpisale kamate uplata glavnog duga treba da bude do 31.12.2013. 
godine što ostavlja dovoljan rok od 6 mjeseci da se kreiraju izmjene 
i dopune određenih zakonskih rješenja ili ponude nova i prođu kroz 
parlamentarnu proceduru. Najjednostavnije rješenje ogleda se u 
izmjenama i dopunama Zakona o visini stope zatezne kamate. One 
bi podrazumijevale da se sportskim kolektivima koji su podnijeli 
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zahtjev prema Poreznoj upravi Federaciji BiH prihvate a zatim 
otpiše zatezna kamata i izvrši reprogram glavnog duga u razumnom 
periodu od 180 mjeseci ili 15 godina počevši od 01.01.2014. 
godine. U ovom slučaju sportski kolektivi bi na kraju ipak izmirili 
dug, dakle, njima se ne oprašta glavni dug, ali bi on bio daleko 
manji nego sada i prihvatljiv sa aspekta visine rate. Ovdje se dalje 
navodi primjer na koji način ide, samo ću podcrtati, da trenutno 
sportski kolektivi otprilike prema reprogramu duga bi otplaćivali po 
70-80 hiljada maraka na ovaj način bi se postiglo rješenje da 
otplaćuju mjesečno od 3 do 6 hiljada maraka što je realno i mogu 
otplatiti. Ono što je bitno također navesti da kad je u pitanju 
prihodovna strana ovo bi bila podrška za sportske kolektive s druge 
strane ako se ne uradi to oni bi se ugasili i nikad se ne bi naplatila ta 
glavna dugovanja. S druge strane lako je finansijski pokazati da bi 
od istih klubova Federacija godišnje u idućih 15 godina kroz 
reprogram i redovno plaćanje poreza nadalje imala prihod preko 
milion maraka svake godine. 
Ja vas zaista molim da podržite ovu inicijativu da pozovemo 
sportske kolektive da u ovom roku od, da kažem, 3-4 preostala 
dana podnesu prijave a vjerujem da će premijer i nadležno 
Ministarstvo kulture i sporta preuzeti sve korake kako bi se riješilo 
ovo pitanje. Hvala. 

Safet Kešo Naime pokrečem Inicijativu prema nadležnom Ministarstvu da 
razmotri mogućnost izmjena i dopuna Zakona kojim se uređuje 
materija usvajanja djece u Federaciji Bosne i Hercegovine i to u 
smislu maksimalno mogućeg skraćenja rokova i ubrzanja procedura 
od podnošenja zahtjeva za usvojenje djeteta do okončanja 
postupka usvojenja. 
Posebno obrazloženje gotovo da nije ni neophodno i tako da treba 
kazati samo to da bi se skraćenjem rokova trajanja procedura 
usvajanja djeteta postigli mnogo bolji efekti u ovom značajnom 
području humanizacije cijelog našeg društva i to u brojnim 
aspektima njegovim. 

25.6.2013   

Safet Kešo Pokrečem Inicijativu prema Vladi Federacije da izdvoji sredstva              
Univerzitetu u Sarajevu za izradu projektne dokumentacije za 
izgradnju zgrade Ekonomskog fakulteta u Kampusu Univerziteta. 
Kratko obrazloženje. 
Zgrada u kojoj trenutno radi Ekonomski fakultet u Sarajevu 
vlasništvo je pravoslavne crkve i kao takva je predmet restitucije uz 
napomenu da se rokovi za povrat zgrade vlasniku ne mogu dalje 
odgađati. Inicijativu temeljim na saznanjima o postojanju jednog 
sporazuma između Vlade Federacije Bosne i Hercegovine i 
Univerziteta u kojem je predviđena pomenuta finansijska pomoć 
Vlade Federacije Univerzitetu u Sarajevu. 
Što se tiče prostorija takođe po ko zna koji put evo i ja a najmanje 
su još četvorica zastupnika u ovom Predstavničkom domu 
pokretala to pitanje i to je zaista veliki problem. Postavljam pitanje 
kako je uopće moguće da smo dovedeni u situaciju da se Vlada 
rasipa tim sredstvima, pa mogu reći i prostorom plaćajući kirije za 
neka ministarstva a parlamentarci su prinuđeni da po gradu po 
kafanama itd. zakazuju susrete s građanima da bi obavili razgovore. 
To je zaista neprimjereno i mislim da ta jedna prostorija o kojoj 
govori uvažena zastupnica Borić svakako da se podijeli svima. Ona 

25.6.2013   



159 

ne bi bila apsolutno znači dovoljna i mislim da bi ovaj problem 
trebalo zaista ozbiljno uzeti u razmatranje i trebalo bi ga riješiti. 
Rasipamo sredstva na jednoj strani. Juče su o tome pisali i mediji pa 
se po jednom uposlenom u konkretnim ministarstvima nađe i po 25 
kvadratnih metara prostora a na 98 zastupnika mi ovdje faktički 
nemamo ni jednog kvadratnog metra, tako da ja smatram da je to 
zaista problem kojim se svi zajedno trebamo posvetiti a obečali 
smo Bogami da ćemo vratiti dignitet i Parlamentu i 
parlamentarcima i mislim da bi red bilo da na tome i poradimo. 

Alma 
Čardžić 

Evo, ja pokrećem jednu Inicijativu sada ću je pročitati uz 
obrazloženje. 
„Na osnovu člana 11. i 15. Poslovnika o radu Parlamenta Federacije 
BiH pokrećem Inicijativu za donošenje Zakona o šumama BiH na 
način da predloženi Zakon o šumama Federacije BiH koji je usvojen 
na Predstavničkom domu, a nije usvojen na Domu naroda bude 
vraćen Vladi Federacije BiH na uređenje, doradu i objedinjavanje sa 
Zakonom o šumama Federacije BiH a koji je prijedlog Ministarstva 
poljoprivrede sektora šumarstva. 
Obavezuje se Vlada Federacije BiH, odnosno nadležno ministarstvo 
da u roku od šest mjeseci stavi u proceduru prečišćen i objedinjen 
tekst jedinstvenog Zakona o šumama na osnovu oba prijedloga a 
konsultirajući eksperte iz ove oblasti.“ 
Ja ću samo kratko obrazloženje.  
Trenutno faktično stanje u raspolaganju i gospodarenju šumama i 
šumskim resursima vlada zakonski vakuum, neophodno je i hitno i 
stručno regulisanje ove materije donošenjem novog zakona. Pošto 
predloženi Zakon o šumama nije prošao zakon i predviđenu 
proceduru oba doma Parlamenta, a imajući informaciju da 
nadležno ministarstvo ima sve u Prijedlogu zakona o šumama 
smatram da je neophodno uz konsultovanje struke eksperata 
objediniti ova dva prijedloga i usvojiti novi jedinstveni Zakon o 
šumama Federacije BiH. Federacija BiH raspolaže ogromnim 
potencijalom iz oblasti šuma i šumskih resursa, te neusvajanjem 
zakona trenutno vlada anarhija u ovoj oblasti. Neusvajanjem 
zakona omogućuje se nelegalna eksploatacija šumskog bogatstva, 
te se onemogućuje zakonsko, stručno i ekološko gazdovanje ovim 
resursom.  
Ja sam dala ovu Inicijativu na umnožavanje i vi ste zaustavili, rekli 
ste da to ostavimo (upadica) Jeste, glasanje za ovu inicijativu. 
Hvala lijepa. 

25.6.2013   

Senad 
Subašić 

Na prijedlog izmjena opštih uloga za isporuku električne energije i 
tiče se člana 17. a odnosi se na elektroenergetsku saglasnost i člana 
79. troškovi ponovno priključenja. Pošto je Inicijativa malo obimna 
ja je neću čitati, nego ću je predati tehničkoj službi kako bi 
proslijedila ovog Agenciji. 

23.7.2013   

Hafeza 
Sabljaković 

Gospodine predsjedavajući, gospođo dopredsjedavajuća, kolegice i 
kolege zastupnici. Mi smo juče imali jednu panel diskusiju koju je 
organizirao CCI na temu „Prepreke efikasnijim politikama 
zapošljavanja u Federaciji BiH“ i oni zastupnici koji su bili prisutni 
čuli su jako puno bitnih informacija međutim to nas sve upućuje da 
je situacija u FBiH kada je u pitanju aktivna politika zapošljavanja 
dovedena u pitanje. Situacija je alarmantna i ja bih zamolila 
Ministarstvo za rad i socijalnu politiku da inicijativa koja je usvojena 

23.7.2013   
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na ovom Domu, a to je realizacija tematske sjednice vezano za rad i 
zapošljavanje da vidi šta se može učiniti kako bi se što prije 
pripremila ta tematska sjednica. Također danas nisam to isticala na 
Kolegiju, molim i predsjedavajućeg i rukovodstvo da pokušamo sve 
učiniti da što hitnije ide ta sjednica, a najkasnije do septembra, do 
kraja septembra ove godine. 
Mi smo tu sjednicu znate i sami bili planirali prošle godine u šestom 
mjesecu, međutim zbog nemilih događanja koja su bila prethodno i 
u ovoj godini, znamo da se to nije realiziralo, a zbog kompletne 
situacije na ovu temu smatram da je to neophodno što prije 
pripremiti i Parlamentu dostaviti pisanu informaciju da bismo 
otvorili priču o tome, donijeli određene mjere koje moramo hitno 
realizirati, sankcije za one koji ne žele da pristupe onome što 
trebaju shodno našim zaključcima kako bi bar u zadnjoj godini svog 
mandata učinili nešto korisno za građane u FBiH. 

Mirsad 
Đonlagić 

I četvrta stvar je, četvrto pitanje se odnosi na jednu inicijativu koju 
smo mi kao Klub imali namjeru da podnesemo, međutim pošto 
smo kasnije informirani da je formirana radna grupa želim da pitam 
dokle je ta radna grupa došla. Radi se o harmonizaciji doprinosa 
između dva entiteta, između RS-a i Federacije BiH, a odnosi se na 
doprinose koje plaćaju rezidenti iz Federacije BiH koje imaju firme i 
posao u RS-u. 
U tom smislu imam namjeru da postavim pitanje kao što sam rekao 
Vladi: Da li ta radna grupa radi, ako radi dokle je stigla i kad 
možemo očekivati rezultate rada te radne grupe? Evo toliko. Hvala. 

11.9.2013   

Mirza 
Ustamujić 

Tražim i molim poslanike u Zastupničkom domu da se izjasne i 
podrže inicijativu da održimo tematsku sjednicu na temu revizije 
državnih institucija i javnih preduzeća sa naglaskom na objavljene 
revizorske izvještaje i nalaze državnih revizora a u cilju upoznavanja 
sa stvarnom i realnom situacijom.  
Naime često imamo situaciju da predstavnici Vlade i raznih 
preduzeća ne slažu se sa izvještajima i pokušavaju iznijeti kontra 
argumente. Ja mislim da je Parlament pravo mjesto i tražiću od 
poslanika da podrže takvu inicijativu da imamo jednostavno sa 
dvije strane prikaz, kako bi mogli zauzimati dalje korake. 

11.9.2013   

Mirza 
Ustamujić 

Druga inicijativa odnosi se i mislim da je bitno i da je ovo mjesto 
pravo rješenje. Obzirom da su projektovali... spalionice u 
Sarajevskom naselju Stup direktno ili indirektno ugroženi 
stanovništa dvije skoro najmnogoljudnije opštine Ilidža i Novi Grad 
sa preko 200 hiljada stanovnika a trenutni problem je na 
federalnom nivou, jer se čeka izdavanje okolinske dozvole. Tražim 
da se zabrani izdavanje ove dozvole i održi tematska sjednica po 
ovom pitanju. 
Ponovo potcrtavam da se spaljivanjem opasnog otpada događaju 
mislim ... zagađajučih materija posebno dioksina i furana u 
relativno gusto naseljenoj sredini. Obzirom da je Stup postao 
stambena zona više nije industrijska ovo može predstavljati veliki 
problem. 
Ja kao i zastupnik koji dolazi iz Sarajeva boriču se svom snagom 
vjerujem sa svim svojim kolegama da se nešto ovako ne desi 
uglavnom gradu pogotovo u naseljenoj zoni gdje živi gotovo 200 
hiljada stanovnika. 

11.9.2013   
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Nihad 
Alikadić 

Zahvaljujem gospodine predsjedavajući i pozdravljam sve prisutne. 
Iskoristio bi priliku da našim nogometašima i njihovom selektoru 
čestitam na izvanrednoj borbi za Bosnu i Hercegovinu. Skoro da 
rezultat u onakom zalaganju nije bio ni bitan, ali hvala im na 
pobjedi. 
Ja ću danas da pokrenem jednu inicijativu i sad da postavljam 
pitanja ponovo ona koja mi nisu odgovorena još od februara 2012. 
godine. Izgleda da sam se snavezao nekih pitanja, koja su škakljiva, 
pa se nikome ne odgovara samo mi se šalju nekakvi akti kojim se 
peru ruke onih koji bi trebali da odgovore na moje pitanje. 
Inicijativu koju ću pokrenuti tiče se strateškog cilja platforme. 
Strateški cilj platforme bio zapošljavanje, zapošljavanje, 
zapošljavanje, zapošljavanje i po peti put zapošljavanje ljudi kojih 
danas imamo 500 hiljada nezaposlenih i taj nam se broj malo 
povećao od momenta kada se ona uspostavi. 
Insistiram i molim ovaj Dom da pokrene održavanje tematske 
sjednice na temu zapošljavanje u Federaciji Bosne i Hercegovine 
pod jedan. Zapošljavanje u Javnoj upravi, zapošljavanje u javnim 
preduzećima, a pod dva. Kako pokrenuti zapošljavanje u indurstriji 
odnosno kako pokrenuti industrijalizaciju Bosne i Hercegovine. Čini 
mi se da sam ja desetine puta u ovom Domu pokušavao kod Vlade 
pokrenuti rad na tu temu ali to nije išlo.  
Insistiram da prilikom održavanja ove sjednice ako usvojimo 
inicijativu da se održi prisustvuju sem članova Vlade, predsjednika i 
potpredsjednika Federacije prisustvuju i direktori javnih preduzeća 
i preduzeća u vlasniku Federacije u većinskom vlasništvu 
Federacije. Kako bi oni u toku naše diskusije mogli dati svoje 
sugestije dati svoje sugestije i dati svoje primjedbe na ono što mi 
predložimo.Takođe predlažem da se pozovu i svi oni vlasnici firmi 
koji u proizvodnju zapošljavaju više od 250 zaposlenih. Vjerovatno 
će nam i oni biti u prilici dati dobar savjet kako ovaj smjer koji za 
moj pojam nije dobar i moja vizija nije ova koja se dešava danas u 
Vladi Federacije kada je u pitanju industrijalizacija države.  
Nadam se da će oni biti ubjedljiviji i uvjerljiviji od mene jer su 
napravili bolji rezultat od mene na tu temu i da će pomoći ovoj 
Vladi da ona skrene sa ovog sunovrata industrijskog ka nekom 
boljem putu.  Izvinjavam se što sam morao dati ovako dugo 
obrazloženje. Pisanu formu inicijative normalno da ću dostaviti 
Parlamentu. 

11.9.2013 Predstavnički 
dom PFBIH 

Besima 
Borić 

Dugo već pokušavamo pronaći najbolja rješenja za zaštitu porodice 
s djecom, specifično riješiti pitanje porodiljskih nadoknada što je u 
Federaciji kao što znamo izvor diskriminacije majki porodilja i 
različito, vrlo različito riješeno u svih 10 kantona.Pošto je 
Ministarstvo za rad i socijalnu politiku provelo određenu pred 
raspravu da tako kažem o prednacrtu zakona, pitamo Ministarstvo 
u kojoj je fazi izrada zakona? Kakav je odnos kantona prema 
ponuđenim rješenjima, odnosno alternativnim rješenjima u 
prednacrtu? I kad možemo očekivati nacrt zakona u Parlamentu 
Federacije BiH?Klub parlamentarki u ovom Domu, Odbor za rad i 
socijalnu zaštitu, Komisije za ravnopravnost spolova su vjerovatno 
ima i drugih ali ovo su tri radna tijela jako zainteresirana za ova 
rješenja. I očekujemo pismenu, odnosno pisanu informaciju o gore 
postavljenim pitanjima i trenutku u kome se nalazi nacrt ovoga 

11.9.2013   
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zakona. I ujedno kao radna tijela da tako kažem s obzirom da smo 
svi sva tri radna tijela stavili ovo pitanje u svoj program rada i 
kandidirali ga u ovom Parlamentu poodavno. Nudimo se kao 
pomoć da tako kažem ili ruka lijeva i desna Ministarstvu ukoliko 
budu smatrali za shodno da zajedno razmotrimo i određena 
rješenja, a i naravno u zagovaračkim aktivnostima sutra jer smo 
zainteresirani za sistemska održiva, konzistentna pravedna rješenja 
a nikako za neka paušalna o kojima možemo da čitamo ponekad u 
posljednje vrijeme također u medijima jednokratna rješenja, neke 
sadake, neke humanitarne pomoći. Nije ovoj Federaciji potreban 
takav pristup rješavanju pitanja i problema u ovoj oblasti, nego 
pravedna i sistemska rješenja koja možemo da nađemo zajedno. 
Hvala. 

Denis 
Zvizdić 

...malo u svakom slučaju biće vezana za naš kulturni identitet, za 
promociju Bosne i Hercegovine i Federacije BiH kao jednog važnog 
dijela kulturno-historijskog nasljeđa čitave Evrope i stavljanje takvih 
naših vrijednosti u funkciju naše promocije i u funkciju našeg 
razvoja, pa samim tim i otvaranju novih perspektiva kada govorim o 
određenim privrednim djelatnostima kao što je turizam i naravno 
segment zapošljavanja koje nam je u fokusu našega interesa. 
Dakle, podnosim inicijativu Vladi Federacije BiH, preciznije 
Ministarstvu kulture i sporta koje bi trebalo da bude lider 
realizacije ove inicijative, naravno u saradnji sa Federalnim 
ministarstvom saobraćaja, Federalnim ministarstvom obrazovanja i 
predstavnicima naravno kantona i općina na čijoj teritoriji se nalaze 
urbanističko-arhitektonske, odnosno ambijantalne cjeline o kojima 
ću govoriti. Dakle, podnosim inicijativu za izradu jedne Strategije ili 
minimalno Studije koja bi trebala da bude praćena jednim 
Akcionim planom srednjoročnog karaktera do 10 godina u kojem bi 
bile jasno precizirane i definirane aktivnosti, nosioci takvih 
aktivnosti i rokovi za realizaciju istih, a vezani su za definiranje 
mjera zaštite i očuvanja izvornih vrijednosti srednjovjekovnih 
gradova Bosne i Hercegovine, te stavljanje istih u savremene 
urbanističko-arhitektonske i privredne tokove. 
Dakle, riječ je ustvari o jednom autohtonom kulturnom, 
graditeljskom, historijskom nasljeđu Bosne i Hercegovine, o, 
naravno, prostorno-arhitektonskim cjelinama koje u svojoj 
pojavnosti predstavljaju izraz našega identiteta, odnosno jedan 
sublimiran izraz jedinstva prirodnog i društvenog okruženja u 
kojem su nastale, s jedne, i naravno graditeljskog umijeća onih koji 
su gradili, s druge strane.  
Kao takve autohtone cjeline i iskazi našeg kulturno-historijskog 
nasljeđa srednjovjekovni gradovi su sad nastali na najljepšim 
uzvišenjima, uz riječne tokove, na prostoru Bosne i Hercegovine, te 
imaju takav izvanredan plasman koji ih čini najatraktivnijim 
mikrourbanim lokacijama na prostorima na kojima se nalaze. 
Nažalost, od 270 srednjovjekovnih gradova na području Bosne i 
Hercegovine do sada je samo 30-tak djelimično restaurirano, a 
samo ih je 15-tak revitalizirano i djelimično stavljeno u funkciju, a 
oni mogu biti središta i žarišta kulturnih i naučnih dešavanja na 
prostoru čitave Bosne i Hercegovine. 
Ja ću samo naravno u ovom slučaju se ograničiti na teritoriju 
Federacije, ali iz bilo kojeg kraja Bosne i Hercegovine da krenete 

11.9.2013 Vlada F BiH 
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praktično na svakih 30 do 50 km ili na svakih pola sata imate jedan 
srednjovjekovni grad i onda možete zamisliti bilo koga od nas ko 
putuje Bosnom i Hercegovinom, a pogotovo turiste koji posjećuju 
Bosnu i Hercegovinu da na svakih 30-tak ili 50 km imaju jedan 
srednjovjekovni grad kao žarište kulturnih, turističkih ili uslužnih 
dešavanja čitave regije. Ako krenemo, recimo, u bilo kom pravcu 
srednjem, Sjeverozapadne ili Sjeveroistočne Bosne onda uz rijeku 
Bosnu ćemo naći sljedeće gradove, ja ću samo neke spomenuti da 
steknemo utisak o kakvom kulturno-historijskom nasljeđu i o 
kakvoj vrijednosti govorimo, to je grad Visoko, pa Bobovac nastao 
polovinom 14. stoljeća kao stolni grad bosanskih kraljeva, pa 
Vranduk nastao u 15. stoljeću, Travnik – 15. stoljeće, grad Žepče – 
15. stoljeće, srednjovjekovni grad Maglaj – 15. stoljeće, Tešanj – 15. 
stoljeće, pa sve do Doboja. Uz rijeku Vrbas ćemo naići na Susid kod  
Bugojna iz 14. stoljeća, Bočac, Grad Sokol u bivšoj Plivskoj župi 
nastao u 13. stoljeću, kraljevski grad Jajce, Kotor pa sve do Banja 
Luke.Uz rijeke Sanu i Unu ćemo naći Ključ, srednjovjekovni grad 
Ključ iz 14. stoljeća, Kamengrad – 14. stoljeće, Stara Ostrovica iz 14. 
stoljeća, Ostrožac kraj 13. stoljeća, Bihać i Velika Kladuša, Sokolac, 
Cazin, Bužim, Podzvizd, i, recimo, u Hercegovini Stjepan grad iz 14. 
stoljeća, Počitelj – 15. stoljeće, Vidoški u Stocu – 15. stoljeće pa sve 
do Ljubuškog ili do samoga Trebinja. Dakle, govorimo o 
izvanrednom kulturno-historijskom nasljeđu, mjestima koja mogu 
biti pretvorena u žarišta kulturnih, naučnih i dešavanja koja mogu 
promovirati Bosnu i Hercegovinu u svakom smislu pogotovo 
naravno u smislu našeg kulturno-historijskog i povijesnoga nasljeđa 
i naravno svjestan činjenice u kakvoj situaciji se nalaze budžeti i 
Federacije i kantona i općina, ja ovdje ne govorim o nekom 
projektu gdje bi trebalo uložiti trenutno ogromna sredstva, dakle, 
ja govorim o jednoj viziji dugoročnog planiranja, o jednoj 
desetogodišnjoj Strategiji ili Akcionom planu i ako bi ova Vlada do 
kraja svog mandata uspjela napraviti jedan takav Akcioni plan i 
obezbijediti sredstva za natječaj i za izradu idejnih i glavnih 
projekata revitalizacije takvih kulturno-historijskih cjelina zajedno 
sa kantonima i matičnim općinama, onda bi naravno stekli 
izvanredne preduvjete da u narednih osam godina, ako govorimo o 
desetogodišnjem planiranju revitaliziramo takve gradove i stavimo 
ih u funkciju kulturnog, historijskog, prirodnog, ekonomskog, 
naučnog kapaciteta i funkcija za razvoj Federacije BiH. To naravno u 
svakom slučaju treba uraditi i da smo evo sa ovakvim projektom 
krenuli 2000. godine danas bi svjedočili revitaliziranim 
srednjovjekovnim utvrdama i srednjovjekovnim gradovima, a kada 
to završimo stavljanjem na evropsku rutu srednjovjekovnih gradova 
postajemo dio jedne velike organizacije, jednog velikog turističkog 
pokreta koji razvija urbani i kulturni turizam na područje Evrope, a 
računajući ovih naših 30-tak gradova koje sam spomenuo od 270 
očuvanih tragova mi bi zaista bili u vrhu takvih turističkih 
destinacija i takve turističke atraktivnosti i mislim da bi na neki 
način ustvari ojačali i promovirali naš identitet kao prostora koji je 
kulturno i historijski oduvijek pripadao evropskom prostoru a kroz 
ovakve projekte to bi jasno mogli i pokazati i dokazati odnosno 
staviti ih u funkciju. Hvala. 
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Hazim Kapić Inicijativu ću dostaviti u pisanoj formi a postavljam je zato što sam 
u dosadašnjim poslaničkim pitanjima u visini ukupnih primanja 
dobivao uglavnom odgovore, koji su se pozivali na zakonske 
odredbe o zaštiti i tajnosti podataka. 
Zbog čestih prozivanja poslanika i njihovih primanja tražim od 
Poreske uprave Federacije Bosne i Hercegovine da sačini javno 
objavi listu 100 građana u Federaciji Bosne i Hercegovine sa 
najvišim ukupnim primanjima, njihova imena, zvanje i zanimanje, 
te ustanovu u kojoj ili za koju rade prvih šest mjeseci 2013. godine.  
Ja se nadam da ćete me kao kolege i kolegice podržati u ovoj mojoj 
inicijativi da konačno skinemo na neki način pogrešnu percepciju 
da smo mi ti koji smo najbolje plaćeni u ovoj državi. Hvala lijepo. 

11.9.2013   

Mirko 
Pejanović 

Moje prvo pitanje se odnosi na područje lokalne samouprave i 
razvoja lokalne samouprave. Ovdje je u toj oblasti nadležan 
ministar Mikulić, pa ću ga zamoliti da nakon pitanja ili kad bude 
prilika danas dobijemo odgovor u Parlamentu i ja i još neki...  ...neki 
poslanici su tokom proteklog vremena u ovom Parlamentu 
pokretali i inicirali pitanje provođenja Zakona o principima lokalne 
samouprave posebno u dijelu koji se odnosi na konstruisanje 
gradova kao jedinica lokalne samouprave po uslovima koje je 
utvrdio ovaj Zakon o principima lokalne samouprave. Jedan od 
uslova je svakako gradovi koji su sjedište naših kantona.  
Na temelju te inicijative Ministarstvo je što nam je već poznato 
uradilo nacrte dokumenata, odnosno akata koji imaju zakonsku 
formu za nekoliko gradova. Molim ministra kasnije da ja ne bih 
uzimao vrijeme da to kaže o kojim je gradovima riječ. 
Pitanje glasi: U kojoj fazi je priprema i hoće li ova aktivnost uskoro 
dovesti do toga da nacrti ovih zakona budu u Domu u 
parlamentarnoj proceduri? To je prvo pitanje. 
Ne bih šire obrazlagao i nije potrebno. 

11.9.2013   

Enver 
Mujala 

Da li je i šta je navedeno Ministarstvo poduzelo da se viškovi 
poljoprivrednih proizvoda otkupe na terenu, prvenstveno šljive 
koja je ove godine rekordno rodila na području Federacije?  
I ako nije, onda pokrećem inicijativu, da zajedno Federalno 
ministarstvo sa kantonalnim ministarstvima i prerađivačima na 
terenu poduzmu mjere kako bi se ovaj urod što bolje spasio i 
iskoristio. 
Zahvaljujem. 

11.9.2013   

Omer Vatrić Inicijativa za javno izjasnjenje premijera, ministra pravde i ministra 
finansija i direktora Fondacije za odrzivi razvoj ODRAZ, o 
okolnostima nemogucnost koristenja fin.sredstava namijenjenih za 
razvoj malih i srednjih preduzeca te da pripreme informaciju o 
implementaciji sredstava Svjetske banke i drugih akumuliranih na 
racunu Fondacije za odrzivi razvoj Odraz i da na prvoj sjednici 
informisu poslanike o preduzetim aktivnostima za omogucavanje 
pristupa malih i srednjih preduzeca sredstvima koja su ima 
namijenjena od Svjetske banke. 

29.10.2013 Vlada F BiH 

Jasmin 
Duvnjak 

Donosenje zakona o pripadnosti javnih prihoda u roku 60 dana 29.10.2013 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Selma 
Jakupović 

Da bolnice placaju struju po tarifi za domacinstva kao sto je slucaj 
sa studentskim domovima 

29.10.2013 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Alma Da se prije upućivanja zakona ka parlamentu dobro obrade i urede 29.10.2013 Ured za 
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Čardžić zakoni da ne dolazi do kolizije zakonodavstvo 

Safet Kešo PD PBIH trazi od OSCE-a, OHR-a i Visokog predstavnika poduzmu 
hitne mjere radi osiguranja prava na obrazovanje djece iz Konjević 
Polja i drugih dijelova BiH 

29.10.2013 Predstavnički 
dom PFBIH 

Nasir 
Beganović 

Trazim izmjenu uredbe kojom se derogira zakona o upravnom 
postupku 

29.10.2013 Ministarstvo 
pravde F BiH 

Jasmina 
Zubić 

Da Ministarstvo finansija prikupi podatke od kantona o 
pravosnazniim presudama i iznosima koji ce teretiti budzete 
kantona i FBIH 

29.10.2013 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Amela 
Mešić 

Da se pristupi donosenju zakona kojim bi se zabranilo da drzavljani 
BiH mogu ucestvovati u ratnim operacijama u svijetu 

29.10.2013 Vijeće 
ministara BIH 

Ljilja Zovko Inicijativa za odrzavanjem tematske sjednice o stanju u JP 
Zeljeznice FBIH 

10.12.2013 Predstavnički 
dom PFBIH 

Hazim Kapić Inicijativa za obavezno zdravstveno osiguranje neosiguranih 
ovisnika o opojnim drogama u FBIH (u svim kantonima) 

10.12.2013 ZZO FBiH 

Safet Kešo Da se ponovo na dnevnired stavi kredit za obnovu bolnice A. Nakaš 10.12.2013 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Nasir 
Beganović 

Da se razmotri i pokrene izmjena zakoan o indirekt. oporezivanju 
da se porezi kod privrednih drustava 

10.12.2013 Vijeće 
ministara BIH 
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DOM NARODA PARLAMENTA FBIH 

Predstavnik Pitanje Postavljeno Upitanik 

Elvira Abdić 
Jelenović 

Više od desetljeća govori se o povratku i održivom povratku, a u 
stvarnosti izbjegla i raseljena lica vraćaju se intenzitetom koji diktira 
njihova materijalna situacija određena radnim statusom koji imaju u 
mjestima gdje su izbjegla i raseljena. 
Nažalost za mnoge održivi povratak samo je priča je iza koje se krije 
netransparentno trošenja sredstava namijenjeno ovoj populaciji o 
kojoj će se kako stvari stoje govoriti još desetljećima.  
Sa područja Zapadne Bosne je u dva navrata prema podacima 
Crvenog križa izbjeglo u Republiku Hrvatsku od 30 tisuća do 70 
tisuća ljudi od kojih je veliki broj otišao u Ameriku, Australiju, 
skandinavske i evropske zemlje. Kako se radi o građanima Bosne i 
Hercegovine......Hercegovine o kojima se u javnosti ne govori, 
pretpostavljam iz razloga da se sakrije istina o ratnim dešavanjima 
na tim prostorima, podsjećam na njihovo postojanje i postavljam 
nekoliko logičnih pitanja:  
Koliko je prema evidenciji ministarstva evidentirano izbjeglih i 
raseljenih lica sa područja Unsko-sanskog kantona? Koliko je 
izbjeglih i raseljenih lica sa općine Velika Kladuša i Cazin obzirom na 
njenu specifičnost i kakva je dinamika njihovog povratka? Koliko je 
sredstava za ove namjene isplaćeno općinama na Unsko-sanskom 
kantonu i to u periodu od 1197. godine do danas? Koliko je ukupno 
prikupljeno donatorskih sredstava namijenjenih povratku izbjeglih i 
raseljenih lica i kako su ista raspodijeljena po kantonima u FBIH? 

21.3.2013 Ministarstvo 
raseljenih 
osoba i 
izbjeglica F BiH 

Elvira Abdić 
Jelenović 

Moje drugo izaslaničko pitanje upućujem Vladi Federacije, 
Federalnom pravobraniteljstvu i Federalnom tužilaštvu. Nakon što 
je Zastupnički dom Parlamenta Federacije BiH izglasao nepovjerenje 
Vladi Federacije ministar energetike, industrije i rudarstva Erdal 
Trhulj pojavio se u Velikoj Kladuši sa najavom pokretanja 
proizvodnje u Agrokomercu. Tom prilikom potpisan je ugovor sa 
firmom „Gadžo komerc“ d.o.o. Sarajevo koji po svim elementima 
predstavlja krivično djelo. Radi se o ustupanju proizvodnih 
kapaciteta Agrokomerca, brenda Agrokomerc, kao i brenda 
proizvoda Agrokomerc kao što su Tops, Vegedor, Pom i drugi. Ovim 
ugovorom Agrokomerce je poklonjen firmi „Gadžo komerc“ d.o.o. 
Sarajevo. Suvišno je naglašavati kako je Vlada bila u obvezi raspisati 
javni tender za davanje u zakup imovine Agrokomerca što ona nije 
učinila.  
Tražim odgovor na nekoliko pitanja i molim Stručnu službu Doma 
naroda da uputi ovo pitanje Federalnom tužilaštvu kao bi utvrdili 
krivičnu odgovornost i zlouporabu ovlasti i položaja Vlade 
Federacije, njenih ministara i premijera sadržanih u ugovoru o 
poslovnoj suradnji i propustima koji su nastali neodgovornim 
postupanjem sa imovinom Agrokomerca.  
Pitanje glasi: Na kojoj sjednici Vlade je donesena Odluka da se 
potpiše ugovor o poslovnoj suradnji sa „Gadžo komerc“ d.o.o. 
Sarajevo? Da li je Federalno pravobraniteljstvo dalo Mišljenje na 
ovaj ugovor? Zašto Vlada Federacije BiH i resorno ministarstvo nisu 

21.3.2013 Vlada F BiH 
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odgovorili na zahtjev Udruženja za zaštitu nezaposlenih dioničara 
Agrokomerca upućenog u devetom mjesecu 2012. godine da im se 
kompletan Agrokomerc da u zakup? Zašto je Vladi Federacije 
prihvatljivije da Agrokomerc pokloni firmi iz Sarajeva nego da je da u 
zakup onima koji su tu firmu izgradili? Zahvaljujem. 

Mira 
Ljubijankić 

Poštovani predsjedavajući, dopredsjedavajući, sekretaru, 
predstavnici Vlade, predsjedniče Federacije, koleginice i kolege 
delegatkinje i delegati, mediji, zajedničke službe, pomoćnici, svi 
prisutni u ovoj dvorani, toplo vas pozdravljam. 
2/2 ap 
 
Moje pitanje je upućeno gospodinu Adilu Osmanoviću u ime Kluba 
Srba koji mi nije dostavio odgovor na pitanje postavljeno prije tri 
mjeseca u kome smo zahtijevali da nam se dostavi odgovor na 
utrošak sredstava predviđenih za izbjegla i raseljena lica imenom i 
prezimenom i količnom sredstava koja su dobijena i područja iz koja 
su ti ljudi koji su dobili ta sredstva. 
Molim ministarstvo, to bar nije problem izvući iz kompjutera kome 
je šta dato i pod kojim imenom, da nam što prije odgovori. Hvala 
lijepo. 

21.3.2013 Vlada F BiH 

Aner 
Žuljević 

Zahvaljujem predsjedavajući. Ja bih iskoristio priliku s obzirom da se 
prvi put javljam naravno da pozdravim sve prisutne u ovoj sali. Ja 
imam jednu inicijativu koja ide prema tužalištavu. S obzirom da smo 
svjedoci da se u proteklim danima dešavale određene stvari kada je 
u pitanju Vlada Federacije, a za koje ja neću klasificirati kao državni 
udar, ali hoću kao jedan vid ustavnog udara da imamo situaciju u 
kojem je na prijedlog dopremijera iz reda hrvatskog naroda u suštini 
i voljom devet ministara su se desile izmjene Ustava Federacije 
direktna intervencija u Zakonu o Vladi i pored toga što je bilo na toj 
sjednici Vlade usmeno od strane Ureda zakonodavstva, a kasnije 
pretočeno i pozitivno, odnosno u Mišljenje pismene forme da se 
radi o nečemu što u suštini nema ni utemeljenja ni u Ustavu, ni u 
Zakonu da nadležno tužilaštvo u skladu sa svojim ovlaštenjima ispita 
da li u ovim potezima na prijedlog dopremijera iz reda hrvatskog 
naroda postoji odgovornost po članu 387. Krivičnog zakona kada je 
u pitanju nesavjesno poslovanje u službi, a da samo dodatno 
obrazložim zašto smatram da se radi o nečemu što je direktna 
intervencija u Ustav. 
Mi nakon ovih izmjena nekog najnižeg akta u ovom slučaju 
Poslovnika imamo situaciju da apsolutno nikad više u Federacije po 
tom Poslovniku ne može biti ne Bošnjak premijer i na kraju imamo 
situaciju da nam je dopremijer iz reda hrvatskog naroda 
ravnopravniji ili ima veća prava od dopremijera iz reda srpskog 
naroda, tako da imamo jednu vrlo ružnu situaciju da je određena 
grupa ministara iz nekih svojih pobuda i namjera, meni u ovom 
momentu nepoznatih, intervenisala i napravila presedan koji do 
sada apsolutno nije poznat niti u ustavnoj praksi kada je u pitanju 
ingerencija izvršne vlasti. 
Stoga bih zamolio da se ova moja inicijativa uputi prema nadležnom 
tužilaštvu i da mi se dostavi odgovor da li u ovim potezima i u 
prijedlogu konkretne Odluke koja je ovdje meni bar savršeno jasna 
postoji odgovornost po članu 387. Krivičnog zakona - nesavjesno 
poslovanje u službi, da mi se dostavi odgovor. Zahvaljujem. 

21.3.2013   



168 

Dževad 
Rađo 

Hvala predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne u sali i one koji 
prate našu današnju sjednicu. 
Moje pitanje je ustvati samo nastavak onoga što je malo prije naš 
uvaženi kolega rekao. Mene interesuje i pored spoznaje da su oba 
Doma većinom glasova izglasala nepovjerenje Vladi mene poslije 
zadnjih događaja na sjednici federalne Vlade interesuje da li mi 
uopće imamo Vladu, ako imamo, kako ona funkcioniše, jer mi kao 
zakonodavni organ ili gornji Dom trebali bi da imamo tu informaciju. 
Mi je do ovog trenutka nismo dobili. 
Iz medija znamo i izjava da se dešavaju neke stvari, neko ih 
kvalifikuje na jedan, neko na drugi način i ja mislim da bi zbog 
ozbiljnosti i situacije i na kraju krajeva odgovornosti da nam neko 
pojasni da li ta Vlada još uvijek postoji u tehničkom ili nekom bilo 
drugom mandatu? 
Vidim da premijera nema, ima li neko mjerodavan da nam da 
odgovor na ovo pitanje, ne nama, već i građanima Federacije BiH? 

21.3.2013   

Almedin 
Aliefendić 

Zahvaljujem predsjedavajući. Evo koristim priliku da poselamim i 
pozdravim sve prisutne i zaželim uspjeh u današnjem radu. Ja ću 
iskoristiti priliku, znači, da postavim jedno delegatsko pitanje. 
Pitanje upućujem Ministarstvu unutrašnjih poslova, a odnosi se na 
sljedeće: Dom naroda je u 2012. godini usvojio Zakon o matičnim 
knjigama, Zakon koji će građanima Federacije BiH omogućiti bržu, 
lakšu i jednostavniju uslugu u smislu da će izvode iz matičnih knjiga, 
da će izvodi iz matičnih knjiga biti trajnog karaktera, da će 
građanima bez obzira na mjesto prebivališta ili mjesto rođenja 
omogućiti pribavljanje dokumenata iz matičnih knjiga i čitav niz 
drugih, znači, usluga. 
S obzirom da je ovaj zakon nije još u primjeni smatram da bi bilo 
dobro da nam resorno ministarstvo, znači, Ministarstvo unutrašnjih 
poslova pripremi jednu cjelovitu informaciju, informaciju o 
implementaciji Zakona o matičnim knjigama, posebno da se obrade 
sljedeća pitanja:  
Kada će građani Federacije početi sa ostvarivanjem prava o Zakonu 
o matičnim knjigama? U kojoj fazi je priprema matičnog registra, 
izvoda iz matičnih knjiga, polaganje stručnog ispita za matičare i sl.? 
Zbog značaja Zakona o matičnim knjigama na prava građana i 
njegovu implementaciju za liberalizaciju viznog režima smatram da 
je važno da Zakon o matičnim knjigama stupi na snagu u punom 
kapacitetu u što kraćem periodu. Ja se unaprijed zahvaljujem evo i 
ministru i uposlenicima koji rade na ovom pitanju. Hvala. 

21.3.2013 Vlada F BiH 

Vesna 
Saradžić 

Poštovani predsjedavajući, poštovani prisutni, dobar dan svima. Ja 
imam jedno pitanje koje upućujem Kolegiju ovog Doma. Naime, u 
Predstavničkom domu Parlamenta Federacije već nekoliko godina 
egzistira Komisija za evropske integracije. S obzirom da smo 
ravnopravni domovi u odlučivanju a i u opredjeljenju kada je u 
pitanju put BiH ka EU mene interesuje kada će doći do formiranja 
ove Komisije u ovom Domu i takođe me interesuje koji su to zadaci 
koji su pred ovim Domom kada su u pitanju evropske integracije? 
Hvala. 

21.3.2013 Rukovodstvo 
Predstavničkog 
doma 

Hajrudin 
Bećirović 

Gospodine predsjedniče, članovi Vlade, kolegice, kolege, uvaženi 
gosti. 
Ja koristim priliku zaista, neophodno je ovo što ću sad da pitam iz 
jednog prostog razloga zato što smatram neopravdanim 

21.3.2013 Kolegij Doma 
naroda PFBIH 
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obrazloženjima ili bilo čemu zaustavljanje određenih zakonskih 
rješenja koja regulišu po mom sudu jedan cjelokupni sektor kad je 
energetika u pitanju i kad su javna dobra u Federaciji.  
Ja postavljam pitanje prema Kolegiju: Zašto nema Prijedloga zakona 
o koncesijama u Federaciji, Zakona o električnoj energiji, Zakona o 
obnovljivim izvorima energije, iz jednog prostog razloga, koji je 
razlog ako ga ima i ako nema razloga zahtijevam da se pod hitno 
upute u proceduru prema Domu naroda? Podsjetiću vas da je Zakon 
o koncesijama u Federaciji kompletnu proceduru na Zastupničkom 
domu Federacije prošao i usvojen je Prijedlog zakona. Ne vidim 
apsolutno nijednog razloga da se takav zakon uputi prema Domu. 
Podsjetiću vas da mi imamo Komisiju o koncesijama u Federaciji 
koja broji dva samo, nažalost, člana od sedam članova koji su 
neophodni da rade i da ta Komisija nijednog koncesionog ugovora 
za pet godina apsolutno nije sklopila čak ni stare koncesionare nije 
uvela u pravo po Zakonu o koncesiji. 
Dakle, pod hitno zahtijevam da se taj zakon uputi u proceduru. 
Dalje, također tražim da Zakon o električnoj energiji u Federaciji BiH 
pod hitno se uputi zato što je to krovni zakon kad su u pitanju i drugi 
zakoni kao što je Zakon o obnovljivim izvorima energije i već imamo 
i u proceduri Nacrt zakona o naftnim derivatima, dakle, sve su to 
zakonska rješenja koja u čitavom jednom energetskom sektoru u 
Federaciji su vrlo značajna po mom sudu  
2/5 ap 
 
najznačajnija zakonska rješenja koja uređuju ovu oblast kad je u 
pitanju Federacija. 
Ja tražim zaista da mi se pod hitno odgovori i zahtijevam da se što 
prije uputi u proceduru. Hvala. 

Drago 
Puzigaća 

Dame i gospodo, ja vas sve pozdravljam. Moje delegatsko pitanje je 
upućeno premijeru i resornom ministru. Naime, u opštini Drvar kao i 
u mnogim drugim opštinama došlo je do veoma teške ekonomske 
situacije, preduzeće Fininvest koje je radilo dolje obustavilo je rad, 
250 radnika je ostalo bez posla, kad tome dodamo da je došlo do 
zatvaranja trgovačkih radnji i ugostitetljskih objekata to znači da 
povlači još veći broj ljudi, to je najezda u opštinu. Kod načelnika i 
opštinskog vijeća održana je vanredna sjednica gdje je upućen 
zahtjev za interventnu pomoć da li u hrani ili finansijski i interesuje 
me šta će premijer i Vlada preduzeti vezano za takvu situaciju u 
opštini Drvar?  
Tražim pismeni odgovor. 

21.3.2013 Premijer 
Federacije BiH 

Sretko 
Radišić 

Treba da slijedi popis stanovništva, građana i naroda BiH i da je to 
jedno od pitanja koje može i sudbonosno da opredijeli budućnost 
života na ovim prostorima. Suočavanje sa činjenicom da će se izvršiti 
popis stanovništva podrazumijeva mnogo štošta, a u svemu tome 
najviše bih se složio sa koleginicom Elvirom koja je rekla da je skoro 
ubijen da kažem i svaki minimum u vitalnosti povratka stanovništva 
na svoja prijeratna područja.  
Međutim, ono što meni smeta jesu svakodnevne špekulacije i 
zloupotrebe u dnevne političke svrhe ovog pitanja i pritisak koji se 
vrši na građane i narode kako će se identifikovati i kako će se 
izjašnjavati bez obzira što je zakon donesen na državnom nivou. Ja 
lično smatram da ne bi Dom naroda Federacije BiH trebao da ostane 

21.3.2013   
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van ovoga pitanja i da ne bi trebao Klub Bošnjaka, Klub Hrvata, Klub 
Srba i Klub Ostalih u ovom narodu a da se ne izjasni po tom pitanju i 
da svoj stav na određen način ne deklariše i uputi prema svim 
građanima BiH u najboljem interesu da svaki građanin slobodni 
izrazi svoj osjećaj, svoju pripadnost i svoj identitet. 
Pa molim u tome smislu, ovo je političko pitanje, da mi se od strane 
Kolegija od strane predsjedavajućeg i njegovih kolega pokuša 
odgovoriti na ovo pitanje. 
Da li ćemo to razmatrati i da li će ovo pitanje uskoro doći, jer popis 
je u jesen ove godine koliko sam ja razumio? 

Mijo 
Matanović 

U prošlogodišnjem Programu rada Vlade trebao je biti pred kraj 
godine donesen i Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
pripadnosti javnih prihoda u Federaciji BiH. Kako znamo taj zakon 
nije još dospio na klupe izaslanika i zastupnika u Federalnom 
parlamentu, kao izaslanika u Domu naroda, pa stoga pitam Vladu: 
Dokle se stiglo sa ovim zakonom i kada će biti upućen u zastupničke 
klupe, jer postoje područja koja očekuju ovaj zakon u smislu 
poboljšanja financijske situacije u njemu? 

21.3.2013 Vlada F BiH 

Zahid Bašić I upućujem delegatsko pitanje premijeru Federacije BiH koje glasi: 
Da li će Vlada federalna osigurati sredstva za pomoć za izgradnju 
Centra za autizam u Tuzlanskom kantonu u kolikom iznosu i kada? 
Kratko pojašnjenje. 
Ja sam komentarisao u prošloj tačci dnevnog reda, izjašnjenje 
federalnog premijera i ministra gospodina Čambera kada je u 
pitanju moja delegatska inicijativa, a vezana za izgradnju Centra za 
autizma na Tuzlanskom kantonu. Došlo je do kontradiktornih 
pojašnjenja, izjašnjenja od strane federalnog premijera i ministra. 
Ono što sam ja dobio i ostali delegati kao odgovor, odnosno 
izjašnjenje dobili smo da će čitam samo dio izvoda: „Da će za tekuću 
budžetsku godinu nastojati Federalna vlada, nastojati, podvlačim, 
osigurati odgovarajuća sredstva za pomoć za izgradnju Centra.“ 
Vlada TK je po mojim informacijama dobila drugačije pojašnjenje u 
smislu da nedostaju sredstva, parafraziram naravno stvar, zato 
ponavljam, delegatsko pitanje: Da li će upućeno premijeru 
Federalne vlade, da li će Vlada osigurati sredstva u toku ove 
budžetske godine za pomoć za izgradnju Centra za autizam na 
području TK kada i u kolikom iznosu? 
Zahvaljujem. 

21.3.2013 Premijer 
Federacije BiH 

Mustafa 
Kurtović 

Pa vidim svi sjede i ja ću još jednom vas srdačno pozdravljam. 
Vidi, ja imam jednu inicijativu. Obzirom da je Američka ambasada i 
američka administracija formirala Ekspertnu radnu grupu pravnika 
vezano za ustavne promjene u Federaciji BiH, postavlja se pitanje 
koliko smo mi kao delegati u Domu naroda aktivno ili neaktivno 
uključeni u ovaj proces.  
Predlažem, pokrećem Inicijativu da Kolegij Doma koji je nedavno 
imao neke sastanke i Predstavničkog i Doma naroda sa nekim 
ljudima da u to budu uključeni i predstavnici oba doma Parlamenta 
Federacije BiH, da budu uključeni pravni eksperti mimo ove 
ekspertne komisije Američke ambasade. Istovremeno da budu 
uključeni predstavnici županija/kantona jer se radi o njima. I mislim 
da je to pitanje koje posebno je bitno, aktuelno uz popis 
stanovništva o čemu je gospodin Radišić govorio.  
Mislim da je to jedno od bitnijih pitanja o kojima bi mi morali znati i 

21.3.2013 Kolegij Doma 
naroda 
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biti uključeni. 
Hvala. 

Slobodan 
Tomić 

Dozvolite da vas sve srdačno pozdravim. 
Vidim nema više pitanja, na kraju dolazi zadovoljstvo. 
Pozdravljam sve prisutne i sve uvažene kolege ma gdje bili. 
Ja prvo sa zadovoljstvom hoću da pohvalim Ministarstvo za 
raseljena i izbjegla od kojih sam dobio korektan odgovor i 
zahvaljujem na njihovoj posjeti koju su obavili prošli tjedan mojoj 
županiji u vidu nekih realizacija, ustvari projekata. I hvala im još 
jednom. 
Moje zastupničko pitanje upućujem JP Ceste Federacije BiH, ustvari 
Kantonalne Ceste Uprava Mostar. 
Da mi dostave, upute na moje pitanje koje ću postaviti: 
Koliko imaju u svom poduzeću brojno stanje imenom i prezimenom 
djelatnika iz reda srpskog naroda? 
Hvala. 

21.3.2013 Vlada F BiH 

Vesna 
Nemec-
Klisura 

Zahvaljujem. 
Pozdravljam vas sve. 
Ja bih imala jedno delegatsko pitanje Kolegiju. 
Pošto su prisutni svi članovi Kolegija danas ja malo i 
zloupotrebljavam možda na neki način, ali postavljam ovo pitanje 
Kolegiju. 
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presuđene u korist Federalne direkcije robnih rezervi. Problem je 
naplate potraživanja zbog nelikvidnosti skladištara i upisanih 
hipoteka na nekretninama.“ Samo me zanima šta radi policija, šta 
radi SIPA i sve druge institucije koje gule proračun i poreske 
obveznike i kakav je ovo način i kakva je ovo država da jednostavno 
ne poduzima mjere protiv menadžmenta robnih rezervi jer ovo se 
nije moglo dogoditi samo pljačkom skladištara već dogovorom, 
znači, menadžmenta i skladištara, a pročitajte i samo tekst gdje se 
priznaje da je Zovko, znači, protupravno prodao milione litara goriva 
i sad apsolutno učini nezakonitu radnju i još kao Vlada s njim 
pregovara kako to prebiti. Ovo da nije smiješno,  
1/2 ap 
 
odnosno da nije žalosno bilo bi smiješno i zbog toga od tužiteljstva 
od SIPA-e i svih onih koji su plaćeni da se bore protiv kriminala 
tražim da poduzmu mjere i da istjeraju na čistac ko je u ovome 
kriminalu sudjelovao. Zahvaljujem. 

Slobodan 
Tomić 

Lijep pozdrav svim prisutnim. Moje izaslaničko pitanje bilo je 
upućeno Javnom poduzeću „Ceste Federacije“ Uprava Mostar. 
Pitanje je glasilo: Koliko ima zapošljenih djelatnika srpske 
nacionalnosti u tom poduzeću? Vrlo brzo sam dobio odgovor, znate 
šta je u tom odgovoru – ne razumijemo pitanje, ne razumijemo 
pitanje. Razlog zašto ne razumiju ja ću vam kazati zato što nema 
zapošljen nijedan djelatnik srpske nacionalnosti, nijedan, a ovaj 
slučaj upućujem svojoj predsjednici Klubu srpskog naroda da malo o 
tome razgovaramo i da razmotrimo šta se to dešava da se na takav 
način dobiva odgovore. Hvala lijepo. 

27.6.2013   

Mira 
Ljubijankić 

Hvala predsjedavajući. Pozdrav svima prisutnima u dvorani. Moje 
prvo delegatsko pitanje je upućeno ministru za izbjegla i raseljena 
lica koji je obećao ako se sjećate kad smo usvajali budžet da će 
ovom Klubu Srba dostaviti izvještaje tromjesečne o trošenju 
sredstava 19 miliona i 600 mislim da je bilo u pitanju i na, prije 
nekog vremena, upit gospodina ministra da li ima namjeru da nam 
ikad dostavi taj izvještaj rekao je pa da ne znam ni da je ministar, ali 
jeste ministar, jer komisije iz tog ministarstva hodaju po kantonima, 
između ostalog, i u Unsko-sanskom su bili i tamo gdje su trebali ići 
nisu išli i ponovo tražim jer odgovor nisam dobila prošli put na 
postavljeno pitanje ponovo postavljam isto pitanje:  
Klub Srba traži od ministra za izbjegla i raseljena lica da nam dostavi 
Izvještaj o podjeli sredstava i podjeli tih nekih traktora, 
motikultivatore ili ne znam čega već jer hoćemo da znamo kako je 
vršena iz tog ministarstva raspodjela i imenom i prezimenom visinu 
sredstava ili ono što je dobijeno. 

27.6.2013 Ministarstvo 
raseljenih 
osoba i 
izbjeglica F BiH 

Mira 
Ljubijankić 

predsjedavajućem Zastupničkog doma: Ovaj Dom naroda je 
sastavljen od predstavnika svih kantona u Federaciji. Ovaj Dom 
naroda jednako treba i mora učestvovati u raspravi o ustavnim 
promjenama, odnosno preporukama koje su  
1/3 ap 
 
eksperti dali vezano za Ustav i ja sam bila na toj raspravi, na toj 
sjednici Zastupničkog doma, zašto gospodin Škaljić nije pozvao sve i 
jednog delegata ovog Doma jer jednako treba da značimo 
Parlament Federacije čine dva Doma, to je Zastupnički i Dom naroda 

27.6.2013 predsjedavajući 
Predstavničkog 
doma PFBIH 
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i ne može se otvarati sjednica Parlamenta Federacije kao što se 
desilo a da na tom Parlamentu Federacije nisu pozvani delegati 
Doma naroda.  
Ja znam da će taj isti materijal i nama doći u ruke, jer mora, jer i mi 
smo ti koji ćemo učestvovati u izmjeni Ustava, ali mi je žao da je 
gospodin Škaljić učinio da je zvao samo Zastupnički, predstavnike 
predsjedavajuće i dopredsjedavajuće kantona, a da nije pozvao sve 
delegate ovoga Doma. Hvala. 

Drago 
Puzigaća 

Gospodine direktore, kada će građani Federacije odnosno BiH koji 
žive u Drvaru, Bosanskom Grahovu i Glamoču dobijati penziju iz 
Federacije? 
Govorim o građanima koji su penziju ostvarili prije raspada bivše 
države Jugoslavije, u ovim mjestima su radili i ostvarili penziju i koji i 
sada žive u gore navedenim mjestima odnosno Drvaru, Bosanskom 
Grahovu i Glamoču. Naime, vama je dobro poznata presuda Suda u 
Strazburu po ovim pitanjima a koja je obavezujuća. Od vas 
gospodine direktore tražim i očekujem da promijenite Pravilnik koji 
je degradirao presudu suda i eliminisao zakon. Tražim pismeni 
odgovor. 

27.6.2013 Zavod PIO/MIO 
(direktor Zijad 
Krnjić) 

Drago 
Puzigaća 

Gospodine direktore koliko će finansijskih sredstava koja su 
predviđena u ovoj godini a koji se odnose na zapošljavanje odnosno 
samozapošljavanje biti izdvojeno odnosno usmjereno povratnicima 
u opštinama Drvar, Bosansko Grahovo i Glamoč? Naime, vama je 
dobro poznato da je u ovoj godini u jednom danu u ovim 
opštinama......opštinama ostalo bez posla cca 350 radnika, radnika 
Finvest.  
Nadam se da ćete ovo razumijeti te da ćete udovoljiti građanima 
radnicima iz ovih mjesta, koji su kvalitetnim programima aplicirali 
kod vas na zapošljavanju odnosno samozapošljavanje i kojima je to 
jedini izlaz da bi tamo opstali i zadržali se. Također tražim pismeni 
odgovor. Hvala. 

27.6.2013 Zavod za 
zapošljavanje 
(direktor Kenan 
Rešo) 

Zijat Mušić Ovih dana se priča u medijima i u javnosti da će nekoliko opština 
ako ne izpoštuju preporuku do 21.6. već je rok prošao biti 
kolektivno odbijeno pravo.  
I ja postavljam pitanje Ministarstvu i savjetnicima koji su 
posavjetovali ministra na tu odluku. Zar se može zbog nekih 
neodgovornih osoba kolektivno kazniti neki ljudi. Evo ovdje u ovom 
slučaju radi se o četiri opštine to iz medija sam pročitao a znam kako 
to ide. Znači Ministarstvo daje spisak onih koji trebaju ići na reviziju. 
Mi smo za reviziju, ja sam za reviziju i odgovorna osoba treba da 
dostavi spisak imena koji trebaju ići na reviziju. Ministar i 
Ministarstvo mogu kazniti odgovornu osobu koja to nije uradila i 
kazniti one sa spiska koji nisu provjereni, ali ne mislim da možemo 
kažnjavati kolektivno cijelu opštinu. Pa zamislite da je u Sarajevu 
jedan od načelnika službi ne dostavi provjeru 50 invalida i za idući 
mjesec budu kažnjeni svih 12 hiljada korisnika tih prava.Evo, ja 
postavljam pitanje.  
Da li i po kojem zakonskom osnovu može se to desiti ako se već desi 
a to je najavljeno. To je jedno pitanje. 

27.6.2013 Ministarstvo za 
pitanja boraca i 
invalida 
odbrambeno-
oslobodilačkog 
rata F BiH 

Zijat Mušić Mi nismo dobili, ja bar nisam a vidio sam da je Predstavnički dom 
čak imao jednu tačku dnevnog reda Razvojne banke. Koliko 
sredstava i kojim medijskim kućama u zadnje dvije godine odobren 
kredit od Razvojne banke, jasno kao dan, samo treba tačno 
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odgovor, jer vidim da različiti mediji iz različitih uglova  gledaju na tu 
instituciju i mislim da se radi o tim dao ili nedao to je moje mišljenje 
i zato tražim odgovor da bi mogao sklopiti sliku medijskog pisanja i 
priče oko Razvojne banke. To je drugo i treće će biti ovaj cirkus oko 
državnih vijeća ministara i Državnog Parlamenta i Doma naroda to je 
cirkus i vidite da mi danas u Sarajevu živimo svi da  
2/2 AS 
smo došli svi da je sigurnost po nama i da imamo sigurnost u 
Sarajevu i mislim da se treba danas naš Dom Dom Federacije jednim 
zaključkom pozvati one koji rade na Državnom nivou Dom 
Parlamentarnu Skupštinu Dom naroda Parlamenta i Vijeće ministara 
da rade svoj posao. Ni mi ga dovoljno ne radimo pa ne znam je li 
moralno da mi pozivamo nekoga da radi ali bar da rade pa koliko 
uspiju da urade mislim da se ne vade na onu priču jer je vrlo opasno 
tražiti garancije za jedne a ne tražiti za druge i vrlo je ružno priču o 
sigurnosti prebacivati na nacionalnu osnovu a to se već ako ćemo 
biti otvoreni priča da je to iz tih razloga, pa bi ja predložio na kraju 
zaključak da ovaj Dom bez obzira što nismo ni mi moralni i ne 
radimo poručimo ovim u Državnom Parlamentu da tu političke igre 
preskoče i da se vrate na posao a koliko će uraditi to zavisi od njih 
da se ne vade na sigurnosne situacije, jer nisam vidio da su dobili 
oni što u demokratskim državama imaju pravo na proteste da su oni 
dobili garanciju da i oni će biti sigurni ili treba samo garancija jednim 
a drugim netreba, a rekli smo i zakleli smo se u ovom Domu i u 
Domu državnom da smo mi svi pred zakonom i Ustavnom isti. Ovdje 
ne ispade da su isti oni koji traže prava i oni koji donose ta prava.  
Zahvaljujem. Predložt ću znači imam Zaključak da ovaj Dom naroda 
Federacije Bosne i Hercegovine poziva državne parlamentarce i 
Vijeće ministara da se vrate svojim redovnim obavezama. 

Zijat Mušić Zaključak Dom naroda PFBIH poziva državne parlamentarce i Vijeće 
ministara da se vrate svojim redovnim obavezama. 

27.6.2013   

Dževad 
Rađo 

Zahvaljujem gospodine predsjedavajući. Ovom prilikom pozdravljam 
sve kolegice i kolege i one koji prate našu današnju sjednicu.  
Pitanje za Vladu Federacije Bosne i Hercegovine, resornog ministra 
za boračko-invalidsku zaštitu kojih po ustaljenoj praksi i danas nema 
na sjednici našeg Doma s časnim izuzetkom gospodina ministra 
Krajine. 
U ovom časnom Domu sam dva puta postavljao pitanje Vladi i 
ministru za boračka pitanja zakonitosti i ustavnosti Uredbe Vlade 
Federacije kojom su uveli cenzus za dobitnike najvećih ratnih 
priznanja. I kroz isti izvršili diskriminaciju i segregaciju dijela građana 
Federacije Bosne i Hercegovine.  
Odgovore koje sam dobio bili su više nego neozbiljni i pravno 
nepismeni. Nakon toga uslijedila je tužba prema Ustavnom sudu, 
koji je donio Odluku o ukidanju cenzusa za ranije pomenutu boračku 
populaciju. 
Odluka je donešena prije skoro pet mjeseci. Do danas Vlada 
Federacije nije ništa poduzela po pitanju provođenja Odluke 
Ustavnog suda, pa moje pitanje glasi. 
Da li će Vlada Federacije provesti Odluku Osnovnog suda u vraćanja 
u pravo dobitnika ratnih priznanja, koji su bili obuhvaćeni cenzusom 
i kada ili će i dalje ignorisati kako najhrabrije sinove našeg naroda 
tako i Odluku Ustavnog suda. 
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Esed 
Radeljaš 

Zahvaljujem, pozdravljam predsjedništvo, goste, kolegice i kolege, 
delegate i sve prisutne. 
Ja imam jednu inicijativu vezana je za zdravstvo za lijekove i 
pokrečem je prema Vijeću ministara Bosne i Hercegovine Upravnom 
odboru Uprave za indirektno oporezivanje i Ministarstvu trezora i 
finansija. 
Imam obrazloženje, ali ga ne bi pošto ću predati ovo pa ću samo 
suštinu ove Inicijative. 
U skladu sa navedenim uvođenjem PDV-a znatno su se povećali 
troškovi poslovanja javnih zdravstvenih ustanova. 
Članom 24. tačka 2. Zakona o porezu na dodatnu vrijednost 
medicinske usluge i usluge zdravstvene zaštite oslobođene su 
plaćanja PDV-a.  
Obzirom da sastavni dio ovih usluga čine i lijekovi smatramo 
neophodno da se lijekovi oslobode troškove plaćanja PDV-a. Na taj 
način bi se uveliko smanjili troškovi poslovanja zdravstvenih 
ustanova i poboljšala njihova financijska situacija.  
U tom cilju pokrečem Inicijativu za oslobađanje poreza na dodatu 
vrijednost PDV-a na lijekove. Napominjem da su prije donošenja 
Zakona o PDV-u Javne zdravstvene ustanove bile oslobođene 
plaćanja tadašnjih poreza na promet proizvoda i usluga i to u 
potpunosti za lijekove i stalna sredstva. Hvala. 

27.6.2013   

Zoran 
Jovanović 

Prvo da postavim pitanje da li su dva Doma u Federalnom 
Parlamentu ravnopravna kao i radna tijela? Evo bili smo očevidci 
ovih dešavanja Inicijative za ustavne promjene Ustava Federacije 
BiH i samo se cijelo vrijeme spominje Ustavna komisija Zastupničkog 
doma. Ustavna komisija Doma naroda nema nas nigdje. Ja mislim 
ovaj da bez Ustavne komisije i Doma naroda ne može se ništa 
riješavati bez  
 
2/4 AS 
njenog mišljenja i uvažavanja i ovog Doma i članova ove komisije, pa 
eto u tom pravcu jedan odgovor mali. 

27.6.2013   

Zoran 
Jovanović 

Da li je Pravnilnik o ostvarivanju prava iz člana 141.a. degradirao 
Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o penzijskom-invalidskom 
osiguranju tj. član 141.a. 
Vidite od prestanka ratnih dejstava u Bosni i Hercegovini jedna 
kategorija stanovništva je izgubila jedan dio imovine tj. ono stečeno 
pravo, pravo na penziju. I Ustav Federacije BiH je rekao da sva lica 
imaju pravo u skladu sa Aneksom 7. Opšteg okvirnog sporazuma na 
povrat ukupne imovine koji su lišeni tokom ... progona i 
neprijateljstva. 
E, onda su dva direktora penzionih fondova Republike Srpske i 
Federacije potpisala onaj famozni sporazum na osnovu koga niko 
nije mogao ostvariti penziju tamo gdje je ostvario prije nesretnih 
dešavanja u Bosni i Hercegovini, pa se onda umiješao i 
Međunarodni sud za ljudska prava u Strazburu i rekao da je 
Federacija BiH napravila ukidanja ovog prava znači nezakonito i 
donijela Presudu Šekerović-Pašalić, kojima je naređeno da se ova 
lica vrate u sistem Penziono-invalidskog osiguranja Federacije BiH i 
da se svi i slični slučajevi riješavaju na isti način kao što je rekla 
Presuda suda u Strazburu. 
I onda smo mi donijeli ovaj famozni Zakon o izmajenama i 
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dopunama Zakona o penzijsko-invalidskom osiguranju gdje smo 
rekli u članu 141.b. da će se donijeti Pravilnik na koji će dati 
saglasnost Vlada a onda 28.8.2012. godine Upravni odbor 
Federalnog zavoda donosi Pravilnik o ostvarivanju prava iz člana 
141.a. Zakona propisuje uslove na osnovu kojih niko ne može dobiti 
povrat pravo na povrat starosne penzije, koju je ostvario 1992., pa 
molim direktora da mi odgovori pismeno, jer ako se ovako nastavi 
nastaće ponovo nesagledive posljedice za Budžet Federacije i za 
PIO/MIO, jer će ići nove tužbe, mnogobrojnih korisnika i onda ćemo 
se pitati šta bi i kako ćemo isplatiti ove troškove zastupanja 
advokata. Hvala. 

Sretko 
Radišić 

Ma ovo što ću postaviti odnosi se ne samo na moj Zeničko-dobojski 
kanton, ovo je akutna i aktuelna problematika mislim svih kantona u 
Federaciji Bosne i Hercegovine i same Federacije. 
 
2/5 AS 
Ja bi ovo pitanje postavio Ministarstvu financija, ali pošto je ovdje 
ministar Krajina veoma aktivan i korektan i ja mu se zahvaljujem na 
toj korektnosti, ja ću lično onda postaviti pitanje ministru a radi se o 
već višemjesečnoj iskazanoj problematici slabijeg priliva sredstava u 
budžete kantona po osnovu indirektnih poreza. 
Početkom godine svakako nastupaju prva dva do tri krizna mjeseca 
kad je u pitanju taj problem, međutim ovo se sada protežiralo u 
jednom dužem da kažem šestomjesečnom periodu i stvara velike 
probleme i velike komplikacije, čak kad je u pitanju i ostvarivanje 
bitnih ustavnih funkcija koje kanton ima. 
Dakle, u pitanju su i redovne isplate plata, u pitanju su prioritetna 
izdvajanja za socijalna davanja, u pitanju su boračke isplate i ne 
trebam dalje nabrajati. 
Neki dan sam ministra vidio kad je dao izjavu za medije da je 
otprilike parafraziram rekao. Mislim da smo ušli u uzroke i razloge 
ovoga problema, međutim problem i dalje traje. 
Ja lično cijenim da će Zeničko-dobojski kanton već do kraja jula 
donijeti Rebalans izmjene i dopune budžeta iznuđen ovom 
situacijom, ali obzirom na važnost i aktuelnost ovog problema 
predsjedavajući ne znam da li postoji mogućnost davanja usmenog 
odgovora a ministar je tu, ja bi zamolio ako se slažu ostale 
koleginice i kolege da nam kaže on svoj stav o ovoj problematici, 
svoje viđenje situacije i procjene za naredni period. Hvala. 

27.6.2013 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Karolina 
Pavlović 

Hvala lijepa. 
Pozdravljam sve nazočne. 
Imam pitanje za Upravu JP Autoceste Federacije. 
Razmišlja li Uprava Autocesta Federacije o uvođenju nekog vida 
vinjeta za dionice autoputa koje su uporabi u Federaciji BiH?  
Obrazloženje: 
Postoje ljudi koji skoro svakodnevno koriste te dionice autoputa, 
samim tim imaju ogromne troškove. Evo na primjer, ako se svaki 
dan vozite autoputom dionicom koja košta u jednom pravcu 4,40 
KM što je povratnom 8,80 KM, a tjedni iznos toga je 44 marke, 
mjesečnih 176 KM, a godišnje 1.112 KM. Postoji olakšica koja se 
zove ACC prolaz ali koja ima samo popust od 10\%. Pa hajde 
možemo reći da na ovu cifru to i nije neki popust. I ukoliko JP ne 
razmišlja o uvođenju vinjete, ne mora se to naravno zvati vinjeta, ja 

27.6.2013   



177 

pokrećem Inicijativu da se ista uvede. 

Karolina 
Pavlović 

Danas sam dobila knjižicu pod nazivom: „Strateški pravci razvoja 
visokog obrazovanja“. Ja mislim da su ovo dobili samo članovi 
Odbora za obrazovanje. I čitajući predgovor nisam mogla da ne 
zamijetim sastav Radne grupe za izradu strateških pravaca razvoja 
visokog obrazovanja, te gradove, sveučilišta, agencije iz kojih članovi 
dolaze.  
Stoga da vam bude jasnije pročitat ću vam sastav ove Radne grupe, 
na brzinu ću neću sve čitati.  
Aldin Međedović predsjednik, Husein Nanić direktor Agencije za 
razvoj visokog obrazovanja, Borko Sorajić direktor Centra za 
informiranje, Enver Halilović rektor Univerziteta Tuzla, Samir 
Arnautović prorektor za međunarodnu suradnju Sarajevo, Vahida 
Žujo prorektor za naučno-nastavna pitanja Džemal Bijedić Mostar, 
Safet Brdarević prorektor za nastavu Zenica, Mujo Demirović 
prorektor za financije Bihać, Esad Oruč i još dva člana spoljnih 
eksperata Nihad Fezić i Dino Mujkić.  
Vjerojatno su kolege iz ovog mogle nešto i zaključiti, ali evo iz ovog 
se može zaključiti da je Komisija skoro pa u jednonacionalnom 
sastavu, te da nitko s područja Zapadne Hercegovine, 
Hercegbosanske županije, Srednje Bosne, Posavine, ako sam nešto 
izostavila zato sam i trebala i jednu stanku samo da si malo ovo 
proučim. Možete me nadopuniti.  
Stoga postavljam pitanje Ministarstvu obrazovanja i nauke, odnosno 
ministru. 
Po kojim kriterijima je Ministarstvo, odnosno ministar odabrao baš 
ovakav sastav Komisije i s ovih područja? Hvala lijepa. 

27.6.2013 Ministarstvo 
obrazovanja i 
nauke F BiH 

Ivo Tadić Gospodine predsjedavajući, kolege zastupnici, gosti i mediji. 
Ja imam jedno zastupničko pitanje, zapravo ono se odnosi na Zakon 
o matičnim knjigama. Mislim da vam je poznato svima da smo mi 
nedavno čini mi se koncem nekada prošle godine donijeli Zakon o 
matičnim knjigama i nedavno je počela primjena tog Zakona. Ono za 
što sam se javio vezano za ovo pitanje je sjećate se jako dobro kada 
je Zakon bio ovdje u parlamentarnoj proceduri da smo jako žurno 
raspravljali o tom Zakonu, a problem je bio uglavnom se odnosi 
samo na jednu stavku upisana nacionalnost kod rodnog lista. I onda 
smo uspjeli usuglasiti nakon svega i ne znam koliko rasprava uspjeli 
smo usuglasiti tekst i u tom tekstu baš su ovdje bile određene 
izmjene. Ja ću pročitati dio samo članka 12. koji se odnosi na upis 
nacionalnosti. Između ostalog se kaže: „Nacionalnost u matičnoj 
knjizi rođenih upisat će se ili se neće upisati na zahtjev ovlaštenog 
podnosioca prijave“.  
I mi smo ovdje svi tumačili, službenik koji izdaje rodni list pitat će 
stranku da li želite da vam upišem nacionalnost il ne, međutim na 
terenu je potpuno drugačije i ja osobno imam primjer. Jučer sam bio 
u Općini Zavidovići, išao sam izvaditi rodni list za kćerku i sve je bilo 
uredu, kada sam izišao vani onda sam vidio da nije upisana 
nacionalnost. Vratio sam se nazad jer sam trebao nacionalnost je 
pogotovo trebalo zaista pravi putovnicu u Republici Hrvatskoj. Kada 
sam se vratio nazad zamolio sam matičara, međutim on je rekao da 
ne može upisati nacionalnost. Ovo smatram da je problem i vidio 
sam proteklih dana često puta u medijima, jutros sam razgovarao i 
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sa  
3/3 sk 
našim matičarima u Žepču, zvao sam telefonom da vidim situacija je 
otprilike svugdje ista.  
Ja želim ovom prilikom postavljam pitanje Vladi, nadležnom 
Federalnom ministarstvu policije ko je nadležan, Federalna uprava 
policije da vide vezano da se pojednostavi procedura vezano za ovaj 
dio i da se da dodatni naputak za tumačenje ovoga Zakona. Znači, 
da službenici koji izdaju rodni list da pitaju onako kako smo mi 
donijeli u Zakonu, da pitaju stranku da li želite da se upiše 
nacionalnost ili ne? Znači, da ide naputak i želim zaista da dobijem 
odgovor što je poduzeto. Sada se desilo zaista da u ovom trenutku 
mi ponovno moramo se nacionalno opredjeljivati. Toliko. 

Josip Perić I dalje inzistiram na tematskoj sjednici o stanju gospodarstva na 
području Federacije BiH koja do danas nije organizirana, a vidite u 
kakvu se stanju nalazimo i što se događa. I dalje inzistiram a i u 
pismenom obliku sam inzistirao o tematskoj sjednici o stanju u 
braniteljskoj populaciji Ministarstvo branitelja, te Inicijativi objave 
Registra branitelja i svih onih koji su po bilo kom osnovu ostvaruju 
prava na osnovu pozitivnih zakonskih propisa na prostoru Federacije 
BiH. Presuda Ustavnog suda za pojedince očito ne znače ništa. 
Postavljaju se iznad Ustava, postavljaju se iznad zakona. I imamo 
situaciju braniteljskoj populaciji koja kulminira i par mojih 
prethodnika je to kazalo.  
Mi imamo još jedan problem koji je vezan sa braniteljskom 
populacijom i zbog čega ja postavljam pitanje, a to je stanje na 
Institutu za sudsko medicinsko vještačenje. Nije usvojen Program 
rada Instituta za medicinsko vještačenje zdravstvenog stanja za 
2013. godinu sukladno zakonskim propisima. Međutim, to 
pojedincima ne smeta da nastave dalje raditi.  
Zanima me koliki su prihodi bračnog para Hadžiomerović u zadnje 
četiri godine, pa ćete vidjeti kada se ovdje potežu prihodi i velika 
primanja zastupnika? Vidjet ćete kako mi se nedomaćinski 
odnosimo prema svim institucijama koja su u vlasništvu pod 
kontrolom Vlade i ovih domova. Znači, zanima me i kada će doći na 
dnevni red jedno izvješće u Dom naroda, odnosno zastupnicima i o 
financijskom i svakom drugom poslovanju ovog Instituta, a po meni 
samo djelovanje gdje bračni par rukovodi ovim Institutom mislim da 
je klasičan sukob interesa i da bi ljudi o tome koji bi trebali voditi 
računa a posebno oni koji su zaduženi za provođenje zakonitosti da 
bi trebali voditi računa. 

27.6.2013   

Josip Perić Još jednu stvar svima nama na znanje. Šokirala me jedna informacija 
koju sam provjeravao i mislim da nije daleko od točnosti. Za rad 
raznih nadzornih odbora, upravnih vijeća u Federaciji od općine, 
županije, Federacije godišnje se troši 630 miliona maraka. I 
pogledajte kako nam poduzeća funkcioniraju, sve u dubiozi sve u 
kolapsu a ljudi uredno namiruju svoja primanja za rad u takvim 
nadzornim odborima.  
Pa me zanima kada ćemo se uozbiljiti i dovesti u red one koji bi 
trebali voditi brigu o poslovanju poduzeća i koji bi na koncu konca 
trebali odgovarati ako to poduzeće posluje sa gubitkom. I kada 
ćemo donijeti zakon kojim ćemo onemogućiti da ljudi koji rade u 
poduzećima koji posluju sa dubiozom da im se da naknada jer 
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većina tih ljudi po političkoj liniji bez obzira koje stranke dolaze 
isključivo zbog naknada i nekih  
3/4 sk 
drugih radnji a ne odgovaraju nikome? Sve dotle dokle se mi ovako 
ponašamo prema zajedničkom novcu mislim da mi nemamo šta 
ovdje raditi. I da je najbolje da ne radimo i da se ne sastajemo. A 
institucije tipa SIPA-e, Tužiteljstva i ostalih trebali bi se više baviti 
ovakvim starima a ne stvarima kojima bi trebali političke protivnike 
skloniti.  
Zahvaljujem. 

Marko 
Bosnić 

Želio bih pozdraviti sve cijenjene zastupnike i kolege. 
Postavio bih pitanje Kolegiju Doma naroda i svim ostalima koji su 
zaprimili zahtjev od građana Opštine Glamoč od 23.01. ove godine 
koji se odnosi zahtjev za obustavu uništavanja naoružanju na 
poligonu u Glamoču i koji zahtijeva da se zahtjev kojim oni traže da 
se zaustavi uništavanje naoružanja kao da se sprovede sanacija 
uništenih kuća imovine koja je nastala u uništavanju minsko-
eksplozivnih sredstava i uređenju okoliša.  
Da li ste nešto preduzeli u vezi s tim pitanjem i dokle se stiglo sa tim 
zahtjevom građana Opštine Glamoč? Hvala. 

27.6.2013   

Segmedina 
Srna - 
Bajramović 

Ja bih zamolila Kolegij da mi se odgovori zašto nisam dobila 
informaciju o ostavci koju na članstvu Upravnom odboru Federalne 
radio televizije podnio Igor Soldo,  a u kojoj je navedeno da će o 
razlozima ostavke upoznati rukovodstvo oba doma Federalnog 
parlamenta i predsjedavajuće Komisije za informiranje oba doma? 
Dakle, ostavka je dostavljena ovdje 22. maja, a ja sam je tek na 
vlastiti zahtjev dobila 06. juna. Dakle, ako je još jedan član Upravnog 
odbora Federalne radio televizije podnio ostavku valjda smo 
konačno svi kao osnivač svjesni da smo suodgovorni da trebamo 
zajedno okončati ovakvu neodrživo stanje upravljanju Federalnom 
radio televizijom što opet napominjem za konsekvencu za posljedicu 
ima i zastoj u formiranju JRT sistema u BiH.  
Zanima me kakva je to procedura? Zašto se zakasnilo? I zašto se 
zaobilazi Komisija za informiranje? Zahvaljujem. 

27.6.2013 Kolegij Doma 
naroda PFBIH 

Ivo Divković Pozdravljam vas, pozdravljam članove Vlade, kolegice i kolege 
zastupnike i poštovane goste. Ja ću postaviti jedno pitanje. Naime, 
prije nekoliko dana u večernjim satima u gradu Tuzli došlo je do 
oružanog sukoba pri čemu je jedno lice poginulo, a tri lica su teže 
ranjena i nalaze se na liječenju u Univerzitetskom kliničkom centru u 
Tuzli. To se dogodilo u samom centru grada u vrijeme i na mjestu 
gdje se uglavnom okupljaju mladi u to vrijeme i gdje šetaju turisti 
kojih ovih dana ima dosta u Tuzli obzirom da posjećuju Slana jezera. 
Po pisanju medija a i određenim naznakama iz policijskih struktura 
koje vode istragu neki od učesnika ovog sukoba su osobe koje je 
predsjednik Federacije koristeći mehanizam, institut pomilovanja 
pomilovao i oslobodio služenja zatvorske kazne. Ukoliko pisanje 
medija i ove naznake se pokažu tačnim, znači, ukoliko se pokaže 
tačnim da su neka lica koja je gospodin Budimir oslobodio kazne 
pomilovanja sudjelovala u ovom sukobu moje pitanje je gospodinu 
predsjedniku Federacije Budimiru: Da li će iz moralnih razloga 
podnijeti ostavku na svoju funkciju poštujući kodeks ponašanja 
visokih državnih dužnosnika u demokratskim zemljama obzirom da 
u svojim javnim istupima i sam potencira te kodekse ponašanja kao 

27.6.2013   
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vrijedne i kao nešto što treba da se poštuje? 
Ja se nadam da predsjednik Federacije kao šef izvršne vlasti će 
odgovoriti na ovo moje pitanje i ja mu se unaprijed zahvaljujem 
ukoliko odgovori. Hvala lijepo. 

Zoran 
Jovanović 

izrazio nezadovoljstvo dobijenim odgovorom na pitanje da li je 
Pravilnik koji je donio Upravni odbor zavoda za penziono i invalidsko 
osiguranje Federacije BiH u skladu sa zakonom, te je isto pitanje 
ponovo uputio Federalnom ministarstvu rada i socijalne politike. 

18.7.2013   

Drago 
Puzigaća 

je izrazio nezadovoljstvo odgovorom direktora Zavoda za penziono i 
invalidsko osiguranje Federacije BiH, te ponovo uputio pitanje 
Federalnom ministarstvu rada i socijalne politike a koje glasi: Kada 
će građani koji su ostvarili pravo na penziju prije raspada bivše 
Jugoslavije u mjestima Drvar, Glamoč i Grahovo i na području čitave 
Federacije a i sada tu žive, primati penzije iz Federacije. 

18.7.2013 Zavod PIO/MIO 
(direktor Zijad 
Krnjić) 

Ivo Divković je izrazio nezadovoljstvo odgovorom predsjednika Federacije i 
ponovo ga upitao da li će podnijeti ostavku ako se utvrdi da su 
osobe koje je pomilovao učestvovale u činjenju krivičnih djela. 

18.7.2013   

Zijat Mušić je izjavio da nije dobio odgovore na postavljena pitanja Federalnom 
ministarstvu za pitanja boraca i invalida odbrambeno-
oslobodilačkog rata te ponovo predložio zaključak da se sazove 
vanredna ili tematska sjednica koja bi se odnosila samo na 
problematiku boračke populacije. 

18.7.2013   

Dževad 
Rađo 

je, također, izjavio da nije dobio odgovor od Federalnog 
ministarstva za pitanja boraca i invalida odbrambeno-
oslobodilačkog rata, te je podržao prijedlog Zijata Mušića. 

18.7.2013   

Zoran 
Jovanović 

Također, uputio je inicijativu Federalnom ministarstvu obrazovanja i 
nauke da preporuči kantonalnim ministarstvima obrazovanja i 
nauke da izvrše dopune nastavnog plana i programa za predmet 
Historija na način da bi se uvela dva obavezna časa u Memorijalnom 
centru Potočari. 

18.7.2013   

Drago 
Puzigaća 

Prilikom rasprave o Budzetu FBIH odsustao od amandmana a 
dobijeno obecanje da ce sredstva za Opštine Glamoč i Drvar biti 
naknadno uvrsteni 

18.7.2013   

Ivo Tadić je zamolio Vladu Federacije i premijera Nermina Nikšića da se 
uključe u rješavanje problema porodice Čičak Šišić iz Zenice. 

18.7.2013   

Esed 
Radeljaš 

je upitao Visoko sudsko i tužilačko vijeće u vezi sa privremenim 
mjerama koje je donijela sutkinja Lejla Fazlagić. 

18.7.2013   

Josip Perić e postavio pitanje Ministarstvu prometa i komunikacija BiH - zašto 
je potrošeno 3,5 miliona eura za granični prijelaz Kamensko koji će 
služiti samo za prijelaz putnika a ne i za visokotarifnu robu. 

18.7.2013   

Predrag 
Kojović 

je upitao predsjedavajućeg Doma naroda šta planira uraditi i da li 
misli staviti na glasanje njegovu inicijativu za promjenu Ustava 
Federacije BiH. 

18.7.2013   

Sretko 
Radišić 

je postavio pitanje kada će se održati tematska sjednica u vezi sa 
konstitutivnosti naroda i kako će se primjenjivati ustavne odredbe o 
konstitutivnosti prilikom zapošljavanja u javnim službama. 

18.7.2013   

Ekrem 
Prošić 

je postavio pitanje predsjedavajućem Doma naroda i predsjednici 
Kluba delegata srpskog naroda zašto još nije izabran 
potpredsjedavajući Doma naroda iz reda srpskog naroda. 

18.7.2013   

Zahid Bašić je upitao Federalno ministarstvo poljoprivrede, vodoprivrede i 
šumarstva zašto u izradi Izmjena i dopuna Zakona o vodama nisu 
uključena resorna ministarstva svih kantona u Federaciji 

18.7.2013   
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Mijo 
Matanović 

je postavio pitanje kada će se održati tematska sjednica u vezi sa 
konstitutivnosti naroda i kako će se primjenjivati ustavne odredbe o 
konstitutivnosti prilikom zapošljavanja u javnim službama. 

18.7.2013   

Mira 
Ljubijankić 

je ponovila pitanje federalnom ministru za izbjegla i raseljena lica u 
vezi dostave Izvještaja o utrošenim sredstvima u iznosu od 19 
miliona i 600 hiljada KM koja su bila predviđena za izbjegla i 
raseljena lica i povratnike. Izrazila je nezadovoljstvo što dosada nije 
dostavljen ovaj Izvještaj, niti odgovoreno na njena pitanja. 

12.9.2013   

Drago 
Puzigaća 

je postavio pitanje Vladi Federacije i Federalnom ministarstvu 
poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva kada će se donijeti Zakon o 
šumama, te zatražio pisani odgovor. 

12.9.2013   

Sretko 
Radišić 

je postavio pitanje Federalnom ministarstvu prometa i komunikacija 
i JP Autoceste Federacije BiH koliko je efektivne autoceste na 
Koridoru Vc izgrađeno u 2011,. 2012. i 2013. godini, te koja je 
procjena za 2014. godinu. Upitao je koliko je izvođača iz Bosne i 
Hercegovine angažovano na izgradnji ove Autoceste, te kolike su 
uštede time ostvarene.Takođe je upitao zašto nema radova na 
dijelu Koridora od Doboja kroz Posavinu i šta će se poduzeti sa 
radovima kroz Hercegovinu. 

12.9.2013   

Josip Perić Postavio je pitanje koje se odnosi na izmjenu Zakona o izmjenama i 
dopunama Zakona o izdvajanju i usmjeravanju dijela prihoda 
preduzeća ostvarenog korištenjem hidroakumulacionih objekata u 
smislu promjene kriterija za naknadu za potopljena područja. 
Smatra da bi kao kriterij trebao biti potopljena površina, a ne dotok 
vode. Takođe, postavio je pitanje koliko je općinskih načelnika i 
općinskih vijeća na koje se odnosi ovaj Zakon poslalo izvještaje Vladi 
Federacije koja je trebala kontrolisati da li se Zaključak donešen 
prilikom ovog Zakona poštuje. 

12.9.2013   

Josip Perić Drugo pitanje se odnosi na osobe koje u Federalnom ministarstvu 
boraca i invalida odbrambeno-oslobodilačkog rata imaju ugovore o 
djelu i vrijednost tih ugovora. Pitanje je upućeno Federalnom 
ministarstvu finansija i Federalnom ministarstvu boraca i invalida 
odbrambeno-oslobodilačkog rata. 

12.9.2013   

Zijat Mušić je postavio pitanje Federalnom ministarstvu boraca i invalida 
odbrambeno-oslobodilačkog rata i Federalnom Zavodu za penzijsko 
i invalidsko osiguranje u vezi rješenja koja su izdana korisnicima po 
Zakonu o prijevremenom povoljnijem penzionisanju branilaca 
odbrambeno – oslobodilačkog rata i kolika je razlika u odnosu na 
rješenja izdana po ranijem Zakonu. Upitao je koliko je sredstava 
isplaćeno za august. Takođe je upitao koliko ušteda će se napraviti 
po novom Zakonu. 

12.9.2013   

Josip Perić je zatražio da premijer FederaZZyFžčOlZčTTyežTOČHćlUydžDčlOBBHčyežTOČHćlUyržDgOBlZpodnHčyežTOČHćse zahtjev za ocjenu 
ustavnosti Zakona o prijevremenom povoljnijem penzionisanju 
branilaca odbrambeno – oslobodilačkog rata i time ispoštuje 
Zaključak Doma naroda. 

12.9.2013   

Ivan Brigić Postavio je pitanje da li je Centralna komisija za imovinu počela sa 
radom. 

12.9.2013   

Aner 
Žuljević 

je uputio pitanje federalnom ministru kulture i sporta Samiru 
Kaplanu, koje će dostaviti u pisanoj formi. 

12.9.2013 Ministarstvo 
kulture i sporta 
F BiH 

Elvira Abdić 
Jelenović 

je upitala federalno ministarstvo finansija kako, na koji način i na 
osnovu kojih propisa su obračunati doprinosi za zdravstveno i 

12.9.2013   
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penzijsko osiguranje zaposenim u obrazovanju, zdravstvu i 
privrednim preduzećima u Federaciji za period 1992., 1993., 1994., i 
1995. godina? Koje su obaveze i s kojim godinama plaćane iz 
prijavljenih i priznatih ratnih potraživanjaprivrednim društvima u 
Federaciji Bosne i Hercegovine? Koliko sredstava je Bosna i 
Hercegovina a potom Federacija Bosne i Hercegovine naplatila iz 
prijeratnih potraživanja preduzeća nastalih na osnovu ugovora tih 
preduzeća sa Libijom, Alžirom, Irakom? Kako se postojanje i naplata 
tih sredstava odrazila na vlasničku strukturu u tim preduzećima 
obzirom na činjenicu da su neka od tih preduzeća postala 
dioničarska društva prije samo stalnosti Bosne i Hercegovine? 

Amir Zukić je postavio pitanje premijeru Federacije i resornim ministrima koji je 
pravni osnov za zaključivanje menadžerskih ugovora u oblasti 
zdravstva, finansija, saobraćaja i komunkacija, kada Zakon o radu ne 
poznaje tu vrstu ugovora. 

12.9.2013   

Vesna 
Saradžić 

Prvo pitanje je vezano za odabir kandidata za popis stanovništva a 
odnosi se na kriterije na osnovu kojih je bodovana rubrika ''opšti 
dojam'', koje je uputila Federalnom zavodu za statistiku. 

12.9.2013   

Vesna 
Saradžić 

Drugo pitanje je uputila Federalnoj upravi civilne zaštite  zašto se u 
proteklih 10 godina nije vršilo deminiranje na području opštine 
Konjic i kada će uslijediti aktivnosti po ovom pitanju. 

12.9.2013   

Esed 
Radeljaš 

je predložio Kolegiju Doma naroda da više ne obavještava Vladu 
Federacije kada se održava sjednica Doma naroda, jer na 
sjednicama Doma naroda često ne prisustvuju ministri. 

12.9.2013   

Elvira Abdić 
Jelenović 
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osiguranje, što još nije učinjeno, a što bi bilo  u skladu sa Ustavom 
Bosne i Hercegovine i presudom Evropskog suda za ljudska prava. 

Slobodan 
Tomić 

se zahvalio federalnom ministarstvu za raseljena i izbjegla lica na 
završetku asfaltiranja puta u povratničkom naselju Dobrič. 

12.9.2013   

Elvira Abdić 
Jelenović 

U izvjestaju o koncesijama nije navedena Bihacka pivara, da li u 
registru ugovora o koncesijama postoji i ugovor sa Bihackom 
pivarom i koliko je uplatila 

24.10.2013 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F 
BiH 

Elvira Abdić 
Jelenović 

Dobila sam poziv nepostojeceg tijela - kluba parlamentarki o kom ne 
znam nista ni na koji nacin je formiran, na osnovu kojih clanova 
posto nema uporista u poslovniku i sl. Ja sam clan kluba hrvatskog 
naroda.  
Ko je formirao klub parlamentarki, primaju li clanice kluba naknadu i 
odakle se finansira s koje stavke, da li je kolegij raspravljao o ovom 
pitanju 

24.10.2013 Kolegij Doma 
naroda 

Slaviša 
Mihajlović 

Koliiko skola je uvedena grupa predmeta nacionalne grupe 24.10.2013 Ministarstvo 
obrazovanja i 
nauke F BiH 

Damir 
Čardžić 

Kada će se početi sa intoniranjem himne na pocetku sjednice 24.10.2013 Doma naroda 
Parlamenta 
Federacije 
Bosne i 
Hercegovine, 

Mira Jurić Odlukom vlade 56.sjednica utvrdjeni koeficijenti za penziju pod 
povoljnijim uslovima. A donesen zakon o povoljnijem penzionisanju 
branilaca, da li je navedena odluka na snazi da li se primjenjuje na 
branioce i zasto, da li je vlada donijela novu odluku i zasto nije 
dostavljena PIO? 

24.10.2013 Vlada F BiH 

Josip Perić Kada ce Vlada zauzeti stav o ministrima koji se nedollicno ponasaju 
kao i direktorima pojedinih institucija u ingerenciji Vlade 

24.10.2013 Vlada F BiH 

Josip Perić Sta je s Razvojnom bankom kako funkcionise i kako dijeli kredite po 
kojim kriterijima i osnovu 

24.10.2013 Vlada F BiH 

Josip Perić Sta se radi u direkciji autocesta, sta je s ugovorom s turskom 
firmom, italijanska firma se zali posto je bila povoljnija pa ce se 
proces nepovoljno za nas zavrsiti na sudu, u srednjoj bosni firma 
otkupljuje zemljiste od privatnika  gdje ce ici trasaa puta pa ce onda 
traziti nadoknadu. 

24.10.2013 Vlada F BiH 

Karolina 
Pavlović 

Ima li mini hidro elektrana u Zenici na lokalnom vodovodu Kruscica 
potrebne dozvole, trazim dozvole energetsku, urbanisticku, vodnu, 
odobrenje za gradjenje... 

24.10.2013 Vlada F BiH 

Vesna 
Nemec-
Klisura 

Podsticajna sredstva prema BPK na apotekarsku kasiku 100 000 KM 
trazim od VFBIH pregled izdvojenih sredstava po kantonim koje 
svrhe u protekle 3 godine 

24.10.2013 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Mira 
Ljubijankić 

Sredstva za povratak od 19 mil planirana za 2013.godinu nemammo 
informaciju a prosao je 9. mjesec 

24.10.2013 Ministarstvo 
raseljenih 
osoba i 
izbjeglica F BiH 

Zijat Mušić Sta je sa sredstvima za nabavku dva air traktora za gasenje pozara 24.10.2013 Vlada F BiH 

Zijat Mušić Registar branitelja da li se radi na tome ako ne onda cu inicirati ovo 
kao delegat 

24.10.2013 Ministarstvo za 
pitanja boraca i 
invalida 
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odbrambeno-
oslobodilačkog 
rata F BiH 

Branislav 
Crnogorac 

Kada ce se rijesiti pitanje 7 kulturnih institucija pitanje vlasnistva i 
njihovog finansiranja kao sto je zemaljski muzej 

24.10.2013 Ministarstvo 
kulture i sporta 
F BiH 

Drago 
Puzigaća 

Pri usvajanju budzeta potpredsjednik vlade je rekao da amandmani 
podnijeti za drvar glamoc grahovo su opravdani te da ce se 
realizovati, kada ce to biti? 

24.10.2013 Premijer 
Federacije BiH 

Josip Perić Da li je poslovanje Razvojne banke zakonito ko je i pod kojim 
uslovima dobio kredit? 

16.12.2013 Vlada F BiH 

Ivo Divković Da li je ministarstvo energetike rudarstva i industrije pokrenulo 
aktivnosti prenosa prava na nekretninama bivseg rudnika Lipnica na 
opstinu Tuzla? 

16.12.2013 Ministarstvo 
energije, 
rudarstva i 
industrije F BiH 

Zoran 
Jovanović 

Da li elekroprivreda BiH ima povlasten polozaj sa aspekta na zatezne 
kamate gradjanima? 

16.12.2013 Ministarstvo 
energije, 
rudarstva i 
industrije F BiH 

Tomislav 
Martinović 

Da se dostavi iznos sredstava od GSM licenci i u koje projekte su 
ulozena 

16.12.2013 Vlada F BiH 

Elvira Abdić 
Jelenović 

Da li je Srpski narod bio ugorozen neizborom potpredsjednika iz 
reda Srpskog naroda? 

16.12.2013 Klub Srba u 
Domu naroda 
PFBIH 

Elvira Abdić 
Jelenović 

kakav je rezultat Zakona o ostvarivanju usteda u FBIH, da li su imale 
smisla i kako su se odrazile na socijalnu sliku 

16.12.2013 Vlada F BiH 

Senahid 
Šaković 

Koliko je mjesecno obracunato i uplaceno doprinosa za pio i 
zdravstveno osiguranje u periodu 1.1. do 31.10.13. kolika je 
osnovica za uplatu, koliki je ukupan broj radnika za koje se uplacuje 
doprinos po grupama djelatnosti i koliki je broj radnika za koje se ne 
uplacuje doprinosti 

16.12.2013 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Senahid 
Šaković 

Koliko sa 31.10. ima preuzetih hipoteka od privred.subjekata kada 
su nastale i koliko ih je realizovano tj. postupaka u toku 

16.12.2013 Porezna uprava 
F BiH (direktor 
Arifović) 

Esed 
Radeljaš 

Da li je po zakonu ako je ustavni sud ponistio rjesenja po pitanju 
prava boracke populacije 

16.12.2013 Ministarstvo za 
pitanja boraca i 
invalida 
odbrambeno-
oslobodilačkog 
rata F BiH 

Ivan Brigić Da li je formirano vijeće za zastitu vitalnog nacionalnog interesa i da 
li je funkcionalno 

16.12.2013 Doma naroda 
Parlamenta 
Federacije 
Bosne i 
Hercegovine, 

Ivo Divković ko je odogovoran da rijesi pitanje zdrav.osiguranja po odlasku u 
penziju prije nego im se uradi rjesenje o penziji? 

19.12.2013 PIO/MIO 

Drago 
Puzigaća 

u opstinama drvar i grahovo izvrsena privatizacija, zasto ove dvije 
opstine nisu dobile ni marku od transfera sredstava pri privatizaciji 
javnih preduzeca, zasto do danas nije uplacen pripadajuci iznos od 
privatizacije? 

19.12.2013   

Senahid ko vrsi monitoring po izdatim okolisnim dozvolama u vezi zagadjenja 19.12.2013 Ministarstvo 
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Šaković rijeke Sprece, da li postoje odgovarajuci izvjestaji ako postoje molim 
da mi se dostave. 

okoliša i 
turizma F BiH 

Aner 
Žuljević 

u vezi pisma koje je Sorensen poslao potpredsjedniku FBIH u vezi 
antikoruptivnih zakona, radi se o diplomatskom skandalu, trazim da 
g.Sorensen odgovori zasto se na ovaj nacin ovakvim pismom 
ukljucio? 

19.12.2013 EUSR Sorensen 

Josip Perić sta ce potpredsjednik FBIH Kebo platiti novcem za put da li je 
uzurpiran prostor od nekog siledzije ili je to njegov prostor 

19.12.2013 Potpredsjednik 
FBIH Kebo 

Josip Perić Zavrsen je tender za radove vodo kanala u Hutovom blatu koje 
treba fin. spanska institucija 3 mil a ugovor se ne potpisuje, iz kojih 
razloga? 

19.12.2013 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva F 
BiH 

Marko 
Bosnić 

koliko porodica povratnika zivi bez el.energije i koliko je potrebno 
sredstava da vise ne zive uz svijece 

19.12.2013 Ministarstvo 
raseljenih 
osoba i 
izbjeglica F BiH 

Mirko 
Batinić 

da mi se dostavi izvjestaj ko i kada je zaduzivao FBIH kreditima iznos 
koji dolazi na naplatu u 2014. i 2015.godini, kolika je projekcija, 
koliko smo zaduzeni? 

19.12.2013 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Enes 
Salkanović 

dokle se doslo sa zakonom o pripadnosti javnih prihoda 19.12.2013 Ministarstvo 
finansija F BiH 

Esad 
Bašagić 

da li je i u kom iznosu planirano ulaganje od strane direkcije cesta u 
putne pravce u USK 

19.12.2013 Direkcija cesta 
FBIH 

 

Predstavnik Inicijativa Postavljeno Upitanik 

Hajrudin 
Bećirović 

Srdačan pozdrav. Dozvolite mi da na osnovu člana 10. Poslovnika o 
radu Doma naroda Parlamenta Federacije BiH pokrenem inicijativu 
za formiranje ad hoc komisije za usaglašavanje različito usvojenih 
tekstova zakona u oba Doma Parlamenta Federacije BiH. 
Obrazloženje: Članom 195. Poslovnika o radu Doma naroda 
Parlamenta Federacije BiH i člana 199. Poslovnika Predstavničkog 
doma Parlamenta FBiH predviđeno je da se u slučaju kad domovi 
Parlamenta Federacije ne postignu saglasnost o istovjetnosti teksta 
zakona ili drugog akta formira Komisija za usaglašavanje različito 
usvojenih tekstova zakona i drugih akata u oba Doma Parlamenta 
FBiH radi utvrđivanja prijedloga za rješenje spornog pitanja. 
Obzirom da se radi o Komisiji koja se formira kada se ne postigne 
saglasnost o istovjetnosti konkrentog teksta zakona ili drugog akta 
predlažem da se za članove ove Komisije imenuju članovi iz oba 
Doma Parlamenta Federacije BiH koje su stručnjaci u konkretnoj 
oblasti koja je predmet usaglašavanja. Smatram da bi se postigao 
veći stepen usaglašavanja različito usvojenih tekstova zakona i 
drugih akata ako bi se radilo od ad hoc komisiji u kojoj bi bili 
članovi eksperti u datoj oblasti koja se usaglašava. Da budem 
slikovit, posljednjih dana mi smo imali isto tako jednu varijantu, 
ovo o čemu govorim podsjetiću vas na usaglašavanje jednog i 
drugog Doma o usaglašavanju različitih tekstova donošenja Zakona 
o obnovljivim izvorima energije i to će ja sam ubijeđen biti 
predmet još narednih dana priče, priče koja nimalo nije dobra ni za 
koga osim onih koji su u funkciji određenih lobija. Biću dotle 

27.6.2013   
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konkretan i dozvoliću sebi uz izvinjenje one koje su pomenuti, ali ja 
to tako gledam ne mogu ja da pričam o zdravstvu prije gospođe 
Vesne Nemec-Klisure ili mog gospodina Jupić Adnana niti da 
pričam o obrazovanju prije nego što to kaže gospođa Karolina 
Pavlović ili primjera radi Hanka Vajzović ili različite druge oblasti da 
dalje ne nabrajam. Ja mogu pričati o onome za šta sam stručan i 
mogu da zauzimam određene stavove naspram ovog Doma da 
odgovorim u toj mjeri koja se i očekuje od svih nas kad je u pitanju 
ovo. Hvala lijepo. 

Ivan Brigić Pozdravljam sve prisutne. Jedna kratka inicijativa. Podstakao me je 
kolega Perić kad je u svom izlaganju citirao da ne provodimo ni 
Odluke Ustavnog suda. Ja sam vršio jednu analizu u Sarajevskom 
kantonu jer sam predsjednik Komisije za ustavna pitanja i utvrdio 
da najveći broj presuda Ustavnog suda nije proveden i upozorio 
sam premijera kantona i bivšeg i sadašnjeg da po Zakonu oni snose 
krivičnu odgovornost za neprovođenje presuda Ustavnog suda i da 
se to ne smije dešavati kao što ne znači situaciju u našem Domu, u 
federalnom Parlamentu pokrećem inicijativu da nam Stručna 
služba, odnosno sekretar pripremi kratki osvrt na presude 
Ustavnog suda koje se odnose na nadležnost Federacije i šta smo 
mi tim povodom pokrenuli pa bi onda mogli otvoriti raspravu. 
Hvala. 

27.6.2013   

Vesna 
Saradžić 

Zahvaljujem predsjedavajući i pozdravljam sve prisutne. S obzirom 
da nemam druge prilike već u ovom dijelu sjednice željela bih 
informisati sve prisutne delegatkinje i delegate da na današnjoj 
sjednici neće dobiti Izvještaj Komisije za jezička pitanja jer opet nije 
bilo kvoruma i zato ponovo pokrećem inicijativu za formiranje 
Etičke komisije. Hvala. 

27.6.2013   

Hajrudin 
Bećirović 

Ja vam se zahvaljujem, ali zaista osjećam potrebu da na ovo 
cijenjenog gospodina Perića reagujem nemajući ambiciju niti želju 
uopšte da negiram potrebu ovog o čemu on priča, naprotiv 
apsolutno je u pravu, ima tu oblasti još raznih, ali čini mi se da 
odatle kreće sve kad je privreda u pitanju, ali cijenim da bez 
pripreme adekvatne i zadatka naspram onog šta mi ustvari 
hoćemo od te sjednice ne bi trebali da ulazimo. Zato predlažem 
uvažavajući ovo o čemu je da ako ništa drugo, znači, Kolegij uputi 
prema Odboru za privredu ovu inicijativu da mi na Odboru 
utvrdimo određene parametre da tako kažem u kojim okvirima će 
se svi ti izjasniti i koji su ti parametri koji su neophodni kako bismo 
mi došli do one situacije i došli do određenih zaključaka kako će 
povući, odnosno polučiti rezultate ovo, apsolutno podržavam i 
shvatam, to je jednostavno poboljšanje jednog ambijenta kad je u 
pitanju privreda. Zato je neophodno da se zaista ako išta drugo 
molio bih strpljivo malo ali da to, od te pripreme nam zavisi kako 
će nam sjednica ići. Hvala vam. 

27.6.2013   

Zoran 
Jovanović 

je uputio inicijativu Regulatornoj agenciji za komunikacije da 
povuče odluku kojom se javnim emiterima ograničava propagandni 
program na četiri minute u jednom satu. 

18.7.2013  RAK 

Damir 
Čardžić 

je pokrenuo inicijativu da se prije početka sjednica Doma naroda 
intonira himna Bosne i Hercegovine 

12.9.2013  DN 

Ivan Brigić je pokrenuo jednu inicijativu i postavio jedno pitanje.Predložio je 
Kolegiju Doma naroda da se na posebnoj sjednici Doma razmotri 

12.9.2013  Kolegij DN 
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materijal Ekspertne grupe o funkcionisanju i organizaciji 
Federacije. 

Vesna 
Nemec-
Klisura 

Inicijativu je uputila Vladi Federacije i Kolegiju Doma naroda da se 
za narednu sjednicu pripremi Prijedlog odluke o potpisivanju 
Sporazuma u cilju izvršenja Projekta modernizacije Kantonalne 
bolnice Goražde iz sredstava austrijskog kredita. 

12.9.2013  VFBIH 

Dževad 
Rađo 

Rađo je pokrenuo inicijativu prema Vladi Federacije da se u što 
kraćem roku pristupi izradi Zakona o dopuni Zakona o raseljenim 
licima  i povratnicima  u Federaciji Bosne i Hercegovine i 
izbjeglicama iz Bosne i Hercegovine. 

12.9.2013  VFBIH 

Sretko 
Radišić 

Na web stranici mogu se preuzeti skoro sve tacke dnevnog reda, 
moli da se sve moze preuzeti, da se u rubrici propisi otvori 
poglavlje u vezi postavljenih pitanja i inicijativa poslanika DN te 
odgovori na njih. 

24.10.2013 Doma naroda 
Parlamenta 
Federacije 
Bosne i 
Hercegovine, 

Adnan Jupić Inicijativa za donosenje zakona o izmjenama i dopunama zakona o 
zdravstvenoj zastiti 

24.10.2013 Vlada F BiH 

Adnan Jupić Inicijativa za donosenje zakona o izmjenama i dopunama zakona o 
transplantaciji organa (pojednostavljenje transplantacije narocito 
bubreznih organa) 

24.10.2013 Vlada F BiH 

Esed 
Radeljaš 

Asfaltiranje puta Grebak Ustikolina ratni put 13 km te da se uvrsti u 
prioritete za narednu godinu 

24.10.2013 Ministarstvo 
prometa i 
komunikacija F 
BiH 

Segmedina 
Srna - 
Bajramović 

Inicijativa BiH je potpisnica konvencija za zastitu prava djeteta kao i 
konvencija za prava osoba sa poteskocama u razvoju. Nemamo 
dnevne centre za ovakve osobe, udruzenje Dajte nam sansu 
pokrenulo je ove aktivnosti, ali sistemskog rjesenja nema, zato 
pokrecem ovu inicijativu ministarstvu rada i socijalne politike kako 
bi se obezbijedila sredstva za ovakve dnevne centre. 

24.10.2013 Ministarstvo 
rada i socijalne 
politike F BiH 

Zijat Mušić Inicijativa da kolegij DN cestita plasman BH reprezentaciji u 
fudbalu te da Vlada planira sredstva podrske za reprezentaciju 

24.10.2013 Vlada F BiH 

Vesna 
Nemec-
Klisura 

Odbor za braniteljska pitanja, da se predsjedavajucim oba doma 
uputi zahtjev za zasjedanje komisije radi usvajanja dva razlicita 
teksta 

24.10.2013 Ministarstvo za 
pitanja boraca i 
invalida 
odbrambeno-
oslobodilačkog 
rata F BiH 

Amir Zukić Dvostruko oporezivanje uzgajivača brojlera/pilića kao privremene 
djelatnosti, trazim da se na pravi način tretiraju i stimulišu a ne 
dvostrukim oporezivanjem. 

16.12.2013 Porezna uprava 
F BiH (direktor 
Arifović) 

Zoran 
Jovanović 

Inicijativa za izmjenu pravilnika o uslovima i kriterijima za 
obavljanje apotekarske djelatnosti 

16.12.2013 Ministarstvo 
zdravstva F BiH 

Zoran 
Jovanović 

zakon o eutanaziji pasa lutalica, nedorečen, predlaze da se odloži 
donošenje ovog zakona dok se ne uradi cjelokupan elaborat na 
cijeloj BiH 

16.12.2013 Vlada F BiH 

Enes 
Salkanović 

inicijativa u vezi rjesavanja problema opstinskog suda u opstini 
Odzak, stanovnici moraju preci 100km da dodju do opstinskog 
suda u Orasju, opstina posjeduje prostor 

19.12.2013 Ministarstvo 
pravde F BiH 
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  DODATAK 4 - NEKI ASPEKTI KVALITETA ŽIVOTA U FBiH  
 

NEZAPOSLENOST KAO JEDAN OD NAJVEĆIH I ZA GRAĐANE NAJPRIORITETNIJIH 

PROBLEMA U FEDERACIJI BIH 

 
U pomenutom mandatnom Programu rada Vlade F BiH za period 2011 – 2014. godina, Vlada je 

„zapošljavanje“ postavila među 6 glavnih strateških ciljeva mandata. Naime, ciljevi ovog Programa 

su preuzeti i iz Strategije razvoja Federacije BiH za period 2010. – 2013.godine, a u tom 

dokumentu precizirani su sljedeći: Makroekonomska stabilnost; Povećanje konkurentnosti; Održivi 

razvoj; Zapošljavanje;EU integracije iSocijalna uključenost.U oblasti zapošljavanja definisani su 

sledeći podciljevi: Razvoj malih i srednjih preduzeća i otvaranje radnih mjesta; Funkcionisanje 

tržišta rada i aktivne mjere zapošljavanja i Poboljšanje vještina na tržištu rada, strukovnog 

obrazovanja i treninga. 

 

Krajem 2011. godine Vlada Federacije BiH je utvrdila „Zakon o poticaju razvoja malog 

gospodarstva Federacije BiH“, ali je isti samo 20 dana nakon utvrđivanja i povučen iz 

parlamentarne procedure. Razvoju male privrede, tj. malog preduzetništva, što je bio jedan od 

podciljeva Vlade FBiH u oblasti zapošljavanja pomogla bi zasigurno i finalizacija usvajanja „Zakona 

o izmjenama i dopunama Zakona o poticaju razvoja male privrede, a koji je utvrđen kao nacrt na 

Vladi 13.06.2012. godine.Međutim nacrt ovog zakona je krajem 2012. godine utvrđen na 

Predstavničkom domu, a tek sredinom 2013. godinena Domu naroda Parlamenta F BiH. Nakon 17 

mjeseci od kada je zakon prvi put utvrđen na Vladi FBiH, Vlada je utvrdila isti u formi prijedloga i 

uputila ga u parlamentarnu proceduru. Ovaj zakon je bitan zbog aspekta usklađivanja oblasti 

poticaja male privrede sa propisima EU i stvaranja boljih uslova za korištenje IPA fondova.  

 

U nacrtu Programa rada za 2013. godinu Vlada FBiH kroz različite segmente napominje svoje 

planove s ciljem povećanja zapošljavanja u privredi i poljoprivredi, zapošljavanja osoba sa 

posebnim potrebama, zapošljavanja mladih, itd. S tim u vezi uoblasti porezne politike 

za2013.godinu,kaonajvažnija aktivnost napominje se kreiranjeporeznepolitikeu oblasti 

direktnihporezauciljujačanjamakroekonomske stabilnosti i stvaranje povoljnijih uslova 

zazapošljavanjei investicije, te konstantanrad narestrukturiranju poreznihpropisa s ciljem 

poticanjaprivrednih   aktivnosti,povećanjukonkurentnostikaoistvaranjuuslovazastrana ulaganja, a 

na kraju iusaglašavanjepropisa uciljustvaranjajedinstvenog ekonomskog prostora. 
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Jedan od zakona koji moramo izdvojiti po važnosti, a za koji se u nacrtu programa navodi kako će 

tek u formi nacrta biti utvrđen na Vladi do kraja 2013. godine je „Zakono 

posredovanjuuzapošljavanjuipravimazavrijeme nezaposlenosti“. Međutim isti, po isteku 

kalendarske godine nije utvrđen, a nismo prepoznali niti druge realizovane mjere koje se specifično 

odnose na obećano zapošljavanja u poljoprivredi, na zapošljavanje osoba sa posebnim potrebama 

ili zapošljavanje mladih. 

 

Da bi trebalo biti pozitivnih rezultata po pitanju zapošljavanja govore nam i iz jedne od 

najodgovornijih institucija u borbi sa problemom nezaposlenosti - Federalnog zavoda za 

zapošljavanje, a čiji je Plan rada za 2013. godinu Vlada usvojila 15.05.2013. godine.  U skladu sa 

nadležnostima utvrđenim Zakonom o posredovanju u zapošljavanju i socijalnoj sigurnosti 

nezaposlenih osoba, Federalni zavod za zapošljavanje, između ostalog, predlaže i mjere za 

unapređenje socijalne sigurnosti nezaposlenih osoba, upravlja sredstvima za osiguranje 

materijalne sigurnosti za vrijeme nezaposlenosti, usklađuje i koordinira rad kantonalnih službi za 

zapošljavanje na provođenju utvrđene politike i mjera u oblasti socijalne sigurnosti nezaposlenih 

osoba iznadležnosti Federacije BiH.  

 

Prema Programu rada Federalnog zavoda za zapošljavanje, za 2013. godinu,ukupno planirana 

sredstava prema navedenim programima iznose 40.236.000 KM, od čega za aktivne politike 

zapošljavanja, 26.780.000 KM. 

Za to vrijeme, na osnovu evidencije Federalnog zavoda za statistiku i Federalnog zavoda za 

zapošljavanje,u martu mjesecu 2013. godine zabilježena je najnižibroj(od 432.583 

zaposleneosobe) za periodod početka mandata ovog saziva vlasti. Od jula 2011. godine kad je bio 

najveći broj zaposlenih u FBIH od 442.226 lica, bilježi se postepeni pad do marta 2013.godine. 

Nakon toga, broj zaposlenih raste izuzev augusta kad bilježi smanjenje da bi do novembra 

porastao do broja od 436.593 zaposlenih što je za 884 osobe više nego u januaru 2013.godine. 

Što ukazuje da se u 2013. godini uspio zaustaviti dalji pad broja zaposlenih.Posmatrajući ukupan 

period od momenta preuzimanja vlasti od strane aktuelne Federalne Vlade (mart 2011. godine), pa 

do kraja novembra 2013. godine u Federaciji je smanjen broj zaposlenih za 3.356 radno sposobnih 

osoba.   

 

Na osnovu statističkih pokazatelja i u prethodnim godinama smo mogli prepoznati periode u prvim 

polovinama godina kada je dolazilo do povećanja broja zaposlenih, da bi te brojke u nastavcima 

godine strmoglavo padale. Za razliku od prethodnih godina u 2013. godini broj zaposlenih se 
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nastavio povećavati do kraja godine. U 2013. godini došlo je do povećanja broja zaposlenih 

dijelom zbog angažmana radne snage za potrebe realizacije popisa stanovništva u BiH17.   

 

 

Grafikon 28 

S druge strane posmatrajući broj nezaposlenih primjetan je trend smanjenja do polovine godine od 

kad počinje da raste do augusta 2013. godine kada dostiže rekordan broj (od 394.109 

nezaposlenih osoba) za kompletan period od početka mandata ove strukture vlasti. 
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Od dana konstituisanja aktuelne Vlade Federacije BiH, broj nezaposlenih se povećao za čak 

24.687 osoba – u prosjeku od tada do jula 2013. godine u spiskovima zavoda za zapošljavanje 

širom Federacije BiH nađe se preko 800 novih lica svakog mjeseca.  

 

Vlada je, u 2014. godini odlučila sufinansirati aktivne politike upošljavanja koje provodi Federalni 

zavod za zapošljavanje u visini od 10.000.000 KM, što je dosad najveći planirani iznos za ove 

svrhe.S dodatnim sredstvima Zavoda u 2014. godini bit će za aktivne politike zapošljavanja, 

primarno mladih osoba, osigurano oko 30 miliona KM. 

Prilikom preuzimanja mandata od strane aktuelne Vlade prosječna plata u Federaciji BiH je 

iznosila 822,85 KM, da bi nakon 28 mjeseci mandata aktuelne Vlade taj prosjek bio povećan za 

svega 18 KM (2,3%).   

Prosječna penzija tada je iznosila 338,88 KM, a danas je prosjek iste veći za samo 7 KM, s tim da 

je sada za preko 14 hiljada više penzionera nego u momentu preuzimanja mandata od strane 

aktuelne Vlade Federacije BiH. Od svih zemalja regiona, ali i većine zemalja Evrope, prosječne 

penzije u Makedoniji i Bosni i Hercegovini ubjedljivo su najniže, a uz penzije i prosječne plate u tim 

zemljama su najniže. Vlada FBIH najavila je povećanje penzija u FBIH u 2014.godini za 5 %. Za 

ovo povećanje penzija potrebno oko 7,5 miliona mjesečno, što je oko 90 miliona na godišnjem 

nivou, Vlada FBiH u ovom trenutku ima oko 66 miliona KM, a nedostajućih 24 miliona planira 

osigurati dodatnim aktivnostima. 


